

ДЕРЖАВНА НАУКОВА УСТАНОВА
"КНИЖКОВА ПАЛАТА УКРАЇНИ
імені ІВАНА ФЕДОРОВА"

IVAN FEDOROV
BOOK CHAMBER OF UKRAINE,
STATE RESEARCH INSTITUTION

Національна
бібліографія України

National
bibliography of Ukraine

ЛІТОПИС
ГАЗЕТНИХ
СТАТЕЙ

CHRONICLE
OF NEWSPAPER
ARTICLES

Державний бібліографічний покажчик
України

State bibliographic index of Ukraine

Виходить щоквартально

Issued quarterly

№ 2
Квітень — червень 2016
(1404—3636)

№ 2
April — June, 2016
(1404—3636)

Київ • 2016

Kyiv • 2016

Національна бібліографія України
Серія заснована 1996 р.

Головний редактор *М. І. Сенченко*

Відповідальна за випуск *Г. О. Гуцол*

Укладач *Г. Н. Калашник*

Редактор *С. М. Пащенко*
Коректор *Н. О. Миколушко*

Засновник, редакція, видавець
Державна наукова установа
"Книжкова палата України імені Івана Федорова"
просп. Ю. Гагаріна, 27, Київ, Україна, 02094
Тел. 380(44)292-82-69, e-mail: office@ukrbook.net

Свідоцтво суб'єкта видавничої справи ДК № 1954 від 24.09.2004

ЗМІСТ

0	Загальний відділ	4
00	Загальні питання науки та культури.....	4
02	Бібліотечна справа. Бібліотекознавство	5
050	Серіальні видання. Періодика	5
06	Організації загального типу	5
070	Газети. Преса. Журналістика	6
09	Рукописи. Раритети і рідкісні книги.....	8
1	Філософія. Психологія	8
2	Релігія. Теологія (богослов'я)	9
3	Суспільні науки	9
31	Демографія. Соціологія. Статистика	9
32	Політика	10
33	Економіка. Економічні науки	26
34	Право. Юриспруденція	38
35	Державне адміністративне управління. Уряд. Військова справа	44
36	Забезпечення духовних і матеріальних життєвих потреб	56
37	Освіта. Виховання. Навчання. Дозвілля	58
39	Культурна антропологія. Етнографія. Фольклор	62
5	Математика. Природничі науки.....	62
502/504	Наука про навколишнє середовище. Енвіронментологія. Екологія	62
51	Математика.....	63
52	Астрономія. Астрофізика. Космічні дослідження. Геодезія	63
55	Геологія. Науки про Землю	63
57	Біологічні науки загалом	63
59	Зоологія	63
6	Прикладні науки. Медицина. Техніка	63
61	Медичні науки.....	63
62	Машинобудування. Техніка загалом	66
63	Сільське господарство та суміжні науки. Лісове господарство. Мисливство. Рибне господарство	72
64	Домоведення. Домашнє господарство. Комунальне господарство. Служба побуту	75
65	Організація та управління підприємствами зв'язку, транспорту, торгівлі, поліграфії. Бухгалтерська справа, рахівництво. Зв'язок з громадськістю.....	75
66	Хімічна технологія. Хімічна промисловість і споріднені галузі	78
67/68	Різні галузі промисловості та ремесла. Галузі промисловості та ремесла, що виробляють готову продукцію	79
69	Будівельна промисловість. Будівельні матеріали. Будівельно-монтажні роботи	80
7	Мистецтво. Декоративно-прикладне мистецтво. Ігри. Спорт.....	80
8	Мова. Мовознавство. Художня література. Літературознавство.....	87
81	Лінгвістика. Мовознавство. Мови	87
82	Художня література. Літературознавство	88
9	Географія. Біографії. Історія	91
902/904	Археологія. Передісторія. Археологічні пам'ятки	91
908	Краєзнавство	91
929	Біографічні дослідження	92
93/94	Історія.....	92
	Іменний покажчик	97
	Географічний покажчик	106
	Список газет, матеріали з яких уміщено в "Літопис газетних статей" № 2.....	111
	Перелік рубрик, що використовуються при оформленні розділу "Зміст"	112

У номері зареєстровано матеріали з газет за січень, лютий, березень, квітень, травень, червень, липень, серпень, вересень, жовтень, листопад, грудень 2016 року.

Передмова — див. № 1 "Літопис газетних статей"

0 ЗАГАЛЬНИЙ ВІДДІЛ

00 Загальні питання науки та культури

001 Наука та знання загалом. Організація розумової праці

1404. **Гриньов Б.** "Один із головних чинників, який призвів до нинішнього стану справ у НАНУ, — вік ..." : [інтерв'ю з дир. Держ. фонду фундамент. дослідж. (ДФФД), акад. Борисом Гриньовим] / спілкувалася Лідія Суржик // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 квіт. (№ 12). — С. 11.

1405. **Єльська Г.** "Без незалежної міжнародної експертної оцінки наукових установ "оптимізація" безглузда : [інтерв'ю з дир. Ін-ту молекуляр. біології і генетики (ІМБГ) НАН України акад. НАНУ Ганною Єльською] / спілкувалася Лілія Суржик // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9). — С. 1, 12.

1406. **Кравців В.** "Українську науку знищують?" : [інтерв'ю з проф. Василем Кравцевим] / спілкувався Богдан Залізник // Слово Просвіти. — 2016. — 10—16 берез. (№ 10). — С. 6—7.

1407. **Лиховид І.** "Скорочувати далі — нема куди" : учені вкотре вимагають збільшити фінансування наук. сфери — і так врятувати її від колапсу / Інна Лиховид // День. — 2016. — 20 квіт. (№ 70). — С. 2, 10.

1408. **Миколук О.** Науці додадуть грошей : атомна, військова, аграрна та медична галузі у другій половині 2016 р. мають отримати кошти на розвиток / Оксана Миколук // День. — 2016. — 27 квіт. (№ 75). — С. 10.

1409. **Молоді науковці** — за реформи : академіки не проти, але ... : [з сесії Заг. зборів НАН України] // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 11.

1410. **Смілянська А.** Наука — не тягар, а шанс для країни : [зі звіт. сесії заг. зборів НАН України] / Анна Смілянська // Голос України. — 2016. — 14 квіт. (№ 69). — С. 7.

1411. **Торба В.** Володимир Лановий: "Держава починається з ... науки" / Валентин Торба // День. — 2016. — 21 квіт. (№ 71). — С. 2.

1412. **Україна. Президент (2014— ; Порошенко П. О.). Про призначення** грантів Президента України для підтримки наукових досліджень молодих учених на 2016 рік : розпорядження Президента України [№ 97/2016 від 13 квіт. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 квіт. (№ 74). — С. 13.

1413. **Шевченко А.** Потяг "ЄДП" рушив, а Україна залишилася а платформі : [про подачу до Єврокомісії Дорожніх карт участі в Європ. дослідницькому просторі (ЄДП) від країн членів та асоційованих країн] / Андрій Шевченко, Віталій Шадура // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 12.

002 Друк загалом. Документація. Книги. Авторство

1414. **Загнітко А.** Інформаційно-медійний простір: загрози й виклики / Анатолій Загнітко // Слово Просвіти. — 2016. — 10—16 берез. (№ 10). — С. 5.

1415. **Лосєв І.** В очікуванні зрушень ... : чому в інформ. політиці немає націленості на досягнення перемоги? / Ігор Лосєв // День. — 2016. — 18—19 берез. (№ 47—48). — С. 26—27.

1416. **Шевченко А.** Один зрадник із комп'ютером може завдати шкоди більше, ніж ворожий батальйон з танками : [про тиск фіскал. і правоохорон. органів на ІТ-бізнес] / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 26 лют. (№ 36). — С. 2.

1417. **Юрченко М.** Голландці більше дізнаються про нас : позитивному ставленню до України сприятиме комунікац. проект Like.U / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 31 берез. (№ 61). — С. 3.

004 Комп'ютерна наука і технологія. Застосування комп'ютера. Оброблення даних

1418. **Арсеньєв Є.** Пов'язані однією мережею : [про інтернет-ресурси] / Євген Арсеньєв // Голос України. — 2016. — 3 лют. (№ 19). — С. 10.

1419. **Бабчук А.** Віртуальний світ — шанс для інвалідів : чернівчанин із ДЦП став ІТ-фахівцем і безкоштовно почав навчати інших / Антоніна Бабчук // Чернівці. — 2016. — 25 лют. (№ 8). — С. 18.

1420. **Белозор О.** "Найти инвестора только под идею невозможно" : [інтерв'ю / Олег Белозор ; беседувала Анастасія Нефретова] // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 5 квіт. (№ 23). — С. 1, 5.

1421. **Загакайло О.** Винайдено в Україні — made in China : гаджет LaMetric львів. стартапу Smart Atoms отримав найпрестижнішу світ. премію у сфері дизайну Red Dot Product Design Award 2016 / Оксана Загакайло // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 12.

1422. **ІТ-галузь** може стати локомотивом вітчизняної економіки : [зустріч Голови Верховної Ради В. Гройсмана з представниками сфери інформ. технологій] // Голос України. — 2016. — 25 берез. (№ 54). — С. 2.

1423. **Ковальова В.** ІТ-фахівці програмують країну на прозорість : програми розвитку стандартів на основі відкритих держ. даних спрощують взаємодію громадян, бізнесу й держави / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 29 квіт. (№ 82). — С. 6.

1424. **Колодюк А.** "Силіконова долина в Україні вже є. Це не будівлі, а концентрація людей, талантів, підприємців, які будують глобальні компанії" : [інтерв'ю з головою нагляд. ради Асоціації венчур. капіталу та прямих інвестицій Андрієм Колодюком] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 берез. (№ 54). — С. 7.

1425. **Комп'ютерний** геній із Жовкви : українець [Любомир Романків], без якого Стів Джобс не створив би свій перший комп'ютер // Чорноморські новини. — 2016. — 16 квіт. (№ 34). — С. 3.

1426. **Сергієнко І.** Суперкомп'ютери та ІТ-технології / Іван Сергієнко // Голос України. — 2016. — 2 квіт. (№ 60). — С. 5.

1427. **Українська health-революція** : як вітчизн. ІТ-розробники змінюють правила гри в одній із найменш реформованих галузей // День. — 2016. — 25—26 берез. (№ 52—53). — С. 10.

1428. **Федорчук Н.** "Стильна прикраса" вміє переводити людський голос у текст : Назар Федорчук: "Хочемо в червні представити робочий прототип, який працює із iPhone" : [інтерв'ю з розробником проекту SenStone] / розмовляла Марія Юзич // День. — 2016. — 8—9 квіт. (№ 62—63). — С. 10.

1429. **Чміль Л.** Бюрократія 2.0 : [про електрон. послуги] / Леся Чміль // Дзеркало тижня. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 8.

1430. **Шевченко А.** "Наш винахід дає змогу бійцям зняти психологічні травми, не залишаючи бойові позиції" : [інтерв'ю з дир. Ін-ту проблем штуч. інтелекту Анатолієм Шевченком] / спілкувалася Ірина Ніколайчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 квіт. (№ 78). — С. 4.

008 Цивілізація. Культура. Прогрес

1431. **Костенко Т.** Замок Сент-Міклош єднає серця : іст. споруда перетворилась на культур.-мистец. центр / Тетяна Костенко // Високий замок. — 2016. — 26 квіт. (№ 48). — С. 12.

1432. **Про схвалення** Довгострокової стратегії розвитку української культури — стратегії реформ : розпорядження Кабінету Міністрів України № 119-р від 1 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 берез. (№ 43). — С. 11.

02 Бібліотечна справа. Бібліотекознавство

1433. **Жуйко В.** Книжку знайдуть і принесуть : в Ужгороді надають "виїздну бібліотечну допомогу" / Вікторія Жуйко // День. — 2016. — 22—23 квіт. (№ 72—73). — С. 2.

1434. **Каганова І.** Софія Русова заснувала бібліотеку Короленка / Ірина Каганова // Деснянська правда. — 2016. — 18 лют. (№ 7). — С. 8.

1435. **Карпенко О.** Юний читач — майбутнє України / Олена Карпенко // Рідне Прибужжя. — 2016. — 24 бер. (№ 12). — С. 15.

1436. **Про схвалення** Стратегії розвитку бібліотечної справи на період до 2025 року "Якісні зміни бібліотек для забезпечення сталого розвитку України" : розпорядження Кабінету Міністрів України № 219—р 23 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 квіт. (№ 68). — С. 11—12. — Дод.: Стратегія розвитку бібліотечної справи на період до 2025 року "Якісні зміни бібліотек для забезпечення сталого розвитку України". Загальна частина.

1437. **Сюндюков І.** Варвари вбивають книги : про репресії проти б-ки укр. літ. в Москві / Ігор Сюндюков // День. — 2016. — 14 квіт. (№ 66). — С. 4.

050 Серіальні видання. Періодика

1438. **Німелович Д.** "Видання для стабільного життя" : 1 квіт. 1923 р. вийшов перший номер оновленого "Огонька" — журнальної "домівки" класиків / Дарія Німелович // Високий замок. — 2016. — 1—6 квіт. (№ 38). — С. 11.

06 Організації загального типу

061 Організації та інші типи об'єднань

1439. **Акматов А.** "Боротьба з корупцією — це той же фронт" : [інтерв'ю з головою обл. упр. громад. орг. "Антикорупційне бюро України" Анатолієм Акматовим] / розмову вела Аліна Ригун // Житомирщина. — 2016. — 22 берез. (№ 31—32). — С. 5.

1440. **Баяні А.** У кожного своя доля : [інтерв'ю з президентом афган. громад. орг. "Справедливість" Абдаллою Баяні] / спілкувався Віктор Мамонтов // Одеські вісті. — 2016. — 27 лют. (№ 15). — С. 2.

1441. **Бикова К.** "Я добра фея з сокирою" : [інтерв'ю з волонтеркою Ксенією Биковою] / розмовляла Оксана Онищенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 квіт. (№ 12). — С. 9.

1442. **Гончарова Я.** Листи без кордонів : координатор "РосУзника" Яна Гончарова — про те, як писати "В'язням Кремля", щоб звісточка дійшла до адресата : [інтерв'ю з волонтеркою проекту "РосУзник"] / спілкувалася Марія Прокопенко // День. — 2016. — 14 квіт. (№ 66). — С. 10.

1443. **Куш П.** На Донеччині піднімають громадську цілину : активісти об'єднуються, щоб гуртом вирішувати нагальні питання / Петро Куш // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 квіт. (№ 67). — С. 6.

1444. **Левашвілі О.** АллатРа: нове вбрання короля : [про міжнар. громад. рух] / Ольга Левашвілі // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 квіт. (№ 12). — С. 12.

1445. **Люккеттофт М.** Хто має керувати Організацією Об'єднаних Націй? / Могенс Люккеттофт // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 3.

1446. **Моїсєнко О.** "Я не волонтер — я патріон своєї Батьківщини" : [інтерв'ю з волонтером Олександром Моїсєнком] / розмовляв Павло Воронцов // Голос України. — 2016. — 30 берез. (№ 57). — С. 10.

1447. **Олександрова П.** Луганщина буде єдиною і квітучою : жінки з обох частин області шукають шляхи мирного врегулювання в регіоні : [про зустріч в орг. "Громадянський корпус"] / Поліна Олександрова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 квіт. (№ 65). — С. 1, 5.

1448. **Петренко В.** Прокурор Владислав Куценко: "Необхідно провести ревізію формувань, які вчиняють злочини під виглядом патріотів" / Віктор Петренко // Запорізька правда. — 2016. — 28 січ. (№ 3). — С. 23.

1449. **Піменова Ю.** Ніколи не забуду людей зі скляними очима : [інтерв'ю з волонтеркою Юлією Піменновою "Бджілкою"] / інтерв'ювала Юлія Шматченко // Слобідський край. — 2016. — 26 берез. (№ 37). — С. 5.

1450. **Радущинська О.** "Якби я не сиділа у візку, стояла б поруч з бійцями з автоматом ..." : [інтерв'ю з волонтеркою Оксаною Радущинською] / розмовляла Світлана Патра // Проскурів. — 2016. — 10 берез. (№ 9). — С. 12.

1451. **Україна. Президент (2014—; Порошенко П. О.). Про відзначення 40-ї річниці створення Української Громадської Групи сприяння виконанню Гельсінських угод** : указ Президента України [№ 126/2016 від 4 квіт 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 квіт. (№ 66). — С. 4.

1452. **Фінберг А.** "Головне завдання зараз — постаратися підняти людей з дивана" : [інтерв'ю з волонтером Арсенієм Фінбергом] / спілкувалася // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9). — С. 1, 11.

1453. **Христидіс М. Б.** ОЧЕС: вперед буремними хвилями Чорного моря : [про створення Орг. Чорномор. економ. співробітництва (ОЧЕС)] / Майкл Б. Христидіс // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 6.

069 Музеї. Виставки

1454. **Вдовиченко Г.** Той, що збудував свій Храм : улюблена притча Бориса Возницького про будівничих нині актуальна як ніколи / Галина Вдовиченко // Високий замок. — 2016. — 15—17 квіт. (№ 44). — С. 10.

1455. **Вікован І.** Людство має знати ціну миру : [інтерв'ю з дир. Нац. музею-заповідника "Битва за Київ у 1943 році" Іваном Вікованом] / розмову вів Сергій Огін // Час Київщини. — 2016. — 25 берез. (№ 12). — С. 16.

1456. **Власенко С.** "Поетеса з мудрим серцем лицаря" : вист. архів. док. до 145-ї річниці від дня народж. Лесі Українки / Світлана Власенко // Голос України. — 2016. — 25 лют. (№ 35). — С. 20.

1457. **Гребенюк В.** У нього не було маленьких справ : про Миколу Плахотнюка, засн. Музею шістдесятництва / Віктор Гребенюк // День. — 2016. — 25—26 берез. (№ 52—53). — С. 13.

1458. **Карпюк Г.** Історія — в підручниках. А правда — в архівах : [про виставку, яка присвячена 30-річчю чорнобильської трагедії] / Геннадій Карпюк // Час Київщини. — 2016. — 1 квіт. (№ 13). — С. 8.

1459. **Козирєва Т.** "Він не боявся робити добро" : 16 квіт. виповнюється 90 років від дня народж. [укр. мистецтвознавця] Бориса Возницького / Тетяна Козирєва // День. — 2016. — 15—16 квіт. (№ 67—68). — С. 18.

1460. **Московцева В.** Унікальна зала: мрія в малиновому : [про Запоріж. обл. красн. музей] / Віталіна Московцева // Запорізька правда. — 2016. — 25 лют. (№ 7). — С. 19.

1461. **Орлова Н.** Тарас Шевченко для українських патріотів був гетьманом Майдану : [інтерв'ю з зав. Літ.-меморіал. будинком-музеєм Тараса Шевченка Надією Орловою] / спілкувався Володимир Коскін // Демократична Україна. — 2016. — 4 берез. (№ 9). — С. 11.

1462. **Палій А.-В.** У Тернополі відкрили музей Революції Гідності та Свободи / Анна-Віталія Палій // Тернопіль Вечірній. — 2016. — 1 берез. (№ 5). — С. 7.

1463. **Пилипенко Г.-Г.** Не забуто ні предків, ні "Тіні ..." : неювілена виставка до річниці славного фільму зібрала у столиці численних відвідувачів / Георгій-Григорій Пилипенко, Світлана Скрябіна // Урядовий кур'єр. — 2016. — 14 квіт. (№ 71). — С. 10.

1464. **Рижков В.** Перший в Україні : у Дніпропетровську розпочалося буд-во музею АТО / Вадим Рижков // День. — 2016. — 8—9 квіт. (№ 62—63). — С. 2.

1465. **Тримбач С.** Предки забутих "Тіней" стали героями виставки, присвяченої легендарному фільму Сергія Параджанова ("Мистецький Арсенал", Київ) / Сергій Тримбач // День. — 2016. — 25—26 берез. (№ 52—53). — С. 24.

1466. **Україна. Президент (2014—; Порошенко П. О.). Про надання державному закладу "Меморіальний комплекс Героїв Небесної Сотні — Музей Революції гідності" статусу національного** : указ Президента України [№ 138/2016 від 12 квіт. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 14 квіт. (№ 68). — С. 1.

1467. **Худицький В.** Шедеври Пінзеля він урятував з вогню : [про укр. мистецтвознавця Бориса Возницького] / Василь Худицький // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 14.

070 Газети. Преса. Журналістика

1468. **Васильєв А.** "Україна грає інформаційну війну в Україні, а Росія — в Росії" : відомий рос. журналіст і шоумен — про "шасливчика" Путіна, про артистів, яких усі використовують, та про комерційну успішність опозиц. проекту, який гостро критикує нинішній режим : [інтерв'ю] / Андрій Васильєв ; розмовляла Галина Гузьо // Високий замок. — 2016. — 21—27 квіт. (№ 46). — С. 8.

1469. **Вік за рік** : газ. "Слобідський край" виповнюється 99 років! // Слобідський край. — 2016. — 10 берез. (№ 30). — С. 2.

1470. **Волович О.** На всіх фронтах поразки? : [про ст. журналіста Л. Заславського "На всіх фронтах. Останні зведення з полів поразок"] / Олексій Волович // Чорноморські новини. — 2016. — 16 квіт. (№ 34). — С. 2.

1471. **Гармаш С.** Ціна позиції: чи не є "пошук компромісу" в журналістиці й політиці під час війни звичайним колабораціонізмом? : [інтерв'ю з донец. журналістом Сергієм Гармашем] / спілкувався Валентин Торба // День. — 2016. — 18—19 берез. (№ 47—48). — С. 25, 30.
1472. **Демків Б.** Знову про майбутнє [газ.] "Проскурова" / Б. Демків // Проскурів. — 2016. — 31 берез. (№ 12). — С. 4.
1473. **Дрофа А.** Через терни — до зірок: кращий журналіст року каналу "112 Україна" Андрій Дрофа вперше заявив про себе у Кобеляках — у стінах місц. шк.-інтернату: [інтерв'ю з журналістом Андрієм Дрофою] / спілкувалася Олена Лашко // Зоря Полтавщини. — 2016. — 5 лют. (№ 16—17). — С. 13.
1474. **Зоммербауер Ю.** "Війна на Донбасі — незабутий конфлікт": журналістка Die Presse, авт. кн. про Україну Ютта Зоммербауер — про те, як європейці сприймають агресію Росії: [інтерв'ю] / спілкувалася Олеся Яремчук // День. — 2016. — 15—16 квіт. (№ 67—68). — С. 25, 30.
1475. **Івшина Л.** "Росія занурюється у пільму найгірших підходів до найкращих людей" / Лариса Івшина // День. — 2016. — 20 квіт. (№ 70). — С. 4.
1476. **Капсамун І.** Поховати — не значить забути: у Києві прощалися з журналістом Георгієм Гонгадзе ... зі сторони жертви і зі сторони "замовників" / Іван Капсамун, Валентин Торба // День. — 2016. — 23 берез. (№ 50). — С. 4—5.
1477. **Клименко Н.** Спільними зусиллями — до децентралізації: [про семінар для регіон. журналістів "Прес-клуб децентралізаційної реформи"] / Наталія Клименко // Рідне Прибужжя. — 2016. — 10 бер. (№ 10). — С. 9.
1478. **Листопад О.** Скільки газет залишаться в строю? / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 берез. (№ 50). — С. 4.
1479. **Лівінський О.** Щоб не згасла пам'ять тернопільської громади про [журналіста] Ярослава Бензу / Олег Лівінський // Тернопіль Вечірній. — 2016. — 1 берез. (№ 5). — С. 1, 5.
1480. **Лубчак В.** "Мова ворожнечі" vs латентна безпринципність: чи варто розвивати тему толерант. ставлення і мирної дискусії з терористами? / Вадим Лубчак, Роман Гривінський // День. — 2016. — 25—26 берез. (№ 52—53). — С. 29.
1481. **Мальчук В.** Хто і чому гальмує роздержавлення преси? / Віра Мальчук // Подільські вісті. — 2016. — 31 берез. (№ 36—37). — С. 1.
1482. **Наливайко О.** "У конфліктах представників влади й редакцій ми будемо підтримувати трудові колективи": [з засідання робочої групи Нац. спілки журналістів] / Олег Наливайко // Час Київщини. — 2016. — 8 квіт. (№ 14). — С. 10.
1483. **Обзор СМІ:** хто провалив отставку Кабміна? / по матеріалам СМІ підгот. Александра Яковлева // Южная правда. — 2016. — 25 февр. (№ 21). — С. 2.
1484. **Павличко Д.** Савік Шустер — провокатор, розпалювач зневаги до українського народу? / Дмитро Павличко // Слово Просвіти. — 2016. — 7—13 квіт. (№ 14). — С. 2.
1485. **Паламарчук О.** История Николаева и история газет / Ольга Паламарчук // Южная правда. — 2016. — 1 марта (№ 23). — С. 3.
1486. **Перенасищеність і підконтрольність, або Про особливості одеського медіа-ринку** / підгот. Іванна Дерев'янка // Чорноморські новини. — 2016. — 16 квіт. (№ 34). — С. 1—2.
1487. **Попович Л.** "Кіровоградській правді" — 98! Готуємося до сторіччя / Любов Попович // Кіровоградська правда. — 2016. — 2 лют. (№ 5). — С. 1.
1488. **Президент** відреагував на утиски журналіста: [про ситуацію дозволу на працевлаштування Савіка Шустера в Україні] // Час Київщини. — 2016. — 29 квіт. (№ 17). — С. 3.
1489. **Савік Шустер** як "співтворець" і жертва системи: чи готові ті, хто огульно критикує ведучого або безапеляційно його захищає, підняти "планку розмови"? / підгот.: Вадим Лубчак, Наталія Малімон, Іван Антипенко, [та ін.] // День. — 2016. — 29—30 квіт. (№ 77—78). — С. 25—26, 28—29.
1490. **Таукач О.** ЗМІ США: референдум по-голландські — чи по-кремлівські / Олександр Таукач // Голос України. — 2016. — 12 квіт. (№ 66). — С. 7.
1491. **Таукач О.** Преса США: кому вигідний політичний процес у Києві? / Олександр Таукач // Голос України. — 2016. — 23 лют. (№ 33). — С. 10.
1492. **Таукач О.** У дзеркалі преси США: критичні відображення з нюансами / Олександр Таукач // Голос України. — 2016. — 5 квіт. (№ 61). — С. 7.
1493. **Торба В.** На дикому ринку "свободи слова": центр зайнятості анулював дозвіл Савіку Шустеру на роботу в Україні / Валентин Торба // День. — 2016. — 27 квіт. (№ 75). — С. 2.
1494. **Торба В.** Неосталінізм в дії: безпрецедентна атака окупац. влади на журналістів у Криму повинна викликати жорстоку реакцію світ. спільноти / Валентин Торба, Ольга Харченко // День. — 2016. — 20 квіт. (№ 70). — С. 4—5.
1495. **У Раді** обговорили питання реформування комунальних друкованих ЗМІ: [прес-служба КОР] // Час Київщини. — 2016. — 18 берез. (№ 11). — С. 5.
1496. **Фединський П.** Говорив "Голосом Америки", відчуваючи у серці голос Тараса: [розмова з журналістом, який переклав на англ. мову "Кобзар" Шевченка Петром Фединським] / спікувався Богдан Залізняк // Високий замок. — 2016. — 19 квіт. (№ 45). — С. 7.

1497. **Фесуненко А.** "Головне завдання газети — підняти маси на виконання вказівок великого Сталіна ..." ; про що 70 р. тому писала російськомов. газ. "Львовская правда" / Анатолій Фесуненко // Високий замок. — 2016. — 1 берез. (№ 25). — С. 7.

1498. **Чайка Р.** Про гібридну журналістику в умовах гібридної демократії : Роман Чайка: "Ворог атакує ззовні і з глибокого тилу, а "куликовці" вимагають одностороннього інформаційного розброєння" : [інтерв'ю з ведучим "5 каналу"] / спілкувався Роман Гривінський // День. — 2016. — 15—16 квіт. (№ 67—68). — С. 25, 28—29.

1499. **Чесановська-Жаяр А.** Іноземні журналісти обурені перекручуванням фактів про Революцію Гідності : [про показ док. фільму П. Морейри "Україна — маски революції"] / Анна Чесановська-Жаяр // Голос України. — 2016. — 5 лют. (№ 21). — С. 1, 13.

1500. **Шпак В.** Журналістика як наука точних визначень / Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 квіт. (№ 69). — С. 3.

1501. **Юрченко М.** Редакції проходять перший етап реформування : центр. й місц. органи влади мусять допомогти труд. колективам якомога безболісно подолати шлях до роздержавлення / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 квіт. (№ 68). — С. 3.

1502. **Яковенко І.** Захист правильних почуттів : [про рос. ЗМІ] / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 4—5 берез. (№ 39—40). — С. 27.

09 Рукописи. Раритети і рідкісні книги

1503. **Василина Ю.** Валентин Колонтай відновлює техніку створення середньовічних книг : молодий львів'янин знає слов'ян. і готичну каліграфію, а також виготовляє вдома ... пергамент / Юля Василина // День. — 2016. — 8—9 квіт. (№ 62—63). — С. 23.

1 ФІЛОСОФІЯ. ПСИХОЛОГІЯ

1/14 Філософія

1504. **Каторжна** епопея доктора філософії : 120 років з дня народж. Надії Суровцевої / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 берез. (№ 48). — С. 8.

1505. **Кирей Р.** Сковорода прагнув українцям щастя : [міжнар. круглий стіл на тему "Сковорода без кордонів: від Токаю до Ковраю"] / Роман Кирей // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 квіт. (№ 69). — С. 5.

1506. **Сабадуха В.** Чи кожна людина — особистість? / Володимир Сабадуха // Галичина. — 2016. — 11 лют. (№ 11). — С. 19.

159.9 Психологія

1507. **Бабчук А.** Анжела Левицька: "Ми щодня воюємо в АТО, слухаючи наших пацієнтів..." : лікарі перекваліфікувалися, аби допомогти воїнам / Антоніна Бабчук // Чернівці. — 2016. — 17 берез. (№ 11). — С. 4.

1508. **Бадрак В.** Еріх Фромм. Людина, яка взялася за психокорекцію цивілізації / Валентин Бадрак // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 11.

1509. **Вовкодав Ю.** Психологи вважають, що душевний біль є однією з причин алкоголізму серед військових / Юлія Вовкодав // Нова доба. — 2016. — 3 берез. (№ 9). — С. 7.

1510. **Вовкодав Ю.** Черкаський регіональний психологічний кризовий центр допомагає учасникам АТО і членам їхніх родин / Юлія Вовкодав // Нова доба. — 2016. — 4 лют. (№ 5). — С. 6.

1511. **Космодем'янська Ю.** Діти не завжди говорять, що чувствують : маленьким переселенцям із зони АТО нужна психол. допомога / Юлія Космодем'янська // Зоря—Область. — 2016. — 5 лют. (№ 9). — С. 2.

1512. **Кушнір Б.** Путін, він же Абель Амагус Омберг : [психол. портр. В. Путіна] / Богдан Кушнір // Голос України. — 2016. — 23 берез. (№ 52). — С. 8.

1513. **Матвієнко Т.** Стрес — що за звір і як його приборкати / Тетяна Матвієнко // Слобідський край. — 2016. — 12 берез. (№ 31). — С. 13.

1514. **Особова О.** На малюнку — танк. А що в серці? : [про психологів Головного упр. ДСНС в Луган. обл.] / Олена Особова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 квіт. (№ 80). — С. 4.

1515. **Рибаченко В.** Про "політтехнологічне торнадо" : Віктор Рибаченко: "Над щирістю у політиці сьогодні сміються" : [інтерв'ю з віце-президентом Асоціації політ. психологів України] / спілкувався Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 28 квіт. (№ 76). — С. 5.

1516. **Шевченко О.** "Кажуть, ми "збоченці", "зоофіли", "педофіли" та інші "філи" ... : [інтерв'ю з представницею ЛГБТ-руху про стереотипи щодо людей з одностат. секс. орієнтацією Оленою Шевченко] / спілкувалася Оріся Хом'як // Високий замок. — 2016. — 24—30 берез. (№ 34). — С. 13.

1517. **Юрик П.** Чому неприйнятне українцям злочинство зробили "нормою" життя? / Пилип Юрик // Запорізька правда. — 2016. — 14 квіт. (№ 14). — С. 27.

1518. **Юрченко А.** Живіть при зараз, любіть при завжди : [про повноту життя сьогодні чи нескінченне перебування в режимі очікування] / Антоніна Юрченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 13.

17 Філософія моралі. Етика. Практична філософія

1519. **Фідчунова М.** Титани духу і духовні пігмеї / Майя Фідчунова // Чорноморські новини. — 2016. — 24 берез. (№ 27). — С. 2.

2 РЕЛІГІЯ. ТЕОЛОГІЯ (БОГОСЛОВ'Я)

1520. **Виханський Б.** Як імперський орел довбав Українську Церкву : до 70-річчя Львів. псевдособору УГКЦ / Богдан Виханський // Слово Просвіти. — 2016. — 24—30 берез. (№ 12). — С. 7.
1521. **Груца В.** Владика Володимир: "Важливо знайти своє покликання, бо тільки тоді людина стає щасливою, й інші біля неї також" : [інтерв'ю з Владикою (В. Груцем)] / розмовляла Ірина Кушинська // Високий замок. — 2016. — 29 квіт. — 1 трав. (№ 50). — С. 7.
1522. **Івасів Р.** Псевдособор 46-го. Паралелі / Роман Івасів // Галичина. — 2016. — 10 берез. (№ 19). — С. 16.
1523. **Івасів Р.** У колесі московського православ'я : [щодо проблеми переходу УПЦ МП до Київ. патріархату] / Роман Івасів // Галичина. — 2016. — 11 лют. (№ 11). — С. 11.
1524. **Коваленко Г.** Про "Києвоцентризм" : протоієрей Георгій Коваленко: "Ми повинні формувати власний порядок денний і ніколи не маємо відрікатися від свого первородства, бо Русь — саме тут" : [інтерв'ю] / підгот.: Ігор Сюдюков, Дмитро Кривцун, Вадим Лубчак, Вікторія Шитик // День. — 2016. — 29—30 квіт. (№ 77—78). — С. 14—15.
1525. **Кривцун Д.** Об'єднання церков. Є приклад : "Харківсько-Полтавська єпархія на чолі з архієпископом Ігорем (Ісиченком) продемонструвала реальний практичний крок, тоді як усі інші лише говорять", — експерт / Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 26 квіт. (№ 74). — С. 4.
1526. **Лавриш Ю.** Заголовки "для" церкви : про чутливість релігійної тематики у контексті секуляриз. світ. медіа / Юліана Лавриш // День. — 2016. — 8—9 квіт. (№ 62—63). — С. 9.
1527. **Лавриш Ю.** Метафорика порожнього гробу : роздуми на основі аналізу передвеликод. медіа-контенту / Юліана Лавриш // День. — 2016. — 15—16 квіт. (№ 67—68). — С. 25, 29.
1528. **Левицький М.** Нові пошуки причин старого злочину : [про намагання Росії ліквідувати греко-католицьку церкву] / Мирослав Левицький // Слово Просвіти. — 2016. — 7—13 квіт. (№ 14). — С. 5.
1529. **Ліповецький С.** Як "ліквідували" унію : 70 років тому, 8—10 берез. 1946 р., представники РПЦ організували і провели "собор" УГКЦ / Станіслав Ліповецький // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9). — С. 15.
1530. **Лозинський А.** Церковна кон'юктура : [про зустріч між римським папою Франциском і моск. патріархом Кирилом] / Аскольд Лозинський // Чорноморські новини. — 2016. — 11 лют. (№ 13). — С. 1.
1531. **Масловська С.** Єдина Церква — Єдина Держава : [круглий стіл "Церква, держава, суспільство" на вшанування пам'яті першого митрополита Буковини Євгена Гакмана] / Світлана Масловська // Слово Просвіти. — 2016. — 5—11 трав. (№ 18). — С. 7.
1532. **Мельник М.** Не ловімося на обман : [про незалежність Церкви КП] / Марія Мельник // Слово Просвіти. — 2016. — 5—11 трав. (№ 18). — С. 7.
1533. **Німелович Д.** Як безбожна влада загаяла УГКЦ у підпіллі : 70 років тому, 8—10 берез. 1946 р., псевдособор у Львові проголосив "добровільне" приєднання до Рос. православ. церкви / Дарія Німелович // Високий замок. — 2016. — 11—13 берез. (№ 29). — С. 7.
1534. **Савчук Г.** Прийняв мученицьку смерть, але не зрадив таємниці сповіді : за вірність слову святому Яну Непомуку віддають шану по усій Європі / Галина Савчук // Високий замок. — 2016. — 28 квіт. — 4 трав. (№ 49). — С. 16.
1535. **Святослав У** двох паралельних світах : [інтерв'ю блаженнішого Святослава про зустріч папи римського Франциска і патріарха московського Кирила] / розмовляв Ігор Яцків // Чорноморські новини. — 2016. — 18 лют. (№ 16). — С. 1—2.
1536. **Тарасюк П.** Ключі від церковної брами : "втрата Софії" для Москви означатиме втрату Кремлем і всієї украденої в Україні історичної й духовної спадщини Київської Русі / Петро Тарасюк // Чорноморські новини. — 2016. — 27 лют. (№ 19—20). — С. 1, 5.
1537. **Церква** покликана свідчити правду : із заяви прес-центру Київської патріархії // Чорноморські новини. — 2016. — 27 лют. (№ 19—20). — С. 5.
1538. **Шурин В.** "Церква — лічниця" : у храмі Святої Анни, що в Бориславі, зберігаються нетлінні останки ... 710 святих світу, за допомогою яких зцілюються навіть важкохворі / Валентин Шурин // Високий замок. — 2016. — 28 квіт. — 4 трав. (№ 49). — С. 10.
1539. **Щоткіна К.** "Вимкніть попа" : [про церк. конфлікти] / Катерина Щоткіна // Дзеркало тижня. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 1, 15.

3 СУСПІЛЬНІ НАУКИ

31 Демографія. Соціологія. Статистика

311 Статистика як наука. Теорія статистики

1540. **Мирошниченко А.** С чем закончился прошлый год и чего ожидать в нынешнем? ; [стат. данные по Николаев. обл.] / А. Мирошниченко // Южная правда. — 2016. — 6 февр. (№ 13). — С. 2.
1541. **Ревенко А.** Реформування статистики: коли менше не краще / Андрій Ревенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9). — С. 1, 7.

314 Демографія. Вивчення народонаселення

1542. **Новак Е.** Портрет трудової міграції / Елла Новак // Демократична Україна. — 2016. — 4 берез. (№ 9). — С. 7.

316 Соціологія

1543. **Бобкова С.** "Я зіпчив зуби, розвернув Віку і поїхав геть ..." : у Львові новий скандал: дівчину на візку "швейцар" не впустив до концептуального ресторану "Криївка". За це поплатився роботою / Сюзанна Бобкова // Високий замок. — 2016. — 4—6 берез. (№ 27). — С. 1, 5.
1544. **Брассер А.** "Жінки в політиці повинні витримувати справжні битви проти сексизму" : [інтерв'ю з екс-президентом ПАРС Анн Брассер] / спілкувалася Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 берез. (№ 45). — С. 3.
1545. **Власенко В.** Ми дедалі менше довіряємо Росії / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 берез. (№ 49). — С. 3.
1546. **Гаврилов С.** О гендерном празднике : [о Междунар. женском дне] / Сергей Гаврилов // Южная правда. — 2016. — 5 марта (№ 25). — С. 3.
1547. **Геник М.** Як сформувати суспільство небайдужих : дні "Дня" в Одесі стали днями взаємних відкриттів / Марія Геник, Наталія Безвозюк // День. — 2016. — 31 берез. (№ 56). — С. 10—11.
1548. **Голованова І.** Свято є, а прав немає : [про гарантування рівних прав всім громадянам в так званому "гендерному законі"] / Іраїда Голованова // Житомирщина. — 2016. — 5 квіт. (№ 37—38). — С. 5.
1549. **Гривінський Р.** Суспільство і влада: чи можливий діалог? : "Чому, попри всі революції, в Україні не відбувається зміна еліт", — думка філософів / Роман Гривінський // День. — 2016. — 25—26 берез. (№ 52—53). — С. 4—5.
1550. **Добренко Є.** Діалоги про декомунізацію : Євген Добренко: "Совок" — російський варіант історичного недолітка" : [інтерв'ю з проф. Шеффілд. ун-ту] / спілкувався Володимир Панченко // День. — 2016. — 1—2 квіт. (№ 57—58). — С. 18—19.
1551. **Жінка-воїн** проти імперії зла : за матеріалами ЗМІ / підгот. Георгій Лук'янчук // Слово Просвіти. — 2016. — 17—23 берез. (№ 11). — С. 1.
1552. **Запит** на оновлення : [про соц. дослідж. "Суспільно-політичні настрої населення України"] // Чорноморські новини. — 2016. — 25 лют. (№ 18). — С. 1.
1553. **Капранов В.** "Наша влада — нахабна і небита" : [інтерв'ю з ведучим проекту соц. дослідж. "Брат за брата" Віталієм Капрановим] / розмовляла Тетяна Сашук // Високий замок. — 2016. — 24—30 берез. (№ 34). — С. 15.
1554. **Караванський С.** Про рівність статей / Святослав Караванський // Чорноморські новини. — 2016. — 17 берез. (№ 25). — С. 1.
1555. **Котляр А.** Успішні люди — успішна країна / Алла Котляр // Дзеркало тижня. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 13.
1556. **Кремень В.** Прекаріат: крик "червоного півня" : [про проблеми соц. нерівності] / Василь Кремень, Василь Ткаченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 1, 12.
1557. **Левченко К.** "Без істотних змін у ставленні до жінки неможливо досягти прогресу" : [інтерв'ю з президентом громад. орг. "Ла Страда—Україна" Катериною Левченко] / спілкувалася Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 31 берез. (№ 61). — С. 10.
1558. **Покальчук О.** Формула всього : [про еволюцію укр. сусп-ва] / Олег Покальчук // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 берез. (№ 10). — С. 13.
1559. **Покальчук О.** Чому ми все ще живі? : [про укр. сусп-во] / Олег Покальчук // Дзеркало тижня. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 15.
1560. **Тишкевич І.** Як зрозуміти Україну : сторонній погляд на особливості менталітету / Ігар Тишкевич // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 берез. (№ 10). — С. 13.
1561. **Україна. Президент (2014—; Порошенко П. О.). Про сприяння розвитку громадянського суспільства в Україні : указ Президента України [№ 68/2016 від 26 лют. 2016 р.]** // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 берез. (№ 41). — С. 8. — Дод.: Національна стратегія сприяння розвитку громадянського суспільства в Україні на 2016—2020 роки.
1562. **Шаригіна А.** Свобода, рівність, сестринство : [порівняльне інтерв'ю з феміністками з України і Росії про становище жінок] / спілкувався Дмитро Десятерик // День. — 2016. — 25—26 берез. (№ 52—53). — С. 20.

32 Політика

323/324(100-87) Внутрішня політика зарубіжних країн

1563. **Балюк Н.** В університет — без грошей та іспитів, а державна медицина не поступається приватній ... : а ще австрійці пишаються надійним банк. сектором, високим рівнем екології і свідомою труд. дисципліною / Наталія Балюк // Високий замок. — 2016. — 24—30 берез. (№ 34). — С. 8. — Закінч. Початок: № 17—23 берез.
1564. **Балюк Н.** Колишня імперія — без імперських амбіцій : про високий рівень життя, соц. справедливість та особливості менталітету австрійців / Наталія Балюк // Високий замок. — 2016. — 17—21 берез. (№ 31). — С. 8. — далі буде.
1565. **Власенко В.** Із Голландії "з любов'ю" ... : політики й експерти вважають референдум у Нідерландах проблемою ЄС, а не Києва. Його результати не повинні зупинити поступ України / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 квіт. (№ 67). — С. 3.

1566. **Воронич А.** "Фіскальний тероризм" уже "вбиває" політиків : першою "жертвою" офшор. скандалу став глава уряду Ісландії. А Путіну все як із гуски вода ... / Андрій Воронич // Високий замок. — 2016. — 7—13 квіт. (№ 40). — С. 10.
1567. **Вуд Е.** Між Путіном і ... Макбетом : Ендрю Вуд: Замість переоцінки минулого в Росії відбувається створення дуже отруйного міфу : [інтерв'ю з колишнім послом Великобританії в РФ] / розмовляв Микола Сірук // День. — 2016. — 22—23 квіт. (№ 72—73). — С. 6.
1568. **Головко О.** Операція "Сестра" : доки Надія Савченко заповнює док. на екстрадицію, кремл. посіпаки намагаються залякати Віру / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 29 квіт. (№ 82). — С. 2.
1569. **Грабовський С.** Про "арії московських гостей" : чи відмовиться нова рос. влада від імперіаліст. спадку? : [про "Форум свободной России"] / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 29 берез. (№ 54). — С. 11.
1570. **Гудков Л.** Чи є у росіян бачення майбутнього? : [інтерв'ю з директором "Левада-центр" Львом Гудковим] / розмовляв Михайло Соколов // Чорноморські новини. — 2016. — 20 лют. (№ 17). — С. 1—2.
1571. **Єрьомін А.** "Затримати демагога Трампа" : чи впораються з цим завданням амер. республіканці? Можуть. Хоча не факт ... / Аскольд Єрьомін // Високий замок. — 2016. — 14—20 квіт. (№ 43). — С. 11.
1572. **Єрьомін А.** "Супервівторок" Клінтон і Трампа / Аскольд Єрьомін // Високий замок. — 2016. — 3—9 берез. (№ 26). — С. 13.
1573. **Єрьомін А.** У тихій Австрії правий радикал водиться ... чому в першому турі президент. виборів австрійці проголосували за популіста / Аскольд Єрьомін // Високий замок. — 2016. — 28 квіт. — 4 трав. (№ 49). — С. 12.
1574. **Єрьомін А.** Удар у серце Європи : за дивним збігом, теракти у Брюсселі сталися саме того дня, коли оголосили вирок Савченко ... / Аскольд Єрьомін // Високий замок. — 2016. — 24—30 берез. (№ 34). — С. 12.
1575. **Каспрук В.** Бразилія: "справа Руссефф" проростає імпічментом : [про імпічмент першій жінці-президентові Бразилії Ділмі Руссефф] / Віктор Каспрук // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 4.
1576. **Кінзерська Ю.** Британія прагне реформувати ЄС / Юлія Кінзерська // Голос України. — 2016. — 4 лют. (№ 20). — С. 18.
1577. **Кінзерська Ю.** Литва першою у ЄС запровадила санкції проти фігурантів "списку Савченко" / Юлія Кінзерська // Голос України. — 2016. — 14 квіт. (№ 68). — С. 1, 6.
1578. **Коваль О.** Революція розфарбувала Скоп'є у всі барви веселки : [про революцію в Македонії] / Олексій Коваль // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 квіт. — 14 трав. (№ 16). — С. 6.
1579. **Кулик В.** Молдова: "новий старий" театр гібридної війни проти України й ЄС / Віталій Кулик // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 квіт. (№ 12). — С. 1, 5.
1580. **Логінов Я.** Словаччина після виборів: успіх неонацистів і коаліційна безвихідь / Якуб Логінов // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9). — С. 5.
1581. **Мельник С.** Більшість нідерландських парламентаріїв "за", але ще треба переконати громадян / Сергій Мельник // Голос України. — 2016. — 22 берез. (№ 51). — С. 2.
1582. **Петренко Є.** Битва за Чорногорію : [про вступ Чорногорії до НАТО] / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 11 берез. (№ 10). — С. 6.
1583. **Прокопенко М.** "Ірландці — то острівні українці" : "День" дізнався, як живе наша громада на Батьківщині Оскара Вайльда і Джеймса Джойса / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 11—12 берез. (№ 42—43). — С. 21.
1584. **Рабкін Я.** За що поважають держави : історик Яків Рабкін — про півтони Ірану та феномен Канади : [інтерв'ю з професором історії] / спілкувався Микола Сірук // День. — 2016. — 12 квіт. (№ 64). — С. 10.
1585. **Райхель Ю.** Із генералів — у захисники прав і свобод : які завдання ставить Кремль перед новим омбудсменом / Юрій Райхель // День. — 2016. — 26 квіт. (№ 74). — С. 10.
1586. **Ріфкінд М.** Чому Британії не слід покидати ЄС : Малкольм Ріфкінд — про особливості психології острівної нації та дестабілізуючу стратегію Путіна : [інтерв'ю з брит. політиком-консерватором] / спілкувався Микола Сірук // День. — 2016. — 20 квіт. (№ 70). — С. 3.
1587. **Рогуцький В.** Не треба нам старшого брата — ні російського, ні європейського : результат референдуму у Нідерландах має навчити українців розраховувати тільки на себе / Василь Рогуцький // Волинь-нова. — 2016. — 9 квіт. (№ 34). — С. 3.
1588. **Самар В.** ... А вийшло як завжди : [про запровадж. персон. санкцій] / Валентина Самар // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 квіт. (№ 12). — С. 3.
1589. **Семенченко М.** Вони навчилися не боятися : дві історії про росіян, які не пішли проти своєї совісті / Марія Семенченко // День. — 2016. — 15 берез. (№ 44). — С. 8.
1590. **Сидоренко С.** "Не варто тішити себе ілюзіями, що Порошенко дуже хоче запустити систему електронного декларування..." : [інтерв'ю з ред. "Європейської правди" Сергієм Сидоренком] / спілкувалася Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2016. — 17—21 берез. (№ 31). — С. 6.
1591. **Сидоренко С.** Удар у серце Євросоюзу : чому Брюссель не здолав терорист. загрозу та як доведеться змінитися Європі / Сергій Сидоренко // Чорноморські новини. — 2016. — 24 берез. (№ 27). — С. 1.
1592. **Сірук М.** "Абсолютно ритуальний захід" : експерт — про те, як належить сприймати "пряму лінію" Володимира Путіна з росіянами / Микола Сірук // День. — 2016. — 15—16 квіт. (№ 67—68). — С. 11.
1593. **Сірук М.** Лідери зміцнили свої позиції : експерт — про результати праймеріз в 11 штатах у "супервівторок" та інтригу, що зберігається на америк. перегонах / Микола Сірук // День. — 2016. — 3 берез. (№ 38). — С. 3.

1594. **Сірук М.** "Не доктрина, а гасла" : експерти "Дня" — про презентацію Трампом зовнішньополітичної програми "Америка понад усе", в якій не згадано російську агресію проти України / Микола Сірук // День. — 2016. — 29—30 квіт. (№ 77—78). — С. 6.
1595. **Сірук М.** Про "нову атмосферу" в Ірані / Микола Сірук // День. — 2016. — 1 берез. (№ 36). — С. 3.
1596. **Сірук М.** "Це дуже погано — для нас і для Європи" : експерти — про несподівану перемогу в першому турі на президент. виборах в Австрії представника пророс. Партії Свободи / Микола Сірук // День. — 2016. — 26 квіт. (№ 74). — С. 11.
1597. **Сірук М.** "Чорний день" для Меркель : [про несподіванки на трьох земельних виборах у Німеччині] / Микола Сірук // День. — 2016. — 15 берез. (№ 44). — С. 3.
1598. **Схаап С.** Референдум як небезпечний інструмент : сенатор Схаап — про настрої напередодні референдуму в Нідерландах і план "В" : [інтерв'ю] / спілкувався Микола Сірук // День. — 2016. — 5 квіт. (№ 59). — С. 10—11.
1599. **Таукач О.** Передвиборні перегони в США: "трампізм" і маневри на дистанції / Олександр Таукач // Голос України. — 2016. — 22 берез. (№ 51). — С. 7.
1600. **Таукач О.** США: перші сюрпризи президентських переговорів / Олександр Таукач // Голос України. — 2016. — 4 лют. (№ 20). — С. 18.
1601. **Терен І.** Путін боїться голодної смерті Савченко : тому може помилювати українку — проти її волі / Іван Терен // Високий замок. — 2016. — 7—13 квіт. (№ 40). — С. 2.
1602. **Федоренко К.** Шотландія: хороші серця, тверезі уми / Костянтин Федоренко // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 квіт. (№ 12). — С. 5.
1603. **Швець В.** Деспотизм, погоджений з нацією, або "Загадкова душа" москвина / Валерій Швець // Чорноморські новини. — 2016. — 25 лют. (№ 18). — С. 2.
1604. **Яковенко І.** Надія Савченко і перші учні : [про путінський режим] / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 11—12 берез. (№ 42—43). — С. 27.
1605. **Яковенко І.** Росія, що огризається / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 15—16 квіт. (№ 67—68). — С. 27.
1606. **Яковенко І.** "Так вам і треба!" : практично ніхто з рос. представників істеблішменту не зміг обмежитися простим співчуттям [до трагедії в Брюсселі] / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 25—26 берез. (№ 52—53). — С. 27.

323/324(477) Внутрішня політика України

1607. **Абліцов В.** Уряд останньої надії? : від перестановки доданків сума не змінюється. Помиляється. Змінюється та ще й як! / Віталій Абліцов // Слово Просвіти. — 2016. — 21—27 квіт. (№ 16). — С. 4—5.
1608. **Абліцов В.** Четверта республіка чи демонтаж незалежності? : [про кн. глави Адміністрації Президента України Б. Ложкіна "Четверта республіка"] / Віталій Абліцов // Слово Просвіти. — 2016. — 24—30 берез. (№ 12). — С. 1.
1609. **Аблямів Р.** "Нам варто відкинути упередження і просто спілкуватися" : [інтерв'ю з власником кафе "Крим" у Львові Русланом Аблямівим] / спілкувалася Христина Горобець // Голос України. — 2016. — 3 лют. (№ 19). — С. 11.
1610. **Айвазовська О.** За що "смикає" агресор? : Ольга Айвазовська: "Кремль і так звані ЛНР та ДНР на переговорах у Мінську використовують негативні сторони українського політикуму" : [інтерв'ю з координатором громад. мережі "Опора"] / спілкувався Валентин Торба // День. — 2016. — 14 квіт. (№ 66). — С. 5.
1611. **Балюк Н.** Стара система пішла у наступ : ознаки реваншизму і контрреволюції стають все очевиднішими / Наталія Балюк // Високий замок. — 2016. — 31 берез. — 6 квіт. (№ 37). — С. 1, 3.
1612. **Балюк Н.** Чому у пані Нуланд закінчилися пряники? / Наталія Балюк // Високий замок. — 2016. — 28 квіт. — 4 трав. (№ 49). — С. 2.
1613. **Бедзір В.** Колесо життя закарпатських ромів : "Урядовий кур'єр" поцікавився, як інтегруються в укр. сусп-во колишні блукачі без іст. батьківщини / Василь Бедзір // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 квіт. (№ 72). — С. 5.
1614. **Безвознюк Н.** "Гостра пам'ятна дата" : експерти — про ситуацію в Одесі напередодні 2 травня / Наталія Безвознюк // День. — 2016. — 27 квіт. (№ 75). — С. 5.
1615. **Белявський О.** "Україну від захоплення Росією врятував ... газопровід" : легендарний гросмейстер — про програш Марічки Музичук, чи зможе низька ціна на нафту поховати Путіна та чому в Україні обвалилася гривня : [інтерв'ю з Олександром Белявським / записала Зіновія Воронович] // Високий замок. — 2016. — 7—13 квіт. (№ 40). — С. 8.
1616. **Блінова В.** "Батьківщина" має свій план розвитку країни / Валентина Блінова // Волинь-нова. — 2016. — 15 берез. (№ 28). — С. 5.
1617. **Богдан Р.** "Потрібно терміново рятувати країну!" / Руслан Богдан // Село полтавське. — 2016. — 18 січ. (№ 6). — С. 6.
1618. **Бондаренко Я.** Першу інформаційну битву виграли саме українці : [інтерв'ю з фахівцями інформ. технологій Ярославом Бондаренком і Ігорем Савчуком] / спілкувалася Олена Нагорна // Голос України. — 2016. — 23 берез. (№ 52). — С. 4.
1619. **Василець Т.** Президент у Харкові розповів про мобілізацію та новий Уряд / Тетяна Василець // Слобідський край. — 2016. — 24 берез. (№ 36). — С. 1—2.

1620. **Вергеліс О.** "Арсенал" садять на шпагат : [кому належатиме "Арсенал": ДУСі чи культурній спільноті?] / Олег Вергеліс // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 квіт. — 14 трав. (№ 16). — С. 1, 13.
1621. **Вітер О.** Мінська гібридність: яка війна, такі й переговори / Ольга Вітер // Голос України. — 2016. — 3 лют. (№ 19). — С. 4, 7.
1622. **Волинко М.** "Донецькі захищають і визволяють свою Батьківщину" : [інтерв'ю з головою Незалеж. профспілки гірників Донбасу Миколою Волинком] / інтерв'ю взяла Ліна Куш // Голос України. — 2016. — 6 квіт. (№ 62). — С. 5.
1623. **Волошина Л.** Вільний Крим — смерть Імперії: українці повинні зробити ідею підтримки своїх пригноблених в окупації співгромадян значущим світовим порядком денним / Лариса Волошина // День. — 2016. — 22—23 квіт. (№ 72—73). — С. 27.
1624. **Всеукраїнський форум "Українська альтернатива"** / підгот. Надія Кир'ян // Слово Просвіти. — 2016. — 21—27 квіт. (№ 16). — С. 2—3.
1625. **Галата Я.** Крим: два роки "під п'ятою", або Як наблизити деокупацію українського півострова / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2016. — 18 берез. (№ 11). — С. 2.
1626. **Галкіна О.** "Україна має всі шанси доопрацювати Мінські домовленості з позиції власної вигоди" : питання в тому, чи зуміє вона скористатися цією можливістю, каже політичний експерт Олена Галкіна : [інтерв'ю] / розмовляла Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2016. — 3—9 берез. (№ 26). — С. 6.
1627. **Геник В.** "ДНР": крах ілюзій / Володимир Геник // Чорноморські новини. — 2016. — 11 лют. (№ 13). — С. 2.
1628. **Головко О.** Вирок Надії — вирок самій Росії / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 берез. (№ 54). — С. 3.
1629. **Головко О.** Звинуватили, в тепер відпустіть! : подальша доля кремлів. бранки залежить від політиків / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 берез. (№ 55). — С. 3.
1630. **Головко О.** Меджліс діятиме в надзвичайному режимі : заборону вищого представництва органу крим. татар не визнають у світі / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 квіт. (№ 81). — С. 3.
1631. **Головко О.** Останнє слово за Надією : на знак протесту проти продовж. процесу Савченко оголосила сухе голодування / Оксана Головкина // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 берез. (№ 43). — С. 3.
1632. **Головко О.** FreeSavchenko: Україні потрібна Надія! / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 берез. (№ 46). — С. 3.
1633. **Голомша М.** Національна безпека і оборона: виклик сучасності / Микола Голомша // Слово Просвіти. — 2016. — 14—20 квіт. (№ 15). — С. 3.
1634. **Голубєв В.** Постколоніальна "хвороба" українських політиків / Віктор Голубєв // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 3 берез. (№ 15). — С. 4.
1635. **Горбулін В.** Мирний протест під дулами автоматів кремлівського десанту "зелених чоловічків" : [тези дослідж., які стосуються анексії укр. півострова РФ] / Володимир Горбулін // Голос України. — 2016. — 27 лют. (№ 37). — С. 1, 5.
1636. **Гройсман В.** Вийти з кризи і розкрити прихований потенціал країни : [виступ Прем'єр-міністра В. Гройсмана щодо виходу країни з кризи] / Володимир Гройсман // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 2.
1637. **Гройсман В.** Звернення Голови Верховної Ради України до співвітчизників з нагоди Дня спротиву російській окупації в Криму / Володимир Гройсман // Голос України. — 2016. — 27 лют. (№ 37). — С. 1, 5.
1638. **Громов О.** Державні сподівання : роздуми на порозі 25-річчя укр. незалежності / Олександр Громов // Слово Просвіти. — 2016. — 5—11 трав. (№ 18). — С. 5.
1639. **Деркач Т.** Зловісні примари минулого : [про декомунізацію в Україні] / Тетяна Деркач // Чорноморські новини. — 2016. — 17 берез. (№ 25). — С. 3.
1640. **Дехтяренко А.** Прийняти "ЛНР/ДНР" в Україну — те саме, що випити отруту : загострення ситуації на Донбасі може відбутися у вересні—жовтні 2016 р. / Артем Дехтяренко // Чорноморські новини. — 2016. — 31 берез. (№ 29). — С. 1.
1641. **Дмитрук С.** Як інтегрувати Донбас / Сергій Дмитрук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 квіт. (№ 69). — С. 7.
1642. **Доротич М.** Пам'ятник Шевченку перемістили для ... продуктової крамниці дружини прокурора : такий шокуючий факт про минуле нового прокурора Львівщини Віталія Мякішева оприлюднили громад. активісти / Марія Доротич // Високий замок. — 2016. — 7—13 квіт. (№ 40). — С. 13.
1643. **Драбчук В.** Українська Антарктида : [чи потрібна Україні Антарктида?] / Володимир Драбчук, Лідія Суржик // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 квіт. — 14 трав. (№ 16). — С. 1, 14.
1644. **Єрмолаєв А.** Країні потрібен перепочинок : [до 25-річчя незалежності України] / Андрій Єрмолаєв // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 13.
1645. **Заславський Л.** Два кроки в правильному напрямку : [про санкції України проти Росії] / Леонід Заславський // Чорноморські новини. — 2016. — 2 квіт. (№ 30). — С. 1.
1646. **Заславський Л.** Як виграти другу холодну війну : [про вибори на Донбасі] / Леонід Заславський // Чорноморські новини. — 2016. — 19 берез. (№ 26). — С. 1.
1647. **Капелюшний Л.** Виповзок : [про позбавлення Україною рос. ярма] / Леонід Капелюшний // Чорноморські новини. — 2016. — 21 квіт. (№ 35). — С. 2 ; 23 квіт. (№ 36). — С. 2. — Далі буде.

1648. **Капелюшний Л.** Мавпа : [про політику України] / Леонід Капелюшний // Чорноморські новини. — 2016. — 13 лют. (№ 14—15). — С. 2 ; 18 лют. (№ 16). — С. 2 ; 20 лют. (№ 17). — С. 2 ; 27 лют. (№ 19—20). — С. 2.
1649. **Капсамун І.** Савченко. Пріоритети / Іван Капсамун // День. — 2016. — 11—12 берез. (№ 42—43). — С. 4.
1650. **Капсамун І.** Тест Надії Савченко, або Що тримає Україну в "сірій зоні" Росії / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 10 берез. (№ 41). — С. 4—5.
1651. **Капсамун І.** Чи стався "цивілізаційний скачок"? І куди "скакнули"?, або Що спільного між "касетним" і "офшорним" скандалами / Іван Капсамун // День. — 2016. — 7 квіт. (№ 61). — С. 5.
1652. **Капсамун І.** Що насправді виявили офшори? : "Якщо демонтувати кланово-олігархічний консенсус, то має бути готова якісна альтернатива старим елітам", — експерт / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 6 квіт. (№ 60). — С. 4.
1653. **Капсамун І.** Що повинен сказати Президент? І зробити : "Найнебезпечніші наслідки для Президента та його оточення матиме не зовнішня реакція, а реакція українського суспільства", —експерт : [про офшорний скандал] / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 5 квіт. (№ 59). — С. 4—5.
1654. **Карасьов В.** "Дехто боїться, що Наталія Яресько перетвориться на суперполітика" : [інтерв'ю з політологом Вадимом Карасьовим] / розмовляв Іван Фаріон // Високий замок. — 2016. — 31 берез. — 6 квіт. (№ 37). — С. 6.
1655. **Костенко Ю.** Шлях до збереження держави : [про політику нац. безпеки України] / Юрій Костенко // Слово Просвіти. — 2016. — 14—20 квіт. (№ 15). — С. 2.
1656. **Коцюба О.** Незалежності України від Укрфоруму бізнесу: 1990/1994 роки — народовладдя; грудень 1991/2015 — з кризи в кризу; 2016 — рух у майбутнє ... чи нова руйнація Конституції? / Олександр Коцюба // Голос України. — 2016. — 2 квіт. (№ 60). — С. 4.
1657. **Куйбіда В.** Візія української держави: свобода, справедливість, сила : [інтерв'ю з головою Народного руху України Василем Куйбідою] / спілкувався Микола Влашук // Слово Просвіти. — 2016. — 5—11 трав. (№ 18). — С. 2—3.
1658. **Куйбіда В.** Державне управління безпековою сферою України / Василь Куйбіда, Іван Розпутенко // Слово Просвіти. — 2016. — 31 берез. — 6 квіт. (№ 13). — С. 2—3.
1659. **Лановий В.** "Ми повинні визнати Донбас окупованою територією" : Володимир Лановий у відвертій розмові з журналістами розповів про своє стратегічне бачення України і про те як нам вийти з кризи / розмовляли Алла Дубровик-Рохова, Валентин Торба, Дмитро Кривцун, Віталій Княжанський // День. — 2016. — 22—23 квіт. (№ 72—73). — С. 10—11.
1660. **Лашенко С.** Луганщина сьогодні / Сергій Лашенко // Слово Просвіти. — 2016. — 7—13 квіт. (№ 14). — С. 6.
1661. **Листопад О.** Випробування Кримом : [про міжнар. форум "Крим — це Україна. Анексований півострів між минулим та майбутнім"] / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 берез. (№ 40). — С. 4.
1662. **Лібанова Е.** "Донбасу у багатьох випадках спровокував ефект доміно" : [інтерв'ю з дир. Ін-ту демографії і соц. дослідж. ім. М. В. Птухи Еллою Лібановою про проблеми Донбасу і сценарії їх вирішення] / спілкувалася Лариса Усенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 квіт. (№ 76). — С. 6.
1663. **Лібанова Е.** "Україна єдина" — це мета, а не гасло / Елла Лібанова // Дзеркало тижня. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 1, 3.
1664. **Лісничий Ю.** Безвізовий режим з ЄС поверне Донбас Україні / Юрій Лісничий // День. — 2016. — 29—30 квіт. (№ 77—78). — С. 7.
1665. **Літкевич В.** Держава і громадянське суспільство: противники чи партнери? : [про Нац. стратегію сприяння розвитку громад. сусп-ва в Україні на 2016—2020 рр.] / Володимир Літкевич // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 13.
1666. **Лосєв І.** Дивні справи ... : чимало наших політ.-дипломат. негараздів є наслідком безпринципності ниніш. влади / Ігор Лосєв // День. — 2016. — 11—12 берез. (№ 42—43). — С. 26—27.
1667. **Лосєв І.** Між протестантами і конформізмом: чому культурно-інформаційна експансія передус. військовій : [про телеканал "Інтер" і культурно-інформ. окупацію України] / Ігор Лосєв // День. — 2016. — 22—23 квіт. (№ 72—73). — С. 26—27.
1668. **Лосєв І.** На межі відчаю : Ігор Лосєв: Якщо не буде реформ, Україна як держава може взагалі припинити своє існування : [інтерв'ю з доцентом Нац. ун-ту "Києво-Могилянська академія"] / спілкувалася Оксана Процюк // Галичина. — 2016. — 28 січ. (№ 7). — С. 8.
1669. **Лосєв І.** Пристрасті за офшором ... : що краще: абсолютно законно угробити Україну чи незаконно її врятувати? / Ігор Лосєв // День. — 2016. — 15—16 квіт. (№ 67—68). — С. 26—27.
1670. **Лосєв І.** Реванш антимайданних сил, або Як зрозуміти вируючий світ ... : [про засилля антинац. олігарх.-клан. сил] / Ігор Лосєв // День. — 2016. — 8—9 квіт. (№ 62—63). — С. 26—27.
1671. **Макаров О.** Політична сейсмологія. Стислі тези / Олександр Макаров // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 квіт. (№ 12). — С. 3.
1672. **Марчук О.** Реформи задля розвитку країни чи сізіфова праця? / Оксана Марчук // Запорізька правда. — 2016. — 7 квіт. (№ 13). — С. 3.
1673. **Мацегора К.** Викликів чимало, а часу обмаль : Володимир Гройсман лаконічно, але змістовно окреслив коло невідкладних проблем, які змушують уряд діяти оперативно й професійно / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 квіт. (№ 74). — С. 2.

1674. **Мацегора К.** Плани передбачають відповідальність : Прем'єр-міністр дав керівникам відомств місяць, щоб вони напрацювали чітке бачення перетворень / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 квіт. (№ 76). — С. 1—2.
1675. **Мацегора К.** Уряд формує нову систему управління країною : урядовці визначатимуть стратегію виконавчих органів влади, держсекретарі втілюватимуть її в життя / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 берез. (№ 58). — С. 2.
1676. **Медуниця Ю.** Досвід реформаторів стає у пригоді : знані політики, які є великими друзями нашої країни, наполягають на незворотності суспіл. пертворень : [про Міжнар. консулт. раду] / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 берез. (№ 54). — С. 2.
1677. **Медуниця Ю.** Повернення до мирного життя буде невідворотним : чи не вперше Президент на Донбасі присвятив більшість часу розбудові, а не війні / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 берез. (№ 60). — С. 2.
1678. **Медуниця Ю.** Пріоритети залишаються незмінними : Прем'єр-міністр лаконічно окреслив принципи, за якими має відбуватися подальше реформування ключ. сфер життя країни / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 квіт. (№ 64). — С. 2.
1679. **Медуниця Ю.** Реформувати слід усі сфери життя : заради цього істотно прискорять процес ухвалення та узгодження рішень між усіма гілками влади / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 квіт. (№ 76). — С. 2.
1680. **Мельник С.** Найближчим часом презентують концепцію популяризації нашої країни : [про звіт М-ва інформ. політики за 2015 р.] / Сергій Мельник // Голос України. — 2016. — 5 лют. (№ 21). — С. 3.
1681. **Михайлов М.** Саакашвілі і партнери: одна Україна воює, інша — краде : [з Антикорупційного форуму] / Микола Михайлов // Запорізька правда. — 2016. — 24 берез. (№ 11). — С. 1, 6—7.
1682. **Найєм М.-М.** Казус Рината Ахметова / Мустафа-Масі Найєм // Волинь-нова. — 2016. — 17 берез. (№ 29). — С. 9.
1683. **Новинський В.** Постреволюція : [про програму стабілізації сусп-ва] / Вадим Новинський // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 квіт. — 14 трав. (№ 16). — С. 4.
1684. **Орлова Т.** А ви знаєте, що таке меритократія? : [про намагання держави повністю змінити систему координат влас. існування як у зовн., так і внутр. політиці] / Тетяна Орлова // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 12.
1685. **Панченко В.** "Мінські угоди — диверсія проти України" : [інтерв'ю з проф. Києво-Могилян. акад. Володимиром Панченком] / розмовляв Володимир Семків // Чорноморські новини. — 2016. — 11 лют. (№ 13). — С. 1.
1686. **Пасхавер О.** Море хвилюється : [про політ. кризу і повільний перебіг реформ] / Олександр Пасхавер // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 2 ; Чорноморські новини. — 14 квіт. (№ 33). — С. 2.
1687. **Патрикеев О.** Офіцер, спасшийся из плена: "Есть огромное желание войти в Луганск и поднять там украинский флаг" : [інтерв'ю с Олегом Патрикеевым] // Южная правда. — 2016. — 21 янв. (№ 6). — С. 2. — обшався Руслан Подгорный.
1688. **Петричук М.** "У країні йде щось не так", або Чому олігархи раптом запалилися бажанням рятувати Україну / Микола Петричук // Галичина. — 2016. — 21 січ. (№ 5). — С. 1, 4.
1689. **Поліщук І.** Тест на вірність державі : в Україні тривають дискусії про те, чи варто позбавляти укр. паспорта за сепаратизм / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 квіт. (№ 73). — С. 1, 4.
1690. **Порохняк-Гановська Л.** "В Україні жінці важче "пробитися" у лідери" ... : [інтерв'ю з Головою Нац. ради жінок України Людмилою Порохняк-Гановською] / спілкувалася Наталія Срібнянська // Слово Просвіти. — 2016. — 10—16 берез. (№ 10). — С. 6.
1691. **Порошенко П. О.** Від стратегії виживання — до прискореного розвитку : з виступу Президента України у Верховній Раді 14 квіт. / П. О. Порошенко // Чорноморські новини. — 2016. — 16 квіт. (№ 34). — С. 1.
1692. **Порошенко П. О.** "Крим — не Росія. І Україна — не Росія" : ескалація подій завершиться лише тоді, коли нога останнього окупанта залишить священну укр. землю на Донбасі та в Криму, вважає Президент / Петро Олексійович Порошенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 берез. (№ 40). — С. 2.
1693. **Про затвердження** плану заходів до 2-ої річниці тимчасової окупації Автономної Республіки Крим та м. Севастополя : розпорядження Кабінету Міністрів України № 123-р від 18 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 берез. (№ 40). — С. 12.
1694. **Про проведення** парламентських слухань на тему: "Стратегія реінтеграції в Україну тимчасово окупованої території Автономної Республіки Крим та міста Севастополь: проблемні питання, шляхи, методи та способи : постанова Верховної Ради України [№ 1034—VIII від 17 берез. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 квіт. (№ 68). — С. 10.
1695. **Про утворення** Організаційного комітету та затвердження плану заходів з підготовки та відзначення у 2016 році Дня пам'яті та примирення і Дня перемоги над нацизмом у Другій світовій війні : розпорядження Кабінету Міністрів України № 285-р від 20 квіт. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 квіт. (№ 77). — С. 12.
1696. **Пукіш-Юнко І.** Надія вмирає? : Надія Савченко застерегла суддів, що 21 берез. вирок їй може стати посмертним / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2016. — 10—16 берез. (№ 28). — С. 1, 3.
1697. **Пукіш-Юнко І.** Офшорний порох під Порошенка : "панамогейт" вдарив не лише по репутації президента, а й по іміджу України / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2016. — 7—13 квіт. (№ 40). — С. 6.

1698. **Пукіш-Юнко І.** Чим обнадіяли Надію Савченко? : точно не міністер. кріслом, про яке йшлося у фейковому листі від президента / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2016. — 11—13 берез. (№ 29). — С. 6.
1699. **Пукіш-Юнко І.** Як через золоті батони ледь безвізовий режим не провалили ... : компроміс. закон про електрон. декларування таки прийняли. "Палацова змова" не спрацювала / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2016. — 17—21 берез. (№ 31). — С. 6.
1700. **Радковець Ю.** Гідність відповідальних і відповідальність гідних : [про Мінські домовленості] / Юрій Радковець // Чорноморські новини. — 2016. — 28 берез. (№ 28). — С. 1—2.
1701. **Рахманін С.** Оборона "Мінська" : [про візит посланниці Держдепу Вікторії Нуланд щодо мінських домовленостей] / Сергій Рахманін // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 квіт. — 14 трав. (№ 16). — С. 1, 3.
1702. **Рахманін С.** Ходіння по мінському полю : [про повернення Донбасу] / Сергій Рахманін // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9). — С. 1—2.
1703. **Рогуцький В.** Ахметова поставлять царювати на окупованих територіях? / Василь Рогуцький // Волинь-нова. — 2016. — 15 берез. (№ 28). — С. 3.
1704. **Рогуцький В.** Майданів на замовлення не буває / Василь Рогуцький // Волинь-нова. — 2016. — 23 лют. (№ 20). — С. 3.
1705. **Розумний М.** Про три типології вітчизняної еліти / Максим Розумний // День. — 2016. — 29—30 квіт. (№ 77—78). — С. 10—11.
1706. **Роше Г.** Неприйняття корупції — частина національної культури : [інтерв'ю з экс-керівником низки проєктів Світ. банку та Євросоюзу в Україні Гаррі Рошем] / спілкувався Максим Назаренко // Чорноморські новини. — 2016. — 2 квіт. (№ 30). — С. 1—2.
1707. **Рубан В.** Про особливості переговорів ... : Володимир Рубан: "У звільненні Савченко головною заслугою буде вона сама — бо не зламалася і не примирилася" : [інтерв'ю з керівником Центру звільнення полонених ГО "Офіцерський корпус"] / спілкувався Валентин Торба // День. — 2016. — 26 квіт. (№ 74). — С. 5.
1708. **Руденко А.** "Книга пам'яті" досі доповнюється... : майже два роки існує інтернет-ресурс, де волонтери збирають всю інформацію про бійців, які загинули під час війни на Донбасі. Станом на 1 берез. 2016 р. до книги занесено 2860 загиблих / Анастасія Руденко // День. — 2016. — 22—23 квіт. (№ 72—73). — С. 25, 29.
1709. **Руденко М.** Деокупація: з любов'ю до кримчан / Михайло Руденко // Голос України. — 2016. — 17 лют. (№ 29). — С. 6.
1710. **Саакашвілі М.** "Нас усіх водять за носа" : [прес-конф. М. Саакашвілі щодо ситуації в Україні та на Одещині / записав Володимир Генік] // Чорноморські новини. — 2016. — 14 квіт. (№ 33). — С. 1.
1711. **Саботаж** декомунізації подолаємо : [круглий стіл у Полтаві за участю голови Українського інституту національної пам'яті Володимира В'ятровича] / підгот. Надія Кир'ян // Слово Просвіти. — 2016. — 24—30 берез. (№ 12). — С. 2.
1712. **Савченко В.** Страх не на часі : Віра Савченко: "З українським народом влада не має права програти" : [інтерв'ю з сестрою Н. Савченко] / розмовляв Валентин Торба // День. — 2016. — 11—12 берез. (№ 42—43). — С. 5.
1713. **Савченко Н.** "Росіяни, перестаньте боятися! Цим ви допоможете не стільки мені, скільки собі ..." : [відповіді Н. Савченко на запитання громадян, які написані їй у камеру слід. ізолятора] / підгот. Іван Фаріон // Високий замок. — 2016. — 22 берез. (№ 33). — С. 6.
1714. **Сполітіс В.** "Вам треба дослухатися до порад партнерів, але робити по-своєму" : депутат Сейму Вейко Сполітіс — про НАТО та безпеку : [інтерв'ю] / спілкувався Микола Сірук // День. — 2016. — 31 берез. (№ 56). — С. 3.
1715. **Стамбол І.** Вікно домовини "нерушимого", або Наш убивчо-рятівний Чорнобиль / Ігор Стамбол // Чорноморські новини. — 2016. — 23 квіт. (№ 36). — С. 1.
1716. **Стельмах П.** 30 відсотків за Росію, 30 — за Україну, для решти — аби гроші : попри тотальну цензуру і страх, понад половина кримчан визнає, що в Україні їм було краще / Павло Стельмах // Високий замок. — 2016. — 3—9 берез. (№ 26). — С. 12.
1717. **Таланчук П.** Спільне завдання для нас усіх : [до 25-річчя незалежності України] / Петро Таланчук // Слово Просвіти. — 2016. — 31 берез. — 6 квіт. (№ 13). — С. 1, 5.
1718. **Терен І.** "Батьківщина" перейшла у демократичну проєвропейську опозицію до влади / Іван Терен // Високий замок. — 2016. — 7—13 квіт. (№ 40). — С. 6.
1719. **Томін О.** Прорив антикорупції: усі вимоги для безвіз. режиму виконані / Олександр Томін // Слобідський край. — 2016. — 17 берез. (№ 33). — С. 1—2.
1720. **Торба В.** Для чого створюють комбінацію?, або Як за тупикового формату перемовин у Мінську триває пошук "компромісного шляху" деокупації Донбасу / Валентин Торба // День. — 2016. — 15 берез. (№ 44). — С. 4.
1721. **Торба В.** Надії потрібна Надія ... : Віра Савченко: "ГРУшники Александров і Єрофєєв Путіну точно не потрібні так, як потрібна Савченко Порошенку" / Валентин Торба // День. — 2016. — 19 квіт. (№ 69). — С. 4.
1722. **Торба В.** Операція "Овід" : як розірвати залежність від порочної системи? / Валентин Торба // День. — 2016. — 18—19 берез. (№ 47—48). — С. 4—5.
1723. **Торба В.** Якою країною ми хочемо бути? : [ситуація із 250-ма сирійс. біженцями в Яготині Київ. обл.] / Валентин Торба // День. — 2016. — 1 берез. (№ 36). — С. 4.

1724. **Україна** — ЄС: відстань у чверть століття // Час Київщини. — 2016. — 11 берез. (№ 10). — С. 3.
1725. **Фаріон І.** "Кумівський" план для Донбасу : Україні пропонують віддати окуп. території на сході під контроль "смотрящих" Януковича і Путіна / Іван Фаріон // Високий замок. — 2016. — 15 берез. (№ 30). — С. 6.
1726. **Фаріон. І.** Офшорний "вотергейт" Петра Порошенка : скандальне журналістське розслідування поставило президента України в один ряд з Путіним / Іван Фаріон. // Високий замок. — 2016. — 5 квіт. (№ 39). — С. 3.
1727. **Фуйор В.** Книжка Ложкіна. Після балу : посмішка режиму Кучми дедалі частіше виглядає з-за широкої спини Президента / Валерій Фуйор // День. — 2016. — 23 берез. (№ 50). — С. 5.
1728. **Хом'як О.** "Комусь треба було, щоб Європа побачила Україну саме такою" : учасників Фестивалю рівності, у тому числі представників ЛГБТ-спільноти, закидали камінням та петардами / Оріся Хом'як // Високий замок. — 2016. — 22 берез. (№ 33). — С. 4.
1729. **Цаплійко А.** На лезі правди : Андрій Цаплійко: "У нашому випадку хвороба зайшла занадто далеко, тому йдеться не про терапію, а про хірургію" : [інтерв'ю з журналістом] / спілкувався Валентин Торба // День. — 2016. — 11—12 берез. (№ 42—43). — С. 29.
1730. **Царевська Н.** "Влада Маріуполя була і є проросійською" : [інтерв'ю з дир. Маріупол. шк. Ніною Царевською] / спілкувалася Юлія Боднарюк // Чернівці. — 2016. — 25 лют. (№ 8). — С. 11.
1731. **Черниш В.** "Держава зобов'язана чітко окреслити позицію стосовно окупованих територій і людей, котрі залишилися там" : [інтерв'ю з міністром з питань тимчас. окуп. територій та ВПО Вадимом Чернишем] / спілкувалася Інна Ведернікова // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 3.
1732. **Чечеринда Є.** Безвізовому режиму дали зелене світло ... Україна вже виконала 140 вимог Євро-союзу / Єгор Чечеринда // Високий замок. — 2016. — 28 квіт. — 4 трав. (№ 49). — С. 9.
1733. **Шишкін В.** "Всі президенти зберігають "практику Кучми", використовуючи ГПУ в своїх інтересах" : [інтерв'ю з конституціоналістом Віктором Шишкіним] / спілкувалися Іван Капсамун, Валентин Торба // День. — 2016. — 29—30 квіт. (№ 77—78). — С. 4—5.
1734. **Щур Т.** Російський спротив кривди : правозахисниця Тетяна Щур — про зустріч з Олегом Сенцовим у Челябінську, політв'язнів у РФ, місцеві тюрми і "голоси підтримки" : [інтерв'ю] / спілкувалася Марія Прокопенко // День. — 2016. — 11—12 берез. (№ 42—43). — С. 15.
1735. **Юрченко М.** Щоб святкувати, потрібно попрацювати : країна готується гідно зустріти 25-ту річницю Незалежності, не забуваючи про нагальні проблеми сьогодення / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 трав. (№ 86). — С. 2.
1736. **Ярий М.** Маятник історії може хитнутися назад : Росія від нас не відступить, доки не одержить достойної відсічі / Мирослав Ярий // День. — 2016. — 29—30 квіт. (№ 77—78). — С. 13.

326 Рабство. Примусова праця. Праця в неволі

1737. **Кавун Г.** Не знали, що замість раю потраплять до пекла : [про українців, які вирушають закордон в пошуках кращої долі] / Галина Кавун // Голос України. — 2016. — 12 квіт. (№ 66). — С. 5.

327 Міжнародні зв'язки. Світова політика. Зовнішня політика

327(100-87) Зовнішня політика зарубіжних країн

1738. **Аккерман Г.** Чим можна "перевиховати" Росію? : Галя Аккерман: "Єдина політика, яку розуміє Москва, — політика сили" : [інтерв'ю з фр. письменницею] / спілкувався Роман Гривінський // День. — 2016. — 22—23 квіт. (№ 72—73). — С. 25, 30—31.
1739. **Алваш Ф.** Міжнародний "танець" навколо сирійського вогню / Фарід Алваш // День. — 2016. — 11—12 берез. (№ 42—43). — С. 6—7.
1740. **Баликова Н.** Китай продовжує змінювати "ландшафт" островів / Ніна Баликова // Голос України. — 2016. — 27 лют. (№ 37). — С. 9.
1741. **Баликова Н.** КНДР продовжує провокувати світ / Ніна Баликова // Голос України. — 2016. — 9 лют. (№ 23). — С. 5.
1742. **Баликова Н.** Такого рівня відносин з Японією не було / Ніна Баликова // Голос України. — 2016. — 7 квіт. (№ 63). — С. 1, 5.
1743. **Бершинські Р.** Про демократію та санкційні інструменти США : Роб Бершинські: "Ми повністю відкидаємо незаконну анексію Криму, зберігаємо санкції до закінчення окупації" : [інтерв'ю з помічником заст. Держсекретаря США, керівником Департаменту з питань демократії, праці й прав людини] / спілкувався Микола Сірук // День. — 2016. — 15 берез. (№ 44). — С. 10—11.
1744. **Белєсков М.** Морська далечина Піднебесної : [про протистояння США та КНР] / Микола Белєсков // Дзеркало тижня. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 6.
1745. **Білик О.** Роздуми після однієї лекції, або Кому загрожує гібридна війна? : [про лекцію Михайла Станчева "Кому загрожує гібридна війна"] / Олександр Білик // Голос України. — 2016. — 30 берез. (№ 57). — С. 4.
1746. **Брассер А.** "Росія — частина проблеми, тому вона має бути й частиною відповіді" : [інтерв'ю з експрезидентом ПАРС Анн Брассер про запровадження санкцій проти Росії] / спілкувалася Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 квіт. (№ 80). — С. 3.

1747. **Бяляцький А.** Якщо Путін захоче, то Лукашенко в будь-який момент опиниться там, де Янукович : [інтерв'ю з керівником білорус. правозахис. центру "Вясна" Алесем Бяляцьким] / розмовляв Іван Козловський // Голос України. — 2016. — 26 берез. (№ 55). — С. 6.
1748. **В Європі** обіцяють підтримку і думають, що робити : [за підсумками референдуму в Нідерландах] / підгот. Наталія Онишук // Голос України. — 2016. — 8 квіт. (№ 64). — С. 7.
1749. **Василець Т.** Голос країни тюльпанів : як нідерланд. референдум вплине на українців / Тетяна Василець // Слобідський край. — 2016. — 7 квіт. (№ 42). — С. 2.
1750. **Вауліна О.** Півострів у стилі мілітарі: Москва перекроєє воєнний баланс : [з міжнар. конф. "Мілітаризація окупованого Криму як загроза міжнародній безпеці"] / Ольга Вауліна // Голос України. — 2016. — 30 берез. (№ 57). — С. 12.
1751. **Вершбоу А.** Про акцент Варшавського саміту : Александер Вершбоу: Ми чітко заявимо росіянам про їхню відповідальність : [інтерв'ю з заст. генсека НАТО] / спілкувався Микола Сірук // День. — 2016. — 19 квіт. (№ 69). — С. 3.
1752. **Вітер О.** Мінські різночитання в очікуванні коректури від "нормандської четвірки" / Ольга Вітер // Голос України. — 2016. — 9 лют. (№ 23). — С. 1, 5.
1753. **Власенко В.** Вашингтон радить кидати корупціонерів за ґрати : Вікторія Нуланд прилетіла до Києва познайомитися з новим Прем'єром і нагадала, що головною умовою фін. допомоги залишаються реформи / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 квіт. (№ 81). — С. 2.
1754. **Власенко В.** Депутати ПАРЄ підтримують "список Савченко" / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 квіт. (№ 79). — С. 3.
1755. **Власенко В.** Крим перетворився на територію страху й безправ'я / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 квіт. (№ 72). — С. 3.
1756. **"Гібридна анексія"** під контролем Кремля : [з Парламент. асамблеї Ради Європи (ПАРЄ)] // Чорноморські новини. — 2016. — 21 квіт. (№ 35). — С. 1.
1757. **Головко О.** Єврокомісія офіційно пропонує скасувати візи для українців / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 квіт. (№ 76). — С. 3.
1758. **Головко О.** Згортання операції "Визволителі" : голов. причина виведення рос. військових із Сирії — фінансова / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 берез. (№ 50). — С. 3.
1759. **Головко О.** Світ вимагає негайно звільнити Савченко : вирок нар. депутату України викликав обурення міжнар. спільноти / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 24 берез. (№ 56). — С. 3.
1760. **Головко О.** Шанс на звільнення є : кремлівська бранка — заручниця примх рос. президента? / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 квіт. (№ 73). — С. 3.
1761. **Гончар М.** Слабка позиція Заходу стимулює агресора : експерт — про виступ заст. держсекретаря Вікторії Нуланд на сенат. слуханнях "Українські реформи — два роки після революції на Майдані та російського вторгнення" : [інтерв'ю з президентом Центру глобалістики "Стратегія ХХІ" Михайлом Гончаром] / спілкувався Микола Сірук // День. — 2016. — 17 берез. (№ 46). — С. 3.
1762. **Госевська М.** "Ми хочемо показати світу, хто за цим усім стоїть" : Малгожата Госевська представить у Гаазі доп. про рос. воєн. злочини в Україні / підгот. Микола Сірук // День. — 2016. — 11—12 берез. (№ 42—43). — С. 6.
1763. **Джемільєв М.** "Путін робить головні ставки на дестабілізацію ситуації всередині України ..." : [інтерв'ю з Уповноваженим Президента України кримськотатар. народу Мустафою Джемільєвим] / спілкувався Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 17 берез. (№ 46). — С. 2, 5.
1764. **Їжак О.** Практична конспірологія брюссельських терактів : [про зовн. політику Росії] / Олексій Їжак // Дзеркало тижня. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 1, 7. — Орієнтир, с. 2.
1765. **Заславський Л.** Мінлива квітнева погода : [про скасування віз. режиму для громадян України] / Леонід Заславський // Чорноморські новини. — 2016. — 23 квіт. (№ 36). — С. 1.
1766. **Зубченко С.** Діти війни: як Росія залучає українську молодь із тимчасово окупованих територій до терористичної діяльності / Сергій Зубченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 3.
1767. **Карпенко Л.** І знову керченський міст ... : Путін вважає себе продовжувачем "справи Сталіна" / Леонід Карпенко // День. — 2016. — 22 берез. (№ 49). — С. 4.
1768. **Каспрук В.** Ядерна ейфорія Кім Чен Ин / Віктор Каспрук // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 6.
1769. **Кінзерська Ю.** Спочатку — виведення всіх озброєнь і військ, повернення суверенітету на українському рубежі. Потім — зняття санкцій : [прес-конф. Держ. секретаря США Дж. Керрі за підсумками переговорів із рос. керівництвом у Москві] / Юлія Кінзерська // Голос України. — 2016. — 26 берез. (№ 55). — С. 1, 7.
1770. **Княжанський В.** Енергетика як детонатор ... : газове підґрунтя гібрид. війни готувалося задовго до її початку — експерт : [про міжнар. конф. "Невоєнний вимір воєн нового покоління. Енергетичний компонент"] / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 29 берез. (№ 54). — С. 8.
1771. **Коваль О.** Європа змусить мігрантів поважати Шенген / Олексій Коваль // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 квіт. (№ 12). — С. 5.
1772. **Козловський І.** Венеціанська комісія проінспектувала Польщу / Іван Козловський // Голос України. — 2016. — 10 лют. (№ 24). — С. 5.

1773. **Козловський І.** Позиція Києва дала зелене світло поновленню переговорів Москви і Варшави / Іван Козловський // Голос України. — 2016. — 17 лют. (№ 29). — С. 5.
1774. **Кравченко В.** "Всепогодна" Рада : [про засідання Ради НАТО з Росією] / Володимир Кравченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 4.
1775. **Кравченко В.** Україна — НАТО: старі книжки в новій палітурці / Володимир Кравченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 6.
1776. **Кривцун Д.** Окупація Криму як світова загроза : "Захід ніколи не мав стратегії щодо України і розуміння її важливості для просування євроатлантичної цивілізації на схід", — експерт / Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 18—19 берез. (№ 47—48). — С. 7.
1777. **Лінкавичюс Л.** Європа повторює помилки щодо Росії : Лінас Лінкавичюс: "Я не знаю скільки ще потрібно "дзвінків будильника", щоб розбудити ЄС" : [інтерв'ю] / спілкувалася Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 4—5 берез. (№ 39—40). — С. 6.
1778. **Лічман П.** Від чого оніміли українці? : [про заяву президента Євроком. Жана-Клода Юнкера що найближчі 20—25 р. Україна не зможе набутися членства в Євросоюзі] / Петро Лічман // Подільські вісті. — 2016. — 15 берез. (№ 29). — С. 1.
1779. **Мартинов А.** Сирійський розмін? / Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 25 берез. (№ 12). — С. 5.
1780. **Мацегора К.** Двері ще відчинено : лідери європ. країн не зважають на результати голланд. референдуму, проте уважно спостерігатимуть, як наша держава переформатовується / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 квіт. (№ 69). — С. 2.
1781. **Мацегора К.** Українські реформи мають шанс на успіх : наблизитися до мети нам допоможе ЄС своїм фін. трансшем 600 млн євро / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 квіт. (№ 77). — С. 2.
1782. **Медуниця Ю.** Брюссель підтверджує якість перетворень : лідери Євросоюзу пообіцяли безвіз. режим для України вже впродовж цього року / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 берез. (№ 52). — С. 2.
1783. **Медуниця Ю.** Реформи зміцнять стратегічне партнерство : позиція США щодо України залишається незмінною: спершу реальні дії, потім — матеріальна підтримка / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 квіт. (№ 63). — С. 2.
1784. **Медуниця Ю.** Тиск і санкції залишаються незмінними : [про зустріч Порошенка П. О. з Ангелою Меркель та Франсуа Олландом] / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 берез. (№ 53). — С. 2.
1785. **Мейстер Ш.** "Я бачу великий провал російської політики в Німеччині" : інтерв'ю з політологом Штефаном Мейстером / спілкувався Дмитро Десятерик // День. — 2016. — 2 берез. (№ 37). — С. 5.
1786. **Ніколайко Л.** Основний меседж заходу — примирення між людьми : [про участь укр. делегації на Нац. молитовному сніданку з Президентом США Бараком Обамою] / Людмила Ніколайко // Южная правда. — 2016. — 10 марта (№ 26). — С. 3.
1787. **Огризко В.** Про два сценарії дій : Володимир Огризко: "Росія сьогодні не вписується в демократичний альянс країн" : [інтерв'ю з экс-дипломатом] / спілкувався Микола Сірук // День. — 2016. — 1—2 квіт. (№ 57—58). — С. 6—7.
1788. **Папенко М.** "Крим лише для росіян" : на півострові — "хвиля" переселення з Росії : [програма керівництва Росії по заміні кримськотатар. населення на мігрантів з Росії] / Михайло Папенко // День. — 2016. — 6 квіт. (№ 60). — С. 10.
1789. **Папенко М.** Під рушницю — навіть дітей : у Криму кількість пропутін. молодіж. орг. поповнилася боеквиками-школярами / Михайло Папенко // День. — 2016. — 12 квіт. (№ 64). — С. 11.
1790. **Папенко М.** Суд як інструмент окупації : "Заборона Меджлісу як екстремістської організації виключно через його відкриту опозицію до незаконної анексії Криму Російською Федерацією є абсурдною" — ПАРС / Михайло Папенко // День. — 2016. — 16 берез. (№ 45). — С. 5.
1791. **Петрів П.** Російська пастка для НАТО / Петро Петрів // Демократична Україна. — 2016. — 4 берез. (№ 9). — С. 5.
1792. **Петрів П.** Таємна війна Заходу проти ІДІЛ / Петро Петрів // Демократична Україна. — 2016. — 18 берез. (№ 11). — С. 5.
1793. **Петренко Є.** Буря у двох краплях води : [конфлікт Ірану з Саудівською Аравією] / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 4 берез. (№ 9). — С. 5.
1794. **Петренко Є.** США не зігнуться перед Китаєм / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 18 берез. (№ 11). — С. 5.
1795. **Петрулевич О.** Отрута "російської матрешки" : два роки тому було захоплено Луганське СБУ — так розпочалася агресія Кремля на Донбасі : [інтерв'ю з экс-головою СБУ в Луган. обл. Олександром Петрулевичем та його першим заст. Олегом Животновим] / спілкувався Валентин Торба // День. — 2016. — 8—9 квіт. (№ 62—63). — С. 4—5.
1796. **Піддубний С.** План "Б" сусіда-агресора : [про співпрацю з рос. капіталом] / Сергій Піддубний // Зоря Полтавщини. — 2016. — 5 квіт. (№ 48—49). — С. 4.
1797. **Пономарьов І.** Кремль вирішив скинути з себе Донбас : [інтерв'ю з экс-депутатом рос. Думи Іллею Пономарьовим] / розмовляв Іван Козловський // Голос України. — 2016. — 10 лют. (№ 24). — С. 10.

1798. **Пушкарук Н.** "Звільнити без будь-яких умов" : світ, лідери та ЗМІ про засудження Надії Савченко рос. судом / Наталія Пушкарук // День. — 2016. — 24 берез. (№ 51). — С. 3.
1799. **Разом з НАТО** супроти навали : [про заяву координац. ради громад. ліги "Україна—НАТО"] // Чорноморські новини. — 2016. — 21 квіт. (№ 35). — С. 1.
1800. **Райтшустер Б.** Таємна війна Путіна проти ФРН : [інтерв'ю з нім. журналістом Борисом Райтшустером] / спілкувався Ярослав Шимов // Чорноморські новини. — 2016. — 16 квіт. (№ 34). — С. 1—2.
1801. **Райхель Ю.** Карабах : Кремль зацікавлений у підвищ. температури заморожених конфліктів уздовж периметра своїх кордонів / Юрій Райхель // День. — 2016. — 5 квіт. (№ 59). — С. 11.
1802. **Райхель Ю.** Російські перспективи у сирійському інтер'єрі / Юрій Райхель // День. — 2016. — 22 берез. (№ 49). — С. 3.
1803. **Райхель Ю.** Румунія переправляється через Прут у напрямку Дністра : [про питання об-ня Молдови та Румунії] / Юрій Райхель // День. — 2016. — 1—2 квіт. (№ 57—58). — С. 6.
1804. **Райхель Ю.** Що стоїть за обміном Надії? / Юрій Райхель // День. — 2016. — 29 берез. (№ 54). — С. 3.
1805. **Ромашко Г.** ПАРЕ закликала Росію звільнити українських в'язнів / Ганна Ромашко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 квіт. (№ 78). — С. 3.
1806. **Самар В.** Кримський "серпентин" / Валентина Самар // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 1, 3.
1807. **Самар В.** Не словесами, а справами : [про заборону діяльності Меджлису кримськотатарського народу] / Валентина Самар // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 квіт. — 14 трав. (№ 16). — С. 2.
1808. **Сестрицин А.** Про зовнішньополітичну доктрину Трюдо : що означає для України відхід від ідеалу "чесного посередника" до "відповідального переконання" / Антон Сестрицин // День. — 2016. — 6 квіт. (№ 60). — С. 3.
1809. **Силіна Т.** Не все пропало : [про референдум в Нідерландах про асоціацію Україна—ЄС] / Тетяна Силіна // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 1, 6.
1810. **Силіна Т.** Чардаш під музику Кремля : [про скасування обмежувальних заходів проти Росії] / Тетяна Силіна // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 берез. (№ 10). — С. 3.
1811. **Сірук М.** Європа наблизилася до "безпекового союзу" : експерт: "Створення серйозної військової структури змінить характер ЄС і стане кроком на шляху до більш глибокої інтеграції" / Микола Сірук // День. — 2016. — 25—26 берез. (№ 52—53). — С. 6.
1812. **Сірук М.** Знову — "примус" до миру : Захід вимагає від України виконати свою частину Мінська—2 попри те, що Росія не виконує перші два пункти / Микола Сірук // День. — 2016. — 27 квіт. (№ 75). — С. 3.
1813. **Сірук М.** Компроміс та національні інтереси : експерт "Дня" — про очікування від першої у цьому році норман. зустрічі в Парижі / Микола Сірук // День. — 2016. — 2 берез. (№ 37). — С. 3.
1814. **Сірук М.** Обама — Європі: залишайтеся об'єднаними : експерти "Дня" — про заяви американського президента на саміті G5 в Ганновері та можливі кроки Заходу щодо виконання РФ Мінських домовленостей / Микола Сірук // День. — 2016. — 26 квіт. (№ 74). — С. 3.
1815. **Сірук М.** Про "реалізм" і "могутність" : експерти — про "Доктрину Обама", який увійде в історію як президент, що не зміг захистити америк. зобов'язання щодо укр. суверенітету / Микола Сірук // День. — 2016. — 15 берез. (№ 44). — С. 11.
1816. **Сірук М.** Україна — Туреччина: нове вікно можливостей : як декларативне стратег. партнерство перетворити в реальне / Микола Сірук // День. — 2016. — 14 квіт. (№ 66). — С. 2.
1817. **Сірук М.** Чи поведеться Захід на "козу" : експерти "Дня" — про несподіване рішення Путіна вивести рос. війська із Сирії / Микола Сірук // День. — 2016. — 16 берез. (№ 45). — С. 3.
1818. **Тезель Й. Д.** Про турецькі принципи : Йонет Джан Тезель: "Наші країни перебувають на правильній стороні історії і повинні твердо протистояти Росії" : [інтерв'ю з Головою уряду Туреччини] // День. — 2016. — 1 берез. (№ 36). — С. 10—11.
1819. **Тензер Н.** Чи можна "оживити" Мінський процес? : Ніколя Тензер: "Ми повинні займати тверду позицію щодо Росії, не лише продовжувати, а й розширювати санкції" : [інтерв'ю з президентом Центру вивч. та дослідж. політ. рішень] / спілкувався Микола Сірук // День. — 2016. — 19 квіт. (№ 69). — С. 6.
1820. **Торба В.** ... З чим піде Обама? : "рос. питання" і війна на сході України / Валентин Торба // День. — 2016. — 28 квіт. (№ 76). — С. 4.
1821. **Торба В.** Миротворці. Чи здійснення місія? : "Консервація конфлікту через введення на Донбас поліцейської місії ОБСЄ більше вигідна для Кремля, менше для Заходу, але не для України", — експерт / Валентин Торба // День. — 2016. — 27 квіт. (№ 75). — С. 4.
1822. **Торба В.** Про "інструментарій" Путіна : [про зовн. політику В. Путіна] / Валентин Торба // День. — 2016. — 24 берез. (№ 51). — С. 4.
1823. **Умланд А.** Пакт Східної Європи і Туреччини проти російського неоімперіалізму / Андреас Умланд // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 4.
1824. **Федянин В.** Сирійський похід Путіна / Віталій Федянин // Дзеркало тижня. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 6.
1825. **Філіпчук Н.** Дональд Туск: "Угода ЄС—Україна продовжує застосовуватися" / Наталя Філіпчук // Голос України. — 2016. — 8 квіт. (№ 64). — С. 6.

1826. **Хазіроглу А.** Заморозки лише відкладають цвітіння : як Греція й Україна долають кризи, зберігаючи капітал співпраці : [інтерв'ю з ген. консулом в Одесі Антоніосом Хазіроглу] / спілкувався Станіслав Маліс // День. — 2016. — 1—2 квіт. (№ 57—58). — С. 11.

1827. **Чавушоглу М.** Платформа для подолання викликів : у Стамбулі відбудеться перший Всесвіт. гуманітар. саміт / Мевлют Чавушоглу // День. — 2016. — 12 квіт. (№ 64). — С. 3.

1828. **Шевченко А.** Збройна агресія РФ розпочалася одразу після здобуття Україною незалежності / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 23 лют. (№ 33). — С. 1—2.

1829. **Шпігелер С.** "Це ще не кінець саги ЄС—Україна" : Стефан де Шпігелер — про інформ. супровід референдуму в Нідерландах та свій "обережний оптимізм" : [інтерв'ю з ст. наук. співробітником Гаазького центру стратег. дослідж.] / спілкувалися: Микола Сірук, Вадим Лубчак // День. — 2016. — 8—9 квіт. (№ 62—63). — С. 25, 29.

1830. **Щербак Ю.** Тінь над Європою : про нове прочитання Фултонської промови Вінстона Черчілля : [інтерв'ю з публіцистом і дипломатом Юрієм Щербаком] / спілкувався Іван Капсамун // День. — 2016. — 3 берез. (№ 38). — С. 5.

1831. **Яковенко І.** Безглуздість слів : [про моск. телепрограму "Політика" з нагоди провалу саміту "Росія — НАТО"] / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 22—23 квіт. (№ 72—73). — С. 25, 29.

1832. **Яременко Б.** Дипломатія : [про зовнішньополіт. доктрину президента Барака Обами] / Богдан Яременко // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 берез. (№ 10). — С. 1, 3.

327(477) Зовнішня політика України

1833. **Воляр С.** Україна — не ваша колонія : [про взаємовідносини України та Польщі] / Семен Воляр // Галичина. — 2016. — 26 січ. (№ 6). — С. 5.

1834. **Гайдуцький П.** Україна—ЄС: курс вірний, хід повільний! / Павло Гайдуцький // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 берез. (№ 10). — С. 1, 4.

1835. **Головко О.** Видати можна обміняти : М-во юстиції готує док. для запиту про повернення кремлів. банки в Україну / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 квіт. (№ 65). — С. 3.

1836. **Головко О.** Савченко проти російських терористів: чи буде обмін? : коли йдеться про цінність людського життя, можливі варіанти / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 квіт. (№ 75). — С. 3.

1837. **Гопко Г.** "Нехай краще говорять дипломати, ніж солдати" : [інтерв'ю з головою Ком. Верховної Ради України у закордон. справах Ганною Гопко] / бесіду вела Іраїда Голованова // Житомирщина. — 2016. — 15 берез. (№ 28—29). — С. 3.

1838. **Гройсман В.** Завдання — повноцінна євроінтеграція : [інтерв'ю телеканалам] / Володимир Гройсман // Голос України. — 2016. — 29 берез. (№ 56). — С. 3.

1839. **Климуш-Цинцадзе І.** "У нас залишилося небагато шансів для того, щоб прорватися — як країні в цілому" : [інтерв'ю з віце-прем'єр міністром з европ. і євроатл. інтеграції Іванною Климуш-Цинцадзе] / спілкувалася Тетяна Силіна // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 2.

1840. **Кравченко В.** Україна — Туреччина: союз ситуативний, а не стратегічний / Володимир Кравченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9). — С. 4.

1841. **Крамарчук О.** Іран готовий до бізнесу без санкцій : у Києва і Тегерана з'явилися нові перспективи для співпраці / Оксана Крамарчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 квіт. (№ 80). — С. 3.

1842. **Липовик В.** Навіщо кухареві НАТО? : ["круглий стіл" "Україна—НАТО. Міфи та реальність"] / Володимир Липовик // Чорноморські новини. — 2016. — 27 лют. (№ 19—20). — С. 1—2.

1843. **Лобановська В.** Проекти прикордонного співробітництва Чернігівщини та Республіки Білорусь фінансуватиме ЄС / Віра Лобановська // Чернігівські відомості. — 2016. — 10 лют. (№ 6). — С. 3.

1844. **Медуниця Ю.** 2017-й стане в Україні Роком Японії / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 квіт. (№ 65). — С. 2.

1845. **Медуниця Ю.** Мілітаризація Європи змушує до протидії : Україна і Румунія посилять тісну співпрацю на регіон. й міжнар. рівнях, а також у секторі безпеки / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 квіт. (№ 77). — С. 2.

1846. **Медуниця Ю.** "Наша боротьба є боротьбою за свободу" : Президент переконував Капітолій, що кожне зусилля для захисту України — інвестиція в довгострокову безпеку Заходу і стійкість демокр. цінностей / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 квіт. (№ 62). — С. 2.

1847. **Медуниця Ю.** Україна й Туреччина стають стратегічними союзниками : це відбувається на тлі екон. і безпек. викликів, які загрожують стабільності Чорномор. регіону / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 берез. (№ 47). — С. 2.

1848. **Порошенко П. О.** Євроінтеграційний курс залишається незмінним : [з інтерв'ю укр. телеканалам] / П. О. Порошенко // Голос України. — 2016. — 12 квіт. (№ 66). — С. 3.

1849. **Про Звернення** Верховної Ради України до парламентів іноземних держав, парламентських асамблей міжнародних організацій щодо засудження триваючої агресії Російської Федерації проти України : постановою Верховної Ради України [№ 1014—VIII від 18 лют. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 25 лют. (№ 35). — С. 3. — Дод.: Звернення Верховної Ради України до парламентів іноземних держав, парламентських асамблей міжнародних організацій щодо засудження триваючої агресії Російської Федерації проти України.

1850. **Про Звернення** Верховної Ради України до парламентів іноземних держав, парламентських асамблей та міжнародних організацій у зв'язку із загрозами життю заручників, які утримуються російськими бойовиками на території окремих районів Донецької та Луганської областей : постанова Верховної Ради України [№ 1015—VIII від 18 лют. 2016 р.] // *Голос України*. — 2016. — 25 лют. (№ 35). — С. 3. — Дод.: Звернення Верховної Ради України до парламентів іноземних держав, парламентських асамблей та міжнародних організацій у зв'язку із загрозами життю заручників, які утримуються російськими бойовиками на території окремих районів Донецької та Луганської областей.

1851. **Про припинення** дії Угоди між Урядом Російської Федерації та Урядом України про співробітництво в галузі технічного захисту інформації : постанова Кабінету Міністрів України № 255 від 30 берез. 2016 р. // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 8 квіт. (№ 67). — С. 11.

1852. **Савченко Н.** "Мене не зламали!" : виступ Надії Савченко 2 берез. в Донец. суді Ростов. обл. РФ / Надія Савченко // *Слово Просвіти*. — 2016. — 10—16 берез. (№ 10). — С. 1, 3.

1853. **Самарський О.** Дипломатичні відносини з Росією: міжнародна практика vs українська стратегія / Олександр Самарський // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 29 квіт. — 14 трав. (№ 16). — С. 1, 6.

1854. **Сірук М.** Реформи мінус корупція : експерти — як Україні досягти справжнього партнерства із США, або "Шпаргалка" для Президента напередодні візиту до Вашингтону / Микола Сірук // *День*. — 2016. — 30 берез. (№ 55). — С. 3.

1855. **Сірук М.** Україні є що запропонувати Туреччині / Микола Сірук // *День*. — 2016. — 10 берез. (№ 41). — С. 3.

1856. **Сірук М.** "Як втілити добрі політичні наміри у практичні справи" : експерт — про офіційний візит Президента України в Румунію / Микола Сірук // *День*. — 2016. — 22—23 квіт. (№ 72—73). — С. 7.

1857. **Торба В.** Що робили із "секретом Полішинеля"? : Дмитро Тимчук: "Інформація авторитетного західного видання про пряме управління окупованими територіями Кремлем має бути використана для корекції Мінських домовленостей і визнання РФ стороною конфлікту" / Валентин Торба // *День*. — 2016. — 31 берез. (№ 56). — С. 4.

1858. **Чубаров Р.** "Двері до "Чорноморського клубу" для Росії мають бути зачинені до деокупації територій України, Молдови і Грузії" : [інтерв'ю з головою Меджлису кримськотатар. народу Рефатом Чубаровим] / спілкувалася Валентина Самар // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9). — С. 1, 4.

1859. **Щерба О.** "Потрібно більше хороших новин з України" : посол в Австрії Олександр Щерба — про те, як боротися з рос. пропагандою в ЄС : [інтерв'ю] / спілкувалася Олеся Яремчук // *День*. — 2016. — 29 берез. (№ 54). — С. 10.

328 Парламенти. Представництво народу. Уряди

1860. **Балюк Н.** А Гройсман, здається з характером / Наталія Балюк // *Високий замок*. — 2016. — 14—20 квіт. (№ 43). — С. 2.

1861. **Басок О.** "Уряд камікадзе" виявився живучим / Олег Басок // *Галичина*. — 2016. — 18 лют. (№ 14). — С. 1—2.

1862. **Бережнюк Р.** Україна не впала до рук Путіну як перестигле яблуко завдяки уряду Яценюка / Руслан Бережнюк // *Житомирщина*. — 2016. — 8 квіт. (№ 39). — С. 3 ; *Зоря Полтавщини*. — 8 квіт. (№ 50—51). — С. 3.

1863. **Богдан Р.** "Офшорний скандал Порошенка показав справжнє обличчя Президента" / Руслан Богдан // *Село полтавське*. — 2016. — 14 квіт. (№ 14). — С. 4.

1864. **Власенко В.** У Брюсселі знають, як переродити Верховну Раду : європарламент дав укр. депутатам кілька слушних порад / Вікторія Власенко // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 2 берез. (№ 41). — С. 3.

1865. **Волович О.** Роздуми про політичну кризу / Олексій Волович // *Чорноморські новини*. — 2016. — 19 берез. (№ 26). — С. 1—2.

1866. **Волович О.** Чергова політична криза і як з неї вийти / Олексій Волович // *Одеські вісті*. — 2016. — 27 лют. (№ 15). — С. 4—5.

1867. **Волошенюк І.** Фальшива гра політичних акторів / Ігор Волошенюк // *Волинь-нова*. — 2016. — 16 квіт. (№ 42). — С. 5.

1868. **Гаврилишин Б.** "Міністри в резерві" : на ініціативу газ. "День" щодо формування альтернат. уряду "Національної збірної" відгукнулися відомі люди / Богдан Гаврилишин // *День*. — 2016. — 20 квіт. (№ 70). — С. 5.

1869. **Галата Я.** Європейський парламент розробив дорожню карту для поліпшення законотворчої роботи у Верховній Раді / Ярослав Галата // *Демократична Україна*. — 2016. — 4 берез. (№ 9). — С. 2.

1870. **Головаха Є.** "Недостатньо змінити політичний режим — треба змінити принцип функціонування інститутів у країні" : [інтерв'ю з заст. дир. Ін-ту соціології НАН України Євгеном Головахою] / спілкувався Дмитро Кривцун // *День*. — 2016. — 21 квіт. (№ 71). — С. 5.

1871. **Гопко Г.** Три рецепти від Ганни Гопко : "Паралельно до поліпшення стандартів ми маємо пам'ятати про наш національний характер" // *День*. — 2016. — 4—5 берез. (№ 39—40). — С. 7.

1872. **Горбунова О.** Маємо створити професійний, відповідальний, прозорий та ефективний уряд із підтримкою парламенту : [з брифінгу Голови Верховної Ради України В. Гройсмана] / Олена Горбунова // *Голос України*. — 2016. — 26 берез. (№ 55). — С. 1—2.

1873. **Гордюк О.** Чому радикали прагнуть нової коаліції? / Оксана Гордюк // Волинь-нова. — 2016. — 5 берез. (№ 25). — С. 5.
1874. **Дебенко І.** Коли гілки без балансу ... : Ігор Дебенко: Система влади в Україні потребує змін : [інтерв'ю з політологом] / спілкувалася Оксана Процюк // Галичина. — 2016. — 10 берез. (№ 19). — С. 4.
1875. **Друзенко Г.** Як змінити систему, а не "водіїв"? : Геннадій Друзенко: "Громадянським активістам потрібно не йти у владу поодиночі й там розчинятися, а творити власну суб'єктивність" : [інтерв'ю з громад. діячем, керівником Першого добровольчого шпиталю ім. Пирогова, членом ради ГО "Конституційний конвент"] / розмовляв Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 13 квіт. (№ 65). — С. 5.
1876. **Дубов В.** Кабінету Міністрів — чверть віку : 18 квіт. 1991 р. відбулася реорганізація центр. орг. виконав. влади, внаслідок якої замість Ради Міністрів з'явився орган з принципово іншими завданнями / Вольт Дубов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 квіт. (№ 73). — С. 6.
1877. **Дубровик-Рохова А.** 100 днів для нового уряду : нотатки на полях із засідання Нац. ради реформ / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 21 квіт. (№ 71). — С. 8.
1878. **Дубровик-Рохова А.** Топ—20 найбільш актуальних завдань : європ. Бізнес Асоціація заявила про очікування від нового уряду / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 21 квіт. (№ 71). — С. 9.
1879. **Дубровик-Рохова А.** Щоб новий уряд не став "ліквідаційною комісією" ... : Володимир Лановий: "Вийти з кризи можна, лише замінивши форму власності в країні з олігархічної на підприємницьку" / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 23 берез. (№ 50). — С. 8.
1880. **Заславський Л.** Влада на валізах / Леонід Заславський // Чорноморські новини. — 2016. — 28 берез. (№ 28). — С. 1.
1881. **Заславський Л.** Потрібен реалізатор : [про роботу нового Кабміну] / Леонід Заславський // Чорноморські новини. — 2016. — 12 берез. (№ 23—24). — С. 1.
1882. **Заславський Л.** Розводящий змінив вартового / Леонід Заславський // Чорноморські новини. — 2016. — 16 квіт. (№ 34). — С. 1.
1883. **Іванів Р.** "Партократи" та "технократи" : [про нову парт. номенклатуру] / Руслан Іванів // Демократична Україна. — 2016. — 25 берез. (№ 12). — С. 2.
1884. **Іванова Т.** В уряді грядуть зміни: що вдалося Арсенію Яценюку? / Тетяна Іванова // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 7 квіт. (№ 24). — С. 3.
1885. **Капсамун І.** "Закінчуйте, тату, торгувати ...", або Про ще одну спробу створити коаліцію / Іван Капсамун // День. — 2016. — 1—2 квіт. (№ 57—58). — С. 4.
1886. **Капсамун І.** "Ідеальний уряд" для ... "їхнього світу" : "політ. портрет" : [про відставку уряду А. Яценюка, як предмет політ. домовленостей] / Іван І Торба Валентин Капсамун // День. — 2016. — 12 квіт. (№ 64). — С. 4.
1887. **Капсамун І.** Поки ... не за Лі Куан Ю : чи можна призначити професійного і порядного Генпрокурора, переписуючи законодавство "під нього"? / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 21 квіт. (№ 71). — С. 4.
1888. **Капсамун І.** "Сльози" Юрія Луценка : "Ми маємо змінити правила входження до української політики", — експерт / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 4—5 берез. (№ 39—40). — С. 4.
1889. **Капсамун І.** Трохи реалізму ... : чи розуміють політики, який насправді потрібен Уряд? / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 13 квіт. (№ 65). — С. 4.
1890. **Капсамун І.** "Уряд Гройсмана": час пішов ... : якщо починати з порушення процедури і норм, чи буде добрим результат? / Іван Капсамун, Валентин Торба, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 15—16 квіт. (№ 67—68). — С. 4.
1891. **Коваленко С.** Виявляється, криза — це для когось добре : [п'ять принципів, на основі яких уряд готовий продовжувати роботу] / Сергій Коваленко // Голос України. — 2016. — 9 лют. (№ 23). — С. 2.
1892. **Коваленко С.** Є конституційне право внести резолюцію недовіри уряду / Сергій Коваленко // Голос України. — 2016. — 4 лют. (№ 20). — С. 3.
1893. **Коваль Н.** Уряд Яценюка брав на себе відповідальність, коли інші її уникали / Наталя Коваль // Село полтавське. — 2016. — 7 квіт. (№ 13). — С. 3.
1894. **Кольцова М.** Інтриги навколо прем'єрського крісла / Мирослава Кольцова // Слобідський край. — 2016. — 10 берез. (№ 30). — С. 1.
1895. **Кольцова М.** "Прем'єріада": наступна дія / Мирослава Кольцова, Тетяна Василець // Слобідський край. — 2016. — 14 квіт. (№ 45). — С. 2—3.
1896. **Кулик В.** Замість одного "Я" прийде інша "Я" ... : у найближчі дні експерти чекають на "генеральне прибирання" у коридорах укр. влади : [інтерв'ю з дир. Центру дослідж. проблем громад. сусп-ва Віталієм Куликом] / розмовляв Іван Фаріон // Високий замок. — 2016. — 10—16 берез. (№ 28). — С. 6.
1897. **Лавренюк С.** Андрій Парубій — Голова Верховної Ради, Володимир Гройсман — Прем'єр-міністр / Сергій Лавренюк, Юліана Шевчук // Голос України. — 2016. — 14 квіт. (№ 69). — С. 2—3.
1898. **Ларін С.** Іншого виходу для країни, окрім перезавантаження влади, я не бачу / Сергій Ларін // Кіровоградська правда. — 2016. — 26 лют. (№ 12). — С. 1.
1899. **Ларіна П.** Завдання на канікули провалене : укр. політики ще не визначилися з Прем'єром / Поліна Ларіна // Слобідський край. — 2016. — 15 берез. (№ 32). — С. 2.

1900. **Лісна Т.** Прем'єр "на валізах": що чекає Україну після Арсенія Яценюка / Тетяна Лісна // Слобідський край. — 2016. — 12 квіт. (№ 44). — С. 2.
1901. **Лісничий Ю.** Офшорний пшик з неприємним смаком / Юрій Лісничий // Високий замок. — 2016. — 14—20 квіт. (№ 43). — С. 4.
1902. **Ліщинська К.** Анатолій Гриценко: Відставка уряду на чолі з Яценюком — це одне із найнеобхідніших кадрових рішень / Ксеня Ліщинська // Галичина. — 2016. — 11 лют. (№ 11). — С. 3.
1903. **Лосєв І.** Небезпека містечкової хитрості: гучне засід. РНБО ще раз продемонструвало, що Україна гостро потребує докорін. зміни політ. класу / Ігор Лосєв // День. — 2016. — 4—5 берез. (№ 39—40). — С. 26—27.
1904. **Луценко Ю.** "Ми пропонуватимемо в оновлений склад уряду ефективніших міністрів, і вони не будуть зручними для прем'єра": [інтерв'ю з лідером БПП Юрієм Луценком] / спілкувалася Юліана Шевчук // Голос України. — 2016. — 1 лют. (№ 18). — С. 4.
1905. **Лысенко А.** Унизительная "миролюбивость": [о стенограмме заседания Совета нац. безопасности и обороны Украины 28 февр. 2016 г. и выступлении Ю. Тимошенко] / Алексей Лысенко // Южная правда. — 2016. — 3 марта (№ 24). — С. 3.
1906. **Ляшко О.** Відкрите звернення до Президента, Верховної Ради та Прем'єр-міністра України щодо зміни економічної політики для захисту національних інтересів, розвитку економіки та підвищення рівня життя громадян України / Олег Ляшко, Віктор Галасюк // Голос України. — 2016. — 5 лют. (№ 21). — С. 4—5.
1907. **Матола В.** "Ігри" Гройсмана / Вікторія Матола // Чорноморські новини. — 2016. — 14 квіт. (№ 33). — С. 1.
1908. **Мацегора К.** Новим Прем'єр-міністром став Володимир Гройсман / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 квіт. (№ 72). — С. 2.
1909. **Мацегора К.** Політичні пристрасті заважають уряду працювати: Прем'єр попросив парламентарів реформувати країну діями та не відволікати урядовців від роботи / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 берез. (№ 40). — С. 2.
1910. **Медуниця Ю.** Квінтесенція досвіду й бажання: робота в Групі стратег. радників дасть змогу вітчизн. фахівцям набути навичок у впровадженні екон. реформ / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 квіт. (№ 79). — С. 2.
1911. **Медуниця Ю.** Політичні рейтинги поступу не додають: тому Прем'єр-міністр закликає демокр. сили до єдності заради збереження країни / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 берез. (№ 49). — С. 2.
1912. **Мельник С.** Верховна Рада має орієнтуватися на європейські практики, але з найкращими своїми традиціями / Сергій Мельник // Голос України. — 2016. — 5 лют. (№ 21). — С. 3.
1913. **Нечаев А.** "Политический кризис неизбежен, правительство ведет страну в бездну": [интервью с рук. регион. орг. "Оппозиционный блок" Александром Нечаевым] / общалась Екатерина Павленко // Южная правда. — 2016. — 10 марта (№ 26). — С. 2.
1914. **Новий уряд** "врятував" стару Раду // Час Київщини. — 2016. — 15 квіт. (№ 15). — С. 2.
1915. **Олещук П.** "Гройсман для Порошенка — це як Азаров для Януковича": його прем'єрство означатиме, що урядом буде керувати президент, каже експерт Петро Олещук: [інтерв'ю з експертом Петром Олещуком] / розмовляла Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2016. — 24—30 берез. (№ 34). — С. 6.
1916. **"Останній рік роботи уряду — це суцільна катастрофа"**: [прес-конф. ВО "Батьківщина" на тему "Бідність громадян вбиває державу" / записала Ірина Запотічна-Ванчосович] // Високий замок. — 2016. — 17—21 берез. (№ 31). — С. 5.
1917. **Островська Х.** Не технократичний, а політичний: яким буде наступ. уряд / Христина Островська // Слобідський край. — 2016. — 26 берез. (№ 37). — С. 2.
1918. **Островська Х.** Реформи, вперед!: новий Уряд почне з медицини та освіти / Христина Островська // Слобідський край. — 2016. — 23 квіт. (№ 49). — С. 1—2.
1919. **Печериця Г.** Слово Ляшка не розходиться з ділом / Галина Печериця // Южная правда. — 2016. — 28 янв. (№ 9). — С. 3.
1920. **Попович В.** Відставка уряду і дострокові парламентські вибори — вимога українського суспільства: [інтерв'ю з головою фракції "Свобода" в обл. раді Василем Поповичем] / розмову вела Оксана Процюк // Галичина. — 2016. — 18 лют. (№ 14). — С. 4.
1921. **Про затвердження** плану дій Кабінету Міністрів України на 2016 рік: розпорядження Кабінету Міністрів України № 184-р від 16 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 берез. (№ 54). — С. 11—12.
1922. **Програма** діяльності Кабінету Міністрів України // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 квіт. (№ 75). — С. 4—5.
1923. **Пукіш-Юнко І.** Поліцейський міністр приторговує цінностями, економічний — на оренді заробляє: на скромних чиновницьких зарплатах мільйонери в уряді не перевелися / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2016. — 8—10 квіт. (№ 41). — С. 6.
1924. **Пукіш-Юнко І.** Уряд без "імпортних" міністрів: чому іноземні "парашутисти" пролетіли над новим Кабміном? / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2016. — 21—27 квіт. (№ 46). — С. 6.
1925. **Пукіш-Юнко І.** "Я вам покажу, що таке управління державою!": після цих слів Гройсмана у президента Порошенка точно сивини додалося / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2016. — 15—17 квіт. (№ 44). — С. 1, 5.

1926. **Рогуцький В.** Уміє сказати "ні" навіть президенту : претендент на посаду прем'єр-міністра Володимир Гройсман влаштував Петру Порошенку демарш, відмовившись очолювати уряд, якщо не будуть враховані його кадрові пропозиції / Василь Рогуцький // Волинь-нова. — 2016. — 14 квіт. (№ 41). — С. 3.
1927. **Рогуцький В.** "Я вам покажу, що таке управління державою" : таку обіцянку дав новий прем'єр-міністр України Володимир Гройсман у відповідь на крики нардепів "ганьба!". Він має рік — стільки часу уряд залишатиметься недоторканим — щоб довести свою ефективність / Василь Рогуцький // Волинь-нова. — 2016. — 16 квіт. (№ 42). — С. 3.
1928. **Сивий В.** "Українська політика: Уряд і коаліція зрадили своїх виборців" / Віктор Сивий // Запорізька правда. — 2016. — 3 берез. (№ 8). — С. 4.
1929. **Сінченко Д.** Змова місцевого рівня, або Політичні ігри по-кіровоградськи / Дмитро Сінченко // День. — 2016. — 19 квіт. (№ 69). — С. 5.
1930. **Сміян Н.** Кодекс депутатської етики — дорожня карта до європейських стандартів : [про міжнар. конф. із парлам. етики] / Надія Сміян // Голос України. — 2016. — 16 лют. (№ 28). — С. 3.
1931. **Сміян Н.** Неможливо ухвалювати нові рішення старими інструментами : [про приєднання України до міжнар. Декларації відкритості парламенту] / Надія Сміян // Голос України. — 2016. — 6 лют. (№ 22). — С. 3.
1932. **Сміян Н.** Парламент залишається одним із найбільш відкритих та професійних органів влади / Надія Сміян // Голос України. — 2016. — 26 лют. (№ 36). — С. 1—2.
1933. **Столяр О.** Прем'єр пішов, криза залишилась / Олена Столяр // Нова доба. — 2016. — 14 квіт. (№ 15). — С. 1.
1934. **Томенко М.** Про "тіньовий політичний консенсус" : Микола Томенко: "Створення нового уряду не відновлює питання довіри суспільства до влади" : [інтерв'ю] / розмовляли: Алла Шеремет, Ольга Харченко, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 30 берез. (№ 55). — С. 4—5.
1935. **Торба В.** Кабмін: потрібна крапка : "амбіції Гройсмана — додаткова надія на більший успіх нового уряду, є сподівання, що він зможе повторити досвід Вінниці в масштабах держави", — експерт / Валентин Торба, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 14 квіт. (№ 66). — С. 4.
1936. **Торба В.** У пошуках "п'ятого кута" : експерт: "Зміна Кабміну означає розпуск парламенту, але політичні сили за умов перевиборів не стануть кращими за нинішні. Але існує компромісний варіант ..." / Валентин Торба // День. — 2016. — 16 берез. (№ 45). — С. 4.
1937. **Улицький В.** Порошенко за допомогою "петрушок" матиме свого прем'єра / Василь Улицький // Волинь-нова. — 2016. — 12 квіт. (№ 40). — С. 5.
1938. **Уряд** "Національної збірної" : продовжуємо обговорення якісної альтернативи за версією "Дня". Думки експертів // День. — 2016. — 15—16 квіт. (№ 67—68). — С. 5—7.
1939. **Фаріон І.** З весною чистять не тільки сади, а й партійні ряди : хто не згоден з "вождями" — на вихід! / Іван Фаріон // Високий замок. — 2016. — 11—13 берез. (№ 29). — С. 6.
1940. **Фаріон І.** Український парламент вирішив європеїзуватися / Іван Фаріон // Високий замок. — 2016. — 22 берез. (№ 33). — С. 3.
1941. **Чехова А.** "Змова грошей проти ідеалів", або Чому не відбулося "перезавантаження" уряду? / Ангеліна Чехова // Житомирщина. — 2016. — 19 лют. (№ 20). — С. 3.
1942. **Чехова А.** Новий прем'єр, новий Кабмін, новий спікер : та чи заживемо по-новому? / Ангеліна Чехова // Житомирщина. — 2016. — 19 квіт. (№ 43—44). — С. 2.
1943. **Шандебура С.** Трагікомедія з оцінкою "задовільно!" / Світлана Шандебура // Подільські вісті. — 2016. — 23 лют. (№ 21). — С. 1.
1944. **Шевченко А.** Куди попливе корабель після звіту уряду? / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 10 лют. (№ 24). — С. 2.
1945. **Шевченко А.** Масштабне реформування Верховної Ради буде завершено задля відкритості, прозорості нової системи управління та парламентського апарату / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 14 квіт. (№ 69). — С. 1, 3.
1946. **Шевченко А.** Прем'єріада чи розлучення за власним бажанням / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 22 берез. (№ 51). — С. 2.
1947. **Шевченко І.** Юлія Тимошенко: "Вибори — набагато краще й чесніше, ніж змінити владу шляхом революції" : [заява Ю. Тимошенко та В. Наливайченка на спільній прес-конф. 12 лют. в Києві] / Ірина Шевченко // Житомирщина. — 2016. — 19 лют. (№ 20). — С. 4.
1948. **Шило О.** В гості до "слуг народу" : [екскурсія до Верховної Ради] / Олександр Шило // Деснянська правда. — 2016. — 25 лют. (№ 8). — С. 1, 4.
1949. **Шумило І.** Афективне управління : крім негайної зміни прем'єр-міністра, ще важливіше змінити мандат, принципи формування та діяльності Кабінету міністрів / Ігор Шумило // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9). — С. 7.
1950. **Який** формат буде обрано для виходу з кризи? : [ред. ст.] // Голос України. — 2016. — 19 лют. (№ 31). — С. 3.
1951. **Яценюк А.** "Обидва останні уряди — провісники нової України" : у Зверненні до укр. народу Арсеній Яценюк обґрунтував свою відставку, запевнивши, що його політ. сила й надалі залишається в коаліції // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 квіт. (№ 69). — С. 2.

329 Політичні партії та рухи

1952. **Вієр Х.** Справи та завдання "Півдня України" : [прес-конф. міжфракц. об-ня "Південь України"] / Христина Вієр // Одеські вісті. — 2016. — 23 січ. (№ 5). — С. 2.
1953. **Гриценко А.** Маніфест ліберально-соціалістичного руху / Андрій Гриценко // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9). — С. 1, 8.
1954. **Ідеологічна** платформа "Української альтернативи" : [прес-конф. на тему "Створення ідеологічної платформи для зміцнення державного суверенітету і національної безпеки України"] / підгот. Надія Кир'ян // Слово Просвіти. — 2016. — 14—20 квіт. (№ 15). — С. 1—2.
1955. **Михайлов М.** Про партії та довіру / Микола Михайлов // Запорізька правда. — 2016. — 11 лют. (№ 5). — С. 3.
1956. **Печериця Г.** Слова Ляшка не розходяться з ділом / Галина Печериця // Галичина. — 2016. — 28 січ. (№ 7). — С. 2.
1957. **Печериця Г.** Радикальна партія за повне перезавантаження уряду та зміну економічного курсу / Ганна Печериця // Село полтавське. — 2016. — 3 січ. (№ 4). — С. 6.
1958. **Скоцик В.** "Аграрії готові нести відповідальність за країну" : [інтерв'ю з головою Аграр. партії України Віталієм Скоциком] / бесіду вела Іраїда Голованова // Житомирщина. — 2016. — 26 лют. (№ 23). — С. 2.

33 Економіка. Економічні науки

331 Праця. Економіка праці. Організація праці. Профспілки

1959. **Басок О.** Індекс "БігМака", або ціна нашої праці / Олег Басок // Галичина. — 2016. — 19 січ. (№ 4). — С. 1, 4.
1960. **Бедринєць В.** Час міняти диплом на ножиці : [про обл. службу зайнятості] / Владислав Бедринєць // Нова доба. — 2016. — 18 лют. (№ 7). — С. 1.
1961. **Голованова І.** Європейський вибір профспілок спонукає до безкомпромісної боротьби : [з VII з'їзду Федерації профспілок України] / Іраїда Голованова // Житомирщина. — 2016. — 8 квіт. (№ 39). — С. 3.
1962. **Деякі питання** оплати праці державних службовців у 2016 році : постанова Кабінету Міністрів України № 292 від 6 квіт. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 квіт. (№ 72). — С. 11. — Дод.: Схема посадових окладів на посадах державної служби за групами оплати праці з урахуванням юрисдикції державних органів.
1963. **Думка-Кондратьєва Ю.** Ярмарок вакансій — для переселенців і для усіх, хто шукає роботу / Юлія Думка-Кондратьєва // Зоря Полтавщини. — 2016. — 1 квіт. (№ 46—47). — С. 4.
1964. **Залишимося** "на нулях"? : [про співвідношення підвищ. зарплат і пенсій і прогноз інфляції на 2016 р.] / підсумовував Віктор Бондар // Голос України. — 2016. — 29 берез. (№ 56). — С. 5.
1965. **Ігнатенко О.** Створено обласне відділення Конфедерації вільних профспілок / Олена Ігнатенко // Зоря Полтавщини. — 2016. — 4 берез. (№ 32—33). — С. 2.
1966. **Капець Д.** Головний інвестор нашої країни : [про труд. мігрантів] / Дмитро Капець // Чорноморські новини. — 2016. — 21 квіт. (№ 35). — С. 2.
1967. **Клавдієва К.** "На рівні держави розроблено чіткі механізми щодо підтримки внутрішньопереміщених осіб" : [інтерв'ю з директором Полтав. обл. центру зайнятості Катериною Клавдієвою] / спілкувалася Марина Бабич // Село полтавське. — 2016. — 31 берез. (№ 12). — С. 7.
1968. **Коваль Л.** Людина праці має жити гідно : відповідну угоду Україна підписала з Міжнар. орг. праці / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 квіт. (№ 67). — С. 2.
1969. **Куликов Г.** Як розірвати порочне коло низьких заробітних плат / Геннадій Куликов // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 8.
1970. **Омелянчук І.** Відчинити вікно можливостей : на Рівненщині прагнуть першими вийти на офіц. європ. ринок праці / Інна Омелянчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 берез. (№ 42). — С. 7.
1971. **Островская М.** Работа за рубежом: надежды и реальность / Марина Островская // Южная правда. — 2016. — 16 февр. (№ 17). — С. 1, 3.
1972. **Паламарчук Н.** За гідне життя та стабільність у суспільстві : [інтерв'ю з головою Федерації профспілок області Нелею Паламарчук] / інтерв'ю вела Іраїда Голованова // Житомирщина. — 2016. — 29 квіт. (№ 48). — С. 3—4.
1973. **Петричук М.** Родовища — під замок, видобувників — на біржу? : Держгеонадра, зупинивши експлуатацію двох родовищ, прирекла дві сотні спеціалістів НГВУ "Надвірнанафтогаз" на безробіття / Микола Петричук // Галичина. — 2016. — 3 берез. (№ 18). — С. 1, 5.
1974. **Полехина Ю.** "Кризис до получки" и как его избежать / Юлия Полехина // Южная правда. — 2016. — 3 марта (№ 24). — С. 1, 3.
1975. **Прокопенко О.** Поліція відкриває двері для учасників АТО : де можна працевлаштуватися демобіліз. бійцям / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 берез. (№ 42). — С. 7.
1976. **Тищук Є.** Два підприємства — одна профспілка : [про конф. труд. колективів Одес. мор. порту і Профспілки працівників мор. транспорту Одес. мор. порту] / Євген Тищук // Одеські вісті. — 2016. — 30 січ. (№ 7). — С. 3.

1977. **Шпак В.** Сумні реалії української сфери зайнятості : надто часто працевлаштування — менш вигідна альтернатива статусу безробітного / Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 берез. (№ 54). — С. 9.
1978. **Яловегіна Г.** Робоче місце для ліцеїста / Ганна Яловегіна // Зоря Полтавщини. — 2016. — 9 лют. (№ 18—19). — С. 1.

332 Регіональна економіка. Територіальна економіка.

Економіка землі. Економіка житла

1979. **Бабчук А.** ЖРЕПів більше не буде : мешканці багатоповерхівок мають створити ОСББ та обрати управителя / Антоніна Бабчук // Чернівці. — 2016. — 17 берез. (№ 11). — С. 2.
1980. **Васильчук В.** Земля — це наша "остання сорочка" : чому її закортіло продавати саме зараз? / Володимир Васильчук // Житомирщина. — 2016. — 15 квіт. (№ 42). — С. 3.
1981. **Гаврик В.** ОСББ — привабливо, але не так уже й просто : ["круглий стіл" на тему "Можливості та порядок створення ОСББ" в Чернігів. обл.] / Вікторія Гаврик // Деснянська правда. — 2016. — 4 лют. (№ 5). — С. 6.
1982. **Гайда Г.** Житлова реформа в Україні хворіє на популізм : [інтерв'ю з керівником проекту Групи Світ. банку "Енергоефективність у житловому секторі України" Гжегожем Гайдою] / спілкувався Артем Садовий // Демократична Україна. — 2016. — 11 берез. (№ 10). — С. 9.
1983. **Гайда Г.** Житлова реформа хворіє на популізм : [розмова з керівником проекту Групи Світ. банку "Енергоефективність у житловому секторі України" Гжегожем Гайдою] / розмовляв Артем Садовий // Чорноморські новини. — 2016. — 19 берез. (№ 26). — С. 2.
1984. **Геращенко Ю.** Оновити старі будинки : [про семінар у Запоріжжі, присвячений проблемі енергоефективності в житл. секторі] / спілкувалася Світлана Комісаренко // Одеські вісті. — 2016. — 16 січ. (№ 3). — С. 4.
1985. **Горобчук Б.** "Теплі кредити" : досягнення та перспективи : [прес-брифінг "Державна підтримка ОСББ до впровадження енергоефективних заходів: досягнення та перспективи" Богдана Горобчука] / підгот. Віктор Бондар // Голос України. — 2016. — 26 берез. (№ 55). — С. 11.
1986. **Деякі** питання ведення Державного земельного кадастру : постанова Кабінету Міністрів України № 205 від 21 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 берез. (№ 57). — С. 7—10.
1987. **Карпець О.** Комунально-договірний "розводник" : як це роблять у "Київенерго" / Олександр Карпець // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 берез. (№ 10). — С. 8.
1988. **Кириленко Т.** Недореформа : новачі оренди землі стримує форма Тип. договору десятиріч. давнини / Тетяна Кириленко // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 10.
1989. **Кіч Т.** Карти на стіл : Харківщина очікує великих інвестицій / Тамара Кіч // Слобідський край. — 2016. — 16 квіт. (№ 46). — С. 6.
1990. **Княжанський В.** "Київенерго" попереджає ... : мешканцям будинків треба самим слідкувати за підготовкою до зими, бо керуючі компанії не матимуть для цього фахівців / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 27 квіт. (№ 75). — С. 9.
1991. **Комісаренко С.** Кого підтримає Мінрегіонрозвитку? / Світлана Комісаренко // Одеські вісті. — 2016. — 12 берез. (№ 19). — С. 1.
1992. **Космодем'янська Ю.** Ринок нерухомості Дніпропетровська: час купувати, але нема за що / Юлія Космодем'янська // Зоря—Область. — 2016. — 10 лют. (№ 10). — С. 5.
1993. **Кошиль А.** "Масово скупити землю — все одно, що взяти і розселити хрущовку" : [інтерв'ю з президентом асоц. "Земельна спілка України" Андрієм Кошилем] / спілкувалася Галина Іщенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 31 берез. (№ 61). — С. 5.
1994. **Куш П.** "Укроремонт" Донецчини : в обл. спільними зусиллями продовжують поступово відбудовувати об'єкти місц. інфраструктури / Павло Куш // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 квіт. (№ 74). — С. 1, 4.
1995. **Лінн С.** Гроші в дім — хороша прикмета : [інтерв'ю з заст. керівника проекту ІFC "Енергоефективність у житловому секторі України Софією Лінн] / спілкувався Артем Садовий // Чорноморські новини. — 2016. — 14 квіт. (№ 33). — С. 2.
1996. **Лісна Т.** Не образимо : в [Харків.] обл. чекають німецьких інвесторів / Тетяна Лісна // Слобідський край. — 2016. — 14 квіт. (№ 45). — С. 2—3.
1997. **Ліщенко Ю.** Весь будинок — наш! А що далі ... : у питанні здійснення права власності у багатоповерхівці наразі більше запитань, ніж відповідей / Юлія Ліщенко // Високий замок. — 2016. — 14—20 квіт. (№ 43). — С. 14.
1998. **Малин Г.** "ОСББ чекає на тебе"? : що за житлову "катавісію" нам готують? / Галина Малин // Житомирщина. — 2016. — 12 квіт. (№ 40—41). — С. 1, 8.
1999. **Мартинюк М.** "Земельна реформа забуксувала в бюрократичних нетрях" : [інтерв'ю з головою Держгеокадастру Максимом Мартинюком] / спілкувалася Галина Іщенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 берез. (№ 43). — С. 5.
2000. **Мартинюк М.** "У нас є завдання запустити ринковий механізм, увести землю в економічний обіг і наситити частину галузей кредитним ресурсом" : [інтерв'ю з головою Держгеокадастру Максимом Мартинюком] / спілкувався Михайло Кухар // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 берез. (№ 10). — С. 5.
2001. **Медуниця Ю.** Міжнародні домовленості дають результат : інвестиції з Японії істотно підвищують промисловий рейтинг Львівщини / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 квіт. (№ 73). — С. 2.

2002. **Мирошниченко А.** Налог на квартиру: кому и сколько придется платить / Александр Мирошниченко // Южная правда. — 2016. — 26 янв. (№ 8). — С. 2.
2003. **Мирошниченко А.** У экономики Николаевщины есть свой козырь: выход к морю / Александр Мирошниченко // Южная правда. — 2016. — 20 февр. (№ 19). — С. 1—2.
2004. **Надєїн І.** Вихід із глухого кута чи ілюзія? : [про збереження енергоресурсів] / Іван Надєїн // Голос України. — 2016. — 2 квіт. (№ 60). — С. 6.
2005. **Пінчук С.** За три місяці до відкладення реформи : [про реформу ЖКГ] / Сергій Пінчук // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 квіт. (№ 12). — С. 8.
2006. **Про затвердження** Порядку зберігання протоколів зборів співвласників багатоквартирного будинку та розміщення інформації про рішення, прийняті такими зборами : постанова Кабінету Міністрів України № 109 від 24 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 13 квіт. (№ 70). — С. 8.
2007. **Про затвердження** Типового положення про агенцію регіонального розвитку : постанова Кабінету Міністрів України № 258 від 11 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 квіт. (№ 67). — С. 11. — Дод.: Типове положення про агенцію регіонального розвитку.
2008. **Северновская В.** Управление жильем: грядут перемены / Валентина Северновская // Южная правда. — 2016. — 20 февр. (№ 19). — С. 2.
2009. **Северновская В.** Уровень оплаты высок благодаря населению : [по материалам заседания обл. упр. ЖКХ] / Валентина Северновская // Южная правда. — 2016. — 23 февр. (№ 20). — С. 2.
2010. **Чопенко В.** Безземельна нація : [про земельну реформу в Україні] / Володимир Чопенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 1, 8.
2011. **Шарій Г.** "У жодному суспільстві немає такого, щоб землю прирівнювали до стільця" : [інтерв'ю з кандидатом наук із державного управління Григорієм Шариєм] / спілкувався Олександр Данилець // Село полтавське. — 2016. — 24 берез. (№ 11). — С. 3.
2012. **Шкляр Л.** "План Маршалла" для України : про акціонування землі на користь усіх без винятку дорослих громадян / Леонід Шкляр // День. — 2016. — 12 квіт. (№ 64). — С. 9.
2013. **Яновський С.** Пільгові позики поки що не гріють, або Чому "теплі кредити" не популярні в херсонських кондомініумах / Сергій Яновський // Голос України. — 2016. — 2 квіт. (№ 60). — С. 6.

334 Форми організації та співробітництва в економіці

2014. **Княжанський В.** Вікно комунікації : цивілізовані лобісти, які підтримують бізнес, прагнуть вийти з тіні й працювати за законом / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 29—30 квіт. (№ 77—78). — С. 18.
2015. **Крамарчук О.** Нові ринки відкривають нові перспективи : у Нідерландах вітчизн. чиновники розрекламували вигоди від ведення бізнесу в Україні / Оксана Крамарчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 квіт. (№ 62). — С. 3.
2016. **Куш П.** З оптимізмом та вірою у майбутнє : підприємці Слов'янська не гребують почистити на удачу черевик на монументі своїм попередникам 1990-х / Павло Куш // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 квіт. (№ 64). — С. 4.
2017. **Малолеткова О.** Рішення потрібно прораховувати : уряд пропонує європ. підхід до регулювання підприємницької діяльності / Оксана Малолеткова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 квіт. (№ 69). — С. 7.
2018. **Ольшевський Л.** Вхід — копійка, вихід — невроз : чи полегшало життя приват. підприємця, або Як швидко закрити ФОП / Леонід Ольшевський // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 берез. (№ 54). — С. 8.
2019. **Орленко Я.** Бізнес-тренінги — як альтернатива традиційної освіти, або Як українці вчаться підприємництва за умов кризи / Ярослав Орленко // День. — 2016. — 1—2 квіт. (№ 57—58). — С. 32.
2020. **Особова О.** Японська казочка для лисичанського кафе "Капітошки" : переселенка з Первомайська організувала свій бізнес і створила робочі місця для місцевих / Олена Особова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 квіт. (№ 72). — С. 9.
2021. **Самасва Ю.** Державно-приватне партнерство — не мета, а один із способів її досягнення / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 квіт. — 14 трав. (№ 16). — С. 7.
2022. **Свистіль С.** Необхідна нова модель підтримки експорту для малого та середнього бізнесу / Сергій Свистіль // Голос України. — 2016. — 12 лют. (№ 26). — С. 4.
2023. **Хімстра Я.** Про "добрий знак" : дир. Представництва ПРООН в Україні Янтмас Хімстра: "Багато інших країн у такій ситуації занепади б, але Україна — ні" : [інтерв'ю про підтримку підприємництва] / спілкувалася Ольга Харченко // День. — 2016. — 4—5 берез. (№ 39—40). — С. 15.
2024. **Чебан О.** Держава має створювати інструменти сприяння : у Вінниці ділилися діловим досвідом країн Вишеградської групи : [про розвиток малого і середнього бізнесу] / Олег Чебан // Урядовий кур'єр. — 2016. — 14 квіт. (№ 71). — С. 3.
2025. **Шевчук І.** Одеський рестарт : виважений розрахунок і невеличка фінан. допомога дають шанс вихідцям із окуп. територій відновити бізнес-проекти, які зруйнувала війна / Іван Шевчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 трав. (№ 84). — С. 5.
2026. **Юрушева Л.** "Ми — Юрушеві — орієнтуємось на Україну" : [інтерв'ю з бізнес-леді Лізою Юрушевою] / спілкувалася Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 17 берез. (№ 46). — С. 6.

2027. **Бабчук А.** Шевченко стане старшим, а Мазепа — "правдивішим" : Геральдична палата презентувала проект нових банкнот / Антоніна Бабчук // Чернівці. — 2016. — 3 берез. (№ 9). — С. 10.
2028. **Басок О.** Чому девальвує гривня? / Олег Басок // Галичина. — 2016. — 15—16 лют. (№ 12—13). — С. 1, 18.
2029. **Башта В.** Життя в рулетці : високі відсоткові ставки — це премія за ризик, ризик залишитися зовсім без грошей, як у казино. Однак гра триває : [про ризики розміщення вкладів у банках України] / Вадим Башта, Сергій Следзь // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 квіт. — 14 трав. (№ 16). — С. 10.
2030. **Белявський О.** Офшор — слово не лайливе... Але є деякі нюанси / Олександр Белявський // Високий замок. — 2016. — 28 квіт. — 4 трав. (№ 49). — С. 7.
2031. **Біленький М.** Гривня дешевшає, і це об'єктивна реальність / Михайло Біленький // Чернігівські відомості. — 2016. — 10 лют. (№ 6). — С. 4.
2032. **Богдан Т.** Бюджетно-боргова політика поглиблення спаду / Тетяна Богдан // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 1, 7.
2033. **Бодня Т.** Для великих платників податків покращують сервіс : у ДФС обіцяють спростити бюрократ. процедури і запровадити нові послуги / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 берез. (№ 49). — С. 5.
2034. **Бодня Т.** Кошти дістануть із "конвертів" : послуги тіньовиків уже здорожчали вдвічі / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 берез. (№ 41). — С. 2.
2035. **Братко К.** Сховати нелегальні прибутки не вийде : чому чиновники бояться нової системи декларування доходів / Катерина Братко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 берез. (№ 58). — С. 1, 5.
2036. **Брусенський О.** Благодійність з примусу : [про благодійні фонди при міськ. і обл. лікарнях на Полтавщині] / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2016. — 4 берез. (№ 9). — С. 6.
2037. **Ващенко Г.** "Оборудкам з бюджетними коштами вмикаємо червоне світло" : [брифінг нач. Держфінінспекції у Запоріж. обл.] / Геннадій Ващенко // Запорізька правда. — 2016. — 28 січ. (№ 3). — С. 19.
2038. **Вергеліс О.** Ми жили бідно, потім нас обікрали : [про банк "Хрещатик"] / Олег Вергеліс // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 14.
2039. **Воронович З.** Гривня зміцнюється завдяки аграріям : до кінця року курс коливатиметься в діапазоні 25—27,5 грн. за долар / Зіновія Воронович // Високий замок. — 2016. — 24—30 берез. (№ 34). — С. 7.
2040. **Гарбарчук К.** Волинська влада заперечує розкрадання 7 мільйонів і стверджує, що фортифікаційні споруди, зведені нашими земляками, на Маріупольському напрямі, допомагають захисникам України / Кость Гарбарчук // Волинь-нова. — 2016. — 15 берез. (№ 28). — С. 4.
2041. **Гетманцев Д.** Зіткнення цивілізацій : внісши захід. ін-ти оподаткування в наше законодавство, ми не отримуємо захід. податк. систему / Данило Гетманцев // Дзеркало тижня. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 11.
2042. **Гетманцев Д.** Старт податкової реформи: адміністрування, процедури, відповідальність / Данило Гетманцев // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9). — С. 10.
2043. **Гречин Г.** Бідна та держава, де бідні чиновники, або Чому люди, які оперують мільярдами, погоджуються працювати "за копійки"? : [про гідну оплату праці посадовців] / Галина Гречин // Високий замок. — 2016. — 29 квіт. — 1 трав. (№ 50). — С. 12.
2044. **Гриджук Д.** "Усі проблеми стійкості банку були цілком вирішувані, як і питання декапіталізації" : [інтерв'ю з экс-головою правління банку "Хрещатик"] / спілкувався Юрій Сколотяний // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 4.
2045. **Громов О.** Вартість вкладів коригує інфляція : депозит. ставки зменшуються, проте військ. агресія та велика потреба багатьох банків у грошах можуть сприяти їхньому подальшому і навіть значному зростанню / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 24 берез. (№ 56). — С. 6.
2046. **Громов О.** Державні гроші: заслін крадіжкам : завдяки верифікації соц. виплат Україна може зекономити майже 5 млрд гривень на рік / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 берез. (№ 42). — С. 3.
2047. **Громов О.** Документ, який майже нічого не змінює? : банк. лоббі й Нацбанк намагаються подати на друге читання в парламенті законопроект про захист споживачів фінпослуг, який укотре стане декларативним / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 квіт. (№ 77). — С. 1, 4.
2048. **Громов О.** НБУ і депутати: по різні боки барикади : Верховна Рада розробила стратегію розвитку банк. системи, в якій розкритикувала дії Нацбанку / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 квіт. (№ 79). — С. 1, 4.
2049. **Громов О.** Рух коштів — під прицілом : чи викоринить Нацбанк відмивання брудних грошей, жорстко контролюючи карткові операції? / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 квіт. (№ 73). — С. 3.
2050. **Громов О.** Ціна підмоченої репутації : більшість експертів переконана, що за умови ретельного нагляду банки з рос. капіталом навіть під час війни з РФ дають неабияку користь економіці України / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 берез. (№ 60). — С. 1, 5.
2051. **Гудзь І.** Більше не боятися аферистів : за крадіжку грошей з карток заплатять банки / Ірина Гудзь // Слобідський край. — 2016. — 3 берез. (№ 27). — С. 1, 3.
2052. **Данилюк О.** "У держави немає грошей на те, щоб усім говорити "так" : [інтерв'ю з міністром фінансів Олександром Данилюком] / спілкувався Юрій Сколотяний // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 2.

2053. **Демський С.** Податок на нерухомість: порушення процедури введення і правила нарахування ті самі, ставки — нові / Сергій Демський // *Голос України*. — 2016. — 10 лют. (№ 24). — С. 4.
2054. **Дерев'янка І.** Чи закориться гривня? / Іванна Дерев'янка // *Чорноморські новини*. — 2016. — 27 лют. (№ 19—20). — С. 1.
2055. **Деякі** питання використання марок акцизного податку : постанова Кабінету Міністрів України № 209 від 23 берез. 2016 р. // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 29 берез. (№ 59). — С. 11. — Дод.: Зміни, що вносяться до Положення про виготовлення, зберігання, продаж марок акцизного податку та маркування алкогольних напоїв і тютюнових виробів.
2056. **Деякі** питання надання субвенції з державного бюджету місцевим бюджетам на формування інфраструктури об'єднаних територіальних громад : постанова Кабінету Міністрів України № 200 від 16 берез. 2016 р. // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 24 берез. (№ 56). — С. 10—11. — Дод.: Порядок та умови надання субвенції з державного бюджету місцевим бюджетам на формування інфраструктури об'єднаних територіальних громад ; Розподіл у 2016 році субвенції з державного бюджету місцевим бюджетам на формування інфраструктури об'єднаних територіальних громад.
2057. **Дубровик-Рохова А.** "Панамалікс" запустить позитивні перетворення в Україні : експерт — про створення парлам. ком., яка має перевірити статки Президента / Алла Дубровик-Рохова // *День*. — 2016. — 8—9 квіт. (№ 62—63). — С. 15.
2058. **Ігнатенко О.** Полтавщина в умовах реформування міжбюджетних відносин / Олена Ігнатенко // *Зоря Полтавщини*. — 2016. — 5 квіт. (№ 48—49). — С. 1.
2059. **Іщейкін К.** Комітет Верховної Ради України з питань бюджету ухвалив надважливі для Полтавщини рішення : [про виїздне засід. Ком. Верховної Ради України з питань бюджету] / Костянтин Іщейкін // *Село полтавське*. — 2016. — 7 квіт. (№ 13). — С. 5.
2060. **Клептократична** пухлина : [про "панамські списки"] / підгот. Ольга Сіра // *Чорноморські новини*. — 2016. — 9 квіт. (№ 31—32). — С. 2.
2061. **Княжанський В.** Мотиви для "іпотечного" компромісу : експерт закликає державу та банківський сектор піти назустріч позичальникам, які не в змозі обслуговувати свої кредити / Віталій Княжанський // *День*. — 2016. — 17 берез. (№ 46). — С. 8.
2062. **Коваль Л.** Чи стануть заробітчани інвесторами громад : обсяг коштів, які труд. мігранти прекажуть додому, перевищує всі інвестиції інозем. компаній і допомогу Україні міжнар. донорів / Любомира Коваль // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 3 берез. (№ 42). — С. 5.
2063. **Коваль О.** Світ у тенетах офшорного скандалу : як у різних країнах відреагували на дані з "панамського архіву" / Олексій Коваль // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 6.
2064. **Ковальова В.** Акціонерам час звітувати : система розкриття інформації суб'єктами ринку цінних паперів потребує реформи / Вікторія Ковальова // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 19 квіт. (№ 74). — С. 8.
2065. **Ковальова В.** Портал "Є-data" зробить бюджет народним : його база даних щодо публічних фінансів найбільша в Україні і дає змогу громадськості відстежувати рух держ. коштів / Вікторія Ковальова // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 3 берез. (№ 42). — С. 5.
2066. **Ковальчук Т.** Банківська "зачистка" : кому вигідна руйнація фінанс. опори держави? / Трохим Ковальчук // *День*. — 2016. — 31 берез. (№ 56). — С. 8—9.
2067. **Ковач С.** Чого вам ніколи не розповідали про електронне декларування чиновників / Софія Ковач, Іван Пресняков, Дмитро Котляр // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 1—2.
2068. **Козак І.** Дорогі бюджетні гроші витрачали, особливо не шкодуючи : [про розбазарювання бюджет. грошей в Хмельниц. обл.] / Ірина Козак // *Голос України*. — 2016. — 1 квіт. (№ 59). — С. 5.
2069. **Комаха О.** Як лізинг Бахматюка продавали : [про тендер з продажу компанії "ВАБ Лізинг"] / Олексій Комаха // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 19—25 берез. (№ 10). — С. 7.
2070. **Крамарчук О.** Тіньова економіка обкрадає держбюджет / Оксана Крамарчук // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 9 квіт. (№ 68). — С. 3.
2071. **Ливик А.** О бюджете — компетентно и из первых уст : [інтерв'ю с депутатом Александром Ливиком о гос. бюджете на 2016 г.] // *Рідне Прибужжя*. — 2016. — 21 січ. (№ 3). — С. 5. — беседовал Андрей Тюрин.
2072. **Лиховид І.** Чому СБУ перевіряє переселенців? : [про рейд серед ВПО у боротьбі з фінанс. махінаціями] / Інна Лиховид // *День*. — 2016. — 2 берез. (№ 37). — С. 11.
2073. **Лісова А.** Які нові сюрпризи підготував нам уряд? / Алла Лісова // *Волинь-нова*. — 2016. — 19 берез. (№ 30). — С. 5.
2074. **Мацегора К.** Борговий мораторій став безстроковим : Верховна Рада скасувала кінцеву дату чинності документа, який зобов'язував нас виплатити "кредит Януковича" до 1 лип. 2016 р. / Катерина Мацегора // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 13 квіт. (№ 70). — С. 2.
2075. **Мацегора К.** Соціальними стандартами змінять відсотковий показник : Прем'єр дав зрозуміти, що рівень підвищення зарплат і пенсій залежатиме від якісної роботи держ. підприємств / Катерина Мацегора // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 22 берез. (№ 54). — С. 2.
2076. **Мокляк М.** "Технократів, які можуть прийти та змінити країну, — достатньо. Необхідно дати їм повноваження та переконати, що цього разу все буде по-справжньому" : [інтерв'ю з экс-керівником ДФС Миксимо Мокляком] / спілкувався Тарас Ткачук // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 9.

2077. **Новак Е.** Чистка банківської системи / Елла Новак // Демократична Україна. — 2016. — 11 берез. (№ 10). — С. 12.
2078. **Охріменко О.** "Якби не гроші заробітчани, долар уже міг би бути по 50 гривень": як вплинуть валютні "полегшення" Нацбанку на курс гривні: [інтерв'ю з президентом Укр. аналіт. центру Олександром Охріменком] / розмовляла Зиновія Воронович // Високий замок. — 2016. — 10—16 берез. (№ 28). — С. 7.
2079. **Писана Н.** Тест на чистоту: фінанс. операції публіч. діячів потрібно ретельно перевірити / Наталя Писана // Урядовий кур'єр. — 2016. — 29 берез. (№ 59). — С. 6.
2080. **Писанська Н.** Податкові гавані перестали бути спокійними: нім. ЗМІ про відповідальність, етику та політичну "гігієну" / Наталя Писанська // Голос України. — 2016. — 8 квіт. (№ 64). — С. 7.
2081. **Питання ввезення** на митну територію України енергозберігаючих матеріалів, обладнання, устаткування та комплектувальних виробів за проектами демонстрації японських технологій: постанова Кабінету Міністрів України № 293 30 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 квіт. (№ 72). — С. 11. — Дод.: Перелік енергозберігаючих матеріалів, обладнання, устаткування та комплектувальних виробів за проектами демонстрації японських технологій, що звільняються від ввізного мита та операції з ввезення яких на митну територію України звільняються від обкладення податком на додану вартість.
2082. **Пишний А.** З'явився другий шанс зробити заплановане ще 10 років тому, і поки все йде за планом: [інтерв'ю з гол. правління Ощадбанку Андрієм Пишним для газ. "Дзеркало тижня"] // Подільські вісті. — 2016. — 31 берез. (№ 36—37). — С. 3; Зоря Полтавщини. — 2016. — 29 берез. (№ 44—45). — С. 5.
2083. **Пишний А.** "Моя відповідь коротка: напартачив — зобов'язаний відповідати": [інтерв'ю з дир. "Ощадбанку" Андрієм Пишним] / спілкувалися Юрій Сколотяний, Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 берез. (№ 10). — С. 1, 6—7.
2084. **Про вимоги** щодо реалізації фіскальних функцій реєстраторами розрахункових операцій для окремих сфер застосування: постанова Кабінету Міністрів України № 149 від 2 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 берез. (№ 47). — С. 9—10. — Дод.: Вимоги щодо реалізації фіскальних функцій реєстраторами розрахункових операцій, що застосовуються під час здійснення операцій з купівлі-продажу іноземної валюти.
2085. **Про внесення** змін до Статуту публічного акціонерного товариства "Державний експортно-імпорتنний банк України": постанова Кабінету Міністрів України № 235 від 30 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 квіт. (№ 63). — С. 8—10. — Дод.: Статут публічного акціонерного товариства "Державний експортно-імпорتنний банк України".
2086. **Про затвердження** базового нормативу відрахування частки прибутку, що спрямовується на виплату дивідендів за результатами фінансово-господарської діяльності у 2015 році господарських товариств, у статутному капіталі яких є корпоративні права держави: постанова Кабінету Міністрів України № 228 від 23 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 квіт. (№ 66). — С. 4.
2087. **Про затвердження** переліку засобів, товарів (робіт, послуг), сума (вартість) благодійної допомоги для закупівлі або у вигляді яких не включається до оподаткованого доходу платників податку на доходи фізичних осіб: постанова Кабінету Міністрів України № 112 від 24 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 берез. (№ 40). — С. 9—11. — Дод.: Перелік засобів, товарів (робіт, послуг), сума (вартість) благодійної допомоги для закупівлі або у вигляді яких не включається до оподаткованого доходу платників податку на доходи фізичних осіб.
2088. **Про затвердження** Порядку взаємодії Міністерства фінансів, органів Державної казначейської служби та установ, які здійснюють виплати пільг, субсидій, інших соціальних виплат, під час перерахування таких виплат: постанова Кабінету Міністрів України № 151 від 18 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 берез. (№ 47). — С. 10—11.
2089. **Про затвердження** Порядку використання коштів, передбачених у державному бюджеті для побудови і забезпечення функціонування інформаційно-аналітичної платформи верифікації та здійснення інших заходів, пов'язаних з її впровадженням, та внесення змін до деяких актів Кабінету Міністрів України: постанова Кабінету Міністрів України № 168 від 14 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 17 берез. (№ 51). — С. 11. — Дод.: Порядок використання коштів, передбачених у державному бюджеті для побудови і забезпечення функціонування інформаційно-аналітичної платформи верифікації та здійснення інших заходів, пов'язаних з її впровадженням.
2090. **Про затвердження** Порядку використання коштів, передбачених у державному бюджеті для виконання зобов'язань України у Рамковій програмі Європейського Союзу з наукових досліджень та інновацій "Горизонт 2020": постанова Кабінету Міністрів України № 227 від 23 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 квіт. (№ 79). — С. 12.
2091. **Про затвердження** Порядку обрання членів наглядових рад державних банків: постанова Кабінету Міністрів України № 97 від 11 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 квіт. (№ 66). — С. 11. — Дод.: 12.
2092. **Про затвердження** Порядку та умов надання у 2016 році субвенції з державного бюджету на обслуговування боргу за запозиченнями, здійсненими у 2012 році до загального фонду бюджету міста Києва: постанова Кабінету Міністрів України № 110 від 24 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 берез. (№ 40). — С. 12.
2093. **Про здійснення** додаткового випуску і розміщення облігацій зовнішніх державних позик України 2015 року та державних деривативів: постанова Кабінету Міністрів України № 309 від 27 квіт. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 квіт. (№ 81). — С. 13.

2094. **Про здійснення** правочинів з гарантованим державою боргом : постанова Кабінету Міністрів України № 310 від 27 квіт. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 квіт. (№ 81). — С. 13.
2095. **Пукіш-Юнко І.** Львовчкін розбагатів удвічі, а Тимошенко річного доходу хіба на сумочку вистачило : від депутат. декларацій детектор брехні задимівся б / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2016. — 4—6 берез. (№ 27). — С. 6.
2096. **Пшоняк І.** Відбувся "круглий стіл" платників податків, ДФС та влади / Іван Пшоняк // Тернопіль Вечірній. — 2016. — 6 квіт. (№ 8). — С. 3.
2097. **Самаєва Ю.** Допоки "девал" не клоне, Київ не перехреститься / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 берез. (№ 10). — С. 5.
2098. **Самаєва Ю.** Кручу—верчу, ПДВ-пільги хочу! [роль ПДВ для АПК] / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 7.
2099. **Самаєва Ю.** Податкова камасутра / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9). — С. 6.
2100. **Самаєва Ю.** Розкрадання банківських гробниць : [про банк. реформу] / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 квіт. (№ 12). — С. 1, 7.
2101. **Самаєва Ю.** Що не дозволено Юпітеру : [про офшор. моделі Порошенка-бізнесмена] / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 1, 4.
2102. **Святенко А.** Комісійний дохід : за чий рахунок виживають укр. банки / Артем Святенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 9.
2103. **Сколотяй Ю.** (Не)зараховані звіти : заповнюючи існуючий інформ. вакуум DT.UA публікує основні фінан. показники найбільших укр. банків / Юрій Сколотяй // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 1, 6.
2104. **Сулима С.** Банкрутство Дельта Банку має кримінальний підтекст? / Сергій Сулима // Голос України. — 2016. — 10 лют. (№ 24). — С. 4.
2105. **Худицький В.** Акцизна амністія : як тимчас. зниження акцизу на авто сприятиме скороченню транзит. "порожняку" на кордоні / Василь Худицький // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 9.
2106. **Худицький В.** Щоб збирати врожай, спочатку треба засіяти поле : єдиний соц. внесок: куди пішли заощадж. кошти? / Василь Худицький // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 берез. (№ 10). — С. 10.
2107. **Чернов В.** Бюджетні гроші не люблять тиші : [аналіз перспективи та проблеми міськ. бюджету в Сумах] / Володимир Чернов // Голос України. — 2016. — 27 лют. (№ 37). — С. 4.
2108. **Чорний П. І.** Надійна опора держави : голов. упр. Держ. казначейства в обл. — 20 років : [інтерв'ю з нач. голов. упр. Держ. казначейської служби України у Житомир. обл. Чорним П. І.] / бесіду вела Аліна Ригун // Житомирщина. — 2016. — 18 берез. (№ 30). — С. 3.
2109. **Щеглова О.** Обласний бюджет—2016 приведено у відповідність до Державного / Ольга Щеглова, Микола Безнос, Анна Чапала // Зоря Полтавщини. — 2016. — 2 лют. (№ 14—15). — С. 1.
2110. **Юрченко М.** Заощаджувати вигідно всім суб'єктам ринку : нинішні субсидії в майбут. мають перетворитися на інвестиції в енергоефективність / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 берез. (№ 42). — С. 2.

338 Економічне становище. Економічна політика. Управління та планування в економіці. Виробництво. Послуги. Ціни

338(100-87) Економічне становище зарубіжних країн

2111. **Дубровик-Рохова А.** Литовська "плавуча Незалежність" : тихий фінал імперії "Газпрому" в ЄС / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 2 берез. (№ 37). — С. 6—7.
2112. **Петренко Є.** Кризове управління по-російськи / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 25 берез. (№ 12). — С. 4.

338(477) Економічне становище України

2113. **Андріанов Є.** "Рабство" : [про збільшення тарифів на газ] / Євген Андріанов, Алла Єрьоменко, Леонід Уніговський // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 1, 8.
2114. **Баликова Н.** Чи повторимо "японське диво"? / Ніна Баликова // Голос України. — 2016. — 8 квіт. (№ 64). — С. 7.
2115. **Басок О.** Велика газова брехня : [про тарифи на газ] / Олег Басок // Галичина. — 2016. — 15 берез. (№ 20). — С. 1.
2116. **Бережная Е.** "Відродження" потребує ввести мораторій на підвищення тарифів до 2018 года / Елена Бережная // Рідне Прибужжя. — 2016. — 24 бер. (№ 12). — С. 7.
2117. **"Блакитне"** паливо подорожчає вже в квітні: скільки доведеться платити українцям? : експерти впевнені, що газ подорожчає, як мінімум, на 53% // Село полтавське. — 2016. — 17 берез. (№ 10). — С. 4.
2118. **Бондар В.** Сумна казочка про картельну змову торгашів : [про справу щодо цінової політики, порушену Антимонопол. ком. України] / Віктор Бондар // Голос України. — 2016. — 25 берез. (№ 54). — С. 6 ; 9 квіт. (№ 65) — С. 12.

2119. **Винниченко І.** Довгі гроші не в пошані : [про розвиток турист. галузі в Україні] / Ігор Винниченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 7.
2120. **Винниченко І.** Як стати привабливими для гостей : учасники наради в Ужгороді наголошували на важливості турист. галузі для економіки України / Ігор Винниченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 квіт. (№ 63). — С. 7.
2121. **Вишневич Р.** Новий споживчий кошик українців: 5 грамів сала на день / Роксолана Вишневич // Волинь-нова. — 2016. — 24 берез. (№ 32). — С. 3.
2122. **Вітренко Ю.** "Узгодженої моделі відокремлення ГТС поки немає. Саме через спроби політичного втручання ...": [інтерв'ю з дир. з розвитку бізнесу НАК "Нафтогаз України" Юрієм Вітренком] / спілкувалася Алла Срьоменко // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 квіт. — 14 трав. (№ 16). — С. 9.
2123. **Вітюк Н.** "Новий Шовковий шлях": перспективи і "вузькі місця" / Наталія Вітюк // Чорноморські новини. — 2016. — 31 берез. (№ 29). — С. 2.
2124. **Власенко В.** Популісти можуть "убити наші реформи" : за два роки систем. змін укр. владі вдалося досягнути помітних результатів. Тепер головне — не зупинятися / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 трав. (№ 85). — С. 2.
2125. **Волович О.** "Шовковий шлях": геополітичні пристрасті / Олексій Волович // Чорноморські новини. — 2016. — 3 берез. (№ 21) ; 5 берез. (№ 22). — С. 2. — С. 2.
2126. **Воронович З.** Не маєш лічильника? Віддай 500 гривень! : в Україні повернули старі норми споживання газу — та ще й змушують людей доплатити за попередні дев'ять місяців! / Зіновія Воронович // Високий замок. — 2016. — 17—21 берез. (№ 31). — С. 1, 7.
2127. **Гаврик В.** Нерозкритий потенціал Чернігівського краю / Вікторія Гаврик // Деснянська правда. — 2016. — 11 лют. (№ 6). — С. 5.
2128. **Галасюк В.** Прем'єр і реальний сектор : Віктор Галасюк: "Стоячи обличчям до закордонних кредиторів і спиною до вітчизняного бізнесу, неможливо будувати успішну європейську країну" : [інтерв'ю з головою парлам. комітету з промисл. політики] / спілкувався Віталій Княжанський // День. — 2016. — 25—26 берез. (№ 52—53). — С. 11.
2129. **Галаур В.** Як збільшити інвестиційний портфель країни : Харківщина поставила за мету марку "Вироблено в Україні" зробити відомою в Сполучених Штатах / Володимир Галаур // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 квіт. (№ 67). — С. 8.
2130. **Гальчинський А.** "У провалах економічної політики лєвова частка провини НБУ" : [інтерв'ю з колиш. головою ради НБУ] / спілкувався Юрій Сколотяний // Дзеркало тижня. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 1, 7.
2131. **Геник В.** У кого стратегія, у того є майбутнє : [про освітньо-тренінгову програму "Точка росту"] / Володимир Геник // Чорноморські новини. — 2016. — 24 берез. (№ 27). — С. 1—2.
2132. **Гладушко О.** Державна титанова компанія — кроки розвитку : [інтерв'ю з заст. ген. дир. "Об'єднаної гірничо-хімічної компанії" Олександром Гладушком / записав Володимир Павленко] // Житомирщина. — 2016. — 18 берез. (№ 30). — С. 6.
2133. **Головко О.** Стабільності замало, потрібен розвиток : зростання вітчизн. економіки прямо залежить від подальших реформ / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 31 берез. (№ 61). — С. 2.
2134. **Горіна В.** Олександр Біловол: "Люди чекають конкретних справ" : [із засід. Погоджув. Ради керівників фракцій та голів ком. Верховної Ради України] / Василіса Горіна // Слобідський край. — 2016. — 9 квіт. (№ 43). — С. 2.
2135. **Горбунова О.** Туризм — це філософія бачення своєї країни, міста чи села і до розвитку цієї філософії має долучитися кожен / Олена Горбунова // Голос України. — 2016. — 8 квіт. (№ 64). — С. 3.
2136. **Громов О.** Нафта дешевшає, а бензин дедалі дорожчає : Антимоноп. комітет перевіряє АЗС, де останнім часом значно підвищилася вартість пального / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 берез. (№ 57). — С. 3.
2137. **Громов О.** Чи досягла економіка України дна? : навіть зростання обсягів вир-ва протягом двох місяців року в багатьох галузях не свідчить про сталість процесу / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 квіт. (№ 72). — С. 4.
2138. **Дасш** добробут : [про тарифи на ЖКГ] / підсумовував Віктор Бондар // Голос України. — 2016. — 6 квіт. (№ 62). — С. 4.
2139. **Дубровик-Рохова А.** Квітковий бізнес в Україні дрейфує до занепаду : навіть експорт на європ. ринок поки не забезпечує виробникам очікуваного рівня доходів: його обсяги незначні і стримуються квотами / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 19 квіт. (№ 69). — С. 9.
2140. **Дубровик-Рохова А.** Чим небезпечні плани уряду продати до кінця року 10 тисяч гектарів землі сільськогосподарського призначення в обхід мораторію / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 16 берез. (№ 45). — С. 8—9.
2141. **Егорова Е.** Тариф на воду: все включено? / Елена Егорова // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 14 квіт. (№ 26). — С. 4.
2142. **Економіка** України за січень—лютий 2016 року // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 квіт. (№ 66). — С. 10.
2143. **"Економічний портрет"** [уряду] : "День" підняв статистику за останні два роки, і попросив експертів її прокоментувати // День. — 2016. — 12 квіт. (№ 64). — С. 5.

2144. **Жаліло Я.** Криза довіри і прагматизм в економічній політиці / Ярослав Жаліло // Дзеркало тижня. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 9.
2145. **Жмеренецький О.** "Дирижист" проти "лібертаріанців": Олексій Жмеренецький: "Ніхто не буде створювати тут високотехнологічні заводи просто тому, що Україна — гарна країна, тут прекрасні люди тощо": [інтерв'ю з ініціатором руху "Україна — це я"] / спілкувалися: Алла Дубровик-Рохова, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 4—5 берез. (№ 39—40). — С. 10.
2146. **За завищеними** тарифами: [про вартість опалення] / підсумував Віктор Бондар // Голос України. — 2016. — 9 лют. (№ 23). — С. 4.
2147. **Закревський М.** Бідні сплячуть, заможні на них заощаджують, або Як деякі хитромудрі вдаються до несанкціонованого відбору газу, а уряд примушує населення платити за його прорахунки / Микола Закревський // Час Київщини. — 2016. — 18 берез. (№ 11). — С. 8—9.
2148. **Закревський М.** Комунальні тарифи та урядові міфи, або Як нас "нагрівають", дотуючи водночас із населенням державних енергомонополістів / Микола Закревський // Час Київщини. — 2016. — 4 берез. (№ 9). — С. 16—17.
2149. **Зварич К.** Тарифне свавілля / Костянтин Зварич // Подільські вісті. — 2016. — 15 берез. (№ 29). — С. 1.
2150. **Злива З.** Легше розпочати з легкої: [про проблеми розвитку легкої пром-сті] / Захар Злива // Подільські вісті. — 2016. — 29 берез. (№ 35). — С. 1.
2151. **Іщенко Г.** Держрезерв стане європейським: у 2016-му завершиться проміж. етап реформування системи Держ. агенства резерву України / Галина Іщенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 берез. (№ 50). — С. 2.
2152. **Ішук І.** Туристичний пакет Чорномор'я / Інна Ішук // Одеські вісті. — 2016. — 19 січ. (№ 4). — С. 7.
2153. **Карпюк Г.** Розвиток туризму: навчаємося презентувати себе / Геннадій Карпюк // Час Київщини. — 2016. — 25 берез. (№ 12). — С. 11.
2154. **Кириленко Т.** Кочегар не може наживатися на власникові котельні: столиця готується до міжнар. інвестиц. конкурсу з передачі в упр. "Київенерго" / Тетяна Кириленко // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 берез. (№ 10). — С. 10.
2155. **Княжанський В.** АМК вимагає незалежності / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 28 квіт. (№ 76). — С. 8.
2156. **Княжанський В.** "Без власного сценарію ми приречені ...": у парламенті тимчасова ком. з питань майбутнього підбила підсумки року роботи / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 19 квіт. (№ 69). — С. 8.
2157. **Княжанський В.** Кого слухатиме комісія з тарифів? : парламентарі розповіли, що змінить новий закон про НКРЕКП / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 10 берез. (№ 41). — С. 8—9.
2158. **Княжанський В.** Одеський припортовий "подарують" за борги? : рішення Стокгольм. суду ніяк не вплине на плани щодо приватизації, стверджують у Фонді Держмайна / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 6 квіт. (№ 60). — С. 8.
2159. **Княжанський В.** Хто заробляє на відсутності лічильників: що потужніше в політич. плані місто, тим менше там приладів обліку в помешканнях і будинках, — експерт / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 5 квіт. (№ 59). — С. 9.
2160. **Княжанський В.** Чи треба "зберігати" вугільну галузь? : експерт пропонує замість закриття шахт створити індустріальні парки. Профспілки — проти / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 26 квіт. (№ 74). — С. 9.
2161. **Ковальова В.** Лихварі рахують прибутки: [про ломбард. бізнес в Україні] / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 квіт. (№ 76). — С. 4.
2162. **Козак І.** Гроші заздалегідь: законна норма чи забаганка монополістів: [про тарифи від ТОВ "Хмельницькгаз збут"] / Ірина Козак // Голос України. — 2016. — 13 лют. (№ 27). — С. 13.
2163. **Коли** Україна стане в плюсі? : [про економіку України] / підсумовував Віктор Бондар // Голос України. — 2016. — 16 лют. (№ 28). — С. 16.
2164. **Кольцова М.** Останнє підвищення: Уряд підняв ціну на газ / Мирослава Кольцова // Слобідський край. — 2016. — 28 квіт. (№ 51). — С. 1—2.
2165. **Корнєва В.** "Родзинки" й проблеми туристичної галузі / Вікторія Корнєва // Зоря Полтавщини. — 2016. — 15 берез. (№ 36—37). — С. 2.
2166. **Кравченко Д.** Теплоенергетика — у борговій ямі: про "пільги" та різницю в тарифах / Денис Кравченко // День. — 2016. — 5 квіт. (№ 59). — С. 8.
2167. **Кривошия В.** Прем'єр і соломинка: [про роботу уряду А. Яценюка] / Віктор Кривошия // Подільські вісті. — 2016. — 29 берез. (№ 35). — С. 1.
2168. **Крутых Н.** Благодаря системе "ProZorro" [Николаевская] область сэкономила более 8 миллионов гривен / Николай Крутых // Рідне Прибужжя. — 2016. — 3 бер. (№ 9). — С. 2.
2169. **Крючков О.** Столичний ринок автогазу. Гра у монополію? / Олександр Крючков // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 берез. (№ 57). — С. 7.
2170. **Куюн С.** Нафта в обмін на ... телевізор? : [про махінації "Укрнафти"] / Сергій Куюн // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 берез. (№ 10). — С. 9.
2171. **Куюн С.** Самостріл: [про непродуманість антирос. санкцій в галузі енергетики Прем'єр-міністром А. Яценюком] / Сергій Куюн // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 9.

2172. **Левицька Г.** Монопольні загрози для економіки України : чи вдасться провести прозорий приватизац. конкурс Одес. припорт. заводу і дотриматись інтересів держави й потенц. інвесторів? / Ганна Левицька // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 берез. (№ 48). — С. 7.
2173. **Листопад О.** Падіння "золотої вишки" : [про дозволи на користування надрами] / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 берез. (№ 58). — С. 4.
2174. **Лісна Т.** Утікачі з міста : чи потрібні туристи на селі / Тетяна Лісна // Слобідський край. — 2016. — 19 квіт. (№ 47). — С. 4.
2175. **Лісова А.** Чи є майбутнє у вігільної галузі Волині? / Алла Лісова // Волинь-нова. — 2016. — 16 квіт. (№ 42). — С. 4.
2176. **Ляшко О.** План Ляшка. Вихід країни з кризи / Олег Ляшко // Голос України. — 2016. — 31 берез. (№ 58). — С. 5.
2177. **Маковецька О.** Родинна справа, що може врятувати найменші села : [про "зелений" туризм] / Олена Маковецька // Запорізька правда. — 2016. — 11 лют. (№ 5). — С. 5.
2178. **Малоліткова О.** Ліцензування: курс на спрощення / Оксана Малоліткова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 квіт. (№ 81). — С. 4.
2179. **Мацегора К.** Данські бізнесмени мають цікаві пропозиції : прем'єри двох країн погодили інвестиційну складову в енергетиці та сіл. госп-ві / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 квіт. (№ 75). — С. 2.
2180. **Мацегора К.** "Ми ухвалюватимемо державницькі рішення, щоб змінювати ситуацію в країні" : Прем'єр запевнив вітчизн. і закордон. бізнесменів, що його уряд втілить у життя успішні для економіки пріоритети / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 29 квіт. (№ 82). — С. 2.
2181. **Мацегора К.** Політика реформ не зазнає змін : заради ефективності перетворень Прем'єр лишень відкоригує напрями роботи відомств, які впливають на курс економіки / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 квіт. (№ 73). — С. 2.
2182. **Мацегора К.** Стабільна економіка залежить від фіскальної політики : Прем'єр відзначив роботу Мінфіну й закликав міністрів готувати держ. бюджет на 2017 р. / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 24 берез. (№ 56). — С. 1—2.
2183. **Мацегора К.** Тариф на газ підвищили востаннє : гранич. рівень роздріб. цін встановлено на рівні 6879 грн за тисячу кубометрів / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 квіт. (№ 81). — С. 1—2.
2184. **Мацегора К.** Якщо є якісна пропозиція, попит не забариться : за нових умов геополіт. векторів розвитку економіки Україна змінює політику імпортозаміщення / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 квіт. (№ 74). — С. 7.
2185. **Медуниця Ю.** Інвестиції чекають на довіру : [про бізнес-форум "Нідерланди—Україна"] / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 31 берез. (№ 61). — С. 2.
2186. **Мирошніченко А.** Владимир Евсеев; "Некоторые представители Кабмина поддреживают олигархическую экономику" : [о розвитку укр. економіки] / Александр Мирошніченко // Южная правда. — 2016. — 22 марта (№ 31). — С. 2.
2187. **Михайлов М.** Скільки коштує газ в Україні? І скільки коштує газовий чиновник? / Микола Михайлов // Запорізька правда. — 2016. — 28 січ. (№ 3). — С. 7.
2188. **Навколо** споживчого кошика : [про перегляд його вмісту Кабінетом Міністрів] / підсумував Василь Бондар // Голос України. — 2016. — 22 берез. (№ 51). — С. 6.
2189. **Надеїн І.** Що більше дотацій — то сильніший потім ціновий шок : [інтерв'ю з головою Ком. енерг. незалежності України Іваном Надеїним / записав Віктор Бондар] // Голос України. — 2016. — 5 квіт. (№ 61). — С. 11.
2190. **Новак Е.** Економічні акценти : [про екон. стан України] / Елла Новак // Демократична Україна. — 2016. — 18 берез. (№ 11). — С. 7.
2191. **Новицький В.** Промисловість: шлях виходу з кризи / Володимир Новицький // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 квіт. (№ 12). — С. 8.
2192. **Образцов М.** Ляшко запропонував Антикризовий економічний план / Максим Образцов // Село полтавське. — 2016. — 24 берез. (№ 11). — С. 4; Високий замок. — 17—21 берез. (№ 31). — С. 3. — 17—21 берез. (№ 31). — С. 3.
2193. **Про внесення** змін до деяких законів України щодо усунення регуляторних бар'єрів для розвитку державно-приватного партнерства та стимулювання інвестицій в Україні : закон України [№ 817—VIII від 24 листоп. 2015 р.] // Голос України. — 2016. — 24 лют. (№ 34). — С. 4—5.
2194. **Про внесення** зміни до Митного кодексу України щодо створення передумов для нової моделі ринку природного газу : закон України [№ 994-VIII від 4 лют. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 квіт. (№ 80). — С. 7.
2195. **Про затвердження** Порядку формування тарифів на послуги з користування громадськими вбиральнями в населених пунктах : постанова Кабінету Міністрів України № 107 від 24 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 13 квіт. (№ 70). — С. 8. — Дод.: Порядок формування тарифів на послуги з користування громадськими вбиральнями в населених пунктах.

2196. **Про затвердження** Порядку проведення спеціально уповноваженим органом з питань ліцензування планових та позапланових перевірок додержання органами ліцензування вимог законодавства у сфері ліцензування : постанова Кабінету Міністрів України № 182 від 16 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 квіт. (№ 75). — С. 8. — Дод.: Порядок проведення спеціально уповноваженим органом з питань ліцензування планових та позапланових перевірок додержання органами ліцензування вимог законодавства у сфері ліцензування.

2197. **Про норми** споживання природного газу населенням у разі відсутності газових лічильників : постанова Кабінету Міністрів України № 203 від 23 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 24 берез. (№ 56). — С. 12. — Дод.: Норми споживання природного газу населенням у разі відсутності газових лічильників.

2198. **Про порядок** підготовки, реалізації, проведення моніторингу та завершення реалізації проектів економічного і соціального розвитку України, що підтримуються міжнародними фінансовими організаціями : постанова Кабінету Міністрів України № 70 від 27 січ. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 берез. (№ 50). — С. 11—14. — Дод.: Порядок підготовки, реалізації, проведення моніторингу та завершення реалізації проектів економічного і соціального розвитку України, що підтримуються міжнародними фінансовими організаціями.

2199. **Про Стратегію** реформування системи публічних закупівель ("дорожню карту") : розпорядження Кабінету Міністрів України № 175-р від 24 лютого 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 квіт. (№ 62). — С. 12. — Дод.: Стратегія реформування системи публічних закупівель ("дорожня карта").

2200. **Прокопів В.** "Усі ключові підприємства, які забезпечують життєдіяльність міста, мають знаходитись під його контролем" : [інтерв'ю з заст. голови КМДА Володимиром Прокопівим] / спілкувався Володимир Дробчук // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 берез. (№ 10). — С. 1—2.

2201. **Ратинська І.** Новації української приватизації : намір продати держ. активи за відсутності стратегії розвитку держ. активів — вкрай небезпечний у довгостроковій перспективі / Ірина Ратинська // День. — 2016. — 18—19 берез. (№ 47—48). — С. 10.

2202. **Ромашкіна О.** На туризм припадає майже 10 відсотків світового валового продукту : [парлам. слухання "Розвиток туристичної індустрії як інструмент економічного розвитку та інвестиційної привабливості України"] / Олена Ромашкіна // Голос України. — 2016. — 7 квіт. (№ 63). — С. 3.

2203. **Руденко М.** Продукти в Криму: незамінних немає? / Михайло Руденко // Голос України. — 2016. — 6 квіт. (№ 62). — С. 13.

2204. **Самаєва Ю.** Хто заплатить за простій? : [про програму уряду В. Гройсмана] / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 4.

2205. **Сергієнко О.** Електричний удар : [про тарифи на електропостачання] / Олександр Сергієнко // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 9.

2206. **Склярів Р.** Економічна демократія проти олігархії : [про участь громадян, неуряд. орг. і бізнес-об'єднань у виробленні держ. рішень] / Роман Склярів // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 7.

2207. **Славін В.** Що хочу, те й чиню, або Бійся данайців ... : [про порушення компанією АТ "Рісойл С. А." договірних документів] / Влад Славін // Одеські вісті. — 2016. — 6 лют. (№ 9). — С. 1.

2208. **Смелянський Ю.** Крим: тенденції, соціально-економічна обстановка, наслідки / Юрій Смелянський // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9). — С. 3.

2209. **Собченко О.** Майже двократне підвищення ціни на газ — це злочин проти громадян України / Олександр Собченко // Житомирщина. — 2016. — 6 трав. (№ 49). — С. 4.

2210. **Сорока С.** Американці зацікавилися харківським агро- і IT-бізнесом / Станіслав Сорока // Слобідський край. — 2016. — 26 берез. (№ 37). — С. 3.

2211. **Сосницький Л.** Лічильники заощадили киянам понад чверть мільярда гривень / Леонід Сосницький // Голос України. — 2016. — 6 квіт. (№ 62). — С. 10.

2212. **Тіммер Г.** "Вам доведеться бити по чийось інтересах. Інакше не вийде" : [інтерв'ю з голов. економістом Регіон. упр. СБ із питань ЕЦА Гансом Тіммером] / спілкувалися: Юрій Сколотяний, Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 1, 7.

2213. **Уманський С.** Одеський припортовий — старт великої приватизації чи монопольний тупик? / Сергій Уманський // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 берез. (№ 10). — С. 9.

2214. **Филиппова Т.** Облтеплоэнерго и потребители: кто прав? [о тарифах на тепло в Николаеве] / Татьяна Филиппова // Рідне Прибужжя. — 2016. — 10 бер. (№ 10). — С. 7.

2215. **Чернов С.** Аграрний сектор приносить Україні кожний третій долар : [інтерв'ю з головою Харків. облради Сергієм Черновим] / підгот. Мирослава Кольцова // Слобідський край. — 2016. — 29 берез. (№ 38).

2216. **Чушенко В.** "Дайте нам трохи часу і можливість працювати" : [інтерв'ю з виконав. дир. Запоріж. ДП "Кремнійполімер" Володимиром Чушенком] / спілкувався Євген Логанов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 квіт. (№ 64). — С. 7.

2217. **Шапран В.** На сировинних ринках — зміна трендів : це вигідно Україні, оскільки у світі зростають ціни на метали, зерно та продовольчі товари / Віталій Шапран // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 берез. (№ 40). — С. 6.

2218. **Шевченко А.** На закупівлях обладнання для газовидобутку розкрадалися мільярди / Анна Шевченко // *Голос України*. — 2016. — 8 квіт. (№ 64). — С. 2.
2219. **Шестопалов В.** Зона відчуження чи тяжіння? : про деякі перспективи й ризики Чорнобил. зони відчуження / В'ячеслав Шестопалов // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 12.
2220. **Юрик П.** Хочуть порт продати дяді. А чи будем "в шоколаді" : [про Бердян. мор. торг. порт] / Пилип Юрик // *Запорізька правда*. — 2016. — 11 лют. (№ 5). — С. 1, 4.

339 Торгівля. Міжнародні економічні відносини. Світова економіка

339.1 Загальні питання торгівлі. Ринок

2221. **Поліщук І.** Продати все : правила електрон. торгів арешт. майном змінюються / Ірина Поліщук // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 12 берез. (№ 48). — С. 6.
2222. **Про затвердження** Порядку функціонування електронної системи закупівель та проведення авторизації електронних майданчиків : постанова Кабінету Міністрів України № 166 від 24 лют. 2016 р. // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 16 берез. (№ 50). — С. 16—17. — Дод.: Порядок функціонування електронної системи закупівель та проведення авторизації електронних майданчиків.
2223. **Про публічні закупівлі** : закон України [№ 922-VIII від 25 груд. 2015 р.] // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 23 берез. (№ 55). — С. 7—11. — *Голос України* ; 18 лют. (№ 30). — С. 18—23.

339.3 Внутрішня торгівля

2224. **Клименко Н.** Стихийная торговля — дитя обнищення народа? / Наталия Клименко // *Рідне Прибужжя*. — 2016. — 11 лют. (№ 6). — С. 5.
2225. **Про застосування** переговорної процедури закупівлі : розпорядження Кабінету Міністрів України № 155-р від 14 берез. 2016 р. // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 23 берез. (№ 55). — С. 17.

339.5 Зовнішня торгівля. Міжнародна торгівля

2226. **Воронович З.** Дешеві апельсини та курорти "без росіян" : чого чекати українцям від анонсов. Зони вільної торгівлі з Туреччиною / Зіновія Воронович // *Високий замок*. — 2016. — 22 берез. (№ 33). — С. 5.
2227. **Воронович З.** Знецінена гривня захищає наш ринок краще від мит ... : зона вільної торгівлі з ЄС уже є. Але на дешевші європ. товари треба почекати / Зіновія Воронович // *Високий замок*. — 2016. — 28 квіт. — 4 трав. (№ 49). — С. 7.
2228. **Воронович З.** Не все так "шовково" з новим "Шовковим шляхом" : контейнер. потяг, який виїхав з України ще 15 січ., досі не повернувся з Китаю. У Піднебесній не знайшлося охочих завантажити туди свій крам / Зіновія Воронович // *Високий замок*. — 2016. — 29 берез. (№ 36). — С. 6.
2229. **Громов О.** Рецепт виживання — конкурентоспроможна продукція : укр. підприємці за допомогою владних структур мають просувати на світ. ринки не сировину, а товари з високою доданою вартістю / Олег Громов // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 5 трав. (№ 84). — С. 1—2.
2230. **Дубровик-Рохова А.** Збільшити квоти, зменшити мито ... : експортери наполягають на внесенні змін до умов Зони вільної торгівлі Україна—ЄС / Алла Дубровик-Рохова // *День*. — 2016. — 8—9 квіт. (№ 62—63). — С. 15.
2231. **Кіч Т.** З європейцями кашу зварити : як харків. експортер підкорив світ. полиці / Тамара Кіч // *Слобідський край*. — 2016. — 5 берез. (№ 28—29). — С. 1, 3.
2232. **Кіч Т.** У пошуках нових ринків : нім. бізнесмени допоможуть харків. підприємцям / Тамара Кіч // *Слобідський край*. — 2016. — 3 берез. (№ 27). — С. 2.
2233. **Княжанський В.** Мільярди для Зовнішторгу : у парламенті готують до другого читання закон про експортно-кредитне агентство / Віталій Княжанський // *День*. — 2016. — 14 квіт. (№ 66). — С. 8.
2234. **Княжанський В.** "Порто-франко" в Одесі — "трюк" : експерти пояснили, чому проти того "економічного дива", яке пропонує влада / Віталій Княжанський // *День*. — 2016. — 3 берез. (№ 38). — С. 9.
2235. **Медуниця Ю.** Бізнес має відчувати переваги відкритого ринку : Петро Порошенко запросив провідні яп. компанії активніше інвестувати в економіку України / Юрій Медуниця // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 7 квіт. (№ 66). — С. 2.
2236. **Медуниця Ю.** "До бюджету всі платитимуть чесно" : Прем'єр-міністр Володимир Гройсман доручив навести лад на митниці за три місяці / Юрій Медуниця // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 23 квіт. (№ 78). — С. 2.
2237. **Мирошниченко А.** Елена Ковалева: "Надо ускорить продвижение украинского зерна на мировые рынки" / Александр Мирошниченко // *Южная правда*. — 2016. — 11 февр. (№ 15). — С. 2.
2238. **Мирошниченко А.** Николаевская таможня: план выполним и перевыполним / Александр Мирошниченко // *Южная правда*. — 2016. — 4 февр. (№ 12). — С. 2.
2239. **Салагор М.** "Ми поставили крапку в шахрайстві з подвійним громадянством" : [інтерв'ю з нач. Чернівець. митниці ДФС Миколою Салагором] / розмовляла Світлана Ісаченко // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 25 берез. (№ 57). — С. 6.
2240. **Чебан О.** Яблучний вектор : [про нові орієнтири укр. експорту] / Олег Чебан // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 3 берез. (№ 42). — С. 4.
2241. **Чорнопищук М.** Зона вільної торгівлі: вигод більше, ніж ризиків / Михайло Чорнопищук // *Черкаський край*. — 2016. — 3 лют. (№ 9). — С. 4.

339.7 Міжнародні фінанси

2242. **Громов О.** Капіталовкладення в найактивніших : знані міжнар. структури на кшталт ЄБРР бажують фінансувати різні проекти в Луган. обл. / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 17 берез. (№ 51). — С. 2.
2243. **Громов О.** Токіо дає гроші без хвилювання : уряд Японії бачить серйозні реформи в Україні, тому без побоювань надає кредити для подальшого розвитку вітчизн. економіки / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 берез. (№ 44). — С. 2.
2244. **Іщенко Г.** Експорт у мінусі : у 2016 р. валютна виручка від поставок за кордон продукції агросектору та металургії зменшуватиметься / Галина Іщенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 квіт. (№ 62). — С. 1, 4.
2245. **Княжанський В.** Їдуть, щоб познайомитися : експерт сумнівається, що місія МВФ буде задоволена / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 19 квіт. (№ 69). — С. 2.
2246. **Крячко І.** На Сумщину приїхали інвестори : [про перший Міжнар. форум "Сумщина Invest-2016"] / Ірина Крячко // Сумщина. — 2016. — 12 трав. (№ 19). — С. 1.
2247. **Маскалевич І.** Кредити "на відчепися"? : [про кит. кредит на 3,6 млрд дол.] / Ігор Маскалевич // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 квіт. — 14 трав. (№ 16). — С. 9.
2248. **Мацегора К.** Нам дуже потрібен американський кредит : за умови формування нового уряду, коаліції та призначення нового Прем'єра України таки матиме потужну фінанс. підтримку США, переконаний Президент / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 квіт. (№ 64). — С. 2.
2249. **Муляр М.** Реструктуризація валютних кредитів: вирішуємо чи затягуємо? / Мирослава Муляр // Демократична Україна. — 2016. — 25 берез. (№ 12). — С. 6.
2250. **Ніколаєв В.** Що налякало МВФ? : аналіз звіту експертів фонду про упр. держмайном в Україні / Всеволод Ніколаєв // День. — 2016. — 10 берез. (№ 41). — С. 9.
2251. **Про затвердження** Порядку використання коштів, що надійшли з Трастового фонду НАТО або цивільного бюджету НАТО для виконання положень Імплементативної угоди між Кабінетом Міністрів України та Організацією НАТО з підтримки та постачання про реалізацію співпраці у сфері медичної реабілітації : постанова Кабінету Міністрів України № 238 від 23 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 квіт. (№ 65). — С. 14. — Дод.: Порядок використання коштів, що надійшли з Трастового фонду НАТО або цивільного бюджету НАТО для виконання положень Імплементативної угоди між Кабінетом Міністрів України та Організацією НАТО з підтримки та постачання про реалізацію співпраці у сфері медичної реабілітації.
2252. **Святненко А.** Переказування грошей за кордон: компроміс між тарифом, швидкістю і зручністю? / Артем Святненко // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 10.
2253. **Чімяо Фан.** Україна не встигає освоювати допомогу кредиторів : Чімяо Фан: "2/3 наданих світовим банком грошей досі не "вибрано" : [інтерв'ю з дир. Світ. банку в Україні Чімяо Фаном] / спілкувалася Наталія Білоусова // День. — 2016. — 3 берез. (№ 38). — С. 8.

339.9 Міжнародна економіка загалом. Міжнародні економічні зв'язки. Зовнішньоекономічна політика. Світове господарство. Глобалізація

2254. **Бородіна О.** Прозорість спільної аграрної політики у ЄС: емпіричні докази / Олена Бородіна // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 7.
2255. **Резнікова Н.** Операція "деіндустріалізація" : [про міжнар. екон. відносини] / Наталія Резнікова, Володимир Панченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9). — С. 8.

34 Право. Юриспруденція

340 Право загалом. Методи та допоміжні правничі науки

2256. **Демський С.** Правоохоронна система: зміни тривають / Сергій Демський // Голос України. — 2016. — 9 квіт. (№ 65). — С. 4.
2257. **Захарова О.** Мін'юст: реформування та нові проекти / Ольга Захарова // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 31 берез. (№ 22). — С. 16.
2258. **Касько В.** Як почистити "авгієві стайні"? : Віталій Касько: "Новий генпрокурор повинен вміти сказати "ні" Президенту" : [інтерв'ю з экс-заступником генпрокурора] / розмовляв Іван Капсамун // День. — 2016. — 22—23 квіт. (№ 72—73). — С. 4—5.
2259. **Козьяков С.** "У багатьох місцевих судах може не залишитися жодного діючого судді" : [інтерв'ю з Головою Вищої кваліфік. комісії суддів України Сергієм Козьяковим] / спілкувалася Оксана Денисова // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 5.
2260. **Кривцун Д.** Дві сторони "закону Савченко" / Дмитро Кривцун, Валентин Торба // День. — 2016. — 2 берез. (№ 37). — С. 4.
2261. **Кривцун Д.** Питання генпрокурора "підвісили" : Президент має ще мінімум два тижні, щоб підібрати кандидатуру та знайти голоси за нового очільника ГПУ / Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 22—23 квіт. (№ 72—73). — С. 13.
2262. **Парфенова А.** Відкритість суду — перший крок налагодження комунікації / Анастасія Парфенова // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 1 берез. (№ 14). — С. 7.

2263. **Поліщук І.** Втратили майно, а не права : консультації в юристів для внутр. переміщ. осіб планують зробити безплатними / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 квіт. (№ 79). — С. 9.
2264. **Поліщук І.** Perezавантаження судової системи : чи знищить корупцію і недовіру до служителів Феміди нова модель? / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 31 берез. (№ 61). — С. 11.
2265. **Поліщук І.** Суддів Майдану ще можуть покарати : у Вищій раді юстиції наполягають, що до представників Феміди, які порушили присягу, слід застосовувати трирічний строк давнини / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 берез. (№ 42). — С. 1, 4.
2266. **Поліщук І.** Феміда від відеокамери не сховається? / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 29 берез. (№ 59). — С. 5.
2267. **Поліщук І.** Хороша зарплата для охочих працювати : з 1 верес. в Україні відкриють свої двері 430 бюро правової допомоги / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 29 квіт. (№ 82). — С. 3.
2268. **Поліщук І.** Юстиція вже працює онлайн / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 квіт. (№ 74). — С. 5.
2269. **Про реформування** територіальних органів Міністерства юстиції та розвиток системи надання безплатної правової допомоги : постанова Кабінету Міністрів України № 99 від 11 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 берез. (№ 43). — С. 9—10. — Дод.: Перелік територіальних органів Міністерства юстиції, що ліквідуються.
2270. **Разуваєв В.** Про реформу органів юстиції / Володимир Разуваєв // Проскурів. — 2016. — 31 берез. (№ 12). — С. 5.
2271. **Романюк Я.** "Суд, адвокатура та прокуратура в світлі конституційних змін... Захист прав людини чи їх обмеження?" : [інтерв'ю з Головою Верховного Суду України Ярославом Романюком] / спілкувалися: Анатолій Горлов, Олександр Святоцький // Голос України. — 2016. — 14 квіт. (№ 69). — С. 4—5.
2272. **Руденко М.** Спляча Феміда : [про рос. "правосуддя"] / Михайло Руденко // Голос України. — 2016. — 24 лют. (№ 34). — С. 10.
2273. **Торба В.** Врятувати офіцера Савченко : "Існує шанс обміну Савченко, але треба використати всі етапи правового захисту, щоб мати можливість звернутись до Європейського суду", — правозахисник / Валентин Торба // День. — 2016. — 22 берез. (№ 49). — С. 4—5.
2274. **Худняк В.** Юстиція по-новому : [інтерв'ю з нач. Голов. упр. юстиції в Хмельниц. обл. Віктором Худняком] / розмовляла Наталія Совва // Подільські вісті. — 2016. — 24 берез. (№ 33—34). — С. 3.
2275. **Чечеринда Є.** "Термінатор" для ГПУ / Єгор Чечеринда // День. — 2016. — 22—23 квіт. (№ 72—73). — С. 13.
2276. **Шемчук В.** "Будь-хто на посаді генпрокурора не зробить для української держави гірше, ніж уже є ..." : прокурор із 20-річним стажем Віктор Шемчук проти того, щоб закони писали під "любих друзів", а на посади призначали за принципом "революційної доцільності" : [інтерв'ю] / розмовляв Іван Фаріон // Високий замок. — 2016. — 26 квіт. (№ 48). — С. 6.

341 Міжнародне право

2277. **Вовк Л.** Кого ще після Меджлісу засудить Росія? / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 квіт. (№ 75). — С. 3.
2278. **Денисенко А.** За лаштунками дипломатичного корпусу : гендирекція з обслуговування інозем. представництв піклується не лише про побут дипломатів, а й про враження, з якими вони залишать укр. землю / Анатолій Денисенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 берез. (№ 48). — С. 9.
2279. **Козловський І.** Смоленську катастрофу знову розслідуватимуть / Іван Козловський // Голос України. — 2016. — 4 лют. (№ 20). — С. 18.
2280. **Кривцун Д.** "Ті, що пройшли крізь пекло" : у Європарламенті представили звіт про рос. військові злочини на Донбасі / Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 7 квіт. (№ 61). — С. 3.
2281. **Про внесення** змін до деяких актів Кабінету Міністрів України щодо наближення законодавства України до права Європейського Союзу (acquis ЄС) : постанова Кабінету Міністрів України № 160 від 24 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 31 берез. (№ 61). — С. 12. — Дод.: Зміни, що вносяться до актів Кабінету Міністрів України щодо наближення законодавства України до права Європейського Союзу (acquis ЄС); Довідка щодо відповідності зобов'язанням України у сфері європейської інтеграції та праву Європейського Союзу (acquis ЄС) проекту.
2282. **Сенченко А.** Агресор має відповісти : Андрій Сенченко: "Наше завдання — примусити РФ платити, зокрема через арешт її активів" : [інтерв'ю] / спілкувався Валентин Торба // День. — 2016. — 6 квіт. (№ 60). — С. 5.
2283. **Сенченко А.** "Ми відкрили юридичний фронт проти російської агресії в Україні у міжнародних судах" : [інтерв'ю з головою Всеукр. громад. руху "Сила права" Андрієм Сенченком] / розмовляв Богдан Теленько // Проскурів. — 2016. — 17 берез. (№ 10). — С. 4.
2284. **Сенченко А.** "Позовами до РФ, як агресора, треба займатися негайно, адже потім буде запізно" : [інтерв'ю з керівником громад. орг. "Сила права"] / спілкувався Валентин Торба // День. — 2016. — 25—26 берез. (№ 52—53). — С. 5.

342 Державне право. Конституційне право. Адміністративне право

2285. **Букресва А.** Зміна топонімів: перегляд триває / Анфіса Букресва // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 31 берез. (№ 22). — С. 2.
2286. **Ведернікова І.** Мешканці скляного будинку камінням не кидаються : про перспективи імпічменту в офшорній справі / Інна Ведернікова // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 1, 3.
2287. **Виртосу І.** Час "К", або Про права людини у проєкті нової Конституції / Ірина Виртосу // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9). — С. 2.
2288. **Владимирова В.** Изменения в Конституции: за и против / В. Владимирова // Южная правда. — 2016. — 4 февр. (№ 12). — С. 2.
2289. **Галата Я.** Двадцять років пристосуванства : [про Конституц. Суд України] / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2016. — 25 берез. (№ 12). — С. 2.
2290. **Горбунова О.** Медіа та вибори: виклики і можливі рішення : [про міжнар. конф. "Медіа та вибори: виклики і можливі рішення"] / Олена Горбунова // Голос України. — 2016. — 6 квіт. (№ 62). — С. 3.
2291. **Дубровик-Рохова А.** Е-декларації: "лазівки" для чиновників : експерти "Публічного аудиту" не розділяють "ейфорію" від ухвалення останнього закону з "безвізового" пакету з поправками Президента / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 24 берез. (№ 51). — С. 9.
2292. **Карпенко Л.** Крим: реанімація сталінізму : справа про заборону Меджлісу — це продовження справ 1928—1936 рр. партії "Мілли-Фірка" / Леонід Карпенко // День. — 2016. — 19 квіт. (№ 69). — С. 5.
2293. **Кириченко К.** Адміністративні суди як механізм реалізації захисту прав громадян / Катерина Кириченко // Запорізька правда. — 2016. — 14 квіт. (№ 14). — С. 24.
2294. **Кінзерська Ю.** Генсека ООН обиратимуть за новими правилами / Юлія Кінзерська // Голос України. — 2016. — 13 квіт. (№ 67). — С. 5.
2295. **Коваль Л.** Цивільні заручники: життя після полону : [законопроект "Про соціальний захист та медичну реабілітацію громадян України, які протиправно утримуються незаконними військовими формуваннями"] / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 квіт. (№ 64). — С. 5.
2296. **Коночук С.** Чи стануть референдуми в Україні на правовий фундамент? / Світлана Коночук, Юлія Тищенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 2.
2297. **Коцюба О.** Деклараційно-конституційний устрій і переворот від державного до партійно-олігархічного капіталу! : правосвідомість Людини та Народу: наука і практика відродження ідеології народовладдя / Олександр Коцюба // Голос України. — 2016. — 13 лют. (№ 27). — С. 7.
2298. **Логінов Я.** Конституційна криза, або "Покращення" по-польськи / Якуб Логінов // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 1, 6.
2299. **Мирний М.** П'ять фатальних помилок : експерти платформи "Правозахисний порядок денний" наполягають на негайному усуненні загроз, закладених у конституційній реформі / Микола Мирний // День. — 2016. — 31 берез. (№ 56). — С. 5.
2300. **Палій О.** Запобіжник проти сепаратизму? : Олександр Палій: Змінами до Конституції робимо Росію в очах світу повністю винною за зрив мінських угод і зберігаємо підтримку світової спільноти : [інтерв'ю з політологом Олександром Палієм] / розмову вела Оксана Процюк // Галичина. — 2016. — 2 лют. (№ 8). — С. 1, 4.
2301. **Плугіна Є.** Польський досвід: хоча б який був багатий кандидат, він не має права вести передвиборну кампанію за власний кошт / Євгенія Плугіна // Голос України. — 2016. — 29 берез. (№ 56). — С. 6.
2302. **Про внесення змін до Закону України "Про вибори народних депутатів України"** щодо виключення кандидатів у народні депутати України з виборчого списку партії у багатомандатному окрузі : закон України [№ 1006—VIII від 16 лют. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 26 лют. (№ 36). — С. 3.
2303. **Про Звернення Верховної Ради України до Організації Об'єднаних Націй, Європейського Парламенту, Парламентської Асамблеї Ради Європи, Парламентської Асамблеї ОБСЄ, Парламентської Асамблеї НАТО, Міжпарламентського союзу, світових лідерів та всіх членів міжнародного співтовариства щодо засудження порушень прав і свобод кримськотатарського народу в частині заборони окупаційною владою РФ на тимчасово окупованій території Автономної Республіки Крим та міста Севастополя Меджлісу кримськотатарського народу та визнання його екстремістською організацією :** постанова Верховної Ради України [№ 1068—VIII від 31 берез. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 8 квіт. (№ 64). — С. 4. — Дод.: Звернення Верховної Ради України до Організації Об'єднаних Націй, Європейського Парламенту, Парламентської Асамблеї Ради Європи, Парламентської Асамблеї ОБСЄ, Парламентської Асамблеї НАТО, Міжпарламентського союзу, світових лідерів та всіх членів міжнародного співтовариства щодо засудження порушень прав і свобод кримськотатарського народу в частині заборони окупаційною владою РФ на тимчасово окупованій території Автономної Республіки Крим та міста Севастополя Меджлісу кримськотатарського народу та визнання його екстремістською організацією.
2304. **Процюк О.** Диктатура партійних вождів : [Закон "Про внесення змін до закону України "Про вибори народних депутатів України" (щодо виключення кандидатів у народні депутати України з виборчого списку в багатомандатному окрузі)] / Оксана Процюк // Галичина. — 2016. — 23 лют. (№ 15). — С. 4.
2305. **Сміян Н.** Найближчим часом ухвалить низку законів для візової лібералізації, але передусім антикорупційних / Надія Сміян // Голос України. — 2016. — 13 лют. (№ 27). — С. 3.

2306. **Ставнійчук М.** Ціна філологічної знахідки КСУ: глухий кут конституційної реформи / Марина Ставнійчук // Дзеркало тижня. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 5.
2307. **Торба В.** З чого починається деокупація? : Олександр Кіхтенко: "Якщо ми не будемо боротися за своїх громадян, то немає сенсу воювати за територію" / Валентин Торба // День. — 2016. — 29 берез. (№ 54). — С. 5.
2308. **Торба В.** Могила не виправить ...: що означає законопроект про Міжобласне територіальне об'єднання "Донбас"? / Валентин Торба // День. — 2016. — 1—2 квіт. (№ 57—58). — С. 5.
2309. **Тюрін А.** Захист ... без права захисту? : [про трактовку міліціонерами та прокуратурою ст. 21 Конституції України, згідно з якою українці є рівними у своїй гідності і правах] / Андрій Тюрін // Рідне Прибужжя. — 2016. — 18 лют. (№ 7). — С. 6.
2310. **"У суспільстві не залишилося надії на позитивні зміни" : як "Самопоміч" допомогла Юрію Вілкулу у Кривому Розі / підгот.: Дмитро Кривцун, Вадим Рижков // День. — 2016. — 29 берез. (№ 54). — С. 4—5.**
2311. **Філіппова О.** Договір справжніх еліт : [до 20-річчя прийняття Конституції України] / Ольга Філіппова // Чорноморські новини. — 2016. — 17 берез. (№ 25). — С. 1.
2312. **Яшук Ю.** Європарламент заявив про безпрецедентне порушення прав людини в Криму / Юлія Яшук // Голос України. — 2016. — 5 лют. (№ 21). — С. 1,13.

343 Кримінальне право. Карні порушення

2313. **Алексеев Р.** В законную собственность возвращено свыше 1000 гектаров / Р. Алексеев // Южная правда. — 2016. — 20 февр. (№ 19). — С. 2.
2314. **Балюк Н.** Справа Корбана: кримінально-політичний "договорняк" / Наталія Балюк // Волинь-нова. — 2016. — 31 берез. (№ 32). — С. 5.
2315. **Бодня Т.** Війна за санкції : кого виключать із "чорного списку Януковича"? / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 берез. (№ 48). — С. 4.
2316. **Бодня Т.** Довічники вийдуть на свободу раніше? : депутати пропонують внести поправки до закону, який поставив з ніг на голову прийняту в світі систему / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 берез. (№ 43). — С. 4.
2317. **Бодня Т.** Заплатити доведеться й без суду : злочинців навчать повертати награване / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 берез. (№ 53). — С. 3.
2318. **Вакуленко О.** Зміни в системі досудового розслідування має бути завершено / Олександр Вакуленко, Олексій Крюков // Голос України. — 2016. — 16 лют. (№ 28). — С. 5.
2319. **Внимание: псевдодобровольцы!** : в Николаеве выявлены пять правонарушителей настоящих благотворителей / подгот. Л. Фуга // Южная правда. — 2016. — 20 февр. (№ 19). — С. 4.
2320. **Воронков К.** Борьба с контрабандой. Миссия выполнена? / Кирило Воронков // Голос України. — 2016. — 5 лют. (№ 21). — С. 5, 7.
2321. **Воронцов П.** Тінь не любить світла : [про боротьбу з корупцією в Луган. обл.] / Павло Воронцов // Голос України. — 2016. — 23 берез. (№ 52). — С. 9.
2322. **Гайдабас Т.** "Новые—старые" прокуратуры: гектары земли, квартиры и иномарки / Татьяна Гайдабас // Рідне Прибужжя. — 2016. — 21 січ. (№ 3). — С. 8—9.
2323. **Громов О.** Доки фінансові злочинці гулятимуть на волі? : за останні роки "білі комірці" банків розікрали майже 115 млрд гривень, та ніхто з них не сів за ґрати / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 17 берез. (№ 51). — С. 4.
2324. **Громов О.** Шахрайство в астрономічній прогресії : кількість злочинів, пов'язаних із крадіжками грошей у фіз. осіб через банк. картки й інтернет, торік зросла в рази / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 берез. (№ 50). — С. 6.
2325. **Гуржі В.** Реформа пенітенціарної системи в Україні — вітчизняна бренд-криза? / Володимир Гуржі // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 квіт. — 14 трав. (№ 16). — С. 5.
2326. **Добродомов Д.** Звіт про підсумки роботи Комітету Верховної Ради України з питань запобігання і протидії корупції у вересні 2015 — січні 2016 року / Дмитро Добродомов // Голос України. — 2016. — 13 лют. (№ 27). — С. 4—5.
2327. **Добродомов Д.** "Посіпака Каплін" писав в ГПУ, що Яценюк взяв 3 млн "баксів" хабара : [інтерв'ю з секретарем парлам. ком. з питань запобігання і протидії корупції Дмитром Добродомовим] / розмовляв Іван Фаріон // Високий замок. — 2016. — 14—20 квіт. (№ 43). — С. 3.
2328. **Доступ до реєстру нерухомості обіцяють зробити безплатним : [у комітеті Верховної Ради з питань запобігання та протидії корупції] // Голос України. — 2016. — 12 лют. (№ 26). — С. 3.**
2329. **Дубровик-Рохова А.** Під лозунгом повернути "гроші Януковича" : експерт: "У залі Верховної Ради ... відбувається гвалтування основ кримінального права та процесу" / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 18—19 берез. (№ 47—48). — С. 2, 5.
2330. **Дубровик-Рохова А.** Центр протидії корупції подає заяву на Генпрокуратуру : юристи звинувачують слідчих і прокурорів у зловживанні службов. повноваженнями та підробці кримін. справи / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 31 берез. (№ 56). — С. 2, 8.
2331. **Дьячок Е.** Сергей Суханов рассказал, как в Днепропетровске "зарабатывают" на школьном питании / Елена Дьячок // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 12 квіт. (№ 25). — С. 2.

2332. **Забрідний Л.** Бурштинові гроші ділили підполковник і старший лейтенант / Левко Забрідний // Волинь-нова. — 2016. — 26 берез. (№ 33). — С. 5.
2333. **Зацеркляний В.** Менялы под прицелом криминала : [о незаконном обмене валюты] / Владимир Зацеркляний // Рідне Прибужжя. — 2016. — 21 січ. (№ 3). — С. 14—15.
2334. **Іванов О.** Корупція та життя : [з прес-конф. "Корупційні практики в Україні: сприйняття vs реальний досвід громадян"] / Олексій Іванов // Одеські вісті. — 2016. — 6 лют. (№ 9). — С. 5.
2335. **Ігнатенко О.** Невловимий гральний бізнес / Олена Ігнатенко // Зоря Полтавщини. — 2016. — 8 квіт. (№ 50—51). — С. 8—9.
2336. **Княжанський В.** "Зацікавлені" та "смотрящі" : проти корупції та її захисників піднімаються вільні профспілки / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 24 берез. (№ 51). — С. 8.
2337. **Княжанський В.** Навіщо йшов Абромавічус? : експерт: "Поки нагорі говорять про "технічний уряд", депутати продовжують корупційне втручання в роботу держпідприємств" / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 15 берез. (№ 44). — С. 9.
2338. **Кучерява О.** Суддю — "стрілка" [Олексія Бурана] заарештували прямо в кулуарах / Олександра Кучерява // Голос України. — 2016. — 2 квіт. (№ 60). — С. 2.
2339. **Леонов О.** Кожному катюзі буде по заслугі : покарання всіх причетних до розстрілів Небесної сотні має бути не лише швидким, а й юрид. невідворотним / Олександр Леонов // Високий замок. — 2016. — 3—9 берез. (№ 26). — С. 4.
2340. **Мариненко І.** Зміни відбуваються лише на словах? : високопоставлений міліціонер, який свого часу втік із-під варті і його оголошували в розшук, завдяки ГПУ став "білим і пухнастим" / Іван Мариненко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 13 квіт. (№ 70). — С. 15.
2341. **Марченко В.** Реформа прокуратуры и сопротивление системы / В. Марченко // Южная правда. — 2016. — 10 марта (№ 26). — С. 2.
2342. **Менделєєв Д.** Корупція службового користування ... : [про системну корупцію у сфері експорт. контролю] / Дмитро Менделєєв // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 квіт. — 14 трав. (№ 16). — С. 1, 3.
2343. **Мусяка В.** Люстрація без очищення : "Не було системності й готовності всієї влади назвати тих, що були, по суті, злочинцями", — експерт / Віктор Мусяка // День. — 2016. — 24 берез. (№ 51). — С. 5.
2344. **Пердука А.** Конфіскація без виroku суду — італійська брендова річ чи українська підробка? / Альберто Пердука // Дзеркало тижня. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 5.
2345. **Подгорный Р.** Виртуальная реальная преступность : [о киберпреступлениях в Николаев. обл.] / Руслан Подгорный // Южная правда. — 2016. — 16 февр. (№ 17). — С. 4.
2346. **Подгорный Р.** Метаморфозы наркобизнеса на фоне реформ в полиции / Руслан Подгорный // Южная правда. — 2016. — 19 марта (№ 30). — С. 3.
2347. **Подгорный Р.** Последыши "ужасного пирата" : [о наркоторговле через интернет в Николаев. обл.] / Руслан Подгорный // Южная правда. — 2016. — 9 февр. (№ 14). — С. 1—2.
2348. **Про внесення** змін до деяких законодавчих актів України щодо виконання рекомендацій, які містяться у шостій доповіді Європейської комісії про стан виконання Україною Плану дій щодо лібералізації Європейським Союзом візового режиму для України, стосовно удосконалення засад діяльності Національного агентства України з питань виявлення, розшуку та управління активами, одержаними від корупційних та інших злочинів : закон України [№ 1021—VIII від 18 лют. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 27 лют. (№ 37). — С. 15—16 ; 2016.
2349. **Про внесення** змін до Закону України "Про прокуратуру" щодо забезпечення прозорості в організації діяльності Спеціалізованої антикорупційної прокуратури з метою виконання рекомендацій Міжнародного валютного фонду : закон України [№ 1020—VIII від 18 лют. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 27 лют. (№ 37). — С. 15 ; Урядовий кур'єр. — 27 квіт. (№ 80). — С. 7—8.
2350. **Про внесення** змін до Кримінального та Кримінального процесуального кодексів України щодо виконання рекомендацій, які містяться у шостій доповіді Європейської комісії про стан виконання Україною Плану дій щодо лібералізації Європейським Союзом візового режиму для України, стосовно удосконалення процедури арешту майна та інституту спеціальної конфіскації : закон України [№ 1019—VIII від 18 лют. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 квіт. (№ 65). — С. 7 ; 2016.
2351. **Про затвердження** Державної соціальної програми протидії торгівлі людьми на період до 2020 року : постанова Кабінету Міністрів України № 111 від 24 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 берез. (№ 48). — С. 10—12.
2352. **Про затвердження** плану заходів на 2016 рік із запобігання та протидії легалізації (відмиванню) доходів, одержаних злочинним шляхом, фінансуванню тероризму та фінансуванню розповсюдження зброї масового знищення : постанова Кабінету Міністрів України № 103 від 11 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 берез. (№ 60). — С. 11—12. — Дод.: План заходів на 2016 рік із запобігання та протидії легалізації (відмиванню) доходів, одержаних злочинним шляхом, фінансуванню тероризму та фінансуванню розповсюдження зброї масового знищення.
2353. **Про затвердження** Положення про єдину державну систему запобігання, реагування і припинення терористичних актів та мінімізації їх наслідків : постанова Кабінету Міністрів України № 92 від 18 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 берез. (№ 60). — С. 16. — Дод.: Положення про єдину державну систему запобігання, реагування і припинення терористичних актів та мінімізації їх наслідків.

2354. **Про утворення** Державного бюро розслідувань : постанова Кабінету Міністрів України № 127 від 29 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 берез. (№ 40). — С. 12.
2355. **Про утворення** Національного агентства України з питань виявлення, розшуку та управління активами, одержаними від корупційних та інших злочинів : постанова Кабінету Міністрів України № 104 від 24 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 берез. (№ 42). — С. 12.
2356. **Пукіш-Юнко І.** Строк за вбивство Лозинський на волі "досиджуватиме" : "Закон Савченко" пришвидшив для нього умов.-досторок. звільнення / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2016. — 1 берез. (№ 25). — С. 3.
2357. **Савчук О.** Наші вороги — беззаконня та корупція / Олександр Савчук // Подільські вісті. — 2016. — 31 берез. (№ 36—37). — С. 2.
2358. **Семенченко С.** Світло і тіні комбата Семенченка : ще рік тому його називали героєм-фронтовиком, тепер — ледь не новітнім Остапом Бендером : [інтерв'ю] / розмовляв Іван Фаріон // Високий замок. — 2016. — 3—9 берез. (№ 26). — С. 8.
2359. **Сорока С.** Друга спроба України : або війна хабарникам, або червона картка від Європи / Станіслав Сорока // Слобідський край. — 2016. — 15 берез. (№ 32). — С. 3.
2360. **Столяр О.** Головний правоохоронець області — під слідством за хабар / Олена Столяр // Нова доба. — 2016. — 31 берез. (№ 13). — С. 1.
2361. **Тимошенко В.** Закон—зомбі : [про амністію сепаратистів і бойовиків] / Володимир Тимошенко, Григорій Усатий, Сергій Дрьомов // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 квіт. (№ 12). — С. 2.
2362. **Трек М.** Головна хвороба України : [про боротьбу із корупцією] / Максим Трек // Слобідський край. — 2016. — 9 квіт. (№ 43). — С. 6.
2363. **Україна. Президент (2014— ; Порошенко П. О.). Про відзначення 20-ї річниці Конституції України** : указ Президента України [№ 94/2016 від 15 берез. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 17 берез. (№ 51). — С. 4.
2364. **Україна. Президент (2014— ; Порошенко П. О.). Про внесення змін до Указу Президента України від 27 березня 2001 р. № 215** : указ Президента України [№ 120/2016 від 29 берез. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 квіт. (№ 62). — С. 10.
2365. **Україна. Президент (2014— ; Порошенко П. О.). Про делегацію України для участі в переговорах з Демократичною Соціалістичною Республікою Шри-Ланка щодо підготовки проекту Договору між Україною та Демократичною Соціалістичною Республікою Шри-Ланка про взаємну правову допомогу у кримінальних справах і проекту Договору між Україною та Демократичною Соціалістичною Республікою Шри-Ланка про видачу правопорушників** : указ Президента України [№ 127/2016 від 4 квіт. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 квіт. (№ 68). — С. 10.
2366. **Україна. Президент (2014— ; Порошенко П. О.). Про зміни у складі Комісії при Президентові України з питань громадянства** : указ Президента України [№ 71/2016 від 29 лют. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 берез. (№ 42). — С. 12.
2367. **Україна. Президент (2014— ; Порошенко П. О.). Про рішення Ради національної безпеки і оборони України від 25 березня 2016 року "Про застосування персональних спеціальних економічних та інших обмежувальних заходів (санкцій) стосовно осіб, причетних до протиправних дій щодо Надії Савченко, Олега Сенцова та Олександра Кольченка"** : указ Президента України [№ 121/2016 від 29 берез. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 квіт. (№ 62). — С. 10. — Дод.: Рішення Ради національної безпеки і оборони України від 25 березня 2016 року Про застосування персональних спеціальних економічних та інших обмежувальних заходів (санкцій) стосовно осіб, причетних до протиправних дій щодо Надії Савченко, Олега Сенцова та Олександра Кольченка.
2368. **Филиппова Т.** Осторожно: лизинг! : [о лизинговых махинациях компании "Автофинанс"] / Татьяна Филиппова // Рідне Прибужжя. — 2016. — 18 лют. (№ 7). — С. 8.
2369. **Харченко О.** Свідчення безкарності ... у відповідях офіційних органів на інформаційні запити "Дня" щодо незаконного видобутку бурштину / Ольга Харченко // День. — 2016. — 25—26 берез. (№ 52—53). — С. 7.
2370. **Юрченко М.** Як забезпечити невідворотність покарання : [про механізм конфіскації активів, здобутих злочинним шляхом, та ін-ту заоч. засудження] / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 квіт. (№ 81). — С. 3.

344 Особливі види кримінального права. Військове, військово-морське, військово-повітряне право

2371. **Звернення** Головної військової прокуратури Генеральної прокуратури України до військово-службовців, які самовільно залишили місце служби // Житомирщина. — 2016. — 29 квіт. (№ 48). — С. 9.
2372. **Сенюк О.** "Військова прокуратура підвищує інтенсивність та результативність роботи" : [інтерв'ю з військ. прокурором Зах. регіону України Олегом Сенюком] / розмовляла Христина Горобець // Голос України. — 2016. — 8 квіт. (№ 64). — С. 5.
2373. **Сенюк О.** "За кожним викриттям злочину криється нелегка праця слідчого" : [інтерв'ю звійськ. прокурором Захід. регіону України Олегом Сенюком] / спілкувалася Юлія Калушак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 квіт. (№ 67). — С. 7.

346 Господарське право. Правові основи державного регулювання економіки

2374. **Підцерковний О.** Кодифікація економічного законодавства — вдосконалення на основі закордонного досвіду і аналізу вітчизняного застосування / Олег Підцерковний, Олена Белянєвич // *Голос України*. — 2016. — 13 квіт. (№ 67). — С. 4.

2375. **Ціленко В.** Про стан правосуддя у Господарському суді Полтавської області протягом 2015 року / Валерій Ціленко // *Зоря Полтавщини*. — 2016. — 12 лют. (№ 20—21). — С. 4.

349 Спеціальні галузі права. Галузі права змішаного характеру

2376. **Гудзь І.** Відпустка, як у Європі, та робота вдома : що принесе українцям новий Трудовий кодекс / Ірина Гудзь // *Слобідський край*. — 2016. — 19 берез. (№ 34). — С. 6.

35 Державне адміністративне управління. Уряд. Військова справа

351/354 Державне адміністративне управління

2377. **Абліцов В.** Перейменування — не самоціль, а повернення до самобутності / Віталій Абліцов // *Голос України*. — 2016. — 27 лют. (№ 37). — С. 7.

2378. **Авдєєва А.** Мрія, пронесена крізь війну : [про командира взводу полку поліції особливого призначення "Миротворець" Івана Садика] / Анастасія Авдєєва // *Час Київщини*. — 2016. — 15 квіт. (№ 15). — С. 20.

2379. **Алексєєв І.** Реєстрація прав на нерухомість: що змінилось? / Ігор Алексєєв // *Житомирщина*. — 2016. — 1 берез. (№ 24—25). — С. 3.

2380. **Андрейчук В.** "Я сказав митникам: "Будемо ловити навіть за 50 доларів хабара" : нач. СБУ у Львів. обл. — про рос. слід провокацій у Львові і вічну боротьбу з корупцією і контрабандою : [інтерв'ю з Віктором Андрейчуком] / розмовляли: Наталія Балюк, Юлія Ліщенко // *Високий замок*. — 2016. — 31 берез. — 6 квіт. (№ 37). — С. 10.

2381. **Атрошенко В. А.** Звіт про здійснення державної регуляторної політики Чернігівською міськрадою та її виконавчим комітетом у 2015 році / В. А. Атрошенко // *Чернігівські відомості*. — 2016. — 10 лют. (№ 6). — С. 3.

2382. **Бабич М.** Народний депутат України Костянтин Ішейкін: "Я звертаюсь до всіх лідерів громад Полтавщини з проханням займати активну позицію, адже тільки спільними зусиллями ми зможемо досягти позитивного результату" / Марина Бабич // *Село полтавське*. — 2016. — 18 січ. (№ 6). — С. 5.

2383. **Баранова Т.** Щоб об'єднувала не тільки стихія : [про голову сільради с. Красне Ольгу Младінову] / Таїсія Баранова // *Одеські вісті*. — 2016. — 16 січ. (№ 3). — С. 5.

2384. **Безкровний В.** Щоб узаконити права власності на землю, необхідно одержати кадастровий номер і зареєструвати право власності : [інтерв'ю з заст. нач. Голов. упр. Держгеокадастру в Дніпропетр. обл. Володимиром Миколайовичем Безкровним / записала Людмила Маслова] // *Зоря—Область*. — 2016. — 24 лют. (№ 14). — С. 3.

2385. **Безпекова** складова пам'ятних дат : [з "круглого столу" "Пам'ятні дати та безпека в місті" в Одесі / записав Володимир Генік] // *Чорноморські новини*. — 2016. — 21 квіт. (№ 35). — С. 1.

2386. **Бережная Е.** Артем Ильюк: "Пока я народный депутат от Николаева, я буду защищать интересы николаевцев, заводчан и портовиков" / Елена Бережная // *Южная правда*. — 2016. — 11 февр. (№ 15). — С. 2.

2387. **Бицюра Л.** "Співпраця між Тернополем та Батумі з кожним роком поглиблюється" : [інтерв'ю з заст. голови Тернополя Леонідом Бацурою] / спілкувалася Наталя Чорна // *Тернопіль Вечірній*. — 2016. — 16 берез. (№ 7). — С. 1, 3.

2388. **Білецький П.** Децентралізація чи сепаратизм? : що стоїть за скандальною ухвалою Закарпат. обл. ради, в якій є натяк на автономію / Павло Білецький // *Високий замок*. — 2016. — 7—13 квіт. (№ 40). — С. 3.

2389. **Білінський О.** Татарбунарський цугцванг : [інтерв'ю з головою Татарбунарської ОДА Олегом Білінським / записав Володимир Генік] // *Чорноморські новини*. — 2016. — 12 берез. (№ 23—24). — С. 2.

2390. **Бодня Т.** Чи вдасться реформувати ГПУ / Тетяна Бодня // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 6 квіт. (№ 65). — С. 6.

2391. **Бойко В.** Децентралізації і зміцненню держави — так! / Валентин Бойко // *Голос України*. — 2016. — 11 лют. (№ 25). — С. 4.

2392. **Бреза І.** Досвід Словаччини в децентралізації стане в пригоді : [про конф. в рамках проекту "Дійсно разом 2.0"] / Ірина Бреза, Василь Нитка // *Голос України*. — 2016. — 23 лют. (№ 33). — С. 4.

2393. **Брусенський О.** Право на безправ'я? : [про позачергову сесію Полтав. облради] / Олександр Брусенський // *Демократична Україна*. — 2016. — 18 берез. (№ 11). — С. 8.

2394. **Ващенко К.** "Дива не станеться. Держсекретарі в міністерствах 1 травня не з'являться" : [інтерв'ю з Головою Нац. агентства з питань держ. служби Костянтином Ващенко] / спілкувалася Інна Ведернікова // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 2.

2395. **Ващенко К.** "Із втратою статусу держслужбовця працівники патронатної служби отримають і певні переваги" : [інтерв'ю з Головою Нац. агентства України з питань держ. служби Костянтином Ващенко] / спілкувалася Вікторія Ковальова // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 7 квіт. (№ 66). — С. 5.

2396. **Вдовенко І.** "Децентралізація — європейський шлях, який повинна пройти Україна заради власного добробуту" : [інтерв'ю з головою облради Ігорем Вдовенком] / бесідували: Олег Соха, Віктор Задеснянський, Ольга Сергієнко // *Деснянська правда*. — 2016. — 3 берез. (№ 9). — С. 1, 3.

2397. **Вельбивець О.** "Перетягуванню повноважень не місце в роботі органів влади": [інтерв'ю з головою обл. ради Олександром Вельбивцем] / записала Анна Романенко // Черкаський край. — 2016. — 27 січ. (№ 7—8). — С. 1, 4.
2398. **Вербицкая В.** Казнить нельзя помиловать, или Как КП "Город будущего" в Первомайске пытается завоевать нишу / Влада Вербицкая // Рідне Прибужжя. — 2016. — 28 січ. (№ 4). — С. 7.
2399. **Вишневський А.** "Послуги адвокатів безкоштовні для клієнтів, але не безоплатні для адвокатів": [інтерв'ю з дир. Координац. центру з надання правової допомоги Андрієм Вишневським] / спілкувалася Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 берез. (№ 42). — С. 11.
2400. **Вінничук В.** Громадськість залучили до розподілу міських грошей: бюджет ініціатив — важить прямого впливу городян / Василь Вінничук // Чернівці. — 2016. — 24 берез. (№ 12). — С. 3.
2401. **Владимирський О.** Гіоргі Лорткіпанідзе: "Разом проти корупційного синдикату": [про професійні та психол. тести співробітників міліції Одеси] / Олег Владимирський // Чорноморські новини. — 2016. — 25 лют. (№ 18). — С. 1—2.
2402. **Вовк Л.** ЄС вважає децентралізацію по-українськи вдалою: саме тому започатковано спец. чотирирічну програму з надання донор. коштів / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 квіт. (№ 78). — С. 3.
2403. **Воліна Л.** Навчаємося демократії: [з прес-конф. Одес. обл. орг. ВГО "Комітет виборців України"] / Лана Воліна // Одеські вісті. — 2016. — 19 берез. (№ 21). — С. 3.
2404. **Воронцов П.** Міського голову звільнили, щоб поставити свого?: [про перевибори міськ. голови Сєвєродонецька] / Павло Воронцов // Голос України. — 2016. — 23 лют. (№ 33). — С. 4.
2405. **Воронцов П.** Поліція в ізоляторі: [про умови роботи Нац. поліції Луган. обл.] / Павло Воронцов // Голос України. — 2016. — 27 лют. (№ 37). — С. 13.
2406. **Воронцова О.** На німців сподівайся, та сам — до роботи берися: [прес-брифінг голови обл. ради Григорія Самардака] / Олександра Воронцова // Запорізька правда. — 2016. — 11 лют. (№ 5). — С. 2.
2407. **Гаврик В.** Про об'єднання громад і закриття шкіл: ["круглий стіл" на тему "Особливості реформування адміністративно-територіального устрою Чернігівської області (економічний та освітнянський аспекти)"] / Вікторія Гаврик // Деснянська правда. — 2016. — 18 лют. (№ 7). — С. 6.
2408. **Гаврилов С.** Будущее — это мы: [об открытии "Форума будущего Николаева"] / Сергей Гаврилов // Южная правда. — 2016. — 26 янв. (№ 8). — С. 1—2.
2409. **Гаврилович І.** Бюджетна "діра" в 116 мільйонів загрожує всій області / Іван Гаврилович // Галичина. — 2016. — 19 січ. (№ 4). — С. 1, 3.
2410. **Гаврилюк А.** На гроші Євросоюзу?!, або Про "майстер-клас" московської імперської пропаганди на каналі "Дождь" / Анна Гаврилюк // День. — 2016. — 4—5 берез. (№ 39—40). — С. 25, 29.
2411. **Гавриш В.** "Ми не боїмося за рейтинги, ми працюємо на перспективу": [інтерв'ю з головою Красноокнян. райдержадмін. Володимиром Гавришем] / розмовляв Юрій Федорчук // Одеські вісті. — 2016. — 6 лют. (№ 9). — С. 3.
2412. **Галата Я.** Надіє, живи!: [про рос. правосуддя] / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2016. — 11 берез. (№ 10). — С. 2.
2413. **Галаур В.** На що захворіла громадська організація: судовий піар на еколог. тематиці має інколи суто меркантильний інтерес: [історія протистояння громад. орг. "Екоцид.net" з ПрАТ "Харківський коксовий завод" і ЗАТ "Термолайф"] / Володимир Галаур // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 квіт. (№ 72). — С. 8.
2414. **Гелетко Н.** Боржникам не вдасться сховати рахунки / Наталя Гелетко // Голос України. — 2016. — 27 лют. (№ 37). — С. 3.
2415. **Геник В.** Патрульна поліція: погляд із середини / Володимир Геник // Чорноморські новини. — 2016. — 14 квіт. (№ 33). — С. 4.
2416. **Геник В.** Що за діалог без партій?: [дискусія між представниками влади та громад. діячами] / Володимир Геник // Чорноморські новини. — 2016. — 13 лют. (№ 14—15). — С. 1.
2417. **Гладышев В.** "А между Либкнехтом и Шнеерсоном большая разница?": [о переименовании николаев. улиц] / Владимир Гладышев // Южная правда. — 2016. — 12 марта (№ 27). — С. 2.
2418. **Гнатишко Л.** Про єдність важко говорити: [із сесії Хмельниц. обл. ради] / Лариса Гнатишко // Подільські вісті. — 2016. — 23 лют. (№ 21). — С. 1.
2419. **Голован О.** Приїхав віддавати борги малій батьківщині: [інтерв'ю з головою Болград. райдержадмін. Олегом Голованом] / розмовляла Антоніна Бондарева // Одеські вісті. — 2016. — 19 січ. (№ 4). — С. 5.
2420. **Голованова І.** Вони вибороли Велику Перемогу. Сьогодні — борються проти них / Іраїда Голованова // Житомирщина. — 2016. — 6 трав. (№ 49). — С. 3.
2421. **Головко О.** Комп'ютер хабарів не бере: урядовці пропонують боротися з корупцією в держ. компаніях і пропагують єдиний держ. портал адмінпослуг / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 17 берез. (№ 51). — С. 1—2.
2422. **Головко О.** Прозорість компаній понад усе: уряд пропонує змінити систему контролю за держпідприємствами / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 берез. (№ 53). — С. 1—2.
2423. **Горбунова О.** Момент сили реформ: [круглий стіл "100 днів об'єднаних територіальних громад: здобутки, проблеми перспективи"] / Олена Горбунова // Голос України. — 2016. — 10 лют. (№ 24). — С. 1—2.

2424. **Горбунова О.** Чи бути районним радам у столиці? / Олена Горбунова // *Голос України*. — 2016. — 9 лют. (№ 23). — С. 2.
2425. **Горобець Х.** Децентралізація та конституційна реформа: нові виклики і можливості : [про IV Форум місц. самоврядування] / Христина Горобець // *Голос України*. — 2016. — 8 квіт. (№ 64). — С. 3.
2426. **Гостинна Л.** Скорочення чиновника чи наступ на культуру? / Л. Гостинна // *Подільські вісті*. — 2016. — 25 лют. (№ 22—23). — С. 3.
2427. **Грабовська А.** "Сучасні інформаційні ВОІ", або Про те, як два роки тому волонтери розробили систему боротьби з російською пропагандою, засновану на штучному інтелекті : [інтерв'ю з спіндоктором проекту "Знай правду" та власником ресурсу "Вої" Анжелікою Грабовською] / спілкувалася Анастасія Руденко // *День*. — 2016. — 22—23 квіт. (№ 72—73). — С. 25, 28.
2428. **Грона В.** Що чекає після реформи: світло чи темрява? : [про формування територіальних громад] / Володимир Грона // *Запорізька правда*. — 2016. — 17 берез. (№ 10). — С. 4.
2429. **Губрієнко Р.** Інвестиційно приваблива Славути : [про проект славутського технопарку] / Роман Губрієнко // *Подільські вісті*. — 2016. — 17 берез. (№ 30—31). — С. 1.
2430. **Даценко Л.** Унікальна модель розвитку громад : [за матеріалами засідання колегії Полтав. облдержадмін.] / Людмила Даценко // *Зоря Полтавщини*. — 2016. — 29 берез. (№ 44—45). — С. 1.
2431. **Деякі питання** надання інформації про зареєстровані транспортні засоби та їх власників : постанова Кабінету Міністрів України № 260 від 25 берез. 2016 р. // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 7 квіт. (№ 66). — С. 11. — Дод.: Порядок доступу посадових осіб органів державної влади, органів місцевого самоврядування, адвокатів, нотаріусів до Єдиного державного реєстру Міністерства внутрішніх справ стосовно зареєстрованих транспортних засобів та їх власників; Порядок надання фізичним та юридичним особам інформації з Єдиного державного реєстру Міністерства внутрішніх справ стосовно зареєстрованих транспортних засобів.
2432. **Джердж С.** Інформаційна війна Росії проти України: асиметрична відповідь / Сергій Джердж // *Слово Просвіти*. — 2016. — 14—20 квіт. (№ 15). — С. 3.
2433. **Дзюба Н.** "Реформування має бути на користь громаді!" : [інтерв'ю з міськ. головою Яготина Наталією Дзюбою / записав Віктор Коломак] // *Голос України*. — 2016. — 26 лют. (№ 36). — С. 5.
2434. **Дисбаланс** повноважень : [Восьмий форум мережі вільних політиків "Регіональний і місцевий розвиток: українська практика та міжнародний досвід"] / записав Володимир Генік // *Чорноморські новини*. — 2016. — 25 лют. (№ 18). — С. 2.
2435. **Дмитрук С.** Як зробити сільську територію привабливою : громади в межах проекту "Матра" опікуються міні-молокозаводом, зрошувал. системою, зеленим туризмом / Сергій Дмитрук // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 5 трав. (№ 84). — С. 6.
2436. **Добровольський В.** За поліціантів замовити слово / Василь Добровольський // *Подільські вісті*. — 2016. — 23 лют. (№ 21). — С. 1.
2437. **Думка-Кондратьєва Ю.** "Ми з вами солдати, і наша війна — із криміналом" : [про патрульну поліцію Кременчука] / Юлія Думка-Кондратьєва // *Зоря Полтавщини*. — 2016. — 1 берез. (№ 30—31). — С. 1.
2438. **Дурноп'ян В.** "Наш пріоритет незмінний: добробут і комфорт для всієї громади району" : [інтерв'ю з головою Білопід. райради Сум. обл. Володимиром Дурноп'яном] / спілкувався Олександр Вертіль // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 1 берез. (№ 40). — С. 7.
2439. **Ефективне** реформування адміністративно-територіального устрою — запорука успіху : [з засідання регіон. платформи розвитку місц. самоврядування] // *Час Київщини*. — 2016. — 8 квіт. (№ 14). — С. 5.
2440. **Єрема Р.** "Старопетрівська сільська рада зробила крок у набутті повноважень ..." : [інтерв'ю з головою сільради с. Старі Петрівці Ростиславом Єремою] / розмову вів Микола Закревський // *Час Київщини*. — 2016. — 1 квіт. (№ 13). — С. 10.
2441. **Єстаф'єва Г.** Замовити Феміді диво : [про суддю Апеляційн. суду Одес. обл. Анатолія Заїкіна] / Галина Єстаф'єва // *Голос України*. — 2016. — 14 квіт. (№ 69). — С. 7.
2442. **Забрідний Л.** "Дніпро-1" проти навали бурштинокопачів / Левко Забрідний // *Волинь-нова*. — 2016. — 9 квіт. (№ 34). — С. 1, 5.
2443. **Закревський М.** Сирія нам ближче, ніж Донбас? : [про пункт тимчас. розміщення біженців у Яготині] / Микола Закревський // *Час Київщини*. — 2016. — 11 берез. (№ 10). — С. 10.
2444. **Заремба В.** "Українці — не кочовики. Люблять, щоб був і ставок, і млинок, і вишневецький садок" : [інтерв'ю з керівником госп-ва "Романів" у Луцькому р-ні Віталієм Зарембою] / розмовляв Сергій Наумук // *Волинь-нова*. — 2016. — 1 берез. (№ 23). — С. 7.
2445. **Звіт** міського голови Тернополя Сергія Надала і Тернопільської міської ради за 100 днів роботи нової каденції // *Тернопіль Вечірній*. — 2016. — 1 берез. (№ 5). — С. 1—2.
2446. **Зенин Д.** Правоохоронителі повинні ходити на службу, а не на роботу : [так вважає дніпропетров. общественник, активист Денис Зенин, котрий учил будущих полицейских] / беседу вели Юлія Космодем'янська // *Зоря—Область*. — 2016. — 15 квіт. (№ 29). — С. 3.
2447. **Зміни** в МВС України слідами Грузії // *Нова доба*. — 2016. — 4 лют. (№ 5). — С. 8.
2448. **Зражевський Д.** Самое непростое решение — пойти в мэры второй раз : [беседа с мэром Синельниково Дмитрием Зражевским] / беседу вели Ольга Гречишкина, Сергей Чернявский // *Зоря—Область*. — 2016. — 16 берез. (№ 20). — С. 5.

2449. **Ігнатенко О.** Пріоритети уряду — правопорядок, освіта, медицина : [про Полтав. поліцейські служби] / Олена Ігнатенко // Зоря Полтавщини. — 2016. — 11 берез. (№ 34—35). — С. 1—2.
2450. **Кайда О.** Чесність і прозорість : Олексій Кайда: Міська влада вникатиме в суть кожної проблеми, яка стосується Івано-Франківська : [інтерв'ю із заст. міськ. голови Івано-Франківська] / розмову вела Оксана Процюк // Галичина. — 2016. — 11 лют. (№ 11). — С. 1, 4.
2451. **Калинин А.** "Решить возложенные на СБУ задачи возможно лишь при поддержке населения" : [інтерв'ю с нач. упр. СБУ в Николаев. обл. Александром Калининым] // Южная правда. — 2016. — 22 марта (№ 31). — С. 1, 3. — інтерв'ю провів А. Александров.
2452. **Карпюк Г.** Депутати бажають познайомитися, аби нарешті почути звіт обласного прокурора / Геннадій Карпюк // Час Київщини. — 2016. — 22 квіт. (№ 16). — С. 5.
2453. **Качний О.** "Можновладці не хочуть визнавати свої помилки" : [розмова з керівником Київ. обл. парт. орг. "Опозиційний блок" Олександром Качним] / розмову вів Микола Закревський // Час Київщини. — 2016. — 15 квіт. (№ 15). — С. 10.
2454. **Кирей Р.** Громади зливаються, бо зрозуміли вигоду : об'єднання територій у Катеринополі. р-ні на Черкащині сприяє повнішому використанню ресурсів / Роман Кирей // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 квіт. (№ 69). — С. 6. — Авт.: .
2455. **Кирей Р.** Успіхи й недоліки черкаської політики / Роман Кирей // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 квіт. (№ 74). — С. 9.
2456. **Кіч Т.** Добровільно — не значить безкінечно : громадам радять об'єднатися, поки є гроші / Тамара Кіч // Слобідський край. — 2016. — 9 квіт. (№ 43). — С. 3.
2457. **Кіч Т.** Прощання з папером : як на Харківщині запроваджується електрон. уряд / Тамара Кіч // Слобідський край. — 2016. — 28 квіт. (№ 51). — С. 3.
2458. **Кіч Т.** Харків у петиціях : чи допомагає онлайн-сервіс змінювати місто / Тамара Кіч // Слобідський край. — 2016. — 21 квіт. (№ 48). — С. 3.
2459. **Княжанський В.** Замість податкової міліції — фіскальна поліція : у Верховній Раді зареєстровано законопроект, який, як вважають його автори, повинен запустити економіку / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 30 берез. (№ 55). — С. 9.
2460. **Коба Л.** Було б бажання — і гори не горе : хто допомагає, а хто протидіє децентралізації на Полтавщині / Лариса Коба, Володимир Тур // Село полтавське. — 2016. — 31 берез. (№ 12). — С. 2—3.
2461. **Коваленко С.** Лук'янівський слідчий ізолятор, як символ старої системи, буде закрито / Сергій Коваленко // Голос України. — 2016. — 11 лют. (№ 25). — С. 3.
2462. **Коваль Л.** Патронатні вихователі стануть тимчасовою родиною : захисники прав неповноліт. об'єдналися й напрацювали зміни до законодавства / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 24 берез. (№ 56). — С. 5.
2463. **Ковальова В.** Ірпінь влучив у десятку : він першим на Київщині отримав повноваження в межах децентралізації системи держархбудконтролю / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 квіт. (№ 69). — С. 6.
2464. **Ковальова В.** Матриця функцій службовця — сервісна і регуляторна : новий закон "Про державну службу" захищатиме її представників від політ. впливів / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 квіт. (№ 66). — С. 1, 5.
2465. **Ковальова В.** У середині квітня міські голови підуть ... у школу : в Києві триває другий набір до програми, де управлінці оволодіватимуть знаннями ефективності конкретних проектів і комунікацій з громадськістю / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 квіт. (№ 64). — С. 3.
2466. **Козленко О.** "Ми не проти реформ — ми за виважені правові рішення" : [інтерв'ю з головою профспілки атестованих працівників органів внутр. справ України Олександром Козленком] / спілкувався Станіслав Прокопчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 24 берез. (№ 56). — С. 7.
2467. **Козловський О.** "Сьогодні наша робота сфокусована на головному завданні держави — боротьбі з агресором" : [інтерв'ю з нач. упр. СБУ у Луган. обл. Олегом Козловським до Дня Служби безпеки України] / спілкувався Павло Воронцов // Голос України. — 2016. — 25 берез. (№ 54). — С. 4.
2468. **Колев О.** Страхи сільських голів : [про круглий стіл "Децентралізація — базова реформа взаємин центру і громад. Перші результати Одеської області"] // Одеські вісті. — 2016. — 2 лют. (№ 8). — С. 2.
2469. **Комісаренко О.** Дайте шанс маленьким громадам / Олена Комісаренко // Голос України. — 2016. — 9 лют. (№ 23). — С. 4.
2470. **Корженко О.** Перетворення — процес делікатний : [інтерв'ю з деп. Одес. облради Олегом Корженком] / спілкувався Владислав Кітік // Одеські вісті. — 2016. — 13 лют. (№ 11). — С. 3—4.
2471. **Космодемьянская Ю.** ID-карта вместо бумажного паспорта: сколько стоит и кому он нужен / Юлия Космодемьянская // Зоря—Область. — 2016. — 29 січ. (№ 7). — С. 2.
2472. **Куліч В.** "Усього в житті можна досягти тільки працею!" : [інтерв'ю з головою облдержадмін. Валерієм Кулічем] / бесідувала Людмила Пархоменко // Деснянська правда. — 2016. — 25 лют. (№ 8). — С. 1—2.
2473. **Кухаренко О.** Особливо цінні кадри : [про кадрові перестанови в СБУ] / Олег Кухаренко // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 5.
2474. **Кушнір С.** "Хочемо зробити наше місто популярнішим" : [інтерв'ю з головою правління ГО "Хмельницький молодіжний клуб розвитку" Степаном Кушніром] / підгот. Андрій Яцишен // Проскурів. — 2016. — 10 берез. (№ 9). — С. 13.

2475. **Лев М.** Будуть справи — повірять люди : [інтерв'ю з головою Саратовської райдержадмін. Михайлом Левом] / розмовляв Кирило Воронков // Голос України. — 2016. — 24 лют. (№ 34). — С. 6.
2476. **Литвинюк І.** Перспективи та пріоритети Ігоря Литвинюка : [інтерв'ю з головою Овідіюпол. РДА] / розмовляла Тетяна Гурічева // Одеські вісті. — 2016. — 19 січ. (№ 4). — С. 5.
2477. **Лиховид І.** Справа "ГПУ проти ЗНО" : затягування слідства щодо фальсифікації результатів зовнішнього незалежного оцінювання негативно позначається на вступній кампанії, переконані експерти / Інна Лиховид // День. — 2016. — 30 берез. (№ 55). — С. 11.
2478. **Лиховид І.** Сумна вистава з Будинком актора : хасиди просять Київраду віддати їм для богослужінь пам'ятку архітектури. Дирекція переконана, що для цього немає підстав / Інна Лиховид // День. — 2016. — 15—16 квіт. (№ 67—68). — С. 8.
2479. **Лівік О.** "Для мене важлива оцінка моїх виборців" : [інтерв'ю з депутатом Олександром Лівіком] / спілкувався Андрій Тюрін // Рідне Прибужжя. — 2016. — 10 бер. (№ 10). — С. 6.
2480. **Лівінський О.** Тернопільські депутати проти надання Донбасу особливого статусу! / Олег Лівінський // Тернопіль Вечірній. — 2016. — 3 лют. (№ 3). — С. 1.
2481. **Лісова А.** На які реформи сподіватись шахтарському Нововолинську? / Алла Лісова // Волинь-нова. — 2016. — 25 лют. (№ 21). — С. 5.
2482. **Лісова І.** Домашня тиранія: половина українців зазнавали сімейного насилля / Інна Лісова // Нова Доба. — 2016. — 10 берез. (№ 10). — С. 6—7.
2483. **Лісовський Б.** Сергій Машковський: "У районах хочу бачити й чути не лише позитив, але й негатив і допомагати" / Богдан Лісовський // Житомирщина. — 2016. — 22 берез. (№ 31—32). — С. 3.
2484. **Ліщенко Ю.** Децентралізуємось, бо ми того варті! : процес добровільного об'єднання територ. громад на Львівщині "розкошегарюється" / Юлія Ліщенко // Високий замок. — 2016. — 15—17 квіт. (№ 44). — С. 3.
2485. **Ліщенко Ю.** Спочатку Форум, — потім самоврядування : голів шойно створених об'єднаних територ. громад запросили "забули" : [про IV Форум місц. самоврядування] / Юлія Ліщенко // Високий замок. — 2016. — 8—10 квіт. (№ 41). — С. 3.
2486. **Логанов Є.** Мільйони на розвиток інфраструктури : субвенції сіл. територіям спрямовують з урахуванням їхніх площ та кількості жителів / Євген Логанов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 берез. (№ 47). — С. 7.
2487. **Лях В.** "Витримаємо всі нинішні випробування — і наше місто надалі зростатиме й розвиватиметься" : [інтерв'ю з міськ. головою м. Слов'янська Вадимом Ляхом] / спілкувався Павло Куш // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 берез. (№ 44). — С. 6.
2488. **Маковійчук Д.** Мобільність. Чесність. Ініціатива : [інтерв'ю з головою Ананіїв. райдержадмін. Дмитром Маковійчуком] / спілкувався Юрій Федорчук // Одеські вісті. — 2016. — 30 січ. (№ 7). — С. 3.
2489. **Матис Р.** "Центр ділової активності зміщується на Західну Україну" : нач. упр. інвестицій Львів. ОДА Роман Матис — про нові робочі місця, про те, чому війна не заважає інвестиціям, та як долають корупцію спільно з бізнесом : [інтерв'ю] / розмовляла Галина Гречин // Високий замок. — 2016. — 26 квіт. (№ 48). — С. 10.
2490. **Маховський О.** Дерегуляція шкутильгає через порушення процедур : перш ніж щось змінювати, слід враховувати громад. думку / Олег Маховський // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 берез. (№ 40). — С. 8.
2491. **Медуниця Ю.** Бюджет надає 1 мільярд на розвиток інфраструктури : місц. орг. влади слід забезпечити можливість середньострокового планування здійснення інвестиц. проектів / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 квіт. (№ 75). — С. 2.
2492. **Мельничук М.** "Робитиму все залежне від мене, щоб область стала прикладом для інших регіонів" : [інтерв'ю з Головою Київ. облдержадміністрації Максимом Мельничуком] / розмову вів Андрій Опанасенко // Час Київщини. — 2016. — 11 берез. (№ 10). — С. 6.
2493. **Миколок О.** Щоб не було "синів полку" ... : громад. орг. об'єднуються задля захисту прав дітей, бо держава не має чіткої стратегії / Оксана Миколок // День. — 2016. — 17 берез. (№ 46). — С. 9.
2494. **Михайлов М.** Злочинець і жертва: проведемо розмову на рівних : [про легалізацію зброї] / Микола Михайлов // Запорізька правда. — 2016. — 7 квіт. (№ 13). — С. 1, 5.
2495. **Міронюк Ю.** Звідки "течуть" гроші в місцеві громади / Юлія Міронюк // Слобідський край. — 2016. — 29 берез. (№ 38). — С. 3.
2496. **Моїсєєва Т.** Доза толерантності : репресивні підходи зазнали краху, призвівши до епідемії ВІЛ та гепатиту й утворення потуж. нелегал. ринку / Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 берез. (№ 53). — С. 5.
2497. **Мороко В.** "Легше бути в ролі прохача, але повагу викликає роль господаря" : [інтерв'ю з директором Департаменту культури, туризму, національностей та релігій ОДА Владиславом Морокою] / підгот.: Микола Михайлов, Тетяна Тимошенко // Запорізька правда. — 2016. — 9 берез. (№ 9). — С. 5.
2498. **Москаленко В. В.** 3 любов'ю до рідного міста : [бесіда з міськ. головою м. Коростеня В. В. Москаленком] / спілкувалася Галина Проніна // Житомирщина. — 2016. — 6 трав. (№ 49). — С. 6.
2499. **Нагурний О.** Нові виклики — нові можливості : [інтерв'ю з головою Полонської райдержадмін. Олександром Нагурним] / спілкувалася Світлана Волкова // Подільські вісті. — 2016. — 1 берез. (№ 24). — С. 2.
2500. **Надал С.** "Експертні ради — це реальний механізм впровадження у Тернополі прямого народо-владдя" / Сергій Надал // Тернопіль Вечірній. — 2016. — 3 лют. (№ 3). — С. 1.
2501. **Надашкевич В.** Не дати пам'ять затоптати : громадкість Добромилля, у якому не залишилося жодного єврея, долучилися до перенесення єврейс. надгроб. плит на старий цвинтар / Віто Надашкевич, Марічка Алексевиц // Високий замок. — 2016. — 11—13 берез. (№ 29). — С. 4.

2502. **Наконечна Л.** Об'єдналися навколо Байківців : [про децентралізацію на Тернопільщині] / Людмила Наконечна // *Голос України*. — 2016. — 5 квіт. (№ 61). — С. 5.
2503. **Наурук С.** Шевченкіану Миколи Куделі взяли, а квартири не дали : нащадки відомого громад. діяча подають до суду, щоб отримати компенсацію за обіцяне житло / Сергій Наурук // *Волинь-нова*. — 2016. — 10 берез. (№ 26). — С. 3.
2504. **Неїжмак В.** Чи справді в новій поліції нічого не міняється, або За що звільнили з органів внутрішніх справ бійця-добровольця батальйону "Січ" Аллу Федорченко / Василь Неїжмак // *Голос України*. — 2016. — 8 квіт. (№ 64). — С. 12.
2505. **Нетреба І.** Особий взгляд на переаттестацию в полиции / Иван Нетреба // *Южная правда*. — 2016. — 15 марта (№ 28). — С. 2.
2506. **Никорович І.** Дмитро Міхалець: За своїх людей стоятиму горою : [про патрульну поліцію Івано-Франківська] / Ігор Никорович // *Галичина*. — 2016. — 10 берез. (№ 19). — С. 5.
2507. **Нитка В.** Децентралізацію слід розпочинати із власного переконання / Василь Нитка, Тетяна Вашаргелі // *Голос України*. — 2016. — 12 квіт. (№ 66). — С. 4.
2508. **Нишук Є.** Мінкульт: кроки по канату : [інтерв'ю з міністром культури Євгеном Нишуком] / розмову вів Олег Вергеліс // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 1, 14.
2509. **Нікуліна А.** Сесія дводенна — питання не буденні : [про сесію Миколаїв. обл. ради] / Анна Нікуліна // *Рідне Прибужжя*. — 2016. — 17 бер. (№ 11). — С. 2—3.
2510. **Новак Е.** Дайош децентралізацію! / Елла Новак // *Демократична Україна*. — 2016. — 25 берез. (№ 12). — С. 7.
2511. **Огін С.** "Децентралізація — шлях до розвитку самоврядування" : міжнар. форум під такою назвою відбувся за ініціатииви обл. ради / Сергій Огін // *Час Київщини*. — 2016. — 4 берез. (№ 9). — С. 9.
2512. **Опара М.** Роздуми навколо процесу декомунізації / Микола Опара // *Село полтавське*. — 2016. — 21 квіт. (№ 15). — С. 5.
2513. **Панченко О.** Оптимізація як нова форма "анестезії" : [про оптимізацію шкіл та лікарень в м. Ромни] // *Сумщина*. — 2016. — 12 трав. (№ 19). — С. 1, 3.
2514. **Парцхаладзе Л.** "Треба не тільки викоринювати корупцію в сфері адмінпослуг — необхідно докорінно змінювати всю їхню систему" : [інтерв'ю з першим заст. голови Київ. ОДА Левом Парцхаладзе] / розмовляв Віктор Коломак // *Голос України*. — 2016. — 19 лют. (№ 31). — С. 5.
2515. **Петренко О.** Тиждень "політичних"судів [в Чернігові] : [один — щодо розгону чернігів. Євромайдану, другий — щодо стягнення коштів з газ. "Чернігівщина" та журналіста Ігоря Стаха за матеріал про екснардепа Сергія Андроса, третій — щодо звинувачення громад. активістів Андрія Глаби та Степана Олешка у кримін. злочинах] / Олексій Петренко // *Деснянська правда*. — 2016. — 11 лют. (№ 6). — С. 6.
2516. **Петричук М.** А Івано-Франківщина могла би бути українською Естонією / Микола Петричук // *Галичина*. — 2016. — 28 січ. (№ 7). — С. 1, 4.
2517. **Питання** присвоєння рангів державних службовців та співвідношення між рангами державних службовців і рангами посадових осіб місцевого самоврядування, військовими званнями, дипломатичними рангами та іншими спеціальними званнями : постанова Кабінету Міністрів України № 306 від 20 квіт. 2016 р. // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 28 квіт. (№ 81). — С. 11—12.
2518. **Підлужна Ю.** СБУ не побачила крамоли у зверненні закарпатських депутатів : хоча визнає, що без "певних ворожих Україні сил" не обійшлося / Юлія Підлужна // *Високий замок*. — 2016. — 14—20 квіт. (№ 43). — С. 3.
2519. **Поліщук І.** Приватні виконавці замінять державних? : нові спеціалісти проходять анонімне тестування / Ірина Поліщук // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 9 квіт. (№ 68). — С. 7.
2520. **Поліщук І.** Сховати свої гроші у водія не вийде : інформатори допомагатимуть виводити на чисту воду "бідних" чиновників, які живуть розкішним життям / Ірина Поліщук // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 29 квіт. (№ 82). — С. 10.
2521. **Портний А.** Андрій Портний — 30-річний селищний голова : [інтерв'ю з головою Сосницької селищради] / спілкувалася Вікторія Гаврик // *Деснянська правда*. — 2016. — 18 лют. (№ 7). — С. 1, 3.
2522. **Про відновлення** єдиної системи пошуку та рятування на морі : постанова Кабінету Міністрів України № 158 від 24 лют. 2016 р. // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 10 берез. (№ 46). — С. 10.
2523. **Про внесення** змін до постанови Кабінету Міністрів України від 12 жовтня 2011 р. № 1049 : постанова Кабінету Міністрів України № 194 від 16 берез. 2016 р. // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 29 берез. (№ 59). — С. 10. — Дод.: Зміни, що вносяться до постанови Кабінету Міністрів України від 12 жовтня 2011 р. № 1049 ; Порядок проведення конкурсу з визначення програм (проектів, заходів), розроблених інститутами громадянського суспільства, для виконання (реалізації) яких надається фінансова підтримка.
2524. **Про внесення** змін до деяких законів України щодо діяльності військово-цивільних адміністрацій : закон України [№ 995—VIII від 4 лют. 2016 р.] // *Голос України*. — 2016. — 19 лют. (№ 31). — С. 4 ; 2016.
2525. **Про внесення** змін до деяких законодавчих актів України щодо посилення соціального захисту дітей та підтримки сімей з дітьми : закон України [№ 936—VIII від 26 січ. 2016 р.] // *Голос України*. — 2016. — 20 лют. (№ 32). — С. 12—13.

2526. **Про внесення** змін до деяких законодавчих актів України щодо запровадження контрактної форми роботи у сфері культури та конкурсної процедури призначення керівників державних та комунальних закладів культури : закон України [№ 955—VIII від 28 січ. 2016 р.] // *Голос України*. — 2016. — 23 лют. (№ 33). — С. 6—7 ; 2016.

2527. **Про затвердження** Порядку видачі або відмови у видачі рішення про призначення, його переоформлення та видачі його дубліката, розширення та обмеження сфери призначення, тимчасового припинення і поновлення дії рішення про призначення та анулювання такого рішення та визнання такими, що втратили чинність, деяких постанов Кабінету Міністрів України : постанова Кабінету Міністрів України № 96 від 27 січ. 2016 р. // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 5 берез. (№ 44). — С. 10—12.

2528. **Про затвердження** плану заходів щодо реалізації Концепції створення Національного контактного центру : розпорядження Кабінету Міністрів України № 182-р від 2 берез. 2016 р. // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 30 берез. (№ 60). — С. 13. — Дод.: План заходів щодо реалізації Концепції створення Національного контактного центру.

2529. **Про затвердження** Порядку обчислення стажу державної служби : постанова Кабінету Міністрів України № 229 від 25 берез. 2016 р. // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 1 квіт. (№ 62). — С. 10—11. — Дод.: Порядок обчислення стажу державної служби ; Перелік постанов Кабінету Міністрів України, що втратили чинність.

2530. **Про затвердження** Правил реєстрації місця проживання та Порядку передачі органами реєстрації інформації до Єдиного державного демографічного реєстру : постанова Кабінету Міністрів України № 207 від 2 берез. 2016 р. // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 4 квіт. (№ 64). — С. 8—12. — Дод.: Правила реєстрації місця проживання.

2531. **Про затвердження** Положення про Комісію з питань вищого корпусу державної служби : постанова Кабінету Міністрів України № 243 від 25 берез. 2016 р. // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 15 квіт. (№ 72). — С. 12. — Дод.: Положення про Комісію з питань вищого корпусу державної служби.

2532. **Про затвердження** Порядку проведення конкурсу на зайняття посад державної служби : постанова Кабінету Міністрів України № 246 від 25 берез. 2016 р. // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 26 квіт. (№ 79). — С. 11—12.

2533. **Про затвердження** Порядку обрання представників громадських об'єднань, наукових установ, навчальних закладів та експертів до складу Комісії з питань вищого корпусу державної служби : постанова Кабінету Міністрів України № 314 від 20 квіт. 2016 р. // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 5 трав. (№ 84). — С. 11.

2534. **Про затвердження** Положення про Міністерство закордонних справ України : постанова Кабінету Міністрів України № 281 від 30 берез. 2016 р. // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 7 трав. (№ 86). — С. 11—12.

2535. **Прокопенко М.** Лікарняний — для "чеченської справи" : "Докази причетності наших підзахисних [Миколи Карпюка та Станіслава Клича] до загибелі російських солдатів не представлені", — адвокат Миколи Карпюка / Марія Прокопенко // *День*. — 2016. — 16 берез. (№ 45). — С. 10.

2536. **Прокопенко О.** Правоохоронці сподіваються на народну довіру : чого вдалося досягти на перших етапах реформування системи прокуратури та МВС / Ольга Прокопенко // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 9 квіт. (№ 68). — С. 2.

2537. **Процес** люстрації в Україні провалився — експерти / підгот. Інна Лісова // *Нова Доба*. — 2016. — 17 берез. (№ 11). — С. 8.

2538. **Пукіш-Юнко І.** "Зоряні війни" по-одеськи : поки хакер збирає підписи за відставку губернатора, "темний імператор" влаштував винос заступнику Саакашвілі / Інна Пукіш-Юнко // *Високий замок*. — 2016. — 18—20 берез. (№ 32). — С. 6.

2539. **Разуваєв В.** Поточні рішення в контексті програми розвитку міста : [про затвердження Програми економ. та соц. розвитку м. Хмельницького на 2016 р.] / Володимир Разуваєв // *Проскурів*. — 2016. — 24 берез. (№ 11). — С. 2.

2540. **Ромашкіна О.** Децентралізація — найкраще протиставлення "русскому миру" / Олена Ромашкіна // *Голос України*. — 2016. — 27 лют. (№ 37). — С. 3.

2541. **Савченко Н.** Промова, яка увійде в історію : вчора рос. суд не дав Надії Савченко оголосити останнє слово і переніс засід. на 9 трав. Укр. льотчиця оголосила сухе голодування // *День*. — 2016. — 4—5 берез. (№ 39—40). — С. 6—7.

2542. **Самасва Ю.** Докучлива казка про порятунок села : [про реформу децентралізації] / Юлія Самасва // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 1, 5.

2543. **Сахно Ю.** Керувати вчитимуть американці : [про забезп. підготовки упр. кадрів світ. рівня] / Юрій Сахно // *Час Київщини*. — 2016. — 1 квіт. (№ 13). — С. 4.

2544. **Сахно Ю.** Максим Мельничук: "Рішення ухвалюються не одноосібно, а в спілкуванні з громадами" / Юрій Сахно // *Час Київщини*. — 2016. — 18 берез. (№ 11). — С. 4.

2545. **Сахно Ю.** Розміщенню біженців мають передувати громадські слухання / Юрій Сахно // *Час Київщини*. — 2016. — 18 берез. (№ 11). — С. 6.

2546. **Семенишин М.** Нам ніколи нарікати, скаржитися на життя. Ми виконуємо свій обов'язок : [інтерв'ю з т. в. о. нач. голов. упр. Нац. поліції в Хмельниц. обл. Миколою Семенишином] / спілкувався Роман Губрієнко // *Подільські вісті*. — 2016. — 23 лют. (№ 21). — С. 2.

2547. **Семенков Є.** "Ми ставимо конкретні цілі та визначаємо індикатори їх досягнення" : [про перші результати роботи новообр. депутатів Запоріж. облради] / Єгор Семенков // Запорізька правда. — 2016. — 18 лют. (№ 6). — С. 3.
2548. **Семенчук С.** Стратегія нашої політичної сили вміщується в одне поняття — "відповідальність" : [про семінар для депутатів, обраних до місц. рад від політсили "За конкретні справи"] / С. Семенчук, К. Вікторов // Подільські вісті. — 2016. — 17 берез. (№ 30—31). — С. 2.
2549. **Сергеева В.** Стратегія розвитку: наработки обобщаются : [круглий стіл по вопросам привлечения общины к созданию Стратегии развития Николаева] / Валентина Сергеева // Южная правда. — 2016. — 23 февр. (№ 20). — С. 2.
2550. **Симчишин О.** Камертон наших дій — це голос громади : [інтерв'ю з Хмельниц. міськ головою Олександром Симчишином] / розмовляла Тетяна Слободянюк // Подільські вісті. — 2016. — 25 лют. (№ 22—23). — С. 1.
2551. **Симчишин О.** "Нам потрібно відмовитися від старих стереотипів у взаєминах громади та влади" : [інтерв'ю з міськ. головою м. Хмельницька Олександром Симчишином] / розмовляли: Ольга Саліпа, Богдан Теленько // Проскурів. — 2016. — 10 берез. (№ 9). — С. 2.
2552. **Синютка О.** "Кредиту довіри не було б, якби не вдалося зробити реальних справ" : [інтерв'ю з головою Львів. обл. держ адміністрації Олегом Синюткою] / спілкувалася Оксана Мельник // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 квіт. (№ 75). — С. 6.
2553. **Сірук М.** "Симбіоз чотирьох гравців" : у Києві обговорювали, як вибудувати стратегію культурної дипломатії / Микола Сірук // День. — 2016. — 28 квіт. (№ 76). — С. 3.
2554. **Скрипник В.** П'ять мільйонів — на ідею з розвитку міста : новий механізм співпраці влади з громадою запроваджено у Вінниці / Віктор Скрипник // Голос України. — 2016. — 1 лют. (№ 18). — С. 5.
2555. **Сміян Н.** Керівників регіонів пропонують обирати, а не призначати / Надія Сміян // Голос України. — 2016. — 14 квіт. (№ 68). — С. 3.
2556. **Соболев О.** "Ми відкриваємо дані, які у світі ніхто не публікує" : [інтерв'ю з радником міністра інфраструктури Олексієм Соболевим — про виклики оцифрування держави] / спілкувалася Марія Юзич // День. — 2016. — 22 берез. (№ 49). — С. 8—9.
2557. **Тарасова М.** Презумпція винуватості наркозалежних : як споживачі наркотиків стають "універсальними підозрюваними" в очах правоохоронців, і що з ними відбувається після арешту / Маргарита Тарасова // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 12.
2558. **Ткач О.** Нове місце проживання: чи обов'язково змінювати реєстрацію? / Олена Ткач // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 28 квіт. (№ 30). — С. 2.
2559. **Ткаченко У.** Ідіть до людей. Дбайте про них. Живіть з ними ... : [інтерв'ю з депутатом Уляною Ткаченко] / спілкувалися: С. Семенчук, К. Вікторов // Подільські вісті. — 2016. — 24 берез. (№ 33—34). — С. 2.
2560. **Торба В.** Бюрократична логіка як засіб саботажу : внаслідок квоності чиновників десятки лікарів-волонтерів не можуть отримати заслужені нагороди / Валентин Торба // День. — 2016. — 13 квіт. (№ 65). — С. 2.
2561. **Торба В.** Правосуддя "за наказом" : експерт: "Справа Корбана" продемонструвала повну політизацію роботи правоохоронних органів та судів і їхню очевидну вибірковість" / Валентин Торба // День. — 2016. — 17 берез. (№ 46). — С. 5.
2562. **Торба В.** Шокін пішов. Хто замість нього? : "ГПУ — це досі президентський інструмент утримання при владі", — народний депутат / Валентин Торба, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 30 берез. (№ 55). — С. 8.
2563. **Україна. Президент (2014— ; Порошенко П. О.). Питання** Апарату Ради національної безпеки і оборони України : указ Президента України [№ 171/2016 від 25 квіт. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 квіт. (№ 79). — С. 12.
2564. **Україна. Президент (2014— ; Порошенко П. О.). Питання** Національної премії України імені Тараса Шевченка : указ Президента України [№ 78/2016 від 3 берез. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 берез. (№ 46). — С. 11. — Дод.: Положення про Національну премію України імені Тараса Шевченка.
2565. **Україна. Президент (2014— ; Порошенко П. О.). Про присудження** Національної премії України імені Тараса Шевченка : указ Президента України [№ 77/2016 від 2 берез. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 берез. (№ 46). — С. 11.
2566. **Улицький В.** Громади створили, але де закони, за якими їм жити? / Василь Улицький // Волинь-нова. — 2016. — 12 берез. (№ 27). — С. 4—5.
2567. **Фаріон І.** "Ви мене не зламаєте ніколи!" : рос. прокурори вимагають засудити Надію Савченко до 23 р. ув'язнення. Укр. бранка категорично проти того, щоб її обміняти на полонених окупантів / Іван Фаріон // Високий замок. — 2016. — 4—6 берез. (№ 27). — С. 6.
2568. **Фаріон І.** Печерський суд не хоче судити Єфремова ... Боїться? : у впливових колись "регіоналів" компромату на служителів Феміди не бракує ... / Іван Фаріон // Високий замок. — 2016. — 1 берез. (№ 25). — С. 4.
2569. **Фелонюк Ю.** "Волинську республіку створено у ... Росії" : [інтерв'ю з нач. упр. СБУ Волин. обл. Юрієм Фелонюком] / розмовляв Василь Улицький // Волинь-нова. — 2016. — 24 берез. (№ 32). — С. 5.
2570. **Філіпова О.** Між "нами" і "ними" : [брифінг помічника голови Держ. прикордон. служби України Олега Слободана про контрольно-пропускні пункти між ДНР і ЛНР] / Ольга Філіпова // Чорноморські новини. — 2016. — 13 лют. (№ 14—15). — С. 2.

2571. **Філіппова О.** Нафталінові символи : [про пропаганду в квазіреспубліках] / Ольга Філіппова // Чорноморські новини. — 2016. — 5 берез. (№ 22). — С. 2.
2572. **Франчук Д. І.** У правовому полі, на користь людям : [інтерв'ю з головою Фрунзів. райдержадмін. Дмитром Івановичем Франчуком] / розмовляла Олена Харченко // Одеські вісті. — 2016. — 16 січ. (№ 3). — С. 3.
2573. **Ханко А.** "Тепер моя передова — у чиновницькому кабінеті" : [інтерв'ю з заст. голови обл. ради Анатолієм Ханком] / спілкувалася Ольга Щеглова // Зоря Полтавщини. — 2016. — 16 лют. (№ 22—23). — С. 2.
2574. **Холод Є.** "Старій системі влади вигідно, щоб представники регіонів їздили в Київ "кланятися" : [інтерв'ю з першим заст. голови обл. ради Євгенієм Холодом] / спілкувалася Ольга Щеглова // Зоря Полтавщини. — 2016. — 9 лют. (№ 18—19). — С. 2.
2575. **Чепурний В.** Чернігівський міський голова відзвітував про перші 100 днів / Василь Чепурний // Голос України. — 2016. — 22 берез. (№ 51). — С. 5.
2576. **Черкаси** велосипедні: як мрія стає реальністю / підгот. Ірина Коваль // Нова доба. — 2016. — 14 квіт. (№ 15). — С. 6—7.
2577. **Чернишова М.** Культура не терпить ледачих : [інтерв'ю з нач. від. культури Арцизької РДА Мариною Чернишовою] / спілкувалася Таїсія Баранова // Одеські вісті. — 2016. — 5 берез. (№ 17). — С. 4.
2578. **Чернов В.** Там, де за 30 метрів — "великий сусід" ... [про лінію розмежування між Україною і Росією] / Володимир Чернов // Голос України. — 2016. — 16 лют. (№ 28). — С. 1, 10.
2579. **Чернов С.** Для нас дуже важливо підтримувати і розвивати громадську ініціативу на місцях : [інтерв'ю з головою Харків. обл. ради Сергієм Черновим] / спілкувалася Василіса Горіна // Слобідський край. — 2016. — 23 квіт. (№ 49). — С. 3.
2580. **Чуприна А.** "Владимир, или Прерванный полет" : [о мэре г. Николаев Владимире Дмитриевиче Чайке] / Алла Чуприна // Южная правда. — 2016. — 1 марта (№ 23). — С. 1—2.
2581. **Шацький О.** "Не люблю слова "силовики", краще — правоохоронці" : [розмова з головним прокурором Запорізької обл. про політику, корупцію, роботу прокуратури та проблеми регіону Олександром Шацьким] / розмову вів Микола Михайлов // Запорізька правда. — 2016. — 14 квіт. (№ 14). — С. 24—25.
2582. **Шевченко А.** Чи буде відповідальність за неправдиві декларації чиновників? / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 20 лют. (№ 32). — С. 3.
2583. **Широченко В.** Чому ліс рубають, а "голови не летять?" : [про незаконні забудови і земель. махінації] / Володимир Широченко // Час Київщини. — 2016. — 8 квіт. (№ 14). — С. 16.
2584. **Шот М.** Бажання брати на себе відповідальність : Тернопільщина — лідер у країні з об-ня територ. громад / Микола Шот // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 берез. (№ 60). — С. 3.
2585. **Шутко О.** Низький старт паспортної реформи : для зчитування інформації з пластик. форми головного док. громадянина в орг. та установах немає пристроїв / Олександра Шутко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 квіт. (№ 65). — С. 5.
2586. **Юрик П.** Децентралізація чи колективізація? / Пилип Юрик // Запорізька правда. — 2016. — 25 лют. (№ 7). — С. 4.
2587. **Юрик П.** Об'єднані громади в грошовому еквіваленті / Пилип Юрик // Запорізька правда. — 2016. — 18 лют. (№ 6). — С. 4.
2588. **Юрик П.** Хто виконує закони, і чиї летять погони? / Пилип Юрик // Запорізька правда. — 2016. — 17 берез. (№ 10). — С. 7.
2589. **Як** "чистили" силовиків / підгот. Інна Лісова // Нова Доба. — 2016. — 17 берез. (№ 11). — С. 9.
2590. **Яловегіна Г.** Життєві університети Бориса Чичкала : [про ветерана органів виконав. влади і місц. самоврядування Бориса Чичкала] / Ганна Яловегіна // Зоря Полтавщини. — 2016. — 23 лют. (№ 26—27). — С. 2.
2591. **Ящук Ю.** У Шенгенській зоні зміни. Як це вплине на нас? : вони призведуть лише до посилення паспорт. перевірок та збільшення часу оформ. док. / Юлія Ящук // Голос України. — 2016. — 12 лют. (№ 26). — С. 5.

355/359 Військова справа. Воєнне мистецтво. Воєнні науки. Оборона. Збройні сили

2592. **Горбулін В.** Гібридна війна: все тільки починається ... / Володимир Горбулін // Дзеркало тижня. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 1, 4.
2593. **Сорочан А.** Крымская война: к 160-летию окончания Крым. войны (1853—1856) / Анатолий Сорочан // Южная правда. — 2016. — 13 февр. (№ 16). — С. 3.
2594. **Стельмах Д.** "Верденська м'ясорубка" : сто років тому під Верденом розпочалася найдовша в історії битва, яка тривала 303 дні! / Дмитро Стельмах // Високий замок. — 2016. — 17—21 берез. (№ 31). — С. 12.

355/359(100-87) Збройні сили зарубіжних країн

2595. **Арсенал** речових доказів російської агресії зростає : [повідомл. прес-центру АТО] / підсумував Василь Бондар // Голос України. — 2016. — 22 берез. (№ 51). — С. 6.
2596. **Боярські Я.** "Адаптація до поточних і майбутніх викликів безпеці" : під такою темою в Києві з 18 до 22 квіт. відбудеться XVI Міжнар. тиждень НАТО / Януш Боярські // День. — 2016. — 14 квіт. (№ 66). — С. 3.

2597. **Вітер О.** Військова загроза зі сходу актуальна надовго / Ольга Вітер // Голос України. — 2016. — 25 лют. (№ 35). — С. 16.
2598. **Власенко В.** Крим перетворився на форпост російської армії: мілітаризація півострова несе небезпеку Україні й НАТО / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 17 берез. (№ 51). — С. 3.
2599. **Дубровик-Рохова А.** В очікуванні вторгнення: як Литва готується дати відсіч Кремлю / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 11—12 берез. (№ 42—43). — С. 8—9.
2600. **Жак О.** Ядерний кут для Росії / Олексій Жак // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9). — С. 5.
2601. **Козловський І.** Армію [Польщі] зміцнять військами територіальної оборони / Іван Козловський // Голос України. — 2016. — 14 квіт. (№ 68). — С. 6.
2602. **Козловський І.** НАТО думає про захист повітряного простору Прибалтійських країн / Іван Козловський // Голос України. — 2016. — 1 квіт. (№ 59). — С. 7.
2603. **Лукас Е.** Крім НАТО, нам потрібна "коаліція швидких": "несподівані фінансові навчання" як новий вид стримування агресії Росії / Едвард Лукас // День. — 2016. — 27 квіт. (№ 75). — С. 3.
2604. **Сірок М.** "Логіка самозбереження режиму": експерти "Дня" — про те, навіщо Росії нац. гвардія, яка підкоряється особисто Путіну / Микола Сірок // День. — 2016. — 13 квіт. (№ 65). — С. 3.

355/359(477) Збройні сили України

2605. **Авдєєва А.** Грузинський легіон відстоюватиме український суверенітет / Анастасія Авдєєва // Час Київщини. — 2016. — 18 берез. (№ 11). — С. 15.
2606. **Авдєєва А.** "Заради майбутнього наших дітей тут і стоїмо": [про полк "Миротворець" у зоні АТО на Луганщині] / Анастасія Авдєєва // Час Київщини. — 2016. — 11 берез. (№ 10). — С. 16.
2607. **Бадрак В.** Зброя ... для агресора: ручне упр. сектором безпеки дозволяє, щоб на тлі війни між Україною і Росією залишався "договірний" бізнес / Валентин Бадрак // День. — 2016. — 15 берез. (№ 44). — С. 3.
2608. **Березюк О.** Як правильно захищатися, або Про місце і роль сил територіальної оборони в забезпеченні обороноздатності України / Олег Березюк // День. — 2016. — 12 квіт. (№ 64). — С. 8.
2609. **Бодня Т.** На базі Нацгвардії створять батальйон легкої піхоти / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 берез. (№ 57). — С. 3.
2610. **Бодня Т.** Свідками опікуватимуться спецпризначенці: кандидати в бойові інструктори підрозділу КОРД проходять перевірку поліграфом / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2016. — 14 квіт. (№ 71). — С. 7.
2611. **Братко К.** Нацгвардійців навчатимуть за стандартами НАТО: укр. інструктори підготували роту оператив. призначення / Катерина Братко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 квіт. (№ 76). — С. 3.
2612. **Бутусов Ю.** Війна на виснаження / Юрій Бутусов // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 квіт. (№ 12). — С. 2.
2613. **Васецька А.** Свідомий вибір — контракт з Українською армією / Анна Васецька // Зоря Полтавщини. — 2016. — 1 берез. (№ 30—31). — С. 1.
2614. **Васецька А.** Сергій Янко: "Саме через те, що чиновники нас обдурюють, хлопці відмовляються підписувати контракти" / Анна Васецька // Зоря Полтавщини. — 2016. — 18 берез. (№ 38—39). — С. 1, 3.
2615. **Вауліна О.** У Міноборони оголосили про бліцкриг ... перетворень: відомство реформують до 2018-го, а ЗСУ — 2020-го / Ольга Вауліна // Голос України. — 2016. — 1 квіт. (№ 59). — С. 6.
2616. **Вітер О.** Хіти верифікації: "реаліті-шоу" для бойовиків у Широкиному й мовчання ОБСЄ в Зайцевому / Ольга Вітер // Голос України. — 2016. — 3 лют. (№ 19). — С. 10.
2617. **Вовк Л.** Горда нація створила сильне духом військо: нацгвардійці відсвяткували другу річницю. Тепер їхні права захищено, а платня втричі вища / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 берез. (№ 58). — С. 2.
2618. **Вовк Л.** Міноборони зміцнюється невідворотно: фундамент, принципи та підходи НАТО є визначальними в реформуванні Збройних сил / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 квіт. (№ 74). — С. 4.
2619. **Гарбарчук К.** Полковник Андрій Базан не зрадив Україну в Криму / Кость Гарбарчук // Волинь-нова. — 2016. — 12 квіт. (№ 40). — С. 1, 6.
2620. **Горбунова О.** Парламентський контроль у секторі безпеки та оборони — це сила і запорука розвитку Збройних Сил: [круглий стіл "Парламентський контроль над сектором безпеки і оборони"] / Олена Горбунова // Голос України. — 2016. — 12 лют. (№ 26). — С. 2.
2621. **Гречишкіна О.** Перший в області реабілітаційний центр допомагає воїнам АТО швидше повернутися до мирного життя / Ольга Гречишкіна // Зоря—Область. — 2016. — 20 січ. (№ 4). — С. 3.
2622. **Денищенко Д.** Вихід із пастки: чи можна "олюднити" лінію розмежування: [інтерв'ю з депутатом Рубіжан. міськ. ради Луган. обл. Денисом Денищенком про контрольні пункти в'їзду — виїзду] / спілкувався Валентин Торба // День. — 2016. — 7 квіт. (№ 61). — С. 4.
2623. **Зяцьєв С.** І медсестри, і снайпери. У районі антитерористичної операції служать сотні жінок, десятки з яких мають бойові нагороди / Сергій Зяцьєв // Демократична Україна. — 2016. — 4 берез. (№ 9). — С. 8.
2624. **Зяцьєв С.** "В Україні наших солдатів немає ...": нині попри заяви Кремля про невтручання у внутр. справи України проти нас воюють тисячі рос. військовослужбовців / Сергій Зяцьєв // Демократична Україна. — 2016. — 11 берез. (№ 10). — С. 8.

2625. **Зятьєв С.** "На війні немає чужих синів ...": небайдужі громадяни продовжують допомагати укр. війську / Сергій Зятьєв // Демократична Україна. — 2016. — 18 берез. (№ 11). — С. 3.
2626. **Івашко О.** 53-тя і "Ширлан": "Урядовий кур'єр" з'ясував, що насправді сталося на найбільшому полігоні України і які проблеми там досі існують: [про військ. полігон "Широкий лан", що у Миколаїв. обл.] / Олена Івашко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 квіт. (№ 67). — С. 1, 5.
2627. **Івашко О.** Безробітних запрошують в армію: гідна зарплата й соц. пакет чекають на миколаївців, які бажають служити в ЗСУ / Олена Івашко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 29 квіт. (№ 82). — С. 9.
2628. **Карпюк Г.** Нацгвардія реформується: тепер або ніколи / Геннадій Карпюк // Час Київщини. — 2016. — 25 берез. (№ 12). — С. 8.
2629. **Кащенко Д.** Сім на вісім під серцем: [інтерв'ю з командиром танк. батальйону 93-ї бригади підполковником Дмитром Кащенком] / спілкувався Олександр Клименко // Голос України. — 2016. — 3 лют. (№ 19). — С. 8—9.
2630. **Кікерчук Р.** Бронетанкова корупція: у гучній справі заст. директора Житомир. бронетанк. 3-ду адвокати наразі перемагають прокурорів / Роксолана Кікерчук // Високий замок. — 2016. — 8—10 квіт. (№ 41). — С. 4.
2631. **Коваленко С.** Замість мобілізації — контрактна армія / Сергій Коваленко // Голос України. — 2016. — 12 лют. (№ 26). — С. 3.
2632. **Косянчук І.** Нагорода, якої не купиш: "Урядовому кур'єру" показали процес відливання ордена "Народний герой України" та підвісків-оберегів / Інна Косянчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 берез. (№ 40). — С. 1, 5.
2633. **Краевский А.** Демарш военных 53-й бригады. Что изменилось? / Андрей Краевский // Южная правда. — 2016. — 13 февр. (№ 16). — С. 1.
2634. **Кузьмініх О.** "Перебуваючи в полоні, я зустрічав багатьох сепаратистів, які зрозуміли, що це не їхня війна. Тому не сумніваюся в нашій перемозі": рік тому про підполковника Кузьмініх, який разом із бойовими товаришами до останнього захищав Донец. аеропорт, дізналися Україна й увесь світ: [інтерв'ю з підполковником Олегом Кузьмініх] / спілкувався Єгор Крушилін // Зоря Полтавщини. — 2016. — 2 лют. (№ 14—15). — С. 4.
2635. **Кушнір М.** Славні традиції військово-інженерної служби — відроджують у Ніжині / Микола Кушнір // Деснянська правда. — 2016. — 11 лют. (№ 6). — С. 6.
2636. **Лаврик В.** Теорія безпеки: [інтерв'ю з нач. штабу "З'єднання територіальної оборони Сумщини ім. Богдана Хмельницького" Володимиром Лавриком] // Голос України. — 2016. — 10 лют. (№ 24). — С. 10.
2637. **Лащенко С.** "Наші хлопці воюють за Україну ...": керівник незареєстрованої партії "Свобода" Сяргей Висоцькі — про білорусів у зоні АТО / Сергій Лащенко // День. — 2016. — 1—2 квіт. (№ 57—58). — С. 13.
2638. **Лиховид І.** Статус — для обраних: процес формування добровольців затягується на роки через неякісний менеджмент та безвідповідальність командування силових структур, переконані юристи / Інна Лиховид // День. — 2016. — 11—12 берез. (№ 42—43). — С. 21.
2639. **Мамалуй О.** "Красти під час війни — не просто погано, а підло": [інтерв'ю з суддею-снайпером Олександром Мамалуєм] / інтерв'ювала Тамара Кіч // Слобідський край. — 2016. — 19 берез. (№ 34). — С. 5.
2640. **Мацегора К.** Армію годуватимуть якісно: Прем'єр особисто проконтролює результати тендера й не дозволить вкрасти з бюджету млрд гривень / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 берез. (№ 42). — С. 1—2.
2641. **Мацегора К.** "Наказую нарощувати темп контрактів": Президент доручив командуванню Збройн. сил збільшити цю складову комплектування, скорочуючи плани з мобілізації / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 берез. (№ 55). — С. 2.
2642. **Мороз В.** "Слов'янський спас", або священно-містична основа воїнської спадщини нашого роду / Василь Мороз // Галичина. — 2016. — 4 лют. (№ 9). — С. 15.
2643. **Недишук Є.** "При такому розкладі війна триватиме ще не один рік": экс-депутат Волин. обл. ради Євген Недишук, який днями повернувся зі Сходу, вважає, що керівники нашої держави не виконують обіцянок, які дають народу: [інтерв'ю] / спілкувалася Алла Лісова // Волинь-нова. — 2016. — 15 берез. (№ 28). — С. 12.
2644. **Никорович І.** Провиною старлея Процького стала його репліка: "У чому ви можете звинувачувати Сталіна і Жукова, якщо самі зі своїми людьми таке робите"? / Ігор Никорович // Галичина. — 2016. — 11 лют. (№ 11). — С. 1, 10—11.
2645. **Островская М.** Чего достиг мир, разоружив Украину? [о презентации кн. Ю. Костенка "История ядерного разоружения Украины"] / Марина Островская // Южная правда. — 2016. — 12 марта (№ 27). — С. 3.
2646. **Петренко Є.** Легковажність і помилки: [про рос. ВМФ] / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 11 берез. (№ 10). — С. 4.
2647. **Про затвердження** Порядку відшкодування витрат, пов'язаних з перевезенням військовослужбовців та членів їх сімей, їх особистого майна залізничним, повітряним, водним і автомобільним (за винятком таксі) транспортом: постанова Кабінету Міністрів України № 155 від 2 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 берез. (№ 53). — С. 10. — Дод.: Порядок відшкодування витрат, пов'язаних з перевезенням військовослужбовців та членів їх сімей, їх особистого майна залізничним, повітряним, водним і автомобільним (за винятком таксі) транспортом.

2648. **Про затвердження** Порядку виплати військовослужбовцям Збройних Сил, Національної гвардії, Служби безпеки, Служби зовнішньої розвідки, Державної прикордонної служби, Державної спеціальної служби транспорту, Державної служби спеціального зв'язку та захисту інформації і Управління державної охорони грошової компенсації вартості за неотримане речове майно : постанова Кабінету Міністрів України № 178 від 16 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 берез. (№ 54). — С. 11. — Дод.: Порядок виплати військовослужбовцям Збройних Сил, Національної гвардії, Служби безпеки, Служби зовнішньої розвідки, Державної прикордонної служби, Державної спеціальної служби транспорту, Державної служби спеціального зв'язку та захисту інформації і Управління державної охорони грошової компенсації вартості за неотримане речове майно.

2649. **Про утворення** Міжвідомчого координаційного центру соціально-трудової реабілітації учасників антитерористичної операції, які одержали поранення, контузію, каліцтво або інше захворювання під час участі в антитерористичній операції : постанова Кабінету Міністрів України № 143 від 2 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 берез. (№ 54). — С. 11. — Дод.: Положення про Міжвідомчий координаційний центр соціально-трудової реабілітації учасників антитерористичної операції, які одержали поранення, контузію, каліцтво або інше захворювання під час участі в антитерористичній операції.

2650. **Проблеми** удосконалення законодавства з питань воєнної безпеки України : [круглий стіл "Проблеми удосконалення законодавства з питань воєнної безпеки України (в контексті нової ред. Воєнної доктрини України та поглиблення співпраці з НАТО)"] // Голос України. — 2016. — 12 лют. (№ 26). — С. 4.

2651. **Прокопенко О.** Броня для військової медицини : як в оборон. відомстві прагнуть забезпечити здоров'я бійців / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 трав. (№ 86). — С. 3.

2652. **Прокопенко О.** Міноборони готує логістичну доктрину : як змінюється мат.-техн. стан ЗСУ в процесі реформ / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 квіт. (№ 77). — С. 3.

2653. **Прокопенко О.** Посилити дисципліну в армії допоможуть нові закони : створення спец. поліції прискорить реформування військ. служби правопорядку / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 13 квіт. (№ 70). — С. 3.

2654. **Прокопенко О.** Робота для справжніх чоловіків : [про контрактну службу] / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 квіт. (№ 77). — С. 5.

2655. **Прокопенко О.** У військовому відомстві оновлять кадри / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 квіт. (№ 67). — С. 3.

2656. **Скрицький А.** Мрію відпочити, ... коли закінчиться війна : [розмова з "кіборгом" Анатолієм Скрицьким] / підгот. Надія Кір'ян // Слово Просвіти. — 2016. — 7—13 квіт. (№ 14). — С. 4.

2657. **Соболь В.** Служба у військовому резерві: і честь, і обов'язок / Володимир Соболь // Житомирщина. — 2016. — 5 квіт. (№ 37—38). — С. 4.

2658. **Соловей О.** На військову службу — з "підйомними" : на воліні місц. ради ухвалюють рішення про виплату грошової допомоги тим, хто підписав контракт / Ольга Соловей // Урядовий кур'єр. — 2016. — 29 квіт. (№ 82). — С. 9.

2659. **Ткач Е.** Призыв в армию: как накажут уклонистов? / Елена Ткач // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 26 квіт. (№ 29). — С. 3.

2660. **Україна. Президент (2014— ; Порошенко П. О.). Про звільнення** в запас військовослужбовців військової служби за призовом під час мобілізації, на особливий період, призваних відповідно до Указу Президента України від 21 липня 2014 року № 607 та під час першої черги часткової мобілізації відповідно до Указу Президента України від 14 січня 2015 року № 15 : указ Президента України [№ 115/2016 25 берез. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 29 берез. (№ 59). — С. 4.

2661. **Україна. Президент (2014— ; Порошенко П. О.). Про звільнення** в запас військовослужбовців строкової служби, строки проведення чергових призовів та чергові призови громадян України на строкову військову службу у 2016 році : указ Президента України [№ 122/2016 від 29 берез. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 квіт. (№ 62). — С. 4.

2662. **Україна. Президент (2014— ; Порошенко П. О.). Про рішення** Ради національної безпеки і оборони України від 4 березня 2016 року "Про Концепцію розвитку сектору безпеки і оборони України" : указ Президента України [№ 92/2016 від 14 берез. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 берез. (№ 52). — С. 11—17. — Дод.: Рішення Ради національної безпеки і оборони України від 4 березня 2016 року "Про Концепцію розвитку сектору безпеки і оборони України" ; Концепція розвитку сектору безпеки і оборони України.

2663. **Україна. Президент (2014— ; Порошенко П. О.). Про рішення** Ради національної безпеки і оборони України від 27 січня 2016 року "Про Стратегію кібербезпеки України" : указ Президента України [№ 92/2016 від 14 берез. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 берез. (№ 52). — С. 17—18. — Дод.: Рішення Ради національної безпеки і оборони України від 27 січня 2016 року "Про Стратегію кібербезпеки України" ; Стратегія кібербезпеки України.

2664. **Фельдман В.** Модернізований "Фенікс" — для військових авіаторів / Вадим Фельдман // Демократична Україна. — 2016. — 25 берез. (№ 12). — С. 13.

2665. **Чайка П.** Николаевский десантник стал первым полным кавалером ордена "За мужество" среди бойцов АТО : 26-летний Павел Чайка получил третий орден за страшный бой под Дебальцево в февр. 2015 г. : [интервью с десантником] / общалась Виолетта Киртока // Южная правда. — 2016. — 20 февр. (№ 19). — С. 3.

2666. **Чорноконь С.** "Служба за контрактом — це престижно й почесно" : [інтерв'ю з заст. військ. комісара Хмельниц. об'єдн. міськ. військ. комісаріату] / розмовляв Андрій Ящишен // Проскурів. — 2016. — 25 лют. (№ 7). — С. 5.

2667. **Що законодавець гарантує військовослужбовцям?** // Чернівці. — 2016. — 24 берез. (№ 12). — С. 9.

36 Забезпечення духовних і матеріальних життєвих потреб

364 Соціальна допомога. Соціальне забезпечення. Соціальний захист

2668. **Акопян В.** "Ми виконуємо свої обов'язки в повному обсязі" : [інтерв'ю з дир. виконав. служби Фонду соц. страхування від нещасних випадків на виробництві та проф. захворювань України Валерієм Акопяном] / спілкувалася Інна Косянчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 берез. (№ 41). — С. 7.

2669. **Басок О.** Україна на голці субсидій / Олег Басок // Галичина. — 2016. — 1 берез. (№ 17). — С. 1, 4.

2670. **Бідність** громадян вбиває державу : [з прес-конф. з'їзду депутатів місц. рад Одес., Миколаїв. та Херсон. обл.] / підгот. Ніна Залевська // Чорноморські новини. — 2016. — 24 берез. (№ 27). — С. 2.

2671. **Біленький М.** На пенсіонерів чекає чергова реформа / Михайло Біленький // Чернігівські відомості. — 2016. — 9 берез. (№ 10). — С. 14.

2672. **Ведернікова І.** Мертві душі і живі гроші : [про соц. допомогу переселенцям] / Інна Ведернікова // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 квіт. (№ 12). — С. 1, 4.

2673. **Воронович З.** Україні загрожує пенсійний колапс : кількість пенсіонерів зростає, а кількість тих, хто сплачує внески до Пенс. фонду — зменшується / Зіновія Воронович // Високий замок. — 2016. — 7—13 квіт. (№ 40). — С. 7.

2674. **Галаур В.** Дитяча обитель у бюджетних лещатах : центр соц.-психол. реабілітації дітей на Харківщині вижив лише завдяки чуйності людей / Володимир Галаур // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 квіт. (№ 79). — С. 9.

2675. **Голубев В.** Оппозиционный блок требует направить деньги на поддержку горожан / Виктор Голубев // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 17 берез. (№ 18). — С. 4.

2676. **Грек М.** Підвищення пенсійного віку : бути чи не бути / Максим Грек // Слобідський край. — 2016. — 21 квіт. (№ 48). — С. 1.

2677. **Гудзь І.** Споживчий кошик переглянуто : що ще "дозволять" українцям / Ірина Гудзь // Слобідський край. — 2016. — 12 берез. (№ 31). — С. 3.

2678. **Довидовська О.** Субсидія — не кредит, це державна допомога, яка поверненню не підлягає : [інтерв'ю з нач. від. персоніфікації й розрахунків пільг і субсидій департаменту соц. захисту населення Дніпропетр. облдержадмін. Олександром Володимирівною Довидовською / записала Людмила Маслова] // Зоря—Область. — 2016. — 10 лют. (№ 10). — С. 3.

2679. **Допомога** у зв'язку із тимчасовою непрацездатністю : [за інформацією прес-служби Фонду соц. страхування з тимчас. втрати працездатності] // Голос України. — 2016. — 11 лют. (№ 25). — С. 4.

2680. **Дубровик-Рохова А.** Мінус п'ять мільярдів гривень : М-во фінансів анонсувало масштаб. процес верифікації соцдопомоги / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 19 квіт. (№ 69). — С. 8.

2681. **Жмеренецький О.** Чому українці бідні? / Олексій Жмеренецький // Село полтавське. — 2016. — 7 квіт. (№ 13). — С. 7.

2682. **Кащенко В.** Соціальні інвестиції — філософія нової державної політики : на жаль, Україна в цьому сенсі суттєво відстає від розвинутих захід. держав / Василь Кащенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 квіт. (№ 74). — С. 11.

2683. **Кирей Р.** Коли допомога йде від душі : Умань радо ділиться досвідом соц. підтримки городян / Роман Кирей // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 берез. (№ 52). — С. 7.

2684. **Кіндзерський С.** Завжди потрібні застрахованим особам : [інтерв'ю з дир. виконав. дирекції Хмельниц. обл. від. Фонду соц. страхування з тимчас. втрати працездатності Сергієм Кіндзерським] / розмовляла К. Сікорська // Подільські вісті. — 2016. — 15 берез. (№ 29). — С. 3.

2685. **Кірик Т.** Субсидії: на чому серце заспокоїться? [про субсидії на оплату використаного природ. газу] / Тетяна Кірик // Подільські вісті. — 2016. — 24 берез. (№ 33—34). — С. 1.

2686. **Коваль Л.** Допомога для справжніх героїв : волонтери, громадськість і соціально відповідальний бізнес започаткували проект, який підтримує тих, хто самовіддано захищав Батьківщину / Людмила Коваль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 14 квіт. (№ 71). — С. 2.

2687. **Косий М.** Псевдопереселенців позбавлять соцвиплат / Микола Косий // Голос України. — 2016. — 27 лют. (№ 37). — С. 1, 4.

2688. **Косянчук І.** Субсидійне перезавантаження / Інна Косянчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 квіт. (№ 68). — С. 5.

2689. **Криволап К.** Контроль за порушеннями при наданні соціальної допомоги / Кирило Криволап // Запорізька правда. — 2016. — 24 берез. (№ 11). — С. 4.

2690. **Левченко К.** Чому в Україні не будують притулків для жертв домашнього насильства? : [інтерв'ю з президентом громад. орг. "Ла Страда—Україна" Катериною Левченко] / спілкувався Володимир Доброта // Демократична Україна. — 2016. — 4 берез. (№ 9). — С. 15.

2691. **Михайлов М.** Манна небесна за рецептом уряду / Микола Михайлов // Запорізька правда. — 2016. — 18 лют. (№ 6). — С. 1, 7.
2692. **Названо** реальний прожитковий мінімум в Україні / підгот. Ігор Кравченко // Чернігівські відомості. — 2016. — 9 берез. (№ 10). — С. 7.
2693. **Пенсійна** статистика : [про підсумки діяльності органів Пенс. фонду України] / підгот. Ніна Залевська // Чорноморські новини. — 2016. — 18 лют. (№ 16). — С. 4.
2694. **Петровський В.** Соціальна захищеність "віком" 25 років: хода по колу чи шлях назад? / Володимир Петровський // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 13.
2695. **Пільги** українцям хочуть дати грошима: плюси та мінуси : можуть монетизувати пільги на проїзд та лікування, але чи вистачить усім грошей? // Село полтавське. — 2016. — 31 берез. (№ 12). — С. 6.
2696. **Поліщук І.** Чому в Україні є пенсії, нижче за мінімальну? / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 берез. (№ 58). — С. 3.
2697. **Про внесення** зміни до Закону України "Про статус і соціальний захист громадян, які постраждали внаслідок Чорнобильської катастрофи" : закон України [№ 987—VIII від 4 лют. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 26 лют. (№ 36). — С. 3.
2698. **Про затвердження** бюджету Пенсійного фонду України на 2016 рік : постанова Кабінету Міністрів України № 190 від 10 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 берез. (№ 55). — С. 16.
2699. **Про затвердження** Порядку адміністрування Аналітично-інформаційної платформи електронної верифікації та моніторингу : постанова Кабінету Міністрів України № 137 від 18 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 берез. (№ 43). — С. 12. — Дод.: Порядок адміністрування Аналітично-інформаційної платформи електронної верифікації та моніторингу.
2700. **Про затвердження** Порядку здійснення верифікації та моніторингу достовірності інформації, поданої фізичними особами для нарахування та отримання соціальних виплат, пільг, субсидій, пенсій, заробітної плати, інших виплат, що здійснюються за рахунок коштів державного та місцевих бюджетів, коштів Пенсійного фонду України, фондів загальнообов'язкового державного соціального страхування : постанова Кабінету Міністрів України № 136 від 18 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 берез. (№ 43). — С. 12. — Дод.: Порядок здійснення верифікації та моніторингу достовірності інформації, поданої фізичними особами для нарахування та отримання соціальних виплат, пільг, субсидій, пенсій, заробітної плати, інших виплат, що здійснюються за рахунок коштів державного та місцевих бюджетів, коштів Пенсійного фонду України, фондів загальнообов'язкового державного соціального страхування.
2701. **Про ратифікацію** Конвенції Міжнародної організації праці про мінімальні норми соціального забезпечення № 102 : закон України [№ 1024-VIII від 16 берез. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 6 квіт. (№ 62). — С. 4.
2702. **Про схвалення** Стратегії подолання бідності : розпорядження Кабінету Міністрів України № 161—р від 16 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 квіт. (№ 67). — С. 12. — Дод.: Стратегія подолання бідності.
2703. **Рева А.** "Вам за мене соромно не буде. Обіцяю" : [інтерв'ю з міністром соц. політики Андрієм Ревою] / спілкувалася Алла Котляр // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 3.
2704. **Ригун А.** І де ж покращення? : [про рівень життя населення] / Аліна Ригун // Житомирщина. — 2016. — 22 квіт. (№ 45). — С. 4.
2705. **Рязанцев А.** "Близько 60 млрд грн бюджету можуть іти на незаконні соцвиплати" : [інтерв'ю з головою департаменту фінансів соц. програм Мінфіну Андрієм Рязанцевим] / спілкувалася Інна Відернікова // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 квіт. — 14 трав. (№ 16). — С. 2.
2706. **Селезньов І.** Вулиці стануть комфортними для "особливих очей" : молоді винахідники працюють над спец. маячком, який розкаже людям з проблемами зору, як пройти в потрібне місце : [інтерв'ю з ініціатором проекту Open World Іваном Селезньовим] / розмовляла Марія Юзич // День. — 2016. — 22—23 квіт. (№ 72—73). — С. 15.
2707. **Столяр О.** Споживчий кошик чи набір для виживання? / Олена Столяр // Нова доба. — 2016. — 24 берез. (№ 12). — С. 1, 4.
2708. **Тимошенко В.** Парламент приймає, уряд саботує, або Коли військовим чекати перерахунку пенсій / Володимир Тимошенко, Сергій Дрьомов // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 квіт. (№ 12). — С. 7.
2709. **Ткаченко Л.** Пенсії та соціальне страхування в Україні: першочергові завдання / Лідія Ткаченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 квіт. — 14 трав. (№ 16). — С. 1, 7.
2710. **Україна. Президент (2014— ; Порошенко П. О.). Про призначення** довічних державних стипендій учасникам бойових дій у період Другої світової війни 1939—1945 років : указ Президента України [№ 70/2016 від 29 лют. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 берез. (№ 42). — С. 4.
2711. **Фуга Л.** Спасите наши души! : SOS — сигнал бедствия моряков, вызывающих о помощи, можно использовать и нашим старикам / Людмила Фуга // Южная правда. — 2016. — 2 февр. (№ 11). — С. 2.
2712. **Шаги** на пути к новой системе пенсионного обслуживания / подгот. Л. Фуга // Южная правда. — 2016. — 25 февр. (№ 21). — С. 4.
2713. **Щербань Н.** Держава підтримує людей з особливими потребами / Наталка Щербань // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 квіт. (№ 69). — С. 3.

365 Потреба в житлі та її задоволення. Забезпечення житлом

2714. **Громов О.** У тренді — малогабаритне житло : нині чимало клієнтів буд. компаній купують квартири загал. площею 35 кв. м. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 квіт. (№ 68). — С. 1, 4.

2715. **Коваль Л.** Чи доступні для молоді квадратні метри? / Любомир Коваль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 берез. (№ 55). — С. 6.

2716. **Комнатний С.** Держава все ще допомагає будуватися молодим : Сергій Комнатний: "Наш кредитний портфель сьогодні становить мільярд гривень" : [інтерв'ю з керівником держ. спец. фінанс. установи "Державний фонд сприяння молодіжному житловому будівництву"] / спілкувався Віталій Княжанський // День. — 2016. — 1—2 квіт. (№ 57—58). — С. 10.

2717. **Комнатний С.** "Держава має розглядати житлові будівельні програми як інвестиції, які швидко повернуться" : [інтерв'ю з першим заст. голови Держ. фонду сприяння молод. житл. буд-ву Сергієм Комнатним] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 трав. (№ 85). — С. 7.

2718. **Титаренко Н.** Як учаснику АТО отримати житло? / Наталя Титаренко // Голос України. — 2016. — 6 квіт. (№ 62). — С. 12.

366 Консумеризм. Рух на захист інтересів і прав споживачів

2719. **Воронович З.** Обважують, обраховують ... Ще й зіпсований товар підсовують! : у "цивілізованих" супермаркетах нас дурають не менше, ніж на стихійних базарах / Зиновія Воронович // Високий замок. — 2016. — 15 берез. (№ 30). — С. 1, 5.

2720. **Закревський М.** Молоко із содою, бройлер з антибіотиками, або Чи потрібно сподіватися на високоякісну дешеву продукцію європейських і вітчизняних виробників / Микола Закревський // Час Київщини. — 2016. — 11 берез. (№ 10). — С. 8—9.

2721. **Кириленко Т.** Пріоритет — за споживачем : намагання "допомогти" бізнесові через обмеження прав споживачів робить його неконкурентоспроможним / Тетяна Кириленко // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 9.

2722. **Мирошниченко А.** "Правильные" договори и туфта по Интернету : [о правах потребителя] / Александр Мирошниченко // Южная правда. — 2016. — 2 февр. (№ 11). — С. 2.

368 Страхування

2723. **Дубровик-Рохова А.** "Регулятори страхового ринку будуть наділені зайвими повноваженнями" : керівник "Публічного аудиту" Андрій Вігірінський — про тенденції на ринку хеджування та виклики його галопуючого розвитку / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 14 квіт. (№ 66). — С. 9.

2724. **Звіт** про страхову діяльність Фонду соціального страхування від нещасних випадків на виробництві та професійних захворювань України та використання страхових коштів у 2015 році // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 квіт. (№ 69). — С. 14—15.

2725. **Ковальова В.** Чому дорожчає "Зелена картка" : "УК" дізнався, чи не переплачують власники трансп. засобів за автоцивілку за договорами міжнар. страхування / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 берез. (№ 57). — С. 1, 4.

2726. **Ковальова В.** Чужих страхових компаній на буде? : пряме врегулювання збитків в автоцивілці, що запрацює в тест. режимі, має не лише плюси / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 31 берез. (№ 61). — С. 4.

2727. **Про внесення змін до Порядку і правил проведення обов'язкового страхування цивільної відповідальності суб'єктів господарювання за шкоду, яка може бути заподіяна пожежами та аваріями на об'єктах підвищеної небезпеки, включаючи пожежовибухонебезпечні об'єкти та об'єкти, господарська діяльність на яких може призвести до аварій екологічного і санітарно-епідеміологічного характеру : постанова Кабінету Міністрів України № 75 від 11 лют. 2016 р.** // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 берез. (№ 60). — С. 16. — Дод.: Зміни, що вносяться до Порядку і правил проведення обов'язкового страхування цивільної відповідальності суб'єктів господарювання за шкоду, яка може бути заподіяна пожежами та аваріями на об'єктах підвищеної небезпеки, включаючи пожежовибухонебезпечні об'єкти та об'єкти, господарська діяльність на яких може призвести до аварій екологічного і санітарно-епідеміологічного характеру.

37 Освіта. Виховання. Навчання. Дозвілля

2728. **Антипенко І.** Рух до прозорості : у Херсоні дискутують про збір коштів у закладах освіти / Іван Антипенко // День. — 2016. — 22—23 квіт. (№ 72—73). — С. 19.

2729. **Бабічев А.** Анатолій Бабічев — про закриття шкіл, побори та тестування вчителів : [інтерв'ю з директором Департаменту науки і освіти Харків. облдержадмін.] / спілкувалася Юлія Шматченко // Слобідський край. — 2016. — 23 квіт. (№ 49). — С. 5.

2730. **Білик О.** Що таке нон-фікшн і чому він потрібен дітям : [головне завдання нон-фікшну — достовірно розкрити перед дитиною якусь частку нашого життя] / Оксана Білик // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 13.

2731. **Бодня Т.** Люстрація для високопосадовців / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 берез. (№ 57). — С. 5.

2732. **Божук Н.** Нація зароджується лише на рідному ґрунті ... до 160-ліття Софії Русової / Наталія Божук // *Голос України*. — 2016. — 20 лют. (№ 32). — С. 17.
2733. **Василець Т.** Врятуйте нашу школу : на Харківщині шукають гроші на учнів / Тетяна Василець // *Слобідський край*. — 2016. — 5 квіт. (№ 41). — С. 1, 3.
2734. **Вяткіна Н.** "Кожен підручник оцінять учитель, науковець і методист" : [інтерв'ю з дир. Ін-ту модернізації змісту освіти Наталією Вяткіною] / спілкувалася Інна Ковалів // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 12 берез. (№ 48). — С. 5.
2735. **Гайдученко Ю.** Про хмарні технології і таємницю козацької шаблі : [інтерв'ю з викладачем укр. мови та літ. Юрієм Гайдученком] / розмовляла Анна Луканська // *Голос України*. — 2016. — 14 квіт. (№ 69). — С. 11.
2736. **Галат Д.** "Статус технікумів і коледжів мусить залишатися незмінним" : [інтерв'ю з дир. Черкас. політехн. технікуму Дмитром Галатом] / інтерв'ю вела Наталя Подолян // *Черкаський край*. — 2016. — 27 січ. (№ 7—8). — С. 5.
2737. **Гольцберг К.** Навчити вчитися : як мотивувати дитину? / Катерина Гольцберг // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 13.
2738. **Горбенко-Хвастунова М. М.** Що треба знати про ЗНО—2016 : [інтерв'ю з директором Дніпропетров. регіон. центру оцінювання якості освіти Мариною Михайлівною Горбенко-Хвастуною / записала Юлія Космодем'янська] // *Зоря—Область*. — 2016. — 2 берез. (№ 16). — С. 3.
2739. **Горіна В.** Парламент може подолати вето Президента на закон про ПТУ / Василіса Горіна // *Слобідський край*. — 2016. — 24 берез. (№ 36). — С. 5.
2740. **Гостинна Д.** Профтехосвіта: децентралізація чи утилізація? / Д. Гостинна // *Подільські вісті*. — 2016. — 24 берез. (№ 33—34). — С. 1—2.
2741. **Гриневич Л.** "Найстрашніше — освічена людина без цінностей" : [інтерв'ю з головою Комітету Верховної Ради з питань науки і освіти Лілією Гриневич] / спілкувалися: Марія Прокопенко, Роман Гривінський // *День*. — 2016. — 1—2 квіт. (№ 57—58). — С. 14—15.
2742. **Гриневич Л.** "Я вирішила, що цей виклик треба приймати" : [інтерв'ю з міністром освіти і науки Лілією Гриневич] / спілкувалася Оксана Онищенко // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 4.
2743. **Дім на піску** видатної просвітительки : 175 років з дня народж. Христини Алчевської // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 9 квіт. (№ 68). — С. 9. — підгот. Віктор Шпак.
2744. **Думка-Кондратьєва Ю.** Профтехосвіта: операція "ліквідація"? / Юлія Думка-Кондратьєва // *Зоря Полтавщини*. — 2016. — 8 квіт. (№ 50—51). — С. 7—8.
2745. **Закревський М.** Профтехосвіта: держава замовляє, але не фінансує / Микола Закревський // *Час Київщини*. — 2016. — 25 берез. (№ 12). — С. 10.
2746. **Іванова М.** Якісна реформа, коли школи, які хотіли закрити, залишилися працювати / Марія Іванова // *Кіровоградська правда*. — 2016. — 26 лют. (№ 12). — С. 10.
2747. **Каленюк І.** SOS: освіта в зоні ризику / Ірина Каленюк, Олег Куклін, В'ячеслав Ямковой // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 1, 12.
2748. **Кирей Р.** Без робітничих кадрів може залишитися область через бюджетні новації / Роман Кирей // *Черкаський край*. — 2016. — 22 січ. (№ 6). — С. 1, 7.
2749. **Кирей Р.** Доля профтехосвіти залишається невизначеною : система підготовки робіт. кадрів вимагає фінансування і реформування / Роман Кирей // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 26 берез. (№ 58). — С. 3.
2750. **Кіч Т.** ЗНО за новою адресою : [у зв'язку з декомунізацією на Харківщині з'явилися нові адреси пунктів складання ЗНО] / Тамара Кіч // *Слобідський край*. — 2016. — 7 квіт. (№ 42). — С. 3.
2751. **Ковалів І.** Навіщо розумникам битви інтелектуалів? : [про шк. олімпіади] / Інна Ковалів // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 30 берез. (№ 60). — С. 4.
2752. **Ковалів І.** Чи втримаються на плаву професійно-технічні заклади? / Інна Ковалів // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 13 квіт. (№ 70). — С. 5.
2753. **Ковалів І.** Чому батьки виконують домашні завдання? / Інна Ковалів // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 2 берез. (№ 41). — С. 4.
2754. **Козак І.** Шкільному репетиторству — ні! / Ірина Козак // *Голос України*. — 2016. — 14 квіт. (№ 69). — С. 11.
2755. **Корчинська Л.** Виховання без покарання : Лайма Корчинська: Коли діти поведуться погано, значить, ми щось робимо не так : [інтерв'ю з психологом Лаймою Корчинською] // *Галичина*. — 2016. — 23 лют. (№ 15). — С. 5.
2756. **Кузнецов А.** Повести детских домов / Анатолий Кузнецов // *Южная правда*. — 2016. — 4 февр. (№ 12). — С. 3.
2757. **Кушерець В.** Патріотизм — як употужнення України : [про нац.-патріот. виховання] / Василь Кушерець // *Слово Просвіти*. — 2016. — 24—30 берез. (№ 12). — С. 4—5.
2758. **Лісова В. П.** Вони ще й досі ходять поміж нами, або Черга на люстрацію—3 : [інтерв'ю з дружиною політв'язня Вірою Павлівною Лісовою] / розмовляв Василь Овсієнко // *Слово Просвіти*. — 2016. — 14—20 квіт. (№ 15). — С. 7.
2759. **Ліщенко Ю.** На роботі — прикордонниця, вдома — сепаратистка : СБУ "вирахувала" жінку-військовослужбовця, яка агітувала за "Львівську народну республіку", — і відпустила її / Юлія Ліщенко // *Високий замок*. — 2016. — 7—13 квіт. (№ 40). — С. 1, 3.

2760. **Ліщинська Н.** Як фінансувати освіту : профільне м-во запропонувало публічно обговорити свої напрацювання / Наталя Ліщинська // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 берез. (№ 40). — С. 3.
2761. **Луканська А.** До розв'язання проблем з фінансуванням передавати ПТНЗ у комунальну власність просто небезпечно / Анна Луканська // Голос України. — 2016. — 1 квіт. (№ 59). — С. 10.
2762. **Луканська А.** Мінфін і недооцінений ресурс : [про фінансування профтехучилищ] / Анна Луканська // Голос України. — 2016. — 27 лют. (№ 37). — С. 12.
2763. **Луканська А.** Найбільша небезпека для змін в освіті — це недовіра до них / Анна Луканська // Голос України. — 2016. — 3 лют. (№ 19). — С. 1, 3.
2764. **Мацегора К.** Дітям — відпочинок, учителям — можливості : Прем'єр доручив переглянути модель літнього оздоровлення школярів та анонсував якісну професійну освіту / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 трав. (№ 85). — С. 1—2.
2765. **Медуниця Ю.** Інвестиції у навчання й знання : запропонована урядом система опор. шк. покликана якісно замінити рівень серед. освіти / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 берез. (№ 46). — С. 2.
2766. **Миколаїв Р.** Освіта потребує волонтерів за духом : [інтерв'ю з нач. Хмельниц. міськ. упр. освіти Романом Миколаївим] / розмовляла Тетяна Слободянюк // Подільські вісті. — 2016. — 29 берез. (№ 35). — С. 2.
2767. **Міронюк Ю.** Початкові сільські школи обіцяють зберегти, але вчительські ставки скоротять / Юлія Міронюк // Слобідський край. — 2016. — 31 берез. (№ 39). — С. 1, 3.
2768. **Мончук О.** Як годують учнів в Івано-Франківських школах? / Ольга Мончук // Галичина. — 2016. — 3 берез. (№ 18). — С. 16.
2769. **Московцева В.** Коледжі на "квадратних колесах" / Віталіна Московцева // Запорізька правда. — 2016. — 7 квіт. (№ 13). — С. 24.
2770. **Науменко В.** "Війну виграють не генерали, а шкільні педагоги" : [про всеукр. конкурс "Вчитель року"] / Валентина Науменко // Деснянська правда. — 2016. — 18 лют. (№ 7). — С. 1, 3.
2771. **Никулина А.** Захистить то, що важно : [о функціонуванні малокомплектних шкіл] / Анна Никулина // Рідне Прибужжя. — 2016. — 28 січ. (№ 4). — С. 5.
2772. **Нипорко Д.** Без швачки як без рук : хоча укр. індустрія моди розвивається, але випускники шкіл не поспішають до швейних училищ / Джастіна Нипорко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 квіт. (№ 62). — С. 6.
2773. **Овсієнко В.** Честь — це останній бастион, якого здавати не можна, або Черга на люстрацію—2 / Василь Овсієнко // Слово Просвіти. — 2016. — 31 берез. — 6 квіт. (№ 13). — С. 7.
2774. **Охредько О.** Підручник з історії — головна зброя Росії / Олег Охредько // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 берез. (№ 10). — С. 12.
2775. **Петричук М.** Училище — брукхт, землю — під забудову? ... : у процесі задуманої в м-вах "модернізації" профтехосвіти можемо втратити навч. заклад, де випускники отримують сертифікати міжнар. взірця і де, крім прикарпат., вчать діти з Дніпропетровщини, Луганщини, Чернігівщини і ще п'яти обл. України / Микола Петричук // Галичина. — 2016. — 25 лют. (№ 16). — С. 1, 8.
2776. **Повести** детских домов : [об истории дет. домов Николаевщины с 1917 по 1960-е годы] // Южная правда. — 2016. — 21 янв. (№ 6). — С. 3.
2777. **Погорелов А.** "Навчання патріотизму не має бути профанацією" : директор шк. Слов'янська, що першою постраждала від бойовиків, — про окупацію, життя сьогодні та гуманітарні проблеми : [інтерв'ю з дир. шк. Анатолієм Погореловим] / розмовляла Анастасія Руденко // День. — 2016. — 7 квіт. (№ 61). — С. 10.
2778. **Про внесення** змін до Порядку використання коштів, передбачених у державному бюджеті для виготовлення випускних документів про освіту : постанова Кабінету Міністрів України № 153 від 2 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 берез. (№ 46). — С. 6. — Дод.: Зміни, що вносяться до Порядку використання коштів, передбачених у державному бюджеті для виготовлення випускних документів про освіту.
2779. **Прокопенко Д. І.** Народний педагог [О. А. Захаренко] / Д. І. Прокопенко, С. О. Захаренко // Нова доба. — 2016. — 4 лют. (№ 5). — С. 7.
2780. **Пустовіт Т.** Вільна школа для виховання вільної нації : [про С. Ф. Русову] / Тарас Пустовіт // Зоря Полтавщини. — 2016. — 1 берез. (№ 30—31). — С. 3.
2781. **Пшоняк І.** Діти визначили формулу успіху правової держави : [про IX Всеукр. дит. форум "Формула успіху правової держави очима дітей"] / Іван Пшоняк // Тернопіль Вечірній. — 2016. — 16 берез. (№ 7). — С. 5.
2782. **Ревака Л.** Висока нагорода — відзнака професійної діяльності колективу : [про Хорол. агропромисл. коледж] / Людмила Ревака // Село полтавське. — 2016. — 31 берез. (№ 12). — С. 5.
2783. **Самотока О.** Потопельникам кинули весла : зміни до держбюджету та Бюджет. кодексу лише частково розв'яжуть проблему профтехосвіти / Олена Самотока, Ліна Лебеденко // Голос України. — 2016. — 19 лют. (№ 31). — С. 9.
2784. **Сахно Ю.** Занепад науки та освіти спричинить і занепад України : ["круглий стіл" на тему "Освіта України у XXI столітті: соціально-гуманітарні виклики і пріоритети розвитку на Київщині"] / Юрій Сахно // Час Київщини. — 2016. — 22 квіт. (№ 16). — С. 4.
2785. **Світліковська Г.** Ігри зі смертю ... у наших школах : [про вживання наркот. засобів у шк.] / Галина Світліковська // Волинь-нова. — 2016. — 3 берез. (№ 24). — С. 8.
2786. **Сівач В.** Про освіту. І не тільки : ["круглий стіл" з обговорення закону "Про освіту"] / В. Сівач // Проскурів. — 2016. — 24 берез. (№ 11). — С. 5.

2787. **Соболь В.** До магістратури — через ЗНО? / Володимир Соболь // Житомирщина. — 2016. — 18 берез. (№ 30). — С. 8.
2788. **Співаковський О.** Відкритий лист Сергію Квіту та його "молодій команді", або Чому Міносвіти провалило більшість покладених на нього напрямів роботи / Олександр Співаковський // Голос України. — 2016. — 16 лют. (№ 28). — С. 4—5.
2789. **Співаковський О.** Причини невдачі [освітньої] реформи: хибна стратегія, помножена на поганий менеджмент / Олександр Співаковський // Голос України. — 2016. — 5 лют. (№ 21). — С. 12.
2790. **Стьопін А.** Гуманітарний стрижень освіти / Анатолій Стьопін // Чорноморські новини. — 2016. — 13 лют. (№ 14—15). — С. 4.
2791. **Томенчук Б.** Десять років — як десять заповідей : [десять років Івано-Франківському РЦОЯО — структурі, що забезпечує ЗНО] / Богдан Томенчук // Галичина. — 2016. — 11 лют. (№ 11). — С. 6.
2792. **Фабрикова Т.** Школьный общак: сколько и на что? / Татьяна Фабрикова // Рідне Прибужжя. — 2016. — 4 лют. (№ 5). — С. 6—7.
2793. **Філіпова О.** Профтехосвіта: знищення чи нове життя? / Ольга Філіпова // Нова доба. — 2016. — 28 січ. (№ 4). — С. 1, 6.
2794. **Фролова Е.** Опорна школа: міф чи реальність? : [про українськомовну шк. № 1 у с. Константинівці Донец. обл.] / Емілія Фролова // Слово Просвіти. — 2016. — 7—13 квіт. (№ 14). — С. 7.
2795. **Хто** ж фінансуватиме професійно-технічну освіту? : [ред. ст.] // Чернігівські відомості. — 2016. — 10 лют. (№ 6). — С. 1.
2796. **Шелестова Л.** Підготовка дитини до школи: як усунути суперечності? / Людмила Шелестова // Голос України. — 2016. — 27 лют. (№ 37). — С. 12.
2797. **Юзич М.** Школа — у "хмарі" : три історії найпросунутіших учителів України / Марія Юзич // День. — 2016. — 8—9 квіт. (№ 62—63). — С. 11.
2798. **Якель Р.** Профтехосвіта: реформувати не можна дати вмерти / Роман Якель // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 квіт. (№ 12). — С. 7.

378 Вища освіта. Вища школа. Підготовка наукових кадрів

2799. **Абревіатура** довіри : цьогорічне ЗНО відбудеться з незначними новаціями / підгот. Ольга Мончук // Галичина. — 2016. — 15 берез. (№ 20). — С. 5.
2800. **Ветрова А.** Как поступить: новинки вступительной кампании — 2016 / Алина Ветрова // Южная правда. — 2016. — 1 марта (№ 23). — С. 3.
2801. **Гаврилов С.** Приехал в Николаев и ... умер : [об основателе Харьков. ун-та Василие Каразине] / Сергей Гаврилов // Южная правда. — 2016. — 15 марта (№ 28). — С. 3.
2802. **Івшина Л.** Потрібно повертати собі українську культуру в повному обсязі : у Донец. нац. ун-ті, який восени 2014 р. перебазувався до Вінниці, обговорюють питання щодо перейменування вишу / Лариса Івшина // День. — 2016. — 11—12 берез. (№ 42—43). — С. 18.
2803. **Ігнатенко О.** Особливості ЗНО—2016 / Олена Ігнатенко // Зоря Полтавщини. — 2016. — 29 квіт. (№ 62—64). — С. 16.
2804. **Кіч Т.** Європейський експрес : як потрапити на навчання за кордон / Тамара Кіч // Слобідський край. — 2015. — 2 квіт. (№ 40). — С. 5.
2805. **Ковалів І.** Вища арифметика : [МОН пропонує перейти на європ. системи фінансування вищої освіти] / Інна Ковалів // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 берез. (№ 53). — С. 4.
2806. **Ковалів І.** Українська відчиняє двері вишів : ЗНО—2016. цьогоріч. сертифікати ЗНО будуть дійсними і наступного року / Інна Ковалів // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 трав. (№ 85). — С. 3.
2807. **Луканська А.** Наша мета — не знання для еліти, а освічені громадяни : [про загал. збори Нац. академії пед. наук] / Анна Луканська // Голос України. — 2016. — 29 берез. (№ 56). — С. 13.
2808. **Міусов М.** Університет "далекого плавання" : Михайло Міусов: "Ми — четверті у світі за кількістю наших офіцерів, які працюють у торговельному флоті. Поступаємося Філіппінам, Китаю й Індії" : [інтерв'ю з ректором Нац. ун-ту "Одеська морська академія"] / розпитував Олександр Прилипко // День. — 2016. — 15—16 квіт. (№ 67—68). — С. 17.
2809. **Мончук О.** ІФНТУНГ — лідер міжнародних рейтингів серед прикарпатських ВНЗ / Ольга Мончук // Галичина. — 2016. — 15—16 лют. (№ 12—13). — С. 3.
2810. **Мончук О.** В університет — за новими правилами / Ольга Мончук // Галичина. — 2016. — 1 берез. (№ 17). — С. 5.
2811. **Науменко В.** Українські розумні голови — на вагу золота : [дискус. клуб на тему "Вища освіта в Європейському Союзі: міф чи реальність. Основні тренди та виклики для українських студентів"] / Валентина Науменко // Деснянська правда. — 2016. — 3 берез. (№ 9). — С. 6.
2812. **Онищенко О.** Гнилий компроміс : як депутати запускали Нац. агенство із забезп. якості вищої освіти (НЗЯВО) / Оксана Онищенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 квіт. (№ 12). — С. 1, 11.
2813. **Онищенко О.** Що буде зі студентськими стипендіями? / Оксана Онищенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 11.

2814. **Полнарьов С.** Кафедра: історія та сьогодення : до 150-річчя від часу створення кафедри фізичної географії та природокористування ОНУ ім. І. І. Мечнікова / Семен Полнарьов // Одеські вісті. — 2016. — 30 січ. (№ 7). — С. 5.

2815. **Про затвердження Порядку підготовки здобувачів вищої освіти ступеня доктора філософії та доктора наук у вищих навчальних закладах (наукових установах) :** постанова Кабінету Міністрів України № 261 від 23 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 квіт. (№ 80). — С. 9—10.

2816. **Співаковський О.** Вища освіта: від дотацій до інвестицій / Олександр Співаковський // Голос України. — 2016. — 7 квіт. (№ 63). — С. 4.

2817. **Стадний Є.** Старий — новий держплан для вищої освіти / Єгор Стадний // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 11.

2818. **Сулима С.** Чернівці сколихнуло силове злиття двох університетів / Сергій Сулима // Голос України. — 2016. — 5 лют. (№ 21). — С. 12.

2819. **Хлебникова Я.** Вторая молодость кафедры-ветерана : [о кафедре "Метрология и информационно-измерительные технологии" НГУ] / Ярослава Хлебникова // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 31 берез. (№ 22). — С. 5.

2820. **Хміль Н.** "Ми готуємо практичних психологів" : [інтерв'ю з деканом ф-ту психол. освіти Південноукр. нац. пед. ун-ту ім. К. Д. Ушинського Наталією Хміль] / спілкувалася Катерина Снятовська // Чорноморські новини. — 2016. — 21 квіт. (№ 35). — С. 4.

2821. **Хом'як О.** Вищі Польщі знизили вартість навчання для іноземців : очікують на укр. студентів / Оріся Хом'як // Високий замок. — 2016. — 1—6 квіт. (№ 38). — С. 12.

2822. **Шишка О. В.** Від Цісарсько-королівської реальної школи — до Національного університету "Львівська політехніка" : група активістів Асоціації випускників ун-ту і громадськість — за перегляд дати народж. цього вищого навч. закладу / О. В. Шишка, О. М. Сергеев // Високий замок. — 2016. — 29 квіт. — 1 трав. (№ 50). — С. 10.

39 Культурна антропологія. Етнографія. Фольклор

2823. **Золоті** ключі нащадка гетьманів : 135 років з дня народж. [етнографа і музикознавця] Дмитра Ревуцького / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 квіт. (№ 63). — С. 8.

2824. **Олійник В.** Праздників прайд і торжество торжеств : [про Світлий Прайди Христового Воскресіння] / Володимир Олійник // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 квіт. — 14 трав. (№ 16). — С. 15.

5 МАТЕМАТИКА. ПРИРОДНИЧІ НАУКИ

502/504 Наука про навколишнє середовище. Енвіронментологія. Екологія

2825. **Бабич М.** І знову за рибу гроші, або Черговий екологічний колапс навколо Біланівського ГЗК. Спекуляція триває? ... / Марина Бабич // Село полтавське. — 2016. — 21 квіт. (№ 15). — С. 6.

2826. **Васильчук В.** Небезпечні рештки / Володимир Васильчук // Житомирщина. — 2016. — 1 берез. (№ 24—25). — С. 1, 5.

2827. **Гамор Ф.** "Якби кожен регіон мав свого Гамора, ми б жили на зовсім іншій планеті" : [інтерв'ю з ученим-екологом Федором Гаморою] / розмовляв Василь Нитка // Голос України. — 2016. — 26 берез. (№ 55). — С. 4.

2828. **Ісаченко С.** На відпочинок — до мертвого лісу : скандал навколо водоспадів на Путильщині обертається еколог. катастрофою / Світлана Ісаченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 квіт. (№ 73). — С. 8.

2829. **Іщейкін К.** "Екологічні проблеми Потапщини ефективно вирішуються, якщо і громада, і представники влади об'єднують зусилля" / Костянтин Іщейкін // Зоря Полтавщини. — 2016. — 1 квіт. (№ 46—47). — С. 3.

2830. **Княжанський В.** "Це наша рідна земля" : учені й активісти розмірковують, як очистити довкілля і створити нову економіку Донбасу / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 30 берез. (№ 55). — С. 10.

2831. **Кучерява О.** Усі тендери по "кіотських грошах" заморожено / Олександра Кучерява // Голос України. — 2016. — 11 лют. (№ 25). — С. 2.

2832. **Листопад О.** Умвельт убер аллес : як найкраще використати фінанс. й техн. допомогу уряду Німеччини : [про візит міністра довкілля, охорони природи та безпеки ядер. реакторів ФРГ Барбари Хендрікс] / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 квіт. (№ 63). — С. 1, 4.

2833. **Лиховид І.** "Екополіція" на громадських засадах : ми з'ясували, чому анонсована рік тому реформа "зеленої" інспекції нині спускається на гальмах / Інна Лиховид // День. — 2016. — 29—30 квіт. (№ 77—78). — С. 9.

2834. **Лобановська В.** Екологічна програма Чернігова на стадії доопрацювання — можна долучатися / Віра Лобановська // Чернігівські відомості. — 2016. — 10 лют. (№ 6). — С. 2.

2835. **Про затвердження Порядку включення територій та об'єктів до переліків територій та об'єктів екологічної мережі :** постанова Кабінету Міністрів України № 1196 від 16 груд. 2015 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 берез. (№ 55). — С. 14. — Дод.: Перелік територій та об'єктів екологічної мережі.

2836. **Прокопенко М.** Креативна екологія : як об'єднати мистецтво і захист довкілля, а разом захопити своїми ідеями мільйони людей — знають у фр. орг. GoodPlanet / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 4—5 берез. (№ 39—40). — С. 28.

2837. **Силакова Т.** Стартував унікальний проект : [про проект "Інвентаризація, оцінка та зменшення впливу антропогенних джерел забруднення в Нижньодунайському регіоні України, Румунії та Республіці Молдова"] / Тетяна Силакова // Одеські вісті. — 2016. — 9 лют. (№ 10). — С. 1.

2838. **Україна. Президент (2014— ; Порошенко П. О.). Про створення Чорнобильського радіаційно-екологічного біосферного заповідника** : указ Президента України [№ 174/2016 від 26 квіт. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 квіт. (№ 81). — С. 4.

2839. **Чепурной Я.** Балласт : [о гос. еколог. инспекции в Николаев. мор. порту] / Ярослав Чепурной, Олег Оганов // Рідне Прибужжя. — 2016. — 28 січ. (№ 4). — С. 6—7.

2840. **Шумський А.** "Світоч" інвестував понад 3 млн. грн. в енергоощадні проекти ... : кондитер. компанія дбає про чисте довкілля та впроваджує на підприємстві новітні технології / Анатолій Шумський // Високий замок. — 2016. — 26 квіт. (№ 48). — С. 4.

51 Математика

2841. **Єгорченко І.** Як упакувати кулі : робота укр. математика стала світ. сенсацією : [про рішення задачі про оптимальну упаковку одиничних сфер у восьмивимірному просторі] / Ірина Єгорченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 12.

2842. **Ромашко Г.** Українка здійснила прорив у математиці / Ганна Ромашко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 квіт. (№ 66). — С. 16.

2843. **Щербина М.** Яків Гай: учений і викладач із В'язівка : [до 90-річчя від дня народж. Якова Гая, укр. математика] / Микола Щербина // Нова доба. — 2016. — 31 берез. (№ 13). — С. 15.

2844. **Яремко І.** У кав'ярні "Шкоцькій" писав формули і приймав заліки у студентів : видатний математик Стефан Банах став професором, закінчивши лише два курси Львівської політехніки / Іван Яремко // Високий замок. — 2016. — 31 берез. — 6 квіт. (№ 37). — С. 15.

52 Астрономія. Астрофізика. Космічні дослідження. Геодезія

2845. **Антипенко І.** Близько 40% території — "недеталізовані" : [про онлайн-карти Херсонщини] / Іван Антипенко // День. — 2016. — 13 квіт. (№ 65). — С. 2.

55 Геологія. Науки про Землю

551 Загальна геологія. Метеорологія. Кліматологія. Історична геологія. Стратиграфія. Палеогеографія

2846. **Гринчак В.** До нас прийде новий льодовиковий період. Щоправда, не завтра ... : [інтерв'ю з нач. Дніпропетров. регіон. центру з гідрометеорології Василем Гринчаком] / інтерв'ю вела Ольга Гречишкіна // Зоря—Область. — 2016. — 27 січ. (№ 6). — С. 5.

556 Гідросфера. Вода загалом. Гідрологія

2847. **Антимис Р.** Вода зникає повсюду : [інтерв'ю] / Ростислав Антимис, Оксана Софінська ; спілкувалася Олеся Красновська // Зоря Полтавщини. — 2016. — 29 берез. (№ 44—45). — С. 4.

57 Біологічні науки загалом

2848. **Вавілов Ю.** "В Африці батька ледь не розтерзав лев. Врятувався дивом. А від НКВС врятуватися не вдалося" : [інтерв'ю з сином видатного генетика Миколи Вавилова Юрієм Вавиловим] / спілкувалася Ольга Сметанська // Зоря Полтавщини. — 2016. — 23 лют. (№ 26—27). — С. 4.

575 Загальна генетика. Загальна цитогенетика

2849. **Зубель М.** Дубові дітки з пробірки : гомельські генетики створили клон найстарішого дерева Білорусії — цар-дуба з Брещани / Марія Зубель // Житомирщина. — 2016. — 26 квіт. (№ 46—47). — С. 4.

2850. **Колодинська В.** Китайці проводять експерименти над людськими зародками : хочуть змінити генет. матеріал, аби майбутні покоління народжувалися з імунітетом до багатьох захворювань / Влада Колодинська // Високий замок. — 2016. — 29 квіт. — 1 трав. (№ 50). — С. 13.

59 Зоологія

2851. **Прокопенко М.** ТОП, що рятує природу : трійка потужних екоініціатив від Укр. т-ва охорони птахів / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 2 берез. (№ 37). — С. 10.

6 ПРИКЛАДНІ НАУКИ. МЕДИЦИНА. ТЕХНІКА

61 Медичні науки

613 Гігієна загалом. Валеологія та гігієна особистості

2852. **Без лазні й вбиральні**: про гігієну в Середньовіччі // Нова доба. — 2016. — 24 берез. (№ 12). — С. 16—17.

2853. **Закревський М.** "Тріада життя" Миколи Хижняка : [про видатного вченого-гігієніста] / Микола Закревський // Час Київщини. — 2016. — 1 квіт. (№ 13). — С. 15.

2854. **Шаметько Н.** "Трускавецька" заводу "Нафтуся" — особливо корисна навесні / Наталія Шаметько // Високий замок. — 2016. — 29 берез. (№ 36). — С. 12.

614 Охорона здоров'я та гігієна. Запобігання нещасним випадкам

2855. **Бабчук А.** Сказитися можна ... : на Буковині немає ні профілактичних, ні екстрених вакцин / Антоніна Бабчук // Чернівці. — 2016. — 17 берез. (№ 11). — С. 5.

2856. **Березкіна О.** В обласному онкодиспансері впроваджують європейський досвід : [про Чернігів. онкодиспансер] / Олена Березкіна // Чернігівські відомості. — 2016. — 10 лют. (№ 6). — С. 14.

2857. **Блудша М.** "Пріоритетний напрямок": дешева протидія, або Коли слово не лікує : [про забезпечення ліками ВІЛ-позитивних хворих] / Марина Блудша // Голос України. — 2016. — 6 лют. (№ 22). — С. 4. — Орієнтир, с. 1, 9.

2858. **Брухаль Г.** Паліативна культура як лакмус розвинутого суспільства : [про перший Нац. форум з дит. паліат. допомоги] / Галина Брухаль // Голос України. — 2016. — 25 берез. (№ 54). — С. 12.

2859. **Будяк Н.** Лікарі повинні лікувати, а менеджери — управляти, у тому числі й охороною здоров'я : [інтерв'ю з директором департаменту охорони здоров'я населення Дніпропетров. облдержадмін. Наталією Будяк] / бесіду вела Ольга Гречишкіна // Зоря—Область. — 2016. — 9 берез. (№ 18). — С. 5.

2860. **Волкова С.** Закрити не можна залишити, або Де поставити кому в справі понінківської медицини? [про закриття терапевт. відділення в с. Понінка] / Світлана Волкова // Подільські вісті. — 2016. — 22 берез. (№ 32). — С. 1.

2861. **Голованова І.** Пришвидшити позитивні зміни, не руйнуючи того, що маємо : госпітальні округи — реальна перспектива / Іраїда Голованова // Житомирщина. — 2016. — 12 квіт. (№ 40—41). — С. 3.

2862. **Гурічева Т.** Дорога, "безкоштовна" медицина ... / Тетяна Гурічева // Одеські вісті. — 2016. — 6 лют. (№ 9). — С. 2.

2863. **Деякі питання** відшкодування вартості препаратів інсуліну : постанова Кабінету Міністрів України № 239 від 23 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 квіт. (№ 65). — С. 16. — Дод.: Порядок відшкодування вартості препаратів інсуліну.

2864. **Деякі питання** Державної акціонерної компанії "Ліки України" : постанова Кабінету Міністрів України № 206 від 16 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 13 квіт. (№ 70). — С. 9—12. — Дод.: Статут публічного акціонерного товариства "Державна акціонерна компанія "Ліки України".

2865. **Дружбляк Н.** Дожити до 70 років : чому більшість українців не справляються навіть із цим завданням-мінімумом? / Наталія Дружбляк // Високий замок. — 2016. — 7—13 квіт. (№ 40). — С. 19.

2866. **Дружбляк Н.** Ліжко-місць забагато — здоров'я замало ... : є побоювання, що запланована оптимізація мережі лікув. установ лише погіршить мед. обслуговування / Наталія Дружбляк // Високий замок. — 2016. — 24—30 берез. (№ 34). — С. 3.

2867. **Журба Н.** Спільно подолати туберкульоз : [прес-конф. департаменту охорони здоров'я Хмельн. обл.] / Н. Журба // Подільські вісті. — 2016. — 31 берез. (№ 36—37). — С. 3.

2868. **Захарюк Н.** Хвороба, перед якою всі рівні : [про туберкульоз] / Наталія Захарюк // Чернівці. — 2016. — 24 берез. (№ 12). — С. 8.

2869. **Капуста Т.** Співпраця зекономила майже половину грошей : [про закупівлю ліків] / Тетяна Капуста // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 квіт. (№ 68). — С. 8.

2870. **Карпюк Г.** Медицину потрібно виводити з "коми" : [про мед. забезпечення громадян Київщини] / Геннадій Карпюк // Час Київщини. — 2016. — 22 квіт. (№ 16). — С. 9.

2871. **Квіташвілі О.** "На відміну від України, Грузія була вкрай бідною країною. Тому там легше було все зламати і будувати з нуля" : экс-міністр охорони здоров'я — про парлам. саботаж, спроби здолати фармац. мафію та переваги страхової медицини : [інтерв'ю з Олександром Квіташвілі] / розмовляла Наталія Балюк // Високий замок. — 2016. — 28 квіт. — 4 трав. (№ 49). — С. 8—9.

2872. **Листопад М.** Якою має бути сфера охорони здоров'я в об'єднаних громадах / Микола Листопад // Подільські вісті. — 2016. — 24 берез. (№ 33—34). — С. 2.

2873. **Лиховид І.** Хто "вилікує" медичну систему? : експерти — про те, чому посада міністра охорони здоров'я досі вакантна / Інна Лиховид // День. — 2016. — 20 квіт. (№ 70). — С. 11.

2874. **Машталер В.** "Ми забули народні традиції стилю життя і розраховуємося за це хворобами" : [інтерв'ю з головним позаштат онкологом Дніпропетров. обл. Віталієм Машталером] / спілкувалася Наталія Біловицька // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 квіт. (№ 77). — С. 9.

2875. **Мельник П.** "Периферійна" лікарня не означає, що занедбана / Петро Мельник // Голос України. — 2016. — 23 лют. (№ 33). — С. 11.

2876. **Миколук О.** Рецепт оздоровлення нації : в Україні хочуть ухвалити план дій для збереження генофонду / Оксана Миколук // День. — 2016. — 28 квіт. (№ 76). — С. 10.

2877. **Михайлов М.** Ампутація: лікарняних місць стане менше / Микола Михайлов // Запорізька правда. — 2016. — 31 берез. (№ 12). — С. 1, 3.

2878. **Осадців І.** "Велосипед" з грузинською фарою : [про реформування швидкої мед. допомоги] / Іван Осадців // Голос України. — 2016. — 31 берез. (№ 58). — С. 20.

2879. **Пономаренко А.** "Потрібен перехідний період зі збереженням функцій санітарного нагляду" : [інтерв'ю з экс-головним держ. сан. лікарем Анатолієм Пономаренком] / розмовляла Вікторія Кулаковська // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 квіт. (№ 68). — С. 8.

2880. **Про затвердження** Ліцензійних умов провадження господарської діяльності банків пуповинної крові, інших тканин і клітин людини згідно з переліком, затвердженим Міністерством охорони здоров'я : постанова Кабінету Міністрів України № 286 від 2 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 29 квіт. (№ 82). — С. 11—12.

2881. **Про затвердження** Ліцензійних умов провадження господарської діяльності з медичної практики : постанова Кабінету Міністрів України № 285 від 2 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 трав. (№ 86). — С. 10—11.

2882. **Про затвердження** обсягів обов'язкового забезпечення потреб охорони здоров'я населення в донорській крові, її компонентах і препаратах на 2016 рік : розпорядження Кабінету Міністрів України № 93-р від 4 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 берез. (№ 42). — С. 12.

2883. **Проніна Г.** Школа Віктора Марченка : штрихи до колективного портрета : [про Житомир. обл. клініч. дит. лікарню] / Галина Проніна // Житомирщина. — 2016. — 22 квіт. (№ 45). — С. 1, 3.

2884. **Ревенко А.** Як ми живемо: наше (не)здоров'я / Андрій Ревенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 квіт. (№ 12). — С. 1, 7.

2885. **Скрипник О.** Побічна дія реклами ліків / Ольга Скрипник // Дзеркало тижня. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 12.

2886. **Супрун У.** "Архітектори" нової медицини : про те, як в Україні має працювати система надання першої допомоги — дир. орг. "Захист патріотів" Уляна Супрун : [інтерв'ю з дир. орг. "Захист патріотів" Уляною Супрун] / спілкувалася Олена Вережнюк // День. — 2016. — 3 берез. (№ 38). — С. 11.

2887. **Якубова Г.** Треба наблизити медичну допомогу до людей : [інтерв'ю з деп. Чернігів. обл. ради Ганною Якубовою] / розмовляла Олена Берзкіна // Чернігівські відомості. — 2016. — 24 лют. (№ 8). — С. 14.

615 Фармакологія. Терапія. Токсикологія

2888. **Ігнатенко О.** Ліки для "Полтавафарму" / Олена Ігнатенко // Зоря Полтавщини. — 2016. — 25 берез. (№ 42—43). — С. 2.

2889. **Лиховид І.** Фармацевтична бійка : "Процес міжнародних закупівель затягують, щоб звинуватити іноземні компанії у провалі і повернутися до старих схем", — експерт / Інна Лиховид // День. — 2016. — 17 берез. (№ 46). — С. 9.

616 Патологія. Клінічна медицина

2890. **Бабчук А.** На Буковині створять єдиний реєстр немовлят групи ризику : це допоможе виявляти патологію на першому році життя та попередити дитячу інвалідність / Антоніна Бабчук // Чернівці. — 2016. — 18 лют. (№ 7). — С. 5.

2891. **Біловицька Н.** У пологовий будинок прийшла телемедицина : такий кабінет відкрили у Дніпропетров. обл. перинат. центрі / Наталія Біловицька // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 квіт. (№ 79). — С. 8.

2892. **Дружбляк Н.** Мертвий мозок ... реанімують! : науковці США готуються провести безпрецедентний експеримент / Наталія Дружбляк // Високий замок. — 2016. — 29 квіт. — 1 трав. (№ 50). — С. 13.

2893. **Дяченко М.** У Чернівцях тепер серце лікують так само, як і за кордоном / Михайло Дяченко // Чернівці. — 2016. — 24 берез. (№ 12). — С. 19.

2894. **Кірик Т.** Найкращий старт — народитися здоровим / Тетяна Кірик // Подільські вісті. — 2016. — 1 берез. (№ 24). — С. 1.

2895. **Козак І.** Життя в чотири зміни : [про хворих, які проходять процедуру гемодіалізу в Хмельниц. обл.] / Ірина Козак // Голос України. — 2016. — 19 лют. (№ 31). — С. 8.

2896. **Курган В.** Тут повертають до нормального життя та віру в нього : [про Центр медико-психол. реабілітації воїнів] / Віктор Курган // Голос України. — 2016. — 10 лют. (№ 24). — С. 9.

2897. **Моїсєєва Т.** Зона милосердя : [про паліативну допомогу дітям] / Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 квіт. (№ 63). — С. 5.

2898. **Моїсєєва Т.** Щоб не згасло життя : як відродити занепащену галузь медицини, щоб рятувала людей і мала економ. вигоду : [про розвиток трансплантології в Україні] / Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2016. — 29 квіт. (№ 82). — С. 4.

2899. **Найштетик Є.** "З нашою розробкою "швидка" приїжджатиме до серцевого нападу, а не після" : українці розробили унікальний браслет-електрокардіограф. Але випускатимуть його в Китаї, продавати почнуть у США : [інтерв'ю з засновником проекту "Платформа 20К" Євгеном Найштетиком] / розмовляла Зіновія Воронович // Високий замок. — 2016. — 21—27 квіт. (№ 46). — С. 12.

2900. **Науменко В.** Що чекає на кардіодиспансер? : [про Чернігів. обл. кардіодиспансер] / Валентина Науменко // Деснянська правда. — 2016. — 11 лют. (№ 6). — С. 5.

2901. **Нефрєтова А.** В городі працюють школи для пацієнтів : в Дніпропетровське появились шк. для людей, перенесших онкозаболевания / Анастасія Нефрєтова // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 31 берез. (№ 22). — С. 3.

2902. **Прокопенко О.** Клітинна інженерія дає надію на одужання : столичні лікарі запровадили унікальну технологію і безоплатно лікують бійців АТО / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 трав. (№ 86). — С. 6.

2903. **Проніна Г.** У цейтноті перебуває обласна служба боротьби з онкозахворюваннями : [щодо жахливого стану приміщення Житомир. онкодиспансера] / Галина Проніна // Житомирщина. — 2016. — 29 берез. (№ 34—35). — С. 3.

2904. **Семененко В.** Від морфіну до морфіну: коли держава почує смертельно хворих? / Вікторія Семененко // Кіровоградська правда. — 2016. — 26 лют. (№ 12). — С. 9.

2905. **Собчинський С.** Урологічні проблеми можна долати : [інтерв'ю з зав. урол. від. обл. лікарні, обл. урологом Станіславом Собчинським] / розмовляла Світлана Щандебура // Подільські вісті. — 2016. — 25 лют. (№ 22—23). — С. 2.

2906. **Тодуров Б.** Зерна школи Амосова : [інтерв'ю з ген. директором Ін-ту серця МОЗ України Борисом Тодуровим] / розмовляла Валентина Скоропадська // Чорноморські новини. — 2016. — 5 берез. (№ 22). — С. 4.

2907. **Тютюнник Є.** Тяжко хворіє протитуберкульозний диспансер : жителі Чернігівщини, серед яких найбільша в країні кількість уражених цією страшною хворобою, лікують її в жахливих умовах / Євдокія Тютюнник // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 квіт. (№ 79). — С. 8.

2908. **Український сад** видатного хірурга : 180 років з дня народж. Миколи Скліфосовського / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 квіт. (№ 63). — С. 8.

2909. **Фещенко Ю.** "Чи подолано в Україні епідемію туберкульозу? Це питання дискусійне" : [інтерв'ю з дир. Ін-ту фтизіатрії і пульмонології ім. Ф. Г. Яновського НАМН України акад. Юрієм Фещенком] / спілкувалася Ольга Скрипник // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 берез. (№ 10). — С. 1, 12.

2910. **Худецький Ю.** Загадка людини : Юліан Худецький: Мозок має загадки навіть для нейрохірурга ... : [інтерв'ю з заслуж. лікарем] / розмовляв Іван Гаврилович // Галичина. — 2016. — 9 лют. (№ 10). — С. 5.

2911. **Царьова К.** Онкохворим допомогли міжнародні організації : партію ліків на 61 млн грн закупила для українців британ. компанія / Катерина Царьова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 квіт. (№ 78). — С. 2.

2912. **Цимбалюк В.** "Після Дебальцевого, коли зросла кількість поранених, ми брали пацієнтів безпосередньо із зони АТО" : [інтерв'ю з президентом Нац. акад. мед наук Віталієм Цимбалюком / спілкувалася Тетяна Моїсєєва] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 трав. (№ 84). — С. 10.

2913. **Чепурний В.** Як зупинити туберкульоз на Чернігівщині? / Василь Чепурний // Голос України. — 2016. — 23 лют. (№ 33). — С. 11.

2914. **Чумак В.** Очі та радіація : доктор біол. наук Вадим Чумак — про плідну співпрацю українських і американських вчених : [інтерв'ю] / розмовляв Юрій Віленський // День. — 2016. — 21 квіт. (№ 71). — С. 11.

62 Машинобудування. Техніка загалом

620 Випробування матеріалів. Матеріали промислового значення.

Електростанції. Економіка енергетики

2915. **Андрющенко Н.** Майбутнє, в якому немає місця "Газпрому" : єдиний в Україні фахівець із геоенергетики Олег Хоменко вважає, що проблема використання тепла Землі в побуті — питання часу / Наталія Андрющенко // День. — 2016. — 7 квіт. (№ 61). — С. 8—9.

2916. **Белявський О.** Нафтогазовий потік міліє — Росія скаженіє ... : спроба "умом понять" енергетичну політику Росії / Олександр Белявський // Високий замок. — 2016. — 21—27 квіт. (№ 46). — С. 10.

2917. **Василь Р.** "Використовуючи енергію Сонця, можна знизити витрати на опалення на 20 відсотків" : мешканець Миргорода Сергій Юрко спорудив сонячну теплову станцію вартістю всього 300 євро / Роберт Василь // Зоря Полтавщини. — 2016. — 5 квіт. (№ 48—49). — С. 4.

2918. **Волович О.** Газовий троянський кінь : [про рос. "Північний потік—1" та "Північний потік—2"] / Олексій Волович // Одеські вісті. — 2016. — 19 берез. (№ 21). — С. 2.

2919. **Воронович З.** Небезпечні маневри : у профспілці атомників вважають, що уряд. експеримент з атом. енергоблоками може призвести до нового Чорнобиля / Зіновія Воронович // Високий замок. — 2016. — 19 квіт. (№ 45). — С. 5.

2920. **Воронович З.** Субсидії на підігрів ... повітря : через застарілі системи опалення Україна щороку витрачає понад 2,6 млрд доларів — це майже вдвічі більше, ніж передбачено на субсидії / Зіновія Воронович // Високий замок. — 2016. — 5 квіт. (№ 39). — С. 7.

2921. **Габарчук К.** Чи допоможе фінський досвід обігріти наші домівки? / Кость Габарчук // Волинь-нова. — 2016. — 27 лют. (№ 22). — С. 4.

2922. **Громов О.** Дамоклів градус : [про диверсифікацію постачання газу в Україну] / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 24 берез. (№ 56). — С. 4.

2923. **Кацер-Бучковська Н.** Світова енергетика, ... чи встигне Україна на потяг енергетичного транзиту, інвестицій та інновацій? / Наталя Кацер-Бучковська // День. — 2016. — 1 берез. (№ 36). — С. 9.

2924. **Княжанський В.** Залежність, яку має вирішити диверсифікація : якщо Росія раптово перекриє "паливний" кран для укр. АЕС, то країна втратить понад 50% своїх генеруючих потужностей / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 20 квіт. (№ 70). — С. 8.

2925. **Княжанський В.** Із енергомонополіста — у концесіонери / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 7 квіт. (№ 61). — С. 8.
2926. **Княжанський В.** Позаштатна ситуація в енергетиці : уряд ухвалив "сирий" законопроект про ринок електроенергії — експерт / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 11—12 берез. (№ 42—43). — С. 11.
2927. **Коробко Б.** Як запобігти колапсу енергосистеми / Борис Коробко, Віктор Куніцин // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9). — С. 9.
2928. **Косянчук І.** Створюють фонд енергоефективності : фахівці пропонують нові кроки задля зменшення споживання тепла / Інна Косянчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 квіт. (№ 62). — С. 2.
2929. **Логанов Є.** Проекти запорізьких ОСББ визнано найкращими : чотири міста України взяли участь у міжнар. конкурсі з енергозбереження в житл. будинках / Євген Логанов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 квіт. (№ 65). — С. 15.
2930. **Мацегора К.** Електроенергетика євроінтегрується : Україна готова брати участь у всіх процесах, щоб зробити газ. сектор Європи незалежнішим насамперед від Росії / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 берез. (№ 41). — С. 2.
2931. **Мацегора К.** Японія навчить нас бути енергоефективними : за три-п'ять років Україна зможе вийти на щорічне заощадження майже мільярда куб. газу / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 квіт. (№ 68). — С. 2.
2932. **Повернутися, щоб вижити** : [про енергопостачання Луган. обл.] // Голос України. — 2016. — 17 лют. (№ 29). — С. 10.
2933. **Прудка Н.** Енергетичний алгоритм : [про незадовільний стан енергоблоків ТЕС] / Наталія Прудка // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 трав. (№ 84). — С. 4.
2934. **Сирота І.** Бути в групі лідерів і посідати домінуюче становище на ринку — дві великі різниці : [інтерв'ю з ген. дир. ПАТ "Укргідроенерго" Ігорем Сиротою] / спілкувалася Валерія Забродова // Голос України. — 2016. — 22 берез. (№ 51). — С. 13.
2935. **Сосницький Л.** Чому все дорого і погано, а не дешево і добре? : [про енергозбереження] / Леонід Сосницький // Голос України. — 2016. — 27 лют. (№ 37). — С. 8.
2936. **Терлецька О.** МАНлива сонячна енергетика України / Олена Терлецька // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 9.
2937. **Тимченко М.** "Ідеальний шторм" : [інтерв'ю з дир. енергохолдингу ДТЕК Максимом Тимченком] / спілкувалися: Алла Єрьоменко, Геннадій Кобаль, Ігор Маскалевич // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 1, 8.
2938. **Чебан О.** Хто останній по солому? : Вінничина взяла курс на місц. відновлювальні енергоресурси / Олег Чебан // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 берез. (№ 44). — С. 7.

621 Загальне машинобудування. Ядерна техніка. Електротехніка. Машинобудування загалом

2939. **Бобкова С.** "До Чорнобиля було чотири міні-Чорнобиля ...": 26 квіт. Україна відзначає 30-ті роковини трагедії на ЧАЕС / Сюзанна Бобкова // Високий замок. — 2016. — 26 квіт. (№ 48). — С. 3.
2940. **Василець Т.** Мисливці на вітер : [про підприємство "Світ вітру", який виготовляє вітряки] / Тетяна Василець // Слобідський край. — 2016. — 26 берез. (№ 37). — С. 6.
2941. **Грамоткін І.** "Поразка на Чорнобильській АЕС скінчилася, далі будемо лише перемагати" : [інтерв'ю з ген. дир. ЧАЕС Ігорем Грамоткіним] / спілкувався Олег Кільницький // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 8.
2942. **Данилейко М.** "Треба жити не минулим, а сьогоднішнім і майбутнім" : [інтерв'ю з президентом ПАТ "Кременчуцький завод дорожніх машин" Миколою Данилейком] / спілкувалася Юлія Думка-Кондратьєва // Зоря Полтавщини. — 2016. — 22 берез. (№ 40—41). — С. 1.
2943. **Даценко Л.** Енергозалежність на глибині 7 кілометрів : [про компанію ПрАТ "Нафтогазвидобування"] / Людмила Даценко // Зоря Полтавщини. — 2016. — 26 квіт. (№ 60—61). — С. 2.
2944. **Для збільшення власного видобутку, або Що гальмує розвиток галузі?** : [громад. слухання щодо реформування нац. газовидобув. галузі / записав Віктор Бондар] // Голос України. — 2016. — 8 квіт. (№ 64). — С. 6.
2945. **Дубов В.** Фронт, де всі працювали в режимі воєнного часу : минає 30 років, коли в ніч на 26 квіт. 1986 р. на Чорнобил. атом. електростанції сталася аварія, яка посідає особливе місце серед світових подій другої половини ХХ століття / Вольт Дубов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 квіт. (№ 69). — С. 10.
2946. **Дубровик-Рохова А.** Атомпрофспілка обурена ... : експерт: "Знижувати й підвищувати потужність ядерних реакторів по кілька разів на добу — це злочин" / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 12 квіт. (№ 64). — С. 9.
2947. **Думка-Кондратьєва Ю.** Геннадій Леготкін: "Мій головний принцип — добре робити свою справу" : [про голову нагляд. ради ПАТ "Кременчуцький колісний завод"] / Юлія Думка-Кондратьєва // Зоря Полтавщини. — 2016. — 22 квіт. (№ 58—59). — С. 3.
2948. **Закревський М.** Дезактивація Чорнобильської дезінформації, або Як приховувалися масштаби справжньої радіаційної загрози / Микола Закревський // Час Київщини. — 2016. — 22 квіт. (№ 16). — С. 16.

2949. **Закревський М.** Майбутнє ядерне сховище "здетонувало" черговий протест : чи потрібно будувати на Київщині централіз. радіоактив. могильник / Микола Закревський // Час Київщини. — 2016. — 18 берез. (№ 11). — С. 7.
2950. **Ісаченко С.** Дешево й безпечно : один з найбільших у світі гідроенергетиків з виведенням на повну потужність готовий дати додаткові мільйони кіловатів / Світлана Ісаченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 квіт. (№ 67). — С. 9.
2951. **Княжанський В.** Наскільки надійне "Укриття"? : що сьогодні відбувається на Чорнобильській АЕС / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 22—23 квіт. (№ 72—73). — С. 16—17.
2952. **Коваль І.** "Або ми погасимо цю пожежу, або ляжемо тут кістьми! ..." : до 30-річчя Чорнобильської трагедії / Ірина Коваль // Житомирщина. — 2016. — 26 квіт. (№ 46—47). — С. 4.
2953. **Ковальчук А.** "На горі горить реактор, під горою оре трактор" : до 30-х роковин Чорнобильської катастрофи / Анатолій Ковальчук // Слово Просвіти. — 2016. — 21—27 квіт. (№ 16). — С. 1, 6.
2954. **Лекомцев В.** "На ЧАЭС каждый выполнял свою работу" : [інтерв'ю з майором 6-й гвардейской танк. армії Валерієм Лекомцевим] / вела бесіду Людмила Русанова // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 26 квіт. (№ 29). — С. 7.
2955. **Листопад О.** Чи здатні ми контролювати "мирний" атом : буд-во нових енергоблоків АЕС не має входити у плани розвитку галузі / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 квіт. (№ 80). — С. 1, 5.
2956. **Логанов Є.** Як "Гідромаш" змінив північного сусіда на Європу / Євген Логанов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 берез. (№ 52). — С. 6.
2957. **Люта Г.** Кому відходять надра : [про продаж ліцензій на розробку харків. родовищ] / Ганна Люта // Дзеркало тижня. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 10.
2958. **Маскалевич І.** Атомна енергетика: "рефлекторний запис" / Ігор Маскалевич // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 9.
2959. **Маскалевич І.** Атомне поле: проміжний пейзаж : [про закупівлю атом. палива] / Ігор Маскалевич // Дзеркало тижня. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 10.
2960. **Маскалевич І.** Видобуток чи реверс? [про видобуток вуглеводнів] / Ігор Маскалевич // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9). — С. 9.
2961. **Мацегора К.** Безпека — справа колективна : міжнар. орг. сприятимуть Україні в подоланні дефіциту 105 млн євро на зведення нового об'єкта "Укриття" / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 квіт. (№ 80). — С. 2.
2962. **Мацегора К.** Надійність партнерства перевіряють роками : до 30-х роковин аварії на ЧАЕС Японія додатково надасть на буд-во сховища ядер. палива 3,5 млн євро / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 квіт. (№ 67). — С. 2.
2963. **Медуниця Ю.** Відповідати має вся цивілізація : проблеми Чорнобиля вкотре змушують замислитися над крихітністю сучас. світу / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 квіт. (№ 80). — С. 2.
2964. **Медуниця Ю.** "Джерело нейтронів" живитиме науку : харків. вчені-ядерники зробили величезний внесок у гарантування енерг. безпеки країни / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 24 берез. (№ 56). — С. 2.
2965. **Москаленко Я.** 30 років Чорнобильській трагедії : три запитання до нардепа : [інтерв'ю з нар. депутатом Ярославом Москаленком] / розмову вів Іван Усаченко // Час Київщини. — 2016. — 22 квіт. (№ 16). — С. 10.
2966. **Очеретний В.** "Радіація помилок не прощає" : [інтерв'ю з головою правління Житомир. обл. осередку громад. орг. Всеукр. чорнобил. спілки інвалідів МВС України Валерієм Очеретним] / інтерв'ю взяла Галина Проніна // Житомирщина. — 2016. — 29 берез. (№ 34—35). — С. 5.
2967. **Подольнян Н.** ПАТ "Сміламаш" — флагман вітчизняного машинобудування / Надія Подольнян // Черкаський край. — 2016. — 13 січ. (№ 3). — С. 4.
2968. **Про затвердження** плану заходів, пов'язаних з 30-ми роковинами Чорнобильської катастрофи : розпорядження Кабінету Міністрів України № 177-р від 2 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 берез. (№ 53). — С. 11—12. — Дод.: План заходів, пов'язаних з 30-ми роковинами Чорнобильської катастрофи.
2969. **Прокопчук С.** Подвійна гра як інструмент блокування реформ : чому протягом чверті століття всупереч числен. оптиміст. обіцянкам депутатів і урядовців видобуток газу в Україні тупцює на місці / Станіслав Прокопчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 берез. (№ 46). — С. 6.
2970. **Прудка Н.** Атом поспіху не прощає : перш ніж переводити АЕС у режим маневрування, потрібно зробити певну модернізацію їхніх блоків / Наталка Прудка // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 квіт. (№ 74). — С. 7.
2971. **Птащенко О.** Чорнобиль: трагедія і знак / Олександр Птащенко // Чорноморські новини. — 2016. — 14 квіт. (№ 33). — С. 3.
2972. **Пустовіт Т.** Полтавська сторінка Чорнобильського подвигу : [до 30-річчя катастрофи на ЧАЕС] / Тарас Пустовіт // Зоря Полтавщини. — 2016. — 15 квіт. (№ 54—55). — С. 3 ; 19 квіт. (№ 56—57). — С. 2 ; 26 квіт. (№ 60—61). — С. 1—2.
2973. **Сахно Ю.** Держава вшанувала 30-і роковини Чорнобильської трагедії / Юрій Сахно // Час Київщини. — 2016. — 29 квіт. (№ 17). — С. 2.

2974. **Стельмах Д.** "Українці славна нація — нам до фені радіація ..." : таким був чорний гумор, коли люди не розуміли, якими трагіч. є наслідки чорнобил. атома / Дмитро Стельмах // Високий замок. — 2016. — 21—27 квіт. (№ 46). — С. 13.

2975. **Токаревський В.** Наслідки "пожинатимуть" покоління : усі проекти, пов'язані з розробленням технологій поводження з радіоактив. відходами, залишаються на папері, їх не виконували упродовж 25 років. Володимир Токаревський: "Треба змінити ставлення до атом. енергетики, щоб не допустити в країні другого Чорнобиля" : [інтерв'ю з дир. Ін-ту проблем Чорнобиля] / спілкувався Станіслав Прокопчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 29 квіт. (№ 82). — С. 1, 5.

2976. **Україна. Президент (2014 — ; Порошенко П. О.). Про додаткові заходи щодо перетворення об'єкта "Укриття" на екологічно безпечну систему та відродження територій, що зазнали радіоактивного забруднення внаслідок Чорнобильської катастрофи** : указ Президента України [№ 141/2016 від 13 квіт. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 квіт. (№ 74). — С. 12.

2977. **Холоша В.** "Пожинаємо плоди "залишкового принципу" : [інтерв'ю з экс-головою Адмін. зони відчуження і зони безумовного (обов'язкового) відселення Володимиром Холошею] / спілкувався Станіслав Прокопчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 берез. (№ 55). — С. 5.

2978. **Шпак В.** Ліфтове ошасливлення : в Житомирі, який був серед піонерів запровадж. карток на будинкові підйомники, знову революц. зміни / Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 берез. (№ 43). — С. 8.

2979. **Щербак Ю.** "30 років Чорнобиля: уроки для людства" : (наслідки Чорнобильської катастрофи для України і світу: пошкодження, забруднення, здоров'я населення, політичні аспекти) / Юрій Щербак // Слово Просвіти. — 2016. — 28 квіт. — 4 трав. (№ 17). — С. 2.

2980. **Юзич М.** Футуристичне видовище, або Як у столиці проходив другий форум інновац. технологій / Марія Юзич // День. — 2016. — 15 берез. (№ 44). — С. 6.

622 Гірнична справа

2981. **Листопад О.** Копати треба чесно : урядові постанови зробили отримання дозволів "на надра" відчутно прозорими / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 квіт. (№ 74). — С. 2.

2982. **Химич Ю.** "Мені дуже подобається Європа, але завжди хочеться повертатися додому — в Україну, бо тут я народився, тут живуть мої рідні й близькі" : [інтерв'ю з ген. дир. ТОВ "Біланівський ГЗК" Юрієм Химичем] / спілкувалася Марина Бабич // Село полтавське. — 2016. — 11 січ. (№ 5).

622.3 Добування окремих корисних копалин, руд, порід

2983. **Воронцов П.** "Кошти треба вкладати у вітчизняне виробництво, а не купувати паливо в Австралії й Африці", — вважають гірники / Павло Воронцов // Голос України. — 2016. — 31 берез. (№ 58). — С. 6.

2984. **Лотоус В.** "Ситуація на світовому ринку тривожна, але ми робимо все можливе, щоб із мінімальними втратами пережити кризу" : [інтерв'ю з головою правління "Полтавський гірничо-збагачувальний комбінат" Віктором Лотоусом] / спілкувалася Марина Бабич // Село полтавське. — 2016. — 7 квіт. (№ 13). — С. 8—9.

2985. **Солоненко М.** Останній шанс вугільної Волині / Максим Солоненко // Голос України. — 2016. — 14 квіт. (№ 69). — С. 6.

622.33 Добування твердих корисних копалин органічного походження

2986. **Авраменко А.** По "чорне золото" — через тунель : уперше в Україні гірники успішно пройшли крізь значну геол. аномалію / Аркадій Авраменко // Голос України. — 2016. — 5 лют. (№ 21). — С. 16.

2987. **Сміян Н.** Шахти мають бути цікавими для інвесторів / Надія Сміян // Голос України. — 2016. — 10 лют. (№ 24). — С. 3.

622.36 Добування різних промислових неорганічних мінералів і земель (головним чином неметалевих)

2988. **Федорчук Ю.** Золоте дно піскових кар'єрів : [про розробку незаконних кар'єрів (піску, глини, каменю) на Одещині] / Юрій Федорчук // Одеські вісті. — 2016. — 16 лют. (№ 12). — С. 1.

622.37 Добування коштовного і напівкоштовного каміння

2989. **Антонюк-Кисіль В.** "Розрита могила для самих себе" : канд. мед. наук Володимир Антонюк-Кисіль — про радіаційні наслідки незакон. видобутку бурштину на Рівненщині : [інтерв'ю з судин. хірургом] / розмовляв Олексій Костюченко // День. — 2016. — 13 квіт. (№ 65). — С. 11.

2990. **Бояркін М.** Видобуток сонячного каменю потрібно легалізувати : [інтерв'ю з в. о. голови Держ. служби геології та надр України Миколою Бояркіним] / розпитував Богдан Тишук // Голос України. — 2016. — 2 квіт. (№ 60). — С. 10.

2991. **Кравчук Н.** Природа плаче бурштиновими сльозами : на боротьбу зі старателями кинули Нацгвардію! / Наталія Кравчук // Високий замок. — 2016. — 21—27 квіт. (№ 46). — С. 11.

2992. **Макарук П.** На Поліссі керує не президент, а бурштинова мафія / Петро Макарук // Волинь-нова. — 2016. — 17 берез. (№ 29). — С. 18.

2993. **Омелянчук І.** Гордіїв вузол бурштинових проблем : чи під силу розв'язати його оперативному штабу, що розпочав роботу в Сарнах? / Інна Омелянчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 13 квіт. (№ 70). — С. 4.
2994. **Павлушенко О.** Бурштинова лихоманка вбиває довкілля : [інтерв'ю з дир. ДП "Словечанський лісгосп" Олександром Павлушенком] / розмову вів Іван Дубницький // Житомирщина. — 2016. — 22 берез. (№ 31—32). — С. 3.
2995. **Тимошук Я.** "Якби дозволили копати бурштин, давно став би мільйонером. Може, поляки, раз приїхали, пособлять?" / Ярослава Тимошук // Волинь-нова. — 2016. — 17 берез. (№ 29). — С. 10—11.
2996. **Харченко О.** "Копанки" розповзаються по країні ... : губернатор Рівненщини просить Авакова ввести підрозділи Нацгвардії, щоб локалізувати "бурштинову лихоманку". Громадськість цього вимагала давно / Ольга Харченко // День. — 2016. — 18—19 берез. (№ 47—48). — С. 18—19.
2997. **Харченко О.** Це злочин національного рівня : "бурштинова лихоманка" оголила нашу найголовнішу проблему: і влада, і громадяни поведуться зі своєю землею як колонізатори / Ольга Харченко, Марія Прокопенко // День. — 2016. — 4—5 берез. (№ 39—40). — С. 18—19.
2998. **Юркова О.** Депутати увімкнули червоне світло претендентам на видобуток бурштину / Олександра Юркова // Голос України. — 2016. — 24 лют. (№ 34). — С. 3.
2999. **Юркова О.** Основна тема позачергової сесії [Рівненської] облради — бурштин / Олександра Юркова // Голос України. — 2016. — 7 квіт. (№ 63). — С. 3.

623 Військова техніка

3000. **Бадрак В.** Зняти ОПК з ручного керування має державна військово-технічна політика : [інтерв'ю з дир. Центру дослідж. армії, конверсії й роззброєння Валентином Бадраком] / спілкувалася Ольга Вауліна // Голос України. — 2016. — 5 лют. (№ 21). — С. 11.
3001. **Галаур В.** Харків стане плацдармом Укроборонпрому : підприємства Слобожанщини долучаться до програми з випуску військ. техніки і озброєння / Володимир Галаур // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 берез. (№ 41). — С. 6.
3002. **Галаур В.** Чи врятує "Оплот" завод імені Малишева? : бути чи не бути укр. танку, боєздатність якого прирівнюють до цілої роти солдатів / Володимир Галаур // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 берез. (№ 43). — С. 6.
3003. **Мацегора К.** Оборонпром підвищує рівень : цього року підприємства ВПК отримають 11 млрд грн на вир-во новіт. озброєння / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 берез. (№ 57). — С. 2.
3004. **Прокопенко М.** Ідеї — на озброєння! : "День" дізнався, над чим працюють укр. військ. винахідники / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 26 квіт. (№ 74). — С. 9.
3005. **Прокопенко О.** З виставки в зону АТО : [про темат. вист. з озброєння, військ. техніки та розробок військ. призначення] / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 трав. (№ 85). — С. 3.

625 Цивільне будівництво сухопутних транспортних шляхів

3006. **Біловицька Н.** Як перезимували дороги : цього року на Дніпропетровщині заплановано капіт. відремонтувати 123 автошляхи / Наталія Біловицька // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 берез. (№ 55). — С. 4.
3007. **Бондарева А.** Рені посадили на порохову бочку : [про буд-во дороги Одеса—Рені] / Антоніна Бондарева // Одеські вісті. — 2016. — 23 лют. (№ 14). — С. 1.
3008. **Вадатурський А.** Рятуючи одну дорогу, врятувати країну : [про буд-во доріг та інфраструктури] / Андрій Вадатурський // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 7.
3009. **Вовк Л.** "Ми примусимо дорожні служби працювати з новою якістю" / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 трав. (№ 84). — С. 2.
3010. **Головко О.** Ямковий ремонт має зникнути як явище : уряд розуміє, що без якісних доріг наша економіка далеко не заїде / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 берез. (№ 47). — С. 1—2.
3011. **Гурічева Т.** Б'є на сполох Старосілля : [про ремонт дороги від с. Старосілля] / Тетяна Гурічева // Одеські вісті. — 2016. — 20 лют. (№ 13). — С. 1.
3012. **Закревський М.** Інформаційний шлагбаум від обласного автодору, або Як у службі реагують на запити ЗМІ : [про незадовільний стан автошляхів] / Микола Закревський // Час Київщини. — 2016. — 1 квіт. (№ 13). — С. 9.
3013. **Івашко О.** Навіть фури не пройдуть : розбиті вщент миколаїв. дороги місц. жителі самотужки рятують від повного знищення / Олена Івашко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 берез. (№ 52). — С. 1, 5.
3014. **Лісова А.** Чим більше буде митних платежів, тим кращими стануть наші дороги : кореспонденти "Волині-нової" з'ясували, скільки коштів закладено в обл. бюджетах на ремонт автошляхів Волині і Рівненщини у 2016 р. / Алла Лісова, Левко Забрідний // Волинь-нова. — 2016. — 23 лют. (№ 20). — С. 4.
3015. **Ліщенко Ю.** "Маски-шоу" в офісах турецького "Онуру" : шукають 50 млн євро, проплачені ісп. фірмі, яка обіцяла облаштувати дорогу Броди—Стрий / Юлія Ліщенко // Високий замок. — 2016. — 8—10 квіт. (№ 41). — С. 1, 3.
3016. **Медуниця Ю.** 2016-й можна вважати роком відновлення автошляхів : в уряді обіцяють зважений підхід до використання бюджет. коштів під час буд-ва й ремонту доріг / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 берез. (№ 48). — С. 2.
3017. **Мельник П.** На мапі — міжнародна магістраль, а під колесами — глибокі ями / Петро Мельник // Голос України. — 2016. — 14 квіт. (№ 68). — С. 18.

3018. **Ткач Е.** Каким будет Днепропетровск через 20 лет? : будут развивать магистрал. улицы / Елена Ткач // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 15 берез. (№ 17). — С. 2.

3019. **Юрченко М.** Шляховики обіцяють працювати по-новому : повномасшт. буд-во автодоріг в Україні має розпочатися у червні / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 квіт. (№ 77). — С. 3.

3020. **Яцков Б.** Не буде доріг — не буде розвитку : [інтерв'ю з головою Ізяслав. райдержадмін. Борисом Яцковим] / розмовляв Костянтин Зварич // Подільські вісті. — 2016. — 22 берез. (№ 32). — С. 2.

626 Гідротехніка. Гідротехнічне будівництво загалом

3021. **Колев О.** Дамба під загрозою : [про дамбу на о. Репіда Ізмаїл. р-ну] / Олег Колев // Одеські вісті. — 2016. — 30 січ. (№ 7). — С. 1.

3022. **Якель Р.** ГЕС На Дністрі: економічна вигода і екологічне лихо : [про буд-во каскаду з шести ГЕС із водосховищами на р. Дністер] / Роман Якель // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 берез. (№ 10). — С. 10.

628 Санітарна техніка. Водопостачання.

Водопровід і каналізація. Освітлювальна техніка

3023. **Карпюк Г.** Екологічна катастрофа під Києвом : [про катастроф. стан очісних споруд] / Геннадій Карпюк // Час Київщини. — 2016. — 15 квіт. (№ 15). — С. 17.

3024. **Карпюк Г.** Про те, хто ми є, говорить наше сміття : [про сан. очистку населених пунктів] / Геннадій Карпюк // Час Київщини. — 2016. — 8 квіт. (№ 14). — С. 17.

3025. **Кирей Р.** Тверді відходи даватимуть струм : проблему сміттепереробки на Черкащині беруться розв'язати інвестори / Роман Кирей // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 трав. (№ 84). — С. 3.

3026. **Клименко Н.** В тренде нынче мусор : [об уборке мусора в Первомайске] / Наталия Клименко // Рідне Прибужжя. — 2016. — 17 бер. (№ 11). — С. 7.

3027. **Насипаний І.** Нам бодай щось запозичити : [про утилізацію смітників. відходів в Одес. обл.] / Іван Насипаний // Одеські вісті. — 2016. — 12 берез. (№ 19). — С. 7.

3028. **Особова О.** Хто заплатить за воду з-під "градів"? : об'єкти водопостач. на Луганщині відновлює Червоний Хрест / Олена Особова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 квіт. (№ 77). — С. 6.

3029. **Про затвердження** Порядку подання декларації про відходи та її форми : постанова Кабінету Міністрів України № 118 від 18 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 берез. (№ 55). — С. 14. — Дод.: Порядок подання декларації про відходи ; Декларація про відходи.

3030. **Про схвалення** Всеохоплюючої стратегії імплементації Глави IV (Санітарні та фітосанітарні заходи) Розділу IV "Торгівля і питання, пов'язані з торгівлею" Угоди про асоціацію між Україною, з однієї сторони, та Європейським Союзом, Європейським Співтовариством з атомної енергії і їхніми державами-членами, з іншої сторони : розпорядження Кабінету Міністрів України № 228-р від 24 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 квіт. (№ 65). — С. 16—17. — Дод.: Всеохоплююча стратегія імплементації Глави IV (Санітарні та фітосанітарні заходи) Розділу IV "Торгівля і питання, пов'язані з торгівлею" Угоди про асоціацію між Україною, з однієї сторони, та Європейським Союзом, Європейським Співтовариством з атомної енергії і їхніми державами-членами, з іншої сторони.

629 Машинобудування транспортних засобів. Транспортне машинобудування

3031. **Алексєєнко О.** Найдорожче авто для найбіднішої країни Європи / Олександр Алексєєнко // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9). — С. 6.

3032. **Бадрак В.** Індійський форсаж : [про створення Індією та Україною нового багатофункціон. літака] / Валентин Бадрак // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 4.

3033. **Данилець О.** Політ на Місяць спланували в Полтаві / Олександр Данилець // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 квіт. (№ 69). — С. 5.

3034. **Каденюк Л.** "Росія чхала на весь світ" : укр. космонавту Леоніду Каденюку виповнилося 65 років : [інтерв'ю з першим укр. космонавтом Леонідом Каденюком] / спілкувався Богдан Бондаренко // Зоря Полтавщини. — 2016. — 9 лют. (№ 18—19). — С. 4.

3035. **Корнієнко О.** Курсом спадкоємності : [про Запоріж. машинобуд. конструктор. бюро "Прогрес" ім. акад. О. Г. Івченка] / Ольга Корнієнко // Запорізька правда. — 2016. — 4 лют. (№ 4). — С. 6—7.

3036. **Кравчук Н.** Ракети під Луцьком запускали ще ...1892 року! : розробляв їх нащадок запоріж. козаків Олександр Засядько / Наталія Кравчук // Високий замок. — 2016. — 1 берез. (№ 25). — С. 7.

3037. **Логанов Є.** Як впроваджували український легковик : один із батьків "Таврії" Степан Кравчун святкує ювілей / Євген Логанов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 квіт. (№ 74). — С. 9.

3038. **"Лоша" і "Мрія"** авіаконструктора : [до 110-річчя від дня народж. О. Антонова] / підгот. Олена Ігнатенко // Зоря Полтавщини. — 2016. — 9 лют. (№ 18—19). — С. 5.

3039. **Лусід Ш.** "Я мала летіти раніше Терешкової" : [інтерв'ю з амер. астронавткою Шеннон Лусід] / спілкувався Володимир Рибальченко // Голос України. — 2016. — 12 квіт. (№ 66). — С. 11.

3040. **Основа** космического будущего Украины закладывается сегодня! : [інтерв'ю с руководством КБ "Южное"] / беседу вели Ольга Гричишкіна, Сергей Чернявский // Зоря—Область. — 2016. — 30 берез. (№ 24). — С. 8—10.

3041. **Парфенова А.** Ситуація в КБ "Південне" — вирок уряду та парламенту? : [про звільнення ген. конструктора — ген. директора КБ "Південне" Олександра Дехтярьова] / Анастасія Парфенова // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 26 квіт. (№ 29). — С. 2.

3042. **Посухов В.** Карколомна доля видатного корабеля : [про інженера-суднобудівника В. П. Костенка] / Валентин Посухов // Зоря Полтавщини. — 2016. — 23 лют. (№ 26—27). — С. 3.

3043. **Соболь В.** Професія — космічний розвідник : [про ветерана косміч. галузі Петра Фриза] / Володимир Соболь // Житомирщина. — 2016. — 12 квіт. (№ 40—41). — С. 5.

3044. **Хлебникова Я.** "Мы не позволим НКАУ и действующему правительству окончательно разворовать и уничтожить ракетно-космическую отрасль", — Александр Вилкул / Ярослава Хлебникова // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 17 берез. (№ 18). — С. 3.

3045. **Шевчук І.** Зона ризикованого суднобудування : вічизн. верфі зможуть здолати кількаразове зменшення обсягів виробництва, лише коли світ віритиме у стабільність нашої держави / Іван Шевчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 берез. (№ 44). — С. 1, 5.

63 Сільське господарство та суміжні науки. Лісове господарство.

Мисливство. Рибне господарство

630 Лісове господарство. Лісівництво

3046. **Бондар А.** "Майбутні покоління отримають високопродуктивні вінницькі ліси" : [інтерв'ю з нач. Вінниц. обл. упр. ліс. та мислив. госп-ва Анатолієм Бондарем] / спілкувався Олег Чебан // Урядовий кур'єр. — 2016. — 14 квіт. (№ 71). — С. 11.

3047. **Васильчук В.** Не наробити у лісі глуму / Володимир Васильчук // Житомирщина. — 2016. — 15 берез. (№ 28—29).

3048. **Васильчук В.** Основний пріоритет — відтворення лісу / Володимир Васильчук // Житомирщина. — 2016. — 29 квіт. (№ 48). — С. 6.

3049. **Ісаченко С.** Земельний податок має збагачувати громади : нинішній стан лісокористування обкрадає гірські села, через що не поповнюються місц. бюджети / Світлана Ісаченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 квіт. (№ 79). — С. 6.

3050. **Кватирко О.** Підсумки року: маємо чим пишатися, маємо й над чим працювати : [про лісогосподарювання у Волин. обл.] / Олександр Кватирко // Волинь-нова. — 2016. — 1 берез. (№ 23). — С. 8.

3051. **Кривда М.** Лісівник може помилитися раз на сто років / Марина Кривда // Голос України. — 2016. — 2 квіт. (№ 60). — С. 11.

3052. **Лашенко С.** "Стан лісів залежить безпосередньо від рівня культури" : проф. Павло Вакулюк — про виховання фахівців-патріотів / Сергій Лашенко // День. — 2016. — 15—16 квіт. (№ 67—68). — С. 12.

3053. **Листопад О.** Пилова буря прийде завтра : полезахісні лісосмуги треба захистити законом і віддати в добрі руки / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 квіт. (№ 75). — С. 1, 11.

3054. **Листопад О.** Праліси не можна відтворити : для їхнього збереження потрібні спец. закон і ... совість / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 трав. (№ 86). — С. 1, 4.

3055. **Листопад О.** Що не згорить, то зрубають? [про Держлісагенство] / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 квіт. (№ 67). — С. 4.

3056. **Моша С.** Лісом торгують — друзки летять : [круглий стіл з проблем забезпечення сировиною] / Сергій Моша, Ірина Крячко // Сумщина. — 2016. — 12 трав. (№ 19). — С. 5.

3057. **Ніколаєнко Л.** Мелодія дубового лісу : [про Гоголівське лісництво у Миргород. держлісгоспі] / Леонард Ніколаєнко // Зоря Полтавщини. — 2016. — 15 квіт. (№ 54—55). — С. 1.

3058. **Тараненко Ю.** "Ліс — не пшениця, яка дає урожай уже цього літа" : [інтерв'ю з нач. Полтав. обл. упр. ліс. та мислив. госп-ва Юрієм Тараненком] / спілкувався Олександр Данилець // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 берез. (№ 53). — С. 6.

631/638 Сільське господарство

3059. **Бабенко А.** Управління агросектором треба перебудувати : зем. ресурси, техн. потенціал і людський капітал використовують не зовсім раціонально / Анатолій Бабенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 берез. (№ 40). — С. 8.

3060. **Бабич М.** Баришівська зернова компанія — без підтримки соціальної сфери неможливий динамічний розвиток / Марина Бабич // Село полтавське. — 2016. — 28 квіт. (№ 16—17). — С. 8—9.

3061. **Бабич М.** Якісний силос починається з насіння / Марина Бабич // Село полтавське. — 2016. — 3 берез. (№ 8). — С. 7.

3062. **Бабчук А.** Сади вбивають дітей? : безконтрольна хім. обробка дерев може спровокувати еколог. катастрофу / Антоніна Бабчук // Чернівці. — 2016. — 7 квіт. (№ 14). — С. 5.

3063. **Біловицька Н.** Чи стане пасічник мільйонером? / Наталія Біловицька // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 квіт. (№ 73). — С. 5.

3064. **Бобро М.** Яру пшеницю незаслужено витісняють з полів / Михайло Бобро // Голос України. — 2016. — 5 квіт. (№ 61). — С. 10.

3065. **Болоховська А.** "БТУ-Центр" — біотехнологія без меж / Алла Болоховська // Село полтавське. — 2016. — 24 берез. (№ 11). — С. 6.
3066. **Болоховська А.** Як підвищити потенціал урожайності сої? / Алла Болоховська // Село полтавське. — 2016. — 21 квіт. (№ 15). — С. 7.
3067. **Буцько С.** "Не олігархи годують країну, а прості сільгоспвиробники" : [інтерв'ю з ген. директором ТОВ "Продсільпром" Сергієм Буцьком] / інтерв'ю вела Наталя Подолян // Черкаський край. — 2016. — 6 січ. (№ 1—2). — С. 4.
3068. **Валько Є.** "АгроГід" від компанії "Сингента" — надійний партнер в отриманні високих урожаїв і прибутків / Євгенія Валько // Село полтавське. — 2016. — 21 квіт. (№ 15). — С. 9.
3069. **Валько Є.** Фінансові рішення від компанії "Сингента": легко, прозоро, ефективно / Євгенія Валько // Село полтавське. — 2016. — 24 берез. (№ 11). — С. 7.
3070. **Василець Т.** Золота корова : чи потрібне комусь молоко від селян / Тетяна Василець, Олександр Гаркавець // Слобідський край. — 2016. — 23 квіт. (№ 49). — С. 1, 6.
3071. **Васильчук В.** Овруцький молочноконсервний: модернізація без відриву від виробництва / Володимир Васильчук // Житомирщина. — 2016. — 19 квіт. (№ 43—44). — С. 5.
3072. **Васильчук В.** Поліська перспектива : [про м'ясне тваринництво на Поліссі] / Володимир Васильчук // Житомирщина. — 2016. — 6 трав. (№ 49). — С. 7.
3073. **Власов В.** Виноградарство в Одеській області: точка відліку / В'ячеслав Власов // Одеські вісті. — 2016. — 19 січ. (№ 4). — С. 2. — Закінч. Початок: 29 груд. 2015 р.
3074. **Воронович З.** Чому Європі не смакує наше молоко? : квоти на експорт молокопродукції до ЄС існують два роки. Та лише тепер десяток укр. молокозаводів змогли отримати дозвіл на експорт / Зиновія Воронович // Високий замок. — 2016. — 1 берез. (№ 25). — С. 6.
3075. **Вчасне** живлення винограду — запорука урожайності / підгот. Юлія Думка-Кондратьєва // Зоря Полтавщини. — 2016. — 29 квіт. (№ 62—64). — С. 12.
3076. **Гаврилюк Г.** У родючих черноземів мають бути надійні охоронці / Галина Гаврилюк, Іван Веренчук // Голос України. — 2016. — 29 берез. (№ 56). — С. 11.
3077. **Гаркавець О.** Чи робити акцент на гречці? : думки провід. фермерів Харківщини / Олександр Гаркавець // Слобідський край. — 2016. — 14 квіт. (№ 45). — С. 4.
3078. **Гоцуєнко Е.** Промислове виробництво ... горіхів : самоорганізація горіхівників здатна створити потуж. заслін як корупції на митницях, так і контрабанді / Еліанд Гоцуєнко, Надія Гоцуєнко // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9). — С. 10.
3079. **Григор'єв В.** Віктор Іванчик: "Прагнути неможливого, щоб досягти максимального" : [про ген. директора агропромхолдингу "Астарта-Київ"] / Віталій Григор'єв // Село полтавське. — 2016. — 31 берез. (№ 12). — С. 8—9.
3080. **Данилець О.** Не ятрить душу годувальникам : полтав. агропромисловцям є чим пишатися: чимало тварин. комплексів уже по-європейськи надсучасні / Олександр Данилець // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 берез. (№ 60). — С. 6.
3081. **Данилець О.** Як на 240 гектарах кількості людей працевлаштували : на Полтавщині відроджують велике зрошення й бережуть водні ресурси / Олександр Данилець // Урядовий кур'єр. — 2016. — 29 берез. (№ 59). — С. 7.
3082. **Даценко Л.** Шлях до підвищення продуктивності тваринництва : [про селекційну компанію KWS] / Людмила Даценко // Зоря Полтавщини. — 2016. — 4 берез. (№ 32—33). — С. 2.
3083. **Добровольський В.** Виснажена земля, або Хто захистить багатство нації? / Василь Добровольський // Подільські вісті. — 2016. — 22 берез. (№ 32). — С. 1—2.
3084. **Дубровик-Рохова А.** Українське молоко завойовує європейські ринки : експерт: "Це передусім сигнал для внутрішнього споживача: в країні якісний продукт" / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 13 квіт. (№ 65). — С. 8.
3085. **Закревський М.** Глибше орати — більше хліба не мати : як в обл. проходить посівна кампанія / Микола Закревський // Час Київщини. — 2016. — 15 квіт. (№ 15). — С. 16.
3086. **Іщенко Г.** Посівна — 2016: корекція гривнею / Галина Іщенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 берез. (№ 52). — С. 4.
3087. **Кандиба П.** "У нашій агрофірмі працюють професіонали, на яких можна покластися в будь-яку хвилину" : [інтерв'ю з ген. директором ТОВ "Агрофірма "Хорольська" агропромхолдингу "Астарта-Київ" Павлом Кандибою] / спілкувалася Віладиліна Балухата // Село полтавське. — 2016. — 14 квіт. (№ 14). — С. 3.
3088. **Квітка Г.** Зерно міцніше за метал : агропром може виявитися не надто надійним локомотивом економіки / Галина Квітка // Голос України. — 2016. — 29 берез. (№ 56). — С. 10.
3089. **Кирей Р.** Годувальниця просить порятунку : Україна робить лише перші кроки у формуванні ринку екол. чистих товарів / Роман Кирей // Урядовий кур'єр. — 2016. — 17 берез. (№ 51). — С. 6.
3090. **Кирей Р.** Черкащина зміцнює молочні традиції : край завжди славився високою продуктивністю ферм / Роман Кирей // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 квіт. (№ 80). — С. 6.
3091. **Ковбель А. І.** Підживлення озимих після відновлення вегетації / А. І. Ковбель, В. Й. Побережник та ін. // Село полтавське. — 2016. — 17 берез. (№ 10). — С. 7.

3092. **Колісник М.** "Сільське господарство сьогодні — це локомотив, який тягне на собі всю державу. Але в нього попереду зруйновані мости та розібрані колії": [інтерв'ю з керівником СФГ "Златопіль" Миколою Колісником] / спілкувалася Євгенія Харченко // Село полтавське. — 2016. — 10 берез. (№ 9). — С. 10.
3093. **Колтуцький О.** Львівських селян зацікавлюють кооперацією: в обл. стартував пілот. проект "500 успішних сімейних господарств" / Орест Колтуцький // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 берез. (№ 43). — С. 7.
3094. **Кузьменко С.** Українці доводять, що вітчизняне краще за іноземне: у Полтаві відкрито представництво насіннєвої компанії LNZ Group: [інтерв'ю з дир. Полтав. представництва ТОВ "ЛНЗ" Сергієм Кузьменком] / спілкувалася Марина Бабич // Село полтавське. — 2016. — 10 берез. (№ 9). — С. 7.
3095. **Лісна Т.** Час змінювати поле: науковці радять аграріям рівнятися на степ / Тетяна Лісна // Слобідський край. — 2016. — 3 берез. (№ 27). — С. 5.
3096. **Луговий М.** Аграрні розписки успішно витримують випробування практикою / Микола Луговий // Демократична Україна. — 2016. — 18 берез. (№ 11). — С. 9.
3097. **Луговий М.** Кредитування через аграрні розписки / Микола Луговий // Чорноморські новини. — 2016. — 17 берез. (№ 25). — С. 2.
3098. **Марченко В.** На європейський молочний ринок виходить СПОП "Відродження" на Шполянщині / Василь Марченко // Черкаський край. — 2016. — 20 січ. (№ 5). — С. 8.
3099. **Найдюнова В.** "Бог дав нам землю родючу, багато сонця, талановитих людей": [інтерв'ю з дир. ДП "Дослідне господарство "Асканійське" Вірою Найдюновою] / спілкувався Олександр Крючков // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 квіт. (№ 65). — С. 6.
3100. **Наумук С.** Кому йдуть аграрні гроші на Волині?: 59% коштів держ. підтримки минулого року отримала одна фірма — ПАТ "Володимир-Волинська птахофабрика" / Сергій Наумук // Волинь-нова. — 2016. — 25 лют. (№ 21). — С. 7.
3101. **Неїлик М.** "Вінницькі аграрії мають ресурси, щоб працювати на плановий урожай": [інтерв'ю з дир. департаменту агропромисл. розвитку Вінниц. облдержадмін. Миколою Неїликом] / спілкувався Олег Чебан // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 квіт. (№ 62). — С. 7.
3102. **Опара М.** Він присвятив своє життя "царю ґрунтів" — чернозему: пам'яті великого вченого-ґрунтознавця [В. В. Докучаєва] / Микола Опара, Надія Опара // Село полтавське. — 2016. — 18 січ. (№ 6). — С. 6.
3103. **Опара М.** Про що говорить озимий клин ... / Микола Опара // Село полтавське. — 2016. — 17 берез. (№ 10). — С. 3.
3104. **Особова О.** Як забезпечити зерну луганську пропуску?: під врожай—2016 в обл. забракне елеваторів / Олена Особова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 квіт. (№ 80). — С. 6.
3105. **Павленко О.** Про хліб і вино: [інтерв'ю з міністром агрополітики та продовольства Олексієм Павленком] / спілкувався Сергій Сулима // Голос України. — 2016. — 12 лют. (№ 26). — С. 9.
3106. **Пасєка С. В.** Як виростити високий урожай?: [про технологію вирощування кукурудзи компанією ТОВ "АПК Маїс"] / С. В. Пасєка // Нова доба. — 2016. — 7 квіт. (№ 14). — С. 5.
3107. **Погребняк А.** "Давити на агробізнес податками — це загаяти його в "тінь": [інтерв'ю з членом ради підприємців при КМУ, головою регіон. ради підприємців Черкас. обл., головою правління ПрАТ "Коопзовнішторг" Анатолієм Погребняком] / інтерв'ю вела Наталя Подолян // Черкаський край. — 2016. — 20 січ. (№ 5). — С. 4.
3108. **Поєдинок М.** Куди рухається українське село?: потрібно невідкладно дати малим і переважно самозайнятим господарствам податк. політику і пряму підтримку відповідно до європ. зразка / Микола Поєдинок // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 берез. (№ 46). — С. 6.
3109. **Про внесення** змін до деяких законів України щодо приведення законодавства України у сфері насінництва та розсадництва у відповідність з європейськими та міжнародними нормами і стандартами: закон України [№ 864-VIII від 8 груд. 2015 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 берез. (№ 50). — С. 7—10.
3110. **Про внесення** змін до Порядку використання коштів, передбачених у державному бюджеті для фінансової підтримки заходів в агропромисловому комплексі шляхом здешевлення кредитів: постанова Кабінету Міністрів України № 267 від 6 квіт. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 квіт. (№ 80). — С. 12.
3111. **Про затвердження** Детальних правил виробництва органічної продукції (сировини) бджільництва: постанова Кабінету Міністрів України № 208 від 23 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 квіт. (№ 68). — С. 13. — Дод.: Детальні правила виробництва органічної продукції (сировини) бджільництва.
3112. **Про затвердження** Детальних правил виробництва органічної продукції (сировини) тваринного походження: постанова Кабінету Міністрів України № 241 від 30 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 14 квіт. (№ 71). — С. 12—13. — Дод.: Детальні правила виробництва органічної продукції (сировини) тваринного походження.
3113. **Про схвалення** Концепції Державної цільової програми розвитку аграрного сектору економіки на період до 2020 року: розпорядження Кабінету Міністрів України № 1437-р від 30 груд. 2015 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 берез. (№ 60). — С. 12—13. — Дод.: Концепція Державної цільової програми розвитку аграрного сектору економіки на період до 2020 року.
3114. **Прохоренко М.** Довгорові нащадки європейського тура / Микола Прохоренко // Запорізька правда. — 2016. — 14 квіт. (№ 14). — С. 23.

3115. **Проценко М.** Скільки коштуватиме цукор? : прогнози та реалії "солодкої" кризи в Україні / Марина Проценко // Слобідський край. — 2016. — 28 квіт. (№ 51). — С. 2.
3116. **Савченко А.** "Картопля — затратна культура, але при дотримуванні всіх технологій під час вирощування — отримає високий урожай" : [інтерв'ю з директором ПП "Картопля Полтавщини" Анатолієм Савченком] / спілкувалася Марина Бабиш // Село полтавське. — 2016. — 14 квіт. (№ 14). — С. 5.
3117. **Сорочан А.** Природі вопреки : [о хлопководстве в Украине] / Анатолий Сорочан // Южная правда. — 2016. — 12 марта (№ 27). — С. 1, 3.
3118. **Фролов С.** На старті весняної посівної кампанії : [інтерв'ю з директором департаменту агропром. розвитку ОДА Сергієм Фроловим] // Зоря Полтавщини. — 2016. — 1 берез. (№ 30—31). — С. 2. — спілкувалася Людмила Даценко.
3119. **Харченко Є.** "Сингента" — це інноваційна компанія, за якою майбутнє" / Євгенія Харченко // Село полтавське. — 2016. — 21 квіт. (№ 15). — С. 8.
3120. **Хлібороби** із задоволенням вийшли в поле, але проблем, що додають невпевненості в завтрашньому дні, вистачає // Село полтавське. — 2016. — 24 берез. (№ 11). — С. 2.
3121. **Хорольська Н.** Прості істини органічного землеробства беруть початок із давніх часів і дають надію на подолання глобальних світових проблем / Наталія Хорольська // Село полтавське. — 2016. — 10 берез. (№ 9). — С. 15.
3122. **Хуторна Л.** На зламі, або Проблеми виноградарської та виноробної галузі / Лілія Хуторна, Ольга Лабунська // Одеські вісті. — 2016. — 10 берез. (№ 18). — С. 2.
3123. **Чебан О.** Велике молоко має бути не в бідонах : укр. переробники впроваджують міжнар. стандарти для відкриття нових ринків / Олег Чебан // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 берез. (№ 60). — С. 6.
3124. **Чепурненко С.** 20 лет непрерывного развития компании "Лакталис" на рынке Украины : [о производителях мол. продукции] / С. Чепурненко // Южная правда. — 2016. — 18 февр. (№ 18). — С. 1, 3.
3125. **Черногорський О.** "Політика Компанії КЕРНЕЛ відкрита й прозора, тому в будь-який момент ми готові надати всі відповідні офіційні документи, які підтверджують безпечну діяльність заводу" / Олександр Черногорський // Село полтавське. — 2016. — 10 берез. (№ 9). — С. 6.

639 Полювання. Мисливство. Рибне господарство. Рибальство

3126. **Гаврилов С.** О вредных животных : [о массовых уничтожениях зверей и птиц на заповед. территориях] / Сергей Гаврилов // Южная правда. — 2016. — 11 февр. (№ 15). — С. 4.
3127. **Гоцуєнко Є.** Випробування безриб'ям : [про риб. пром-сть] / Єліанд Гоцуєнко, Надія Гоцуєнко // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 квіт. (№ 12). — С. 1, 9.
3128. **Кривда М.** Контроль за дотриманням законодавства залишається неефективним : [круглий стіл щодо питань законодав. врегулювання та дотримання законодавства під час нересту на вод. об'єктах] / Марина Кривда // Голос України. — 2016. — 25 берез. (№ 54). — С. 3.
3129. **Сулима С.** Захищаємо свій рибпромисловий флот / Сергій Сулима // Голос України. — 2016. — 13 лют. (№ 27). — С. 12.
3130. **Чебан О.** Часи змінюються — бракон'єри залишаються : "УК" з'ясовує, чому загинули червононожні зубри на Вінничині / Олег Чебан // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 берез. (№ 41). — С. 1, 5.
3131. **Шпак В.** Свинська депопуляція : загроза африкан. чуми свиней (АЧС) перетворює диких кабанів на заручників некомпетентності чиновників : [про надання послуг з полювання на диких свиней] / Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 29 берез. (№ 59). — С. 1, 4.

64 Домоведення. Домашнє господарство. Комунальне господарство. Служба побуту

3132. **Доротич М.** Ресторанний ренесанс : попри економ. нестабільність, у Львові відкривають нові заклади громад. харчування — насамперед заради туристів / Марія Доротич // Високий замок. — 2016. — 8—10 квіт. (№ 41). — С. 3.

65 Організація та управління підприємствами зв'язку, транспорту, торгівлі, поліграфії. Бухгалтерська справа, рахівництво. Зв'язок з громадськістю

654 Зв'язок і дистанційне керування: організація, експлуатація, послуги

3133. **Бабій Г.** Класика — як стандарт : Галина Бабій: "Наша програма ребрендингу мистецьких історій — це необхідні суспільству культурні "міні-ін'єкції" : [інтерв'ю з ведучою програм Укр. радіо] / спілкувався Вадим Лубчак // День. — 2016. — 18—19 берез. (№ 47—48). — С. 25.
3134. **Богалов Г.** Стрибки через G: 3G — 4G — 5G : нішовий мобільний зв'язок 5G не замінить собою 4G, оптимізоване для покриття значних територій / Герман Богалов // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 9.
3135. **Василюк Т.** Інформаційна безпека нації : чим загрожують неполадки з проводимим радіо / Тетяна Василюк // Слобідський край. — 2016. — 12 берез. (№ 31). — С. 4—5.
3136. **Вертіль О.** Що (не)бачать у сумському прикордонні : треба пам'ятати, що в ефірі вакууму не буває : [про вітчизн. телепродукт] / Олександр Вертіль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 берез. (№ 58). — С. 7.

3137. **Грабовський С.** Прибуток понад усе чи ... війна проти України? : [про повернення рос. телепродукції на укр. канали] / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 11—12 берез. (№ 42—43). — С. 28.
3138. **Грабовський С.** Про залежність думки від "картинки", або Чому відсутність всесилля ТБ — це велике благо : [про відмінності укр. нації від рос. в сприйнятті телевізійн. інформації] / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 15—16 квіт. (№ 67—68). — С. 26.
3139. **Грабовський С.** Цинізм у шатах благородства : ще раз про спец. проект "Інтеру" / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 29—30 квіт. (№ 77—78). — С. 25, 30.
3140. **Гривінський Р.** Зураб Аласанія: "Перспектив співпраці НТКУ з ТРК "Ера" я не бачу" / Роман Гривінський // День. — 2016. — 8—9 квіт. (№ 62—63). — С. 25, 28.
3141. **Капуста Т.** Камені спотикання на шляху до суспільного мовлення : експерти розраховують, що стандарт організації підпишуть восени / Тетяна Капуста // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 квіт. (№ 76). — С. 11.
3142. **Листопад О.** Попелюшка на рідних хвилях : чому радіостанції зустрічають укр. пісню вкрай морозно / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 берез. (№ 44). — С. 4.
3143. **Лопушинський Є.** "Лтава" створює суспільне мовлення вже сьогодні : [інтерв'ю з виконав. дир. філії НТКУ "Полтавська регіональна дирекція "Лтава" Євгенієм Лопушинським] / спілкувалася Катерина Шаповал // Зоря Полтавщини. — 2016. — 9 лют. (№ 18—19). — С. 2.
3144. **Лопушинський Є.** "Одне із завдань суспільного телерадіомовлення — не давати розслаблятися владі" : [інтерв'ю з дир. виконав. філії НТКУ "Лтава" Євгеном Лопушинським] / спілкувалася Лариса Коба // Село полтавське. — 2016. — 11 січ. (№ 5). — С. 8.
3145. **Лубчак В.** Прибуток — понад усе?, або Чому українські телеканали закликають помилувати російських акторів / Вадим Лубчак // День. — 2016. — 4—5 берез. (№ 39—40). — С. 25, 30.
3146. **Мельник С.** Пропагандистський дурман Кремля розвіюється Правдою : [про відновлення мовлення укр. держ. телеканалів на територіях Донец. та Луган. обл.] / Сергій Мельник // Голос України. — 2016. — 24 лют. (№ 34). — С. 1, 3.
3147. **Орлова В.** "Радіо — це насамперед думка" : режисер та ведуча Валентина Орлова — про те, чи доживе Дніпропетров. обл. радіо до свого 100-річчя : [інтерв'ю] / спілкувався Вадим Рижков // День. — 2016. — 25—26 берез. (№ 52—53). — С. 28.
3148. **Сміян Н.** Шоу чи бізнес? : [про частку пісень держ. мовою в укр. радіоефірі] / Надія Сміян // Голос України. — 2016. — 1 квіт. (№ 59). — С. 3.
3149. **Тереньєва Н.** Обласному радіо — 90 років / Наталія Тереньєва, Олена Ткач, Анфіса Букреєва // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 23 лют. (№ 12). — С. 4—5.
3150. **Чабан М.** Обласне радіо: 90 років в ефірі / Микола Чабан // Зоря—Область. — 2016. — 19 лют. (№ 13). — С. 3.
3151. **Яковенко І.** Димові завіси : [про рос. програму "Політика"] / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 1—2 квіт. (№ 57—58). — С. 27.
3152. **Яковенко І.** Заміщення Сирії істерикою : [про моск. програму "Політика"] / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 18—19 берез. (№ 47—48). — С. 27.
3153. **Яковенко І.** У Карабаху стрілянина, а у Вашингтоні саміт : [про підтримку рос. мас-медіа конфлікту в Закавказзі в телепередачі "Політика"] / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 8—9 квіт. (№ 62—63). — С. 27.
3154. **Ярема Г.** Українські телеканали з "проросійським душком" : деякі вітчизн. телеканали через суд домагаються скасувати заборони на показ рос. серіалів / Галина Ярема // Високий замок. — 2016. — 3—9 берез. (№ 26). — С. 3.

655 Поліграфічна промисловість. Поліграфічні підприємства.

Видавництва. Книжкова торгівля

3155. **Блінова В.** У Луцьку й досі торгують "Історією ..." Дмитра Табачника / Валентина Блінова // Волинь-нова. — 2016. — 17 берез. (№ 29). — С. 7.
3156. **Гаврилов С.** Горожане вспомнили книгоиздателя и мецената : [об известном николаев. книгоиздатель В. А. Карнаухе] / Сергей Гаврилов // Южная правда. — 2016. — 10 марта (№ 26). — С. 4.
3157. **Градоблянська Т.** Слово — зброя, але не вся шкідлива : [про заборону ввезення в Україну кн. продукції з РФ] / Тетяна Градоблянська // Голос України. — 2016. — 12 лют. (№ 26). — С. 6.
3158. **Гривінський Р.** 150 видавництв, 400 новинок : у столиці триває "Книжковий Арсенал". "День" дізнався, як не прогавити найважливіше / Роман Гривінський // День. — 2016. — 22—23 квіт. (№ 72—73). — С. 8.
3159. **Гривінський Р.** "Українська книга" — 2016: як подолати хаос? : Богдан Червак: "Лєвова частка бюджетних коштів не може спрямовуватися одному видавництву" / Роман Гривінський // День. — 2016. — 29 берез. (№ 54). — С. 9.
3160. **Коваль О.** Ключове слово — "читати" : [інтерв'ю з президентом "Форуму видавців" Олександром Ковалем] / спілкувалася Наталія Влащенко // Чорноморські новини. — 2016. — 27 лют. (№ 19—20). — С. 5.
3161. **Овчаренко Е.** Фестиваль літератури і мистецтва : у Нац. культур.-мистец. та музейн. комплексі "Мистецький Арсенал" відбувся VI Міжнар. фестиваль "Книжковий Арсенал", що об'єднує літ. і мистецтво / Едуард Овчаренко // Слово Просвіти. — 2016. — 28 квіт. — 4 трав. (№ 17). — С. 11.

3162. **Пилипенко Г.-Г.** Книжковий арсенал: без пафосу і гламуру : організаторам вдалося перетворити торгівлю кн. на залюднений арт-базар з автограф-сесіями і публ. інтерв'ю / Георгій-Григорій Пилипенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 квіт. (№ 80). — С. 11.

3163. **Про внесення** змін до деяких законів України щодо вдосконалення системи державного управління у книговидавничій сфері : закон України [№ 954—VIII від 28 січ. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 24 лют. (№ 34). — С. 5 ; 2016.

3164. **Про схвалення** Концепції державної політики щодо розвитку національної видавничої справи та популяризації читання на період до 2020 року : розпорядження Кабінету Міністрів України № 111-р від 24 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 берез. (№ 47). — С. 11. — Дод.: Концепція державної політики щодо розвитку національної видавничої справи та популяризації читання на період до 2020 року.

3165. **Рябчий І.** Сім обкладинок "Книжкового Арсеналу" / Іван Рябчий // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 14.

3166. **Фешук Н.** Пишіть книги! : міська програма підтримки книговидання втілюється у життя / Наталія Фешук // Чернівці. — 2016. — 24 берез. (№ 12). — С. 5.

3167. **Харченко О.** "Санітарна норма" — для політиків і must read — для суспільства : "Книжковий Арсенал"—2016 став рекордним за кількістю відвідувачів. Зокрема, і стенд "Дня" / Ольга Харченко // День. — 2016. — 26 квіт. (№ 74). — С. 7.

3168. **Чабан М.** Повний збірник Кобзаря побачив світ сто років дому в Катеринославі : до 200-річчя від дня народж. Тараса Шевченка / Микола Чабан // Зоря—Область. — 2016. — 11 берез. (№ 19). — С. 6.

3169. **Чорна С.** Книговидання: бюджет для своїх? / Світлана Чорна // Голос України. — 2016. — 26 берез. (№ 55). — С. 12.

3170. **Щербань Н.** Шрифт, що виводить із темряви : [про видання кн. для незрячих] / Наталка Щербань // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 квіт. (№ 68). — С. 6.

656 Транспортні та поштові служби. Організація та управління перевезеннями

3171. **Анжелві Б.** "Щороку ми посилаємо сотні українських моряків на наші судна" : керуючий дир. фр. компанії Бернард Анжелві — про добір кадрів на судна, які обслуговують нафт. та газ. платформи біля берегів 45 країн : [інтерв'ю] / розпитував Станіслав Маліс // День. — 2016. — 15—16 квіт. (№ 67—68). — С. 15.

3172. **Бехешті-Монфаред М.** Київ — Тегеран: нова економічна епоха : [інтерв'ю з послом Ірану Мохаммадом Бехешті-Монфаредом про авіаперевезення] / спілкувалася Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 22 берез. (№ 49). — С. 9.

3173. **Біловицька Н.** Нові технології для маршруток : Дніпропетровщина першою в Україні запровадила комплекс. підхід до GPS-диспетчеризації / Наталія Біловицька // Урядовий кур'єр. — 2016. — 31 берез. (№ 61). — С. 6.

3174. **Бриль К.** "Запорізький аеропорт — інвестиційний проект номер один у регіоні" : [інтерв'ю з головою Запорізької обл. ради Костянтином Брилем] / спілкувався Леонід Семенов // Запорізька правда. — 2016. — 14 квіт. (№ 14). — С. 2.

3175. **Бути** чи не бути повітряному коридору Донбасу? : [про Сєверодонец. аеропорт] / підгот. Павло Воронцов // Голос України. — 2016. — 17 лют. (№ 29). — С. 10.

3176. **Гаврилов С.** Первый стартap Российской империи : [о Рус. общ-ве паромов и торговли (РОПит)] / Сергей Гаврилов // Южная правда. — 2016. — 23 февр. (№ 20). — С. 3.

3177. **Градоблянська Т.** Транспортна стратегія столиці: пішоходи, велосипедисти та комунальні автобуси — понад усе / Тетяна Градоблянська // Голос України. — 2016. — 8 квіт. (№ 64). — С. 10.

3178. **Дерев'янка І.** Транспортна "революція": одеський варіант / Іванна Дерев'янка // Чорноморські новини. — 2016. — 12 берез. (№ 23—24). — С. 2.

3179. **Дубровик-Рохова А.** "Автоєвроінтеграція" / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 18—19 берез. (№ 47—48). — С. 11.

3180. **Думка-Кондратьєва Ю.** Пільги чи діра у міському кошторисі? ... [про перевезення пільгових категорій громадян у Кременчуку] / Юлія Думка-Кондратьєва // Зоря Полтавщини. — 2016. — 1 берез. (№ 30—31). — С. 2.

3181. **Івашко О.** Літаки летять на брукхт : Миколаївський аеропорт втрачає не тільки статус, а й майно / Олена Івашко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 берез. (№ 46). — С. 1, 4.

3182. **Кітік В.** Розкіш, доступна небагатьом? : [про авіаперевезення ТОВ "Міжнародний аеропорт "Одеса"] / Владислав Кітік // Одеські вісті. — 2016. — 23 січ. (№ 5). — С. 1.

3183. **Кітік В.** Стережіться "Роксолан" : [про затримку укр. суден у Новоросійську та Белізі] / Владислав Кітік // Одеські вісті. — 2016. — 27 лют. (№ 15). — С. 1.

3184. **Кітік В.** Углиб, ушир, а загалом — уперед : [про розвиток мор. портів] / Владислав Кітік // Одеські вісті. — 2016. — 12 січ. (№ 2). — С. 2.

3185. **Конюшина П.** Врятувати летовище : аеропорт [у Чернівцях] шукає виходи з фінансового піке / Петро Конюшина // Чернівці. — 2016. — 31 берез. (№ 13). — С. 4.

3186. **Конюшина П.** Транспортна дуля Москві : активісти блокують рос. вантажівки, вимагаючи припинити торгувати з Росією / Петро Конюшина // Чернівці. — 2016. — 18 лют. (№ 7). — С. 1, 4.

3187. **Логанов Є.** У погоні за збільшенням доходів : запорізькі перевізники не дотримуються норм законодавства при перевезенні пілг. категорій громадян / Євген Логанов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 квіт. (№ 68). — С. 6.

3188. **Матвеева Ю.** "Ника-Тера". Пройдя рубеж в 20 лет : [о погрузочно-разгрузочном комплексе Николаев. порта "Ника-Тера"] / Юлия Матвеева // Южная правда. — 2016. — 18 февр. (№ 18). — С. 1—2.

3189. **Нестеренко А.** Ігор Ткачук: "Укрпошта" повинна стати підприємством з сучасними інтернет-технологіями європейського напрямку" / Андрій Нестеренко // Голос України. — 2016. — 26 берез. (№ 55). — С. 5.

3190. **Омелян В.** "Часи, коли економіка кредитувала бізнес, закінчуються, тепер час бізнесу віддавати борги" : [інтерв'ю з міністром інфраструктури Володимиром Омеляном] / спілкувалася Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 4.

3191. **Піх Б.** "Потяги стануть швидшими, а вагони — новішими" : Богдан Піх розповів про масштабні реформи у заліз. транспорті : [інтерв'ю з нач. регіон. філії "Львівська залізниця" Богданом Піхом] / розмовляла Наталія Шаметько // Високий замок. — 2016. — 15 берез. (№ 30). — С. 7.

3192. **Подольян Н.** Криза у сфері пасажирських перевезень досягла апогею / Наталя Подольян // Черкаський край. — 2016. — 27 січ. (№ 7—8). — С. 6.

3193. **Про затвердження** Державної цільової програми розвитку аеропортів на період до 2023 року : постанова Кабінету Міністрів України № 126 від 24 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 берез. (№ 41). — С. 9—15. — Дод.: Державна цільова програма розвитку аеропортів на період до 2023 року.

3194. **Прокопенко М.** П'ять проектів для здорового руху : проти ДТП, розбитих доріг і захаращ. зупинок — як активісти планують покращити трансп. інфраструктуру країни / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 13 квіт. (№ 65). — С. 10.

3195. **Прокопчук С.** Ринок таксі — у цивілізовані рамки / Станіслав Прокопчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 квіт. (№ 62). — С. 5.

3196. **Романовська Т.** "Добряче налякала митників. Тепер самі пропонують камери спостереження" : [розмова з новим ген. дир. Міжнар. аеропорту "Львів" Тетяною Романовською] / спілкувалася Марія Доротич // Високий замок. — 2016. — 24—30 берез. (№ 34). — С. 14.

3197. **Соловей О.** Сандарт "євро-5" — удар по кишені й бюджету? : Волинь втрачає мільйони гривень прибутку через запровадження змін щодо ввезення вживаних авто / Ольга Соловей // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 квіт. (№ 74). — С. 8.

3198. **Сурков В.** Топ-менеджмент однієї з найбільших компаній Одеси — про підготовку моряків до роботи : "Держава має повністю відмовитися від контрактної системи, як це зробили у багатьох державах" : [інтерв'ю з управляючим дир. агентства УНІВІС капітаном Владиславом Сурковим та управляючим з якості Віктором Івановим] / розпитував Олександр Прилипка // День. — 2016. — 15—16 квіт. (№ 67—68). — С. 16.

3199. **Фабрикова Т.** Автошкола: время нажимать на тормоза : [о конфликте в Николаев. обл. автошколе] / Татьяна Фабрикова // Рідне Прибужжя. — 2016. — 25 лют. (№ 8). — С. 6—7.

3200. **Чабан М.** Зоряний пробіг землячки : Зінаїда Бродська — піонер автомобільного руху на Наддніпрянщині / Микола Чабан // Зоря—Область. — 2016. — 3 лют. (№ 8). — С. 5.

3201. **Шевчук І.** Порти позбулися зайвих контролерів : в Одесі оголосили підсумки дев'ятого Нац. морського рейтингу України / Іван Шевчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 квіт. (№ 72). — С. 6.

3202. **Юркова Т.** Відкриті води глобального ринку : 80% світ. торг. обігу здійснюється за допомогою флоту / Тетяна Юркова // День. — 2016. — 15—16 квіт. (№ 67—68). — С. 14.

658 Організація комерційних і приватних підприємств. Організація торгівлі

3203. **Про затвердження** модулів оцінки відповідності, які використовуються для розроблення процедур оцінки відповідності, та правил використання модулів оцінки відповідності : постанова Кабінету Міністрів України № 95 від 13 січ. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 берез. (№ 60). — С. 7—11. — Дод.: Модулі оцінки відповідності, які використовуються для розроблення процедур оцінки відповідності.

66 Хімічна технологія. Хімічна промисловість і споріднені галузі

662 Вибухові речовини. Паливо

3204. **Бондарева А.** Альтернативне паливо: потрібні гроші й час / Антоніна Бондарева // Одеські вісті. — 2016. — 16 січ. (№ 3). — С. 1.

3205. **Карпюк В.** Новий спосіб видобутку торфу зробить продукцію дешевшою / Володимир Карпюк // Волинь-нова. — 2016. — 17 берез. (№ 29). — С. 4.

3206. **Куюн С.** Менша з двох бід : [про поставки дизел. палива] / Сергій Куюн // Дзеркало тижня. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 10.

3207. **Усенко Л.** Кому відгукнеться заборонене дизпаливо / Лариса Усенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 квіт. (№ 69). — С. 1, 4.

3208. **Чебан О.** Солом'яний прорив Мельника : досвід вінниць. госп-ва "Світанок" свідчить, що укр. земля, яка годує світ, може забезпечити місц. потреби в біопалеві / Олег Чебан // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 квіт. (№ 77). — С. 7.

663/664 Мікробіологічна промисловість. Харчова промисловість

3209. **Воронович З.** Наші соки і мед європейцям смакують : ЄС став основним торг. партнером України, хоча експорт до Євросоюзу також упав / Зіновія Воронович // Високий замок. — 2016. — 21—27 квіт. (№ 46). — С. 7.

3210. **Гоцуєнко Є.** Сировинний придаток : малий бізнес у сфері виноградарства не допускають до виноробства / Єліанд Гоцуєнко, Надія Гоцуєнко // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 квіт. — 14 трав. (№ 16). — С. 10.

3211. **Данчук Л.** Перепустка на міжнародні ринки : [інтерв'ю з ген. дир. ДП "Житомирстандартметрологія" Людмилою Данчук про контроль харч. продуктів] / розмову вела Аліна Ригун // Житомирщина. — 2016. — 5 квіт. (№ 37—38). — С. 4.

3212. **Дубровик-Рохова А.** На міжнародній космічній станції вирощуватимуть ... картоплю : експерим. студент. проект може вирішити забезп. космонавтів продуктами харчування під час тривалих польотів / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 13 квіт. (№ 65). — С. 9.

3213. **Ігнатенко О.** Хорольський завод дитячого харчування планомірно знищують / Олена Ігнатенко // Зоря Полтавщини. — 2016. — 18 берез. (№ 38—39). — С. 2.

3214. **Нікулін С. Г.** Мізерні можливості при великому потенціалі : є думка, що оскільки мор. галузь переживає важкі часи, їй не потрібна наука : [інтерв'ю з дир. ДП "ЧорноморНДІпроект" Сергієм Георгійовичем Нікуліним] / розмовляв Владислав Кітік // Одеські вісті. — 2016. — 19 берез. (№ 21). — С. 5.

3215. **Петренко В.** "Якої якості наш харч, таке і здоров'я" : [інтерв'ю з обл. гастроентерологом Валентиною Петренко] / спілкувалася Ольга Щеглова // Зоря Полтавщини. — 2016. — 15 квіт. (№ 54—55). — С. 7.

3216. **Рогаль О.** "Житомирські ласощі" : налагоджується виробництво, відновлюються потужності : [інтерв'ю з в. о. гол. правління ЗАТ "Житомирські ласощі" Олександром Рогалем / записав Володимир Васильчук] // Житомирщина. — 2016. — 29 берез. (№ 34—35). — С. 4.

3217. **Рогоза О.** "Лише один місяць простою тютюнової індустрії" коштує держбюджетові 1,8 млрд грн податків" / Ольга Рогоза // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 9.

3218. **Щеглова О.** Якість харчування і тендерна процедура: дешева рибка — погана юшка / Ольга Щеглова // Зоря Полтавщини. — 2016. — 15 квіт. (№ 54—55). — С. 2.

3219. **Якель Р.** Помри, тютюн! Віват, акциз! : [про тютюн. пром-сть] / Роман Якель // Дзеркало тижня. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 11.

3220. **Яновський С.** Чому лоза плаче : [про укр. виноробство] / Сергій Яновський // Голос України. — 2016. — 23 лют. (№ 33). — С. 12.

666 Скляна і керамічна промисловість. Промисловість в'язучих. Цемент і бетон

3221. **Лісна Т.** Білосніжна, прозора і міцна : шукаємо справжню порцеляну / Тетяна Лісна // Слобідський край. — 2016. — 22 берез. (№ 35). — С. 5.

669 Металургія

3222. **Княжанський В.** Міністерство економіки губить сталеварів : експерти занепокоєні обсягами дозволеного на експорт брухту чорних металів / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 4—5 берез. (№ 39—40). — С. 11.

3223. **Княжанський В.** Удар нетарифним регулюванням : в Україні розгорнулася досить жорстка дискусія між металургами й заготівниками металобрухту / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 27 квіт. (№ 75). — С. 8.

67/68 Різні галузі промисловості та ремесла. Галузі промисловості та ремесла, що виробляють готову продукцію

675 Шкіряна промисловість (у тому числі виробництво хутра і штучної шкіри)

3224. **Петрушенко М.** Хутровий ринок: сплав науки і практики : націленість на успіх засвідчив Міжнар. форум з хутра, що відбувся в Київ. нац. ун-ті технології та дизайну / Микола Петрушенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 квіт. (№ 77). — С. 10.

677 Текстильна промисловість

3225. **Васильчук В.** Шлях до Європи через модернізацію : [про Новоград-Волин. швейну ф-ку "Леся"] / Володимир Васильчук // Житомирщина. — 2016. — 1 берез. (№ 24—25). — С. 9.

681 Точна механіка та автоматика

3226. **Про затвердження** Порядку видачі або відмови у видачі, переоформлення, видачі дублікатів, анулювання свідоцтва про уповноваження на проведення повірки засобів виміральної техніки, що перебувають в експлуатації та застосовуються у сфері законодавчо регульованої метрології, та встановлення розміру плати за видачу свідоцтва про уповноваження, його переоформлення та видачу дублікату : постанова Кабінету Міністрів України № 117 від 24 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 31 берез. (№ 61). —

С. 12—13. — Дод.: Порядок видачі або відмови у видачі, переоформлення, видачі дублікатів, анулювання свідоцтва про уповноваження на проведення повірки засобів вимірювальної техніки, що перебувають в експлуатації та застосовуються у сфері законодавчо регульованої метрології.

3227. **Про затвердження** Порядку встановлення міжповірочних інтервалів для законодавчо регульованих засобів вимірювальної техніки за категоріями : постанова Кабінету Міністрів України № 1195 від 16 груд. 2015 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 берез. (№ 44). — С. 12.

3228. **Про затвердження** Технічного регламенту засобів вимірювальної техніки : постанова Кабінету Міністрів України № 163 від 24 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 берез. (№ 49). — С. 7—18. — Дод.: Технічний регламент засобів вимірювальної техніки.

3229. **Про затвердження** Технічного регламенту законодавчо регульованих засобів вимірювальної техніки : постанова Кабінету Міністрів України № 94 від 13 січ. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 квіт. (№ 65). — С. 8—12. — Дод.: Технічний регламент законодавчо регульованих засобів вимірювальної техніки.

687 Швейна промисловість

3230. **Пилипенко Г.-Г.** Молоді дизайнери: між практичністю й романтичністю : їхній кар'єрний шлях залежить від співпраці з потенц. спонсорами : [про 38-й Укр. тиждень моди, осінь—зима 2017] / Георгій-Григорій Пилипенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 квіт. (№ 62). — С. 6.

69 Будівельна промисловість. Будівельні матеріали. Будівельно-монтажні роботи

3231. **Гонорацька В.** "Нібулон" повернувся на Миколаївщину з інвестиціями ! : [про буд-во перевантаж. терміналу філії "Вознесенська" ТОВ СП "Нібулон"] / Вікторія Гонорацька // Рідне Прибужжя. — 2016. — 24 бер. (№ 12). — С. 6—7.

3232. **Градоблянська Т.** Єдиний фронт: активісти вирішили об'єднатися проти "будівельної мафії" / Тетяна Градоблянська // Голос України. — 2016. — 5 лют. (№ 21). — С. 10.

3233. **Островская М.** Алексей Вадатурский: "Мы вернулись на Николаевщину с уникальным проектом : [о стр-ве нового перегрузочного терміналу компанії "НИБУЛОН"] / Марина Островская // Южная правда. — 2016. — 24 марта (№ 32). — С. 1—2.

3234. **Совва Н.** Генплан чи капкан? : Ч. 1. Дудка Дунаєвського чи архітектурні казуси Хмельницького / Наталя Совва // Подільські вісті. — 2016. — 3 берез. (№ 25—26). — С. 1, 5 ; Ч. 2. : 10 берез. (№ 27—28) — 6 : 20 на користь корупції. — С. 1—2.

3235. **Ярмоленко М.** "Потьомкінські села" : в Україні вже збудовано понад 100 млн. кв. метрів житла з непрогнозованими експлуатац. показниками та марними багатомільярд. витратами / Микола Ярмоленко, Петро Баран // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 квіт. (№ 12). — С. 9.

7 МИСТЕЦТВО. ДЕКОРАТИВНО-ПРИКЛАДНЕ МИСТЕЦТВО. ІГРИ. СПОРТ

71 Планування у межах адміністративно-територіальних одиниць.

Планування у міській та сільській місцевостях. Ландшафти, парки. Сади

3236. **Деркач О.** "Ольвійські півники" : [інтерв'ю з т. в. о. директора регіон. ландшафт. парку "Тилігульський" Олегом Деркачем] / спілкувалася Ольга Харченко // День. — 2016. — 22—23 квіт. (№ 72—73). — С. 24.

3237. **Ісаченко С.** Ліс взамін на джип і навігатор : стихійне подвоєння заповід. територій вважають на Буковині еколог. й економ. недоцільним : [про розширення кордонів нац. природ. парків] / Світлана Ісаченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 29 квіт. (№ 82). — С. 8.

3238. **Михайлик А.** Скарб чи лісосічний фонд? : [про розвиток нац. природ. парків] / Андрій Михайлик // Урядовий кур'єр. — 2016. — 29 квіт. (№ 82). — С. 8.

3239. **Наконечна Л.** Дамоклів меч над Дністром : [про Нац. природ. парк "Дністровський каньйон"] / Людмила Наконечна // Голос України. — 2016. — 13 лют. (№ 27). — С. 1, 10.

3240. **Ніколенко Н.** Садово-паркове варварство : за два роки директор сільгосптехнікуму в Березовій Рудці знищив два із 45 гектарів території, що охороняється державою / Наталя Ніколенко // День. — 2016. — 18—19 берез. (№ 47—48). — С. 8—9.

3241. **Світла С.** "За конкретні справи" запропонували план реконструкції аеропорту / С. Світла // Подільські вісті. — 2016. — 3 берез. (№ 25—26). — С. 2.

3242. **Сосницький Л.** Який синдром губить Національний заповідник ... : [про Нац. заповідник "Хортиця"] / Леонід Сосницький // Голос України. — 2016. — 22 берез. (№ 51). — С. 12.

719 Охорона сільських та міських історичних і культурних пам'яток загалом

3243. **Конарева Л.** Жовківський замок відкрився для відвідувачів : за допомогою Євросоюзу відремонтували іст. пам'ятку і турист. об'єкт / Лариса Конарева // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 трав. (№ 85). — С. 12.

3244. **Лиховид І.** Афера на історичних горах : зонування, ініційов. владою Києва, створює загрозу забудови легендар. Юрковиці та Щекавиці. І цей ризик — не єдиний / Інна Лиховид // День. — 2016. — 8—9 квіт. (№ 62—63). — С. 21.

3245. **Лиховид І.** "Німецький квартал" — майже без шансів : на пропозицію києвознавців зберегти іст. будинки місто відреагувало по-варварськи: збираються знести все / Інна Лиховид // День. — 2016. — 19 квіт. (№ 69). — С. 7.

3246. **Лиховид І.** "Паперові" аргументи : появу нових споруд та запушеність пам'яток Києво-Печерський заповідник пояснює ... погодженням з Мінкульту / Інна Лиховид // День. — 2016. — 30 берез. (№ 55). — С. 11.

3247. **Лиховид І.** Як захистити Лавру від ... церкви? : пам'ятка — під контролем, звітує Україна перед ЮНЕСКО. При цьому чиновники приховують появу нових корпусів та відсутність реставрації об'єктів Києво-Печерського заповідника / Інна Лиховид // День. — 2016. — 8—9 квіт. (№ 62—63). — С. 8—9.

3248. **Пагутяк Г.** Бульдозер культурного вандалізму : [про охорону культур. та іст. пам'яток] / Галина Пагутяк // Слово Просвіти. — 2016. — 10—16 берез. (№ 10). — С. 9.

3249. **Панченко В.** "Чи на Україні б я ту липу упізнав ..." : у Стеблеві руйнується будинок, у якому зупинявся Адам Міцкевич / Володимир Панченко // День. — 2016. — 10 берез. (№ 41). — С. 11.

72 Архітектура

3250. **Букресва А.** Будинок—палац Бергманів-Енгельгардів [у смт. Солоному] / Анфіса Букресва // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 10 берез. (№ 16). — С. 16.

3251. **Головко Т.** Як реставрували Кирилівську церкву? : цікаві і маловідомі факти про легендарний храм наводить науковець Ірина Марголіна / Тарас Головко // День. — 2016. — 22—23 квіт. (№ 72—73). — С. 22.

3252. **Градоблянська Т.** Гостинний двір: знову зі статусом — але все ще без даху / Тетяна Градоблянська // Голос України. — 2016. — 1 лют. (№ 18). — С. 8.

3253. **Громов О.** Доки киватимемо на когось? : функції держ. арх.-буд. контролю на місця пердають надто повільно / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 берез. (№ 43). — С. 2.

3254. **Кириєнко І.** Тричі піднялася з попелу : [про Свято-Георгіївську церкву в с. Черниш Чернігів. обл.] / Іван Кириєнко // Деснянська правда. — 2016. — 25 лют. (№ 8). — С. 8.

3255. **Лиховид І.** Битва за Київ. Гаряча фаза : столиця визначилася з п'ятіркою кандидатів на посаду голов. архітектора. Громада не підтримує жодного / Інна Лиховид // День. — 2016. — 4—5 берез. (№ 39—40). — С. 18.

3256. **Лиховид І.** Вибори архітектора. Ще один дубль : фінал конкурсу на голов. зодчого Києва завершився ... стартом нового відбору. Хто від цього виграє? / Інна Лиховид // День. — 2016. — 1—2 квіт. (№ 57—58). — С. 21.

3257. **Лиховид І.** Останні свідки "німецького кварталу" : ми з'ясували, які шанси на збереження мають будиночки, зведені наприкінці 1940-х років у Києві на лівому березі Дніпра / Інна Лиховид // День. — 2016. — 1—2 квіт. (№ 57—58). — С. 8.

3258. **Мельниченко В.** Пам'ятники Кобзареві на Черкащині / Василь Мельниченко // Нова Доба. — 2016. — 10 берез. (№ 10). — С. 15.

3259. **Онищенко Н.** Ніжинськими слідами генія : місц. активісти почали збір коштів на реставрацію Спасо-Преображен. церкви, яку називають Кобзаревою святиною / Надія Онищенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 берез. (№ 46). — С. 5.

3260. **Про визначення** питань, що належать до компетенції Першого віце-прем'єр-міністра України та віце-прем'єр-міністрів України : постанова Кабінету Міністрів України № 296 від 16 квіт. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 квіт. (№ 76). — С. 12.

3261. **Проскуров Б.** "Чудові взірці українського модерну" : на Полтавщині рятують школи Лохвицького земства, збудовані 100 р. тому / Богдан Проскуров // День. — 2016. — 1—2 квіт. (№ 57—58). — С. 21.

3262. **Ричка В.** "Дім мудрості" князя Ярослава : Софійська Оранта — стіна непорушна / Володимир Ричка // День. — 2016. — 8—9 квіт. (№ 62—63). — С. 20. — Закінч. Початок: № 57—58.

3263. **Сочалов В.** Династія зодчих : [про будівельника Федора Осиповича Гайдукова та його нащадків] / Віталій Сочалов, Ігор Безчастнов // Одеські вісті. — 2016. — 20 лют. (№ 13). — С. 7 ; 27 лют. (№ 15) — С. 8 ; 1 берез. (№ 16) — С. 3 ; 19 берез. (№ 21) — С. 7.

3264. **Хлебникова Я.** Самые красивые вузы Украины / Ярослава Хлебникова // Вісті Придніпров 'я. — 2016. — 4 лют. (№ 7). — С. 11.

3265. **Чаплинський Ю.** "Якщо найближчим часом не буде прецеденту, щоб самовільне будівництво розібрали, то я можу звільнитися ..." : головний архітектор міста розповів, чому не виїхав до Німеччини, а став чиновником : [інтерв'ю з головним архітектором Львова] / розмовляла Сюзанна Бобкова // Високий замок. — 2016. — 31 берез. — 6 квіт. (№ 37). — С. 13.

3266. **Чорна С.** Володимирський собор: від проекту до бань / Світлана Чорна // Голос України. — 2016. — 2 квіт. (№ 60). — С. 13.

3267. **Шило О.** Мрія про ЮНЕСКО "ходить" Черніговом : [про надання архітектурним пам'ятникам Чернігова статусу ЮНЕСКО] / Олександр Шило // Деснянська правда. — 2016. — 11 лют. (№ 6). — С. 3.

73/76 Образотворче мистецтво. Декоративно-прикладне мистецтво

3268. **Кракалія Р.** Орнаменти нашого степу : [про виставку декор.-ужиткового розпису Зої Пасічної] / Роман Кракалія // Чорноморські новини. — 2016. — 31 берез. (№ 29). — С. 3.

3269. **Кривда М.** Осягнуте неосяжне Марії Приймаченко : [про ретроспект. виставку творів худож.] / Марина Кривда // Голос України. — 2016. — 11 лют. (№ 25). — С. 16.

3270. **Русанова Л.** Петриківка: статус та знахідки : [про Петріківську ф-ку розпису "Дружба"] / Людмила Русанова // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 21 квіт. (№ 28). — С. 3.

73 Пластичні мистецтва

3271. **Бриж Є.** Три історії про пам'ятник Шевченку в Полтаві / Євген Бриж // Село полтавське. — 2016. — 24 берез. (№ 11). — С. 9.

3272. **Гарьовий О.** Відкриття пам'ятника гетьману Іванові Мазепі у Полтаві — культурна подія всеукраїнського масштабу / Олекса Гарьовий // Слово Просвіти. — 2016. — 28 квіт. — 4 трав. (№ 17). — С. 1, 3.

3273. **Кравчук Н.** Металом по шкаралупі : [про майстра ювелір. виробів Анатолія Бойка] / Наталія Кравчук // Високий замок. — 2016. — 28 квіт. — 4 трав. (№ 49). — С. 13.

3274. **Плахта Д.** Полтавська битва. За ... пам'ять : у місті вже майже десять років громадскість домагається встановити пам'ятник гетьманові Івану Мазепі. Залишилася остання "стометрівка" / Дмитро Плахта // День. — 2016. — 17 берез. (№ 46). — С. 4.

3275. **Проскурів Б.** Через майже 8 років боротьби і тяганини : у Полтаві 5 трав. відкриють пам'ятник Іванові Мазепі / Богдан Проскурів // День. — 2016. — 29—30 квіт. (№ 77—78). — С. 2.

3276. **Фещук Н.** Горький попрощається із Садгорою : а на місці ще одного монумента люди хочуть бачити ... магазин / Наталія Фещук // Чернівці. — 2016. — 11 лют. (№ 6). — С. 10—11.

745/749 Художні промисли. Декоративно-прикладне мистецтво. Дизайн

3277. **"А в моїй хаті своя свята правда ..."** : 27 січ. виповнилося 175 років від дня народж. Івана Гончара / підгот. Тетяна Олександренко // Зоря Полтавщини. — 2016. — 2 лют. (№ 14—15). — С. 3.

3278. **Белали Г.** Троїцький феномен : [про майстра народ. творчості Михайла Палецького] / Георгій Белали // Чорноморські новини. — 2016. — 27 лют. (№ 19—20). — С. 4.

3279. **Вовкодав Ю.** Гончарівна Анжела Драч відроджує стародавню кераміку рідного краю / Юлія Вовкодав // Нова доба. — 2016. — 24 берез. (№ 12). — С. 8.

75/76 Живопис. Графічні види мистецтва. Естамп. Графіка

3280. **Бабійчук Г.** Живопис є віддзеркаленням щастя : [інтерв'ю з худож. Георгієм Бабійчуком] / спілкувався Володимир Коскін // Демократична Україна. — 2016. — 11 берез. (№ 10). — С. 11.

3281. **Бедринець В.** Геній з козацькими вусами : [про худож. Д. Нарбута] / Владислав Бедринець // Нова доба. — 2016. — 21 січ. (№ 3). — С. 9.

3282. **Вітрич М.** "Він пильно у нас вдивляється ..." : [про художню майстерність Т. Г. Шевченка] / Марія Вітрич // Зоря Полтавщини. — 2016. — 4 берез. (№ 32—33). — С. 13.

3283. **Гаврик В.** Світлана Ключник, що відкрила зірку Тербрюггена : [відкриття першим директором Чернігів. іст. музею Світланою Ключник голланд. художника Гендріка Тербрюггена] / спілкувалася Вікторія Гаврик // Деснянська правда. — 2016. — 25 лют. (№ 8). — С. 5.

3284. **Гаврилов С.** Феномен дремлющего таланта : [о николаев. худож. Леониде Григорьевиче Ященко] / Сергей Гаврилов // Южная правда. — 2016. — 23 янв. (№ 7). — С. 3.

3285. **Горобієвська О.** Дивовижна палітра таланту : [про графіка І. В. Остафійчука] / Олена Горобієвська // Слово Просвіти. — 2016. — 31 берез. — 6 квіт. (№ 13). — С. 14.

3286. **Кампа Х.** "Українські військові — люди з гарячими серцями" : [розмова з пол. худож. Хубертом Кампоу про духовний вимір ікони] / спілкувалася Юліана Лавриш // День. — 2016. — 1—2 квіт. (№ 57—58). — С. 9.

3287. **Константинова К.** Молоді українські художники: кому вони потрібні? / Катерина Константинова // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 14.

3288. **Кракалія Р.** Візерункова пам'ять : [про виставку худож. Сергія Кириченка] / Роман Кракалія // Чорноморські новини. — 2016. — 2 квіт. (№ 30). — С. 1.

3289. **Логов А.** На перетині думки й побаченого : [інтерв'ю з укр. художником-абстракціоністом Антоном Логовим] / розмовляла Олена Ключникова // Чорноморські новини. — 2016. — 18 лют. (№ 16). — С. 3.

3290. **Максимова Н.** Георгій Нарбут: Від книжкових ілюстрацій до державної символіки : 9 берез. (25 лют.) виповнилося 130 років від дня народж. Георгія Нарбута (1886—1920) / Ніна Максимова // Демократична Україна. — 2016. — 18 берез. (№ 11). — С. 10.

3291. **Маричевська О.** Поза стереотипами : як укр. худож. Ольга Кравченко синтезує твори сучас. і стародав. сакрал. мистецтва / Оксана Маричевська // День. — 2016. — 8—9 квіт. (№ 62—63). — С. 32.

3292. **Марчук І.** "Все моє життя — на полотні, а я ще і не жив ..." : знаний худож. поділився з журналістом "ВЗ" тим, про що мріє, хто його зрадив і що приносить справжнє задоволення : [інтерв'ю з худож. Іваном Марчуком] / спілкувалася Сюзанна Бобкова // Високий замок. — 2016. — 17—21 берез. (№ 31). — С. 16.

3293. **Никифорчук М.** Певец української ночі : [о худож. А. І. Куинджи] / Марина Никифорчук // Южная правда. — 2016. — 16 февр. (№ 17). — С. 3.

3294. **Пискун О.** У Чигирині відкрита виставка "Гетьмани України" : 22 січ. минає 100 р. від дня народж. Данила Нарбута / Ольга Пискун // Черкаський край. — 2016. — 22 січ. (№ 6). — С. 5.
3295. **Попський Р.** "Раніше я малював кульковими ручками, тому що більше нічим не міг" : [інтерв'ю з худож. Ростиславом Попським] / спілкувалася Катерина Константинова // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 16.
3296. **Раков Д.** "Я переїхав не до чужого міста" : [бесіда з худож. Дмитром Раховим] / спілкувалася Алла Дембицька // Голос України. — 2016. — 23 берез. (№ 52). — С. 6.
3297. **Універсальний** живописець : [про рос. худож. М. Врубеля] / підгот. Ганна Яловегіна // Зоря Полтавщини. — 2016. — 12 квіт. (№ 52—53). — С. 5.
3298. **Цимбалюк М.** Гімн і реквієм родини Литовченків : [про худож. Івана, Марію та Наталю Литовченків] / Микола Цимбалюк // Слово Просвіти. — 2016. — 14—20 квіт. (№ 15). — С. 14.
3299. **Шутко О.** Європейські гравюри османців: український слід : [про виставку старовинних гравюр портретів видатних політ. діячів Осман. імперії] / Олександра Шутко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 квіт. (№ 78). — С. 6.
3300. **Яковчук М.** Художник, яким його згадує журналіст : 22 січ. минає 100 р. від дня народж. Данила Нарбута / Марія Яковчук // Черкаський край. — 2016. — 22 січ. (№ 6). — С. 5.
3301. **Янович Б.** Незабутній художник Микола Рокицький / Богдан Янович // День. — 2016. — 22—23 квіт. (№ 72—73). — С. 12.

77 Фотографія, техніка кінематографії та подібні процеси

3302. **Валеро К.** "Життя після Чорнобиля" : Квентіна Валеро: "Я хочу якісно по-іншому підняти тему переосмислення трагедії світового масштабу" : [інтерв'ю з ісп. фотожурналісткою] / спілкувалася Наталія Пушкарук // День. — 2016. — 25—26 берез. (№ 52—53). — С. 30.
3303. **Карпюк Г.** Герой чорнобильської фотовихи : [про фотокора О. Калашникова] / Геннадій Карпюк // Час Київщини. — 2016. — 15 квіт. (№ 15). — С. 8—9.
3304. **Малімон Н.** "Виставка, яка пробуджує совість" : найкращі світлини фотоконкурсу "Дня" — у центрі уваги лучан / Наталія Малімон // День. — 2016. — 15—16 квіт. (№ 67—68). — С. 10.

78 Музика. Музичні інструменти

3305. **Балюк Н.** Квотний рефлекс : ініціатива влади запровадити квоти на укр. музику в радіоэфірі показала, хто є ху у вітчизн. шоу-бізнесі / Наталія Балюк // Високий замок. — 2016. — 14—20 квіт. (№ 43). — С. 13.
3306. **Бедринєць В.** Славєтні кобзарі Черкащини / Владислав Бедринєць // Нова доба. — 2016. — 25 лют. (№ 8). — С. 8.
3307. **Білаш О.** Я в музиці вмирав і оживав ... : [про композитора Олександра Білаша] / підгот. Валентина Кордюкова // Зоря—Область. — 2016. — 2 берез. (№ 16). — С. 4.
3308. **Білозір О.** "Моя творчість завжди була національно-патріотичною" : нар. артистка України відзначила 40-річчя творчої діяльності сольним концертом у Палаці "Україна", який в онлайн—режимі транслювався на весь світ : [інтерв'ю з нар. артисткою України Оксаною Білозір] / спілкувалася Лілія Музика // Зоря Полтавщини. — 2016. — 16 лют. (№ 22—23). — С. 4.
3309. **Воронцова О.** Куйбишевські "Гетьмани" визнані кращими виконавцями стрілецьких пісень / Олександра Воронцова // Запорізька правда. — 2016. — 31 берез. (№ 12). — С. 7.
3310. **Гаврилова Ю.** Лазар Вайсбейн став Утьосовим у Крменчуці / Юлія Гаврилова, Олеся Мамієнко // Зоря Полтавщини. — 2016. — 5 квіт. (№ 48—49). — С. 4.
3311. **Голиш Г.** "Дорога довга" Олександра Вертинського пролягла й через наш край / Григорій Голиш // Нова доба. — 2016. — 21 січ. (№ 3). — С. 7.
3312. **Давиденко Я.** Він піснею бунтував : [про основоположника укр. класич. музики Миколу Лисенка] / Яким Давиденко // Зоря Полтавщини. — 2016. — 18 берез. (№ 38—39). — С. 13.
3313. **Зільберман Ю.** Конкурс Горовиця врятували держава та меценати : [інтерв'ю з ген. дир. Міжнар. конкурсу молодих піаністів пам'яті Володимира Горовиця Юрієм Зільберманом] / спілкувалася Катерина Константинова // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 16.
3314. **Зільберман Ю.** Конкурсу Горовиця бути! : проректор Київ. ін-ту музики ім. Р. Глієра Юрій Зільберман розповів "Дню", як вдалося обійти "риф" і не дати "потонути" найпрестижнішому в нашій країні муз. змагання : [інтерв'ю] / спілкувалася Тетяна Поліщук // День. — 2016. — 20 квіт. (№ 70). — С. 6—7.
3315. **Івашко О.** Де звучати музиці? : диригент Оксана Мадараш опікується долею філармонії в рідному Миколаєві / Олена Івашко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 трав. (№ 85). — С. 6.
3316. **Карабиць К.** "Думати про себе мусимо самі" : [інтерв'ю з дир. Веймар. опер. театру Кирилом Карабицем] / спілкувалася Анна Шестак // День. — 2016. — 21 квіт. (№ 71). — С. 6.
3317. **Коляда Р.** "Усе в нас зрештою буде добре" : [інтерв'ю з піаністом-імпровізатором, поетом, журналістом, радіо- та телеведучим, дияконом Свято-Юріївської парафії УПЦ КП Романом Колядою] / спілкувалася Вікторія Корнева // Зоря Полтавщини. — 2016. — 29 квіт. (№ 62—64). — С. 15.
3318. **Кракалія Р.** Лише час усе виправить : [про укр. композитора Михайла Вериківського] / Роман Кракалія // Чорноморські новини. — 2016. — 5 берез. (№ 22). — С. 3.

3319. **Лігус О.** "Він надихає нас з небес ...": світлої пам'яті хормейстера, педагога, композитора і муз.-громад. діяча Михайла Кречка (1935—1996) / Ольга Лігус // Слово Просвіти. — 2016. — 5—11 трав. (№ 18). — С. 13.
3320. **Лубчак В.** Квотна ... музика, або Чому актуальна ініціатива В'ячеслава Кириленка пересварила вітчизняний шоу-бізнес / Вадим Лубчак // День. — 2016. — 1—2 квіт. (№ 57—58). — С. 25, 30.
3321. **Лысенко Н.** Чудесный синтез рока и классики: [интервью с дирижером шоу "Rock Simphony" Николаем Лысенко] // Южная правда. — 2016. — 27 февр. (№ 22). — С. 3. — общался Игорь Ермолаев.
3322. **Любов** до ближнього і прагнення свободи: світ. прем'єра рок-опери "Мойсей" в Одесі / підгот. Володимир Кудлач // Чорноморські новини. — 28 берез. (№ 28). — С. 3.
3323. **Матвійчук А.** Кров людська не водиця, або Дещо про війни в інформпросторі: [про квотування укр. муз. продукту в ефірі] / Анатолій Матвійчук // Слово Просвіти. — 2016. — 7—13 квіт. (№ 14). — С. 2.
3324. **Мельничук А.** Безмежне поле ковалевих сина: [про нар. артиста, співака Г. Я. Гаркушу] / Андрій Мельничук // Слово Просвіти. — 2016. — 31 берез. — 6 квіт. (№ 13). — С. 9.
3325. **Моїсєєва Т.** Кохання, муза й ... "Богородиця": у Будинку митрополита в Софії Київській відкрилася вист. до 160-річчя Врубель / Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 квіт. (№ 64). — С. 6.
3326. **Можейко І.** Спалах далекої зірки: [про худож. Порфирія Мартиновича] / Інна Можейко // Слобідський край. — 2016. — 31 берез. (№ 39). — С. 8.
3327. **Молодико В.** Зі знаного роду пастирів і співців: [про хормейстера О. А. Кошиця] / Володимир Молодико // Житомирщина. — 2016. — 23 лют. (№ 21—22). — С. 8.
3328. **Моренко Л.** Бандура співала голосом його серця: [про кобзаря Олексія Чуприну] / Людмила Моренко // Нова доба. — 2016. — 25 лют. (№ 8). — С. 8.
3329. **Павлик В.** "Прикро, що більш як половина українських артистів співає російською. Але чи варто цькувати їх за це?": [інтерв'ю зі співаком Віктором Павликом] / розмовляла Галина Гузьо // Високий замок. — 2016. — 10—16 берез. (№ 28). — С. 10.
3330. **П'ятьсот** фронткових концертів: до 110-річчя від дня народж. Клавдії Шульженко / підгот. Ганна Яловегіна // Зоря Полтавщини. — 2016. — 25 берез. (№ 42—43). — С. 13.
3331. **Рогуцький В.** То Малоросії — так? : [про україномов. муз. ефір] / Василь Рогуцький // Волинь-нова. — 2016. — 31 берез. (№ 32). — С. 3.
3332. **Сікорська І.** Леопольд Яценко: життя як Гомін: [про фольклориста, керівника хору "Гомін"] / Ірина Сікорська // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 14.
3333. **Скавронюк В.** Український Орфей з Одещини: [пам'яті А. Т. Авдієвського] / Віктор Скавронюк // Чорноморські новини. — 2016. — 21 квіт. (№ 35). — С. 1, 3.
3334. **Сорочан А.** Запорожцы за Дунаем: [об истории и возникновении оперы "Запорожцы за Дунаем"] / Анатолий Сорочан // Южная правда. — 2016. — 30 янв. (№ 10). — С. 3.
3335. **Тельнюк Г.** "В Україні не з'явилося радіостанції, яка почала б "крутити" сестер Тельнюк": [розмова з вокал. дуєтом сестер Тельнюк про нашу культуру, програму "Наш Шевченко" і про квоти укр. музики в ефірі] / розмовляла Людмила Чижович // Високий замок. — 2016. — 12 квіт. (№ 42). — С. 7.
3336. **Фещук Н.** На "Голосі країни" програв, але не розчарувався: співак-архітектор [Олександр Лозовський] виступить у Чернівцях зі Златою Огневич / Наталія Фещук // Чернівці. — 2016. — 24 берез. (№ 12). — С. 18.
3337. **Хливнюк А.** "Хіти робити неважко": [інтерв'ю з музикантом групи "Бумбокс" Андрієм Хливнюком] / розмовляла Олена Ткач // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 21 квіт. (№ 28). — С. 5.
3338. **Цепколенко К.** "Ми є законодавцем мод у сучасному світі музики": [інтерв'ю з композитором Кармеллою Цепколенко про муз. фестиваль "2 дня & 2 ночі в Одесі"] / розмовляла Світлана Агрест-Короткова // День. — 2016. — 22—23 квіт. (№ 72—73). — С. 21.
3339. **"Чего** ізволіте?" від геніального композитора: 125 років з дня народж. Сергія Прокоф'єва / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 квіт. (№ 73). — С. 9.
3340. **Швачка А.** Ода пісні й слову: які табу існують для [опер. співачки] Анжеліни Швачки / спілкувався Тарас Головка // День. — 2016. — 11—12 берез. (№ 42—43). — С. 23.
3341. **Шевчук Ю.** "Потрібно самому чинити правильно": лідер групи "ДДТ" — про творчість, суспільство і філософію: [інтерв'ю з лідером "ДДТ" Юрієм Шевчуком] / спілкувалася Анастасія Руденко // День. — 2016. — 23 берез. (№ 50). — С. 7.
3342. **Щасливі** кольори творчості Олександра Білаша / підгот. Вікторія Корнева // Зоря Полтавщини. — 2016. — 15 берез. (№ 36—37). — С. 5.
3343. **Ярема Г.** 75-процентна "качка" у радіопросторі: не розібравшись у цифрах, артисти виступили проти квот для укр. пісень / Галина Ярема // Високий замок. — 2016. — 31 берез. — 6 квіт. (№ 37). — С. 5.
3344. **Ярема Г.** Українські артисти відкликають свої підписи проти "української квоти": одні кажуть — "не розібралися" інші — що їхній автограф фальшивий / Галина Ярема // Високий замок. — 2016. — 5 квіт. (№ 39). — С. 3.

79 Видовищні види мистецтва. Розваги. Ігри. Спорт

791 Кінематографія. Кіномистецтво. Кінофільми

3345. **Александрович Ф.** А що, як злочинець серед нас? : [про док. фільм "Російський дятел"] / Федір Александрович ; спілкувалася Вікторія Гаврик // Деснянська правда. — 2016. — 4 лют. (№ 5). — С. 12.

3346. **Алієв Н.** "Кримські історії": між політикою та мистецтвом : у столич. кінотеатрі "Україна" відбувся прем'єр. показ добірки із трьох фільмів молодого кримськотатар. режисера Нарімана Алієва : [інтерв'ю з режисером] / спілкувався Дмитро Десятерик // День. — 2016. — 4—5 берез. (№ 39—40). — С. 20.
3347. **Бабчук Е.** "Феномен неможливої можливості" : режисер Ольга Самолевська / Емма Бабчук // Слово Просвіти. — 2016. — 5—11 трав. (№ 18). — С. 14—15.
3348. **Балаєн Р.** "Ваше право — чути мене або ні" : неовілейна щира розмова з відомим кінорежисером про життя і творчість : [інтерв'ю з Романом Балаєном] / спілкувалася Світлана Агрест-Короткова // День. — 2016. — 15—16 квіт. (№ 67—68). — С. 22—23.
3349. **Брюховецька Л.** Пітчинг, піар. Суєта : [про Держкіно України] / Лариса Брюховецька // Дзеркало тижня. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 14.
3350. **Гаркавець О.** Від кухаря до артиста : під Харковом живе зірка епізодів рад. кіно [Володимир Приходько] / Олександр Гаркавець // Слобідський край. — 2016. — 9 квіт. (№ 43). — С. 4—5.
3351. **Гнатко Н.** В фільмах нужна правда, истина, любовь : [о 7-ом кинофестивалі "Киноассамблея на Дніпрі"] / Николай Гнатко // Зоря—Область. — 2016. — 5 лют. (№ 9). — С. 3.
3352. **Грабовський С.** Путін і "студебекери": невідповідна брехня рос. фільмів про війну / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 1—2 квіт. (№ 57—58). — С. 25, 28.
3353. **Грабовський С.** Фальш до Дня космонавтики як інструмент у "гібридній війні" проти України : [про рос. худож. біогр. фільми] / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 13 квіт. (№ 65). — С. 7.
3354. **Десятерик Д.** Між прицілом і об'єктивом : сьогодні, після двох років різноманіт. криз і потрясінь, варто подивитись, як це позначилося на укр. кінематографії / Дмитро Десятерик // День. — 2016. — 3 берез. (№ 38). — С. 10.
3355. **Ілленко П.** "Не можна знімати один фільм на рік і очікувати, що він стане "Тінями забутих предків" : [інтерв'ю з головою Держ. агентства з питань кіно Пилипом Ілленком] / спілкувалася Наталя Бородюк // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 берез. (№ 47). — С. 5.
3356. **Карпюк Г.** Подвиг кіношника : [про кінооператора Анатолія Хіміча] / Геннадій Карпюк // Час Київщини. — 2016. — 18 берез. (№ 11). — С. 16.
3357. **Кістень К.** "З'явився шанс проявити себе у головних ролях, бо в Україні почали знімати кіно" : [розмова з виконавицею ролі Катерини у серіалі "Родичі", знятому телестудією "Квартал 95" Катериною Кістень] / розмовляла Галина Ярема // Високий замок. — 2016. — 24—30 берез. (№ 34). — С. 16.
3358. **Константинова К.** Світло і "Тіні" Параджанова / Катерина Константинова // Дзеркало тижня. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 15.
3359. **Кордюкова В.** Миттєвості завдовжки в життя : [про актора В'ячеслава Тихонова] / Валентина Кордюкова // Зоря—Область. — 2016. — 10 лют. (№ 10).
3360. **Кучерява О.** Пропагандистські російські фільми і телесеріали не потраплять на вітчизняні голубі екрани / Олександра Кучерява // Голос України. — 2016. — 31 берез. (№ 58). — С. 2.
3361. **Лустіг Б.** Людина, яка володіє долею : у столиці Хорватії, Загребі, відбувся X Міжнар. фестиваль толерантності. Його ідеологом і почесним президентом упродовж всіх цих років є легендарна особистість — Бранко Лустіг : [інтерв'ю з кінематографістом] / спілкувалася Світлана Агрест-Короткова // День. — 2016. — 28 квіт. (№ 76). — С. 11.
3362. **Манський В.** "Те, що відбувається в Росії зараз — абсолютна катастрофа" : [інтерв'ю з режисером док. фільму "У променях сонця" Віталієм Манським] / спілкувався Дмитро Десятерик // День. — 2016. — 8—9 квіт. (№ 62—63). — С. 30.
3363. **Німелович Д.** Підірвали Чорнобильську АЕС, щоб ніхто не дізнався, як "лоханулися" з іграми у розвідників? : таку версію обговорюють у фільмі-розслідуванні "Російський дятел" щодо причин вибуху на Чорнобильській атомній електростанції 26 квіт. 1986 р. / Дарія Німелович // Високий замок. — 2016. — 21—27 квіт. (№ 46). — С. 13.
3364. **Німелович Д.** "Попрошу Сталіна, аби з грудей моїх виїняли серце і закопали його у рідну землю" : 8 квіт. 1930 р. на екрани вийшов фільм "Земля" — шедевр генія укр. кінематографа Олександра Довженка / Дарія Німелович // Високий замок. — 2016. — 7—13 квіт. (№ 40). — С. 16.
3365. **Пилипенко Г.-Г.** Права людини без ілюзій : XIII Міжнар. Docudays UA продемонстрував нові підходи в документалістиці : [про підвищення рівня укр. кінодокументалістики та встановлення відкритого діалогу про моральні проблеми сусп-ва і права людини] / Георгій-Григорій Пилипенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 квіт. (№ 76). — С. 11.
3366. **Пилипенко Г.-Г.** "Сивий, рідковолосий, незворушно мудрий і красиво пом'ятий" : видатному кіномитцеві Юрієві Ілленку 9 трав. виповнилося б 80 / Георгій-Григорій Пилипенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 трав. (№ 86). — С. 8.
3367. **Про утворення** Організаційного комітету та затвердження плану заходів з підготовки та відзначення 80-річчя від дня народження Юрія Ілленка : розпорядження Кабінету Міністрів України № 259-р від 6 квіт. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 квіт. (№ 81). — С. 12.
3368. **Савельєв В.** Я нагадую про заповіти героїв України : [інтерв'ю з кінорежисером Володимиром Савельєвим] / спілкувався Володимир Коскін // Демократична Україна. — 2016. — 18 берез. (№ 11). — С. 11.
3369. **Сорочан А.** Николаев в кінематографі / Анатолій Сорочан // Южная правда. — 2016. — 9 февр. (№ 14). — С. 4.

3370. **Ступка О.** "Митці можуть провокувати на якісь речі" : [інтерв'ю з актором Остапом Ступкою] / спілкувалася Дар'я Мирошниченко // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 23 лют. (№ 12). — С. 5.
3371. **Тисячна Н.** "Ми закликаємо боротися..." : Надія Тисячна — про якісну документалістику на ТБ та ідейні принципи ЗІКу : [інтерв'ю з PR-директором медіа-холдингу ЗІК] / спілкувався Вадим Лубчак // День. — 2016. — 8—9 квіт. (№ 62—63). — С. 25, 28.
3372. **Тримбач С.** Як народжується нація? : деякі неполіткоректні рефлексії опісля фестивал. снів у кінозалі / Сергій Тримбач // День. — 2016. — 2 берез. (№ 37). — С. 9.
3373. **Філатов А.** Docudays UA: Розплюште очі і ввімкніть думки : [про Міжнар. кінофестиваль док. кіно] / Антон Філатов // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 квіт. (№ 12). — С. 14.
3374. **Цвіліховський В.** Законсервована країна в променях сонця : [про док. фільм В. Манського "У променях сонця" про життя в КНДР] / Віктор Цвіліховський // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 квіт. (№ 66). — С. 3.
3375. **Чумак Н.** "Французька весна" змінює уявлення світу про Україну" : [інтерв'ю з дир. "Французького альянсу" в Рівному Надією Чумак про міжнар. фестиваль Франкофонії] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 31 берез. (№ 61). — С. 7.
3376. **Шот М.** Галицьке життя — без гламуру : у широкий укр. прокат вийшла кінострічка Івана Кравчишина "Політ золотої мушки" / Микола Шот // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 берез. (№ 58). — С. 7.
3377. **Як** козаки мультики робили : у 2002 р. Міжнар. асоціація анімац. кіно проголосила 6 квіт. Всесвіт. днем мультфільмів / підгот. Ярослав Шлапак // Чорноморські новини. — 2016. — 9 квіт. (№ 31—32). — С. 6.

792 Театр. Сценічне мистецтво. Драматичні вистави

3378. **Бубер Є.** Вічно другі на черзі, або Проблеми "неелекторального театру" : [інтерв'ю з дир. Театру юного глядача Євгеном Бубером] / спілкувалася Вікторія Єрьоменко // Одеські вісті. — 2016. — 27 лют. (№ 15). — С. 5.
3379. **Вергеліс О.** Бучма. Оптимістична трагедія / Олег Вергеліс // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 берез. (№ 10). — С. 14.
3380. **Веселовська А.** Перемагаючи реальність : виявляється, ми можемо говорити про себе теперішніх не чужою і не езоповою мовою — в спектаклі "Слава героям", яку поставив Станіслав Жирков / Анна Веселовська // День. — 2016. — 2 берез. (№ 37). — С. 8.
3381. **Вітовська І.** "Аби діти не страждали" : [інтерв'ю з акторкою Ірмою Вітовською] / спілкувалася Наталя Рекуненко // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 14 квіт. (№ 26). — С. 5.
3382. **Вітовська І.** Про табу на смерть, милосердя і небайдужість : [інтерв'ю з акторкою про спектакль "Оскар і Рожева Пані"] / Ірма Вітовська // Нова доба. — 2016. — 7 квіт. (№ 14). — С. 16—17.
3383. **Гайдабура В.** Геній портретує генія : 14 берез. видат. актору і режисеру Амвросію Бучмі виповнилося б 125 р. / Валерій Гайдабура // День. — 2016. — 4—5 берез. (№ 39—40). — С. 23.
3384. **Дениско Г.** Вистава Полтавського театру про Івана Мазепу: ганьба чи слава? / Ганна Дениско // Слово Просвіти. — 2016. — 24—30 берез. (№ 12). — С. 14—15.
3385. **Заболотна В.** Мій дедік Амвросій Бучма : Хто ж він? Просто людина. Просто геній / Валентина Заболотна // День. — 2016. — 11—12 берез. (№ 42—43). — С. 22—23.
3386. **Зав'ялова Д.** "Театральні професії зникають ..." : [голов. худ. Першого укр. театру для дітей — про закулісні стосунки та тенденції до знищення проф. театру] / розмовляла Валентина Шурин // Високий замок. — 2016. — 25—27 берез. (№ 35). — С. 9.
3387. **Загакайло О.** Людина-театр Олег Стефан / Оксана Загакайло // Дзеркало тижня. — 2016. — 26 берез. — 1 квіт. (№ 11). — С. 14.
3388. **Ми** звали його Андрюшею : 8 берез. — 75 років від дня народж. Андрія Миронова, відомого актора театру і кіно / підгот. Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2016. — 4 берез. (№ 9). — С. 10.
3389. **Можейко І.** Ромео і Джульєтта театрального Харкова : [про акторів Юлію Фоміну та Романа Черкашина] / Інна Можейко // Слобідський край. — 2015. — 26 берез. (№ 37). — С. 13.
3390. **Пилипенко Г.-Г.** Подією року стали "Оскар і Рожева пані" / Георгій-Григорій Пилипенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 31 берез. (№ 61). — С. 7.
3391. **Пилипенко Г.-Г.** Про людей і собак : вистава столич. театру рос. драми ім. Лесі Українки розкрила щось важливе про подружнє життя / Георгій-Григорій Пилипенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 квіт. (№ 74). — С. 10.
3392. **Постолєнко О.** "Перші "Маски" ми зняли в Колумбії" : актор комік-трупі — про творчість, жінок і хобі : [інтерв'ю з Олександром Постолєнко] / розмовляла Галина Ярема // Високий замок. — 2016. — 22—24 квіт. (№ 47). — С. 7.
3393. **Роговцева А.** "Дніпропетровськ до мене прихильний" : [інтерв'ю з акторкою Адою Роговцею] / спілкувалася Наталя Рекуненко // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 19 квіт. (№ 27). — С. 4.
3394. **Смирнова Н.** Непридуманная трагедия : [о лит.-муз. спектакле "Трагедия, которой позволили произойти", представленный театр. студией Николаев. общ-ва евр. культуры] / Наталия Смирнова // Южная правда. — 2016. — 11 февр. (№ 15). — С. 3.

3395. **Справжній** велет у житті і на сцені : 14 берез. — 125 років від дня народж. Амвросія Максиміліановича (Максимовича) Бучми (1891—1957), укр. актора, режисера, педагога, нар. артиста СРСР (1944), лауреата Держ. премії СРСР (1941, 1949) / підгот. Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2016. — 11 берез. (№ 10). — С. 12.

793 Громадський відпочинок і розваги. Танці. Хореографія

3396. **Бершеда Є.** Швейцарський слід Сергія Лифаря / Євген Бершеда // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9). — С. 14.

3397. **Яма В.** "Завжди був у центрі уваги — у школі тільки я вмів танцювати вальс" : [розмова з найвідомішим танцюристом України] / розмовляла Галина Ярема // Високий замок. — 2016. — 7—13 квіт. (№ 40). — С. 12.

796/799 Спорт. Спортивні ігри. Фізична культура

3398. **Бобкова С.** "Спонсорські кошти раптом не знайшлися ..." : тому утворився борг перед ФІДЕ, який Львів погасив. Але у міськраді кажуть, винен голова Федерації шахів Капустін, який "самоусунувся" / Сюзанна Бобкова // Високий замок. — 2016. — 19 квіт. (№ 45). — С. 3.

3399. **Гаркавець О.** Перемоги на благо : спортсмени, які займаються благодійністю / Олександр Гаркавець // Слобідський край. — 2016. — 12 квіт. (№ 44). — С. 7.

3400. **Голованова І.** Приєднати — значить ліквідувати : спорт. громадськість обл. закликає владу не порушувати закон : [про ліквідацію Житомир. обл. мед. центру здоров'я та спорт. медицини] / Іраїда Голованова // Житомирщина. — 2016. — 13 трав. (№ 50). — С. 3.

3401. **Горшков О.** "Шварценеггер для мене — взірць" : [інтерв'ю з культуристом Олександром Горшковим] // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 29 берез. (№ 21). — С. 5.

3402. **Івашко О.** Шаблею — по фехтуванню? : у Миколаєві руйнується найуспішніша в Україні спорт. школа / Олена Івашко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 берез. (№ 47). — С. 8.

3403. **Лиховид І.** Допінг-контроль по-українськи : після інциденту з Марією Шараповою "День" з'ясував, чи вживають заборонені препарати укр. спортсмени, і хто за цим слідкує / Інна Лиховид // День. — 2016. — 16 берез. (№ 45). — С. 11.

3404. **Лінник І.** Футбол в Україні. Гра на зниження / Ігор Лінник // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9). — С. 4.

3405. **Мацегора К.** Молодіжна політика зазнає змін : мінмолодьспорт прагне зберегти кількість дітей, які займаються у ДЮСШ / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 квіт. (№ 65). — С. 2.

3406. **Мельник С.** Успішною може бути тільки здорова і освічена нація : [парлам. слухання на тему: "Шляхи розвитку фізичної культури і спорту в Україні в умовах децентралізації влади"] / Сергій Мельник // Голос України. — 2016. — 23 берез. (№ 52). — С. 2.

3407. **Мельник С.** Фізкультуру і спорт фінансують за залишковим принципом / Сергій Мельник // Голос України. — 2016. — 25 берез. (№ 54). — С. 3.

3408. **Підварко А.** "Ці люди фактично є невизнані герої" : [інтерв'ю з виконав. дир. Спеціальної Олімпіади України Андрієм Підварком] / розмовляла Уляна Олексюк // Високий замок. — 2016. — 3—9 берез. (№ 26). — С. 21.

3409. **Приймак Л.** Юрій Білний: "Гірські лижи — це моє, рідне, що я колись власноруч розпочинав ліпити з нуля" : [про розвиток гірнолижного спорту на Полтавщині] / Любов Приймак // Село полтавське. — 2016. — 14 квіт. (№ 14). — С. 6.

3410. **Про внесення** змін до Положення про дитячо-юнацьку спортивну школу : постанова Кабінету Міністрів України № 248 від 30 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 квіт. (№ 75). — С. 9—10.

3411. **Про заохочення** спортсменів і тренерів з олімпійських та неолімпійських видів спорту : постанова Кабінету Міністрів України № 91 від 4 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 берез. (№ 49). — С. 19.

3412. **Садовник О.** Таємниці "Спортивного Оскара" : у Києві назвали імена найкращих спортсменів України 2015 р. / Олена Садовник // Високий замок. — 2016. — 12 квіт. (№ 42). — С. 14.

3413. **Скакун Н.** Тріумф Наталії Скакун : [інтерв'ю з чемпіонкою з важкої атлетики] / спілкувався Сергій Дзюба // Деснянська правда. — 2016. — 4 лют. (№ 5). — С. 1, 5.

3414. **Яловегіна Г.** Інфраструктурний проект для футбольної арени : [про стадіон "Динамо" в Полтаві] / Ганна Яловегіна // Зоря Полтавщини. — 2016. — 8 квіт. (№ 50—51). — С. 15.

8 МОВА. МОВОЗНАВСТВО. ХУДОЖНЯ ЛІТЕРАТУРА. ЛІТЕРАТУРОЗНАВСТВО

81 Лінгвістика. Мовознавство. Мови

3415. **Зарівчак Р.** "Часто згадую Нігояна, який читав на Майдані уривок з "Кавказу" : засновниця англomов. Шевченкіани удостоєна ордена Княгині Ольги : [інтерв'ю з проф. Роксоланою Зарівчак] / розмовляв Богдан Залізник // Високий замок. — 2016. — 22 берез. (№ 33). — С. 7.

3416. **Зарівчак Р.** "Я звикла жити без вихідних" : [інтерв'ю з перекладачем, проф. Роксоланою Зарівчак] / спілкувався Богдан Залізняк // Слово Просвіти. — 2016. — 31 берез. — 6 квіт. (№ 13). — С. 13.
3417. **Корнєва В.** Нова топонімічна карта Полтави / Вікторія Корнєва // Зоря Полтавщини. — 2016. — 5 квіт. (№ 48—49). — С. 2.
3418. **Корнєва В.** Топоніми на честь українських героїв / Вікторія Корнєва // Зоря Полтавщини. — 2016. — 15 берез. (№ 36—37). — С. 1—2.
3419. **Масненко В.** Українськими назвами ми заявляємо: "Це — Україна" / Віталій Масненко // Нова Доба. — 2016. — 17 берез. (№ 11). — С. 10.
3420. **Щербина М.** Тарас Шевченко у власних назвах України і світу / Микола Щербина // Нова Доба. — 2016. — 10 берез. (№ 10). — С. 15.
3421. **Щербина М.** Цікаві топоніми Черкащини. Монастирищенський район / Микола Щербина // Нова доба. — 2016. — 24 берез. (№ 12). — С. 15.

811.161.2 Українська мова

3422. **Бездонна**, як душа народу : [до Міжнар. дня рід. мови] / підгот. Марія Вітрич // Зоря Полтавщини. — 2016. — 19 лют. (№ 24—25). — С. 4.
3423. **Безотосний М.** "Бо хто матір забуває ..." : [до Дня рідної мови] / Микола Безотосний // Чорноморські новини. — 2016. — 18 лют. (№ 16). — С. 1, 3.
3424. **Вітрич М.** Рідна мова — найкраща у світі : [про IV етап XXX Всеукр. учнів. олімпіади з укр. мови і літ.] / Марія Вітрич // Зоря Полтавщини. — 2016. — 8 квіт. (№ 50—51). — С. 1.
3425. **Кабачинська С.** Вау, губернатор : [про становище укр. мови] / Світлана Кабачинська // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 берез. (№ 10). — С. 11. — Мова.
3426. **Качкан В.** Є мода, але є й глузд / Володимир Качкан // Галичина. — 2016. — 26 січ. (№ 6). — С. 5.
3427. **Кракалія Р.** Почніть із себе, на своєму місці : [до Дня рідної мови] / Роман Кракалія // Чорноморські новини. — 2016. — 20 лют. (№ 17). — С. 1, 3.
3428. **Курінний О.** Удома їмо "цукор", а на людях — "сахар" : жителі великих міст, які вважають себе українцями, вперто не хочуть спілкуватися рідною мовою на вулиці й у соцмережах : [інтерв'ю з правозахисником, експертом мов. політики Центру політ.-прав. реформ Олексієм Курінним і доц. каф. мат. статистики ДонНУ Тарасом Васильєвим] / спілкувалася Ірина Львова // Зоря Полтавщини. — 2016. — 19 квіт. (№ 56—57). — С. 4.
3429. **Медуниця Ю.** Нашого слова вороги бояться більше, ніж куль : укр. мова й культура захищають народ від ординської навали. Особливо це відчувається у Шевченківські дні / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 берез. (№ 43). — С. 2.
3430. **... Механізм** захисту української мови : [про наук. конф. "Питання мови — справа буття нації"] // Деснянська правда. — 2016. — 25 лют. (№ 8). — С. 5.
3431. **Мокренко А.** Вмирає мова — вмирає народ / Анатолій Мокренко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 квіт. (№ 81). — С. 3.
3432. **Пиріг Л.** Чи частіше звучить рідне слово від українського лікаря? / Любомир Пиріг // Слово Просвіти. — 2016. — 21—27 квіт. (№ 16). — С. 7.
3433. **Сагатюк Г.** "В остінній бій виходимо при слові ..." : [про укр. мову] / Галина Сагатюк // Чорноморські новини. — 2016. — 17 берез. (№ 25). — С. 3.
3434. **Філіпчук Г.** Мовна денонсація: "Камо грядеши...", владо? / Георгій Філіпчук // Слово Просвіти. — 2016. — 14—20 квіт. (№ 15). — С. 4.
3435. **Яцемірська М.** А з наголосами — біда : журналіст "ВЗ" дізнався, яких мов. помилок найчастіше припускаються нар. обранці : [розмова з зав. кафедрою мови засобів мас. інформації Марією Яцемірською] / розмовляв Орест Дрималовський // Високий замок. — 2016. — 25—27 берез. (№ 35). — С. 10.

82 Художня література. Літературознавство

821 Художня література окремими мовами і мовними сім'ями

3436. **Гривінський Р.** Література як бренд : чи стане Український інститут книги ефект. інструментом держ. культур. політики? / Роман Гривінський // День. — 2016. — 4—5 берез. (№ 39—40). — С. 31.

821.161.2 Українська література

3437. **Бреус О.** "Червона" кнопка, яка змінила світ : спогади оператора четвертого блоку ЧАЕС / Олексій Бреус // День. — 2016. — 26 квіт. (№ 74). — С. 8.

821.0 Теорія літератури. Вивчення літератури

821.111.0 Англійська література

3438. **Скринченко В.** Історичні містифікації Вільяма Шекспіра / Володимир Скринченко // День. — 2016. — 29—30 квіт. (№ 77—78). — С. 22.

821.111(73).0 Література США англійською мовою

3439. **Вітрич М.** Тімоті Снайдер: "... Історія — це життя" : [про кн. американ. письменника Т. Снайдера "Криваві землі: Європа між Гітлером і Сталінін"] / Марія Вітрич // Зоря Полтавщини. — 2016. — 18 берез. (№ 38—39). — С. 4.

821.133.1.0 Французька література

3440. **Бойчук С.** Герои Жюль Верна в Северном Причерноморье / Светлана Бойчук // Южная правда. — 2016. — 3 марта (№ 24). — С. 4.

821.161.1.0 Російська література

3441. **"А брехня, як відомо, є мати всіх пороків"** : [про рос. письменника М. Салтикова-Щедріна] / підгот. Марія Вітрич // Зоря Полтавщини. — 2016. — 8 квіт. (№ 50—51). — С. 13.

3442. **Гаврилов С.** Фантаст Нового времени : 22 сент. 1786 г. от Рождества Христова в славном г. Тамбове повелением императрицы Екатерины Великой было открыто нар. училище : [о первом писателе в жанре ист. фэнтези — пионере для рус. лит. XVIII в. Петре Михайловиче Захарьине] / Сергей Гаврилов // Южная правда. — 2016. — 26 янв. (№ 8). — С. 3.

3443. **Гривінський Р.** "Спеціаліст ... по Росії" : у столиці представлено док. стрічку про письменника Фрідріха Горенштейна / Роман Гривінський // День. — 2016. — 18—19 берез. (№ 47—48). — С. 29.

3444. **Дружбинський В.** Костянтин Паустовський. Повернення до Києва / Валерій Дружбинський // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 квіт. — 14 трав. (№ 16). — С. 11.

3445. **Можейко І.** Дві половинки душі одного письменника : [про рос. письменника Юрія Олешу] / Інна Можейко // Слобідський край. — 2016. — 23 квіт. (№ 49). — С. 13.

3446. **Орлов А.** "Мне не повезло с тобой, национальность ..." : відомий рос. поет-сатирик — про особисту відповідальність, хворе на шовінізм рос. сусп-во в свою прихильність до України : [інтерв'ю з Андрієм Орловим] / розмовляла Наталія Балюк // Високий замок. — 2016. — 31 берез. — 6 квіт. (№ 37). — С. 8.

3447. **Сочалов В.** "В саду, во тьме ночной, в минуту разлученья ..." : [к годовщине со дня смерти А. С. Пушкина] / Виталий Сочалов // Одеські вісті. — 2016. — 9 лют. (№ 10). — С. 3—4.

3448. **"Українофоб"** із чесним серцем : 125 років з дня народж. Михайла Булгакова / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 трав. (№ 86). — С. 9.

821.161.1(477).0 Література України російською мовою

3449. **Бабич М.** "Наш Гоголь" : [про освітньо-мистец. захід. присвяч. 207-й річниці Миколи Гоголя] / Марина Бабич // Село полтавське. — 2016. — 7 квіт. (№ 13). — С. 10.

3450. **Васецька А.** "Він із цих місць, цим дихав лісом, по цій землі святий ступав" : [про освіт.-мистец. заходи, присвячені 207-й річниці з дня народж. М. В. Гоголя в Шишацькому р-ні Полтав. обл.] / Анна Васецька // Зоря Полтавщини. — 2016. — 8 квіт. (№ 50—51). — С. 2.

821.161.2.0 Українська література

3451. **Абліцов В.** Ні, п. Ложкін, ви не "раздражители", а спритні імітатори : [про кн. Б. Ложкіна "Четверта республіка чи демонтаж незалежності"] / Віталій Абліцов // Слово Просвіти. — 2016. — 31 берез. — 6 квіт. (№ 13). — С. 4—5.

3452. **Андрусак М.** З-під крила Тарасового слова / Михайло Андрусак // Галичина. — 2016. — 3 берез. (№ 18). — С. 10—11.

3453. **Багацький Л.** Дві п'єси про одного Попандопуло / Леонід Багацький // Кіровоградська правда. — 2016. — 5 лют. (№ 6). — С. 10.

3454. **Бурчо Й.** Життя — це героїчний проект : [про кн. Є. О. Акимовича "Українська традиція"] / Йосип Бурчо // Чорноморські новини. — 2016. — 12 берез. (№ 23—24). — С. 5.

3455. **Вайно М.** Життєві максими Марії Вайно : [інтерв'ю з письменницею] / розмову вели: Галина Пристай, Марія Дем'янів // Галичина. — 2016. — 15 берез. (№ 20). — С. 7.

3456. **Василяшко С.** "Прости мені, любове, цю жагу до мучених ..." : [про поета В. Стуса] / Станіслав Василяшко // Одеські вісті. — 2016. — 10 берез. (№ 18). — С. 3.

3457. **Василишин О.** Письменника не буває без шукання особистісного : роздуми над кн. новел Геннадія Щипківського "Коралі" / Олег Василишин, Ігор Фарина // Чорноморські новини. — 2016. — 9 квіт. (№ 31—32). — С. 5.

3458. **Віценя Л.** Писав, "щоб виправити духовний хребет народу" : [до 95-річчя письменника Володимира Малика] / Лілія Віценя // Зоря Полтавщини. — 2016. — 19 лют. (№ 24—25). — С. 13.

3459. **Гей,** літа орел ... : [про кн. Наталії Осьмак "Кирило Осьмак: автопортрет у листах на тлі Владімирського централу"] / записав Володимир Генік // Чорноморські новини. — 2016. — 31 берез. (№ 29). — С. 3.

3460. **Генік В.** Вільна книга вільної людини : [про кн. О. Сенцова "Купіть книгу — вона смішна"] / Володимир Генік // Чорноморські новини. — 2016. — 19 берез. (№ 26). — С. 3.

3461. **Дзюба І.** Поет вівки насущний : [про творчість Т. Г. Шевченка] / Іван Дзюба // Демократична Україна. — 2016. — 11 берез. (№ 10). — С. 3.
3462. **"Доброзичливець і добродій"** : 28 берез. — 125 років від дня народж. Олекси Слісаренка, укр. письменника / підгот. Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2016. — 18 берез. (№ 11). — С. 13.
3463. **Дюжина** ножів від українського гумориста : 135 років від дня народж. Аркадія Аверченка / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 берез. (№ 58). — С. 10.
3464. **Засенко П.** Маємо вперто торувати український шлях : [інтерв'ю з письменником Петром Засенком] / спілкувався Володимир Коскін // Демократична Україна. — 2016. — 25 берез. (№ 12). — С. 11.
3465. **Зеленченко М.** Роман "Амба" — на орбіті української літератури : [про презентацію україномов. першого тому "Втеча" роману "Амба" Володимира Карпенка] / Марія Зеленченко // Село полтавське. — 2016. — 21 квіт. (№ 15). — С. 13.
3466. **Івшина Л.** Ліна Костенко — геній в умовах розблокованої антикультури! / Лариса Івшина // День. — 2016. — 18—19 берез. (№ 47—48). — С. 31.
3467. **Капранов В.** "Перші наші твори написані російською на українській друкарській машинці з бан-дерівського схрону" : [інтерв'ю з видавцем Віталієм Капрановим] / розмовляв Георгій-Григорій Пилипенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 квіт. (№ 73). — С. 7.
3468. **Карпенко В.** Спогади генерала Лопати : [про кн. Анатолія Лопати "Час і свідомість"] / Віталій Карпенко // Голос України. — 2016. — 20 лют. (№ 32). — С. 16.
3469. **Качкан В.** Коли серце — на поклику душі : про поезію Тамари Севернюк / Володимир Качкан // Галичина. — 2016. — 3 берез. (№ 18). — С. 17.
3470. **Ковальчук О.** Леся Українка: як нам стати народом успішним : до 145-річчя від дня народж. / Олеся Ковальчук // Волинь-нова. — 2016. — 25 лют. (№ 21). — С. 9.
3471. **Конарева Л.** Роби так, ніби все залежить від тебе : вийшла друком зб. бесід із Блаженнішим Любо-миром (Гузаром) "Гідність Адама" / Лариса Конарева // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 квіт. (№ 78). — С. 6.
3472. **Кушнір В.** Українці Буджака : [про кн. Матвія Деревенчі "Буджацький слід"] / В'ячеслав Кушнір // Чорноморські новини. — 2016. — 11 лют. (№ 13). — С. 3.
3473. **Мельниченко В.** Михайло Грушевський: "Шевченка признає пророком вся Україна" / Володимир Мельниченко // Слово Просвіти. — 2016. — 21—27 квіт. (№ 16). — С. 10—11.
3474. **Можейко І.** Письменник для дітей і дорослих : [про Петра Панча] / Інна Можейко // Слобідський край. — 2016. — 3 берез. (№ 27). — С. 8.
3475. **Мудрак О.** "Коли не записую ідею — втрачаю себе" : [інтерв'ю з письменницею Олесею Мудрак] / спілкувалася Анастасія Нефретова // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 22 берез. (№ 19). — С. 5.
3476. **Непомнящий І.** "Важку ношу ти взяв на себе" : буковин. байкареві, сатирику, гумористу, прозаїку і журналісту Геогію Йосиповичу Раковіці виповнюється 75 років / Іван Непомнящий // Чернівці. — 2016. — 3 берез. (№ 9). — С. 9.
3477. **Онищенко Н.** Один великий і живий лист до українців : [про презентацію кн. "Сильне ім'я — Надія" Вірою Савченко] / Надія Онищенко // Деснянська правда. — 2016. — 18 лют. (№ 7). — С. 4.
3478. **Пагутяк Г.** "Сучасна цивілізація поїдає своїх дітей" : [інтерв'ю з письменницею Галиною Пагутяк] / спілкувалася Оксана Загакайло // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 11.
3479. **Пахльовська О.** Ліна Костенко без ... "ребрендингу" : на "Книжковому Арсеналі" вперше буде представлено велику біогр. кн. письменниці у співавторстві з Іваном Дзюбою та Оксаною Пахльовською / Оксана Пахльовська // День. — 2016. — 19 квіт. (№ 69). — С. 10—11.
3480. **Про затвердження** плану з підготовки та проведення заходів, присвячених ушануванню пам'яті Івана Франка // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 квіт. (№ 68). — С. 12. — № 120—р 18 лют. 2016 р. — Дод.: План з підготовки та проведення заходів, присвячених ушануванню пам'яті Івана Франка.
3481. **Пшеничний М.** "Йду до людей із запаленою свічкою свого слова ..." : до 60-річчя поета, прозаїка, публіциста, художника, скульптора, пісняра, краєзнавця, педагога, просвітянина Миколи Михайловича Тим-чака / Микола Пшеничний // Слово Просвіти. — 2016. — 10—16 берез. (№ 10). — С. 12—13.
3482. **Работін Ю.** Велич слова Кобзаря : [про Загальнонац. конкурс "Українська мова — мова єднання"] / Юрій Работін // Одеські вісті. — 2016. — 10 берез. (№ 18). — С. 3.
3483. **Різник Л.** Через лінзу сатирика : 15 квіт. Олегові Черногузу виповнюється 80 років / Левко Різник // Слово Просвіти. — 2016. — 14—20 квіт. (№ 15). — С. 10—11.
3484. **Родик К.** Василь Шкляр: бекграунд республіканця : [про творчість укр. письменника] / Костянтин Родик // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 11.
3485. **Рутківський В.** Ану, послухай ... : [про укр. поета Валентина Мороза] / Володимир Рутківський // Чорноморські новини. — 2016. — 13 лют. (№ 14—15). — С. 5.
3486. **Соловей О.** Vivereemento Олега Солов'я : "Росія викликала Донбас із задзеркалля. Це — не той, у якому народився і виріс я" : [інтерв'ю з письменником] / спілкувалася Людмила Таран // День. — 2016. — 8—9 квіт. (№ 62—63). — С. 31.
3487. **Сюндюков І.** Небезпека виходить із Кремля : укр. історик Василь Ткаченко видав зміст. узагаль-нюючу працю про причини й витоки агрес. путін. режиму / Ігор Сюндюков // День. — 2016. — 11—12 берез. (№ 42—43). — С. 14.

3488. **Тихолоз Б.** Чому і навіщо Шевченко? / Богдан Тихолоз // День. — 2016. — 11—12 берез. (№ 42—43). — С. 13.
3489. **Ушкалов Л.** "Знання — єдина насолода без отрути" : Леонід Ушкалов — про Сковороду, Шевченка і Харків : [інтерв'ю з літературознавцем] / спілкувався Олег Коцарев // День. — 2016. — 25—26 берез. (№ 52—53). — С. 31.
3490. **"Хотіла б я піснею стати ..."** : до 145-річчя від дня народж. Лесі Українки / підгот. Марія Вітрич // Зоря Полтавщини. — 2016. — 23 лют. (№ 26—27). — С. 5.
3491. **Цвід А.** Зв'язкова світів : есей про тритомник Катерини Мандрик-Куйбіди "Ми Україну боронили" / Антонія Цвід // Слово Просвіти. — 2016. — 10—16 берез. (№ 10). — С. 10.
3492. **Цвіліховський В.** Тричі повторена історія про негідну поведінку : [про письменника О. Копиленка] / Віктор Цвіліховський // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 берез. (№ 58). — С. 3.
3493. **Чічка Л.** "Я їм тоді проспівав все, що колись ти для мене співав ..." : до 145-річчя від дня народж. Лесі Українки / Леся Чічка // Волинь-нова. — 2016. — 27 лют. (№ 22). — С. 12.
3494. **Шупта Д.** "Якщо друзі у вас правдиві ..." : [про укр. письменника Степана Олійника] / Дмитро Шупта // Чорноморські новини. — 2016. — 24 берез. (№ 27). — С. 3.
3495. **Якимчук Л.** "Те, що з нами відбувається, і є розкладання: території, мови, людських тіл ..." : [інтерв'ю з поетесою Любов'ю Якимчук] / спілкувалася Катерина Константинова // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 берез. (№ 10). — С. 1, 14.

821.161.3.0 Білоруська література

3496. **Алексієвич С.** "Ви, українці, вирвалися в нове життя, вам можна позаздрити" : [інтерв'ю з письменницею Світлою Алексієвич] / спілкувалася Лариса Конарева // Урядовий кур'єр. — 2016. — 14 квіт. (№ 71). — С. 5.
3497. **Алексієвич С.** "Живемо у варварські часи" : [розмова з білорус. письменницею Світлою Алексієвич] / розмовляв Дмитро Дроздовський // Слово Просвіти. — 2016. — 14—20 квіт. (№ 15). — С. 8—9.
3498. **Алексієвич С.** "У XXI столітті треба вбивати ідеї, а не людей" : [інтерв'ю з білорус. письменницею Світлою Алексієвич] / спілкувалася Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 8—9 квіт. (№ 62—63). — С. 18—19.
3499. **Алексієвич С.** "Хотіла написати таку книгу, щоб від війни нудило навіть генералів" : [інтерв'ю з письменницею Світлою Алексієвич] / спілкувався Дмитро Дроздовський // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 14.

821.162.1.0 Польська література

3500. **Хом'як О.** Фантаст, який не любив фантастики : десять років тому, 27 берез. 2006 р., пішов із життя Станіслав Лем — батько "Соляриса" та "Кіберіади" / Оріся Хом'як // Високий замок. — 2016. — 25—27 берез. (№ 35). — С. 11.

821.58.0 Література китайсько-тибетськими мовами

3501. **Лесняк С.** Мистецтво перемагати у війні та бізнесі : про перший переклад українською з мови оригіналу трактату Сунь-дзи "Мистецтво війни" і сучасне застосування давньої премудрості : [інтерв'ю з перекладачем кн. "Мистецтво війни" Сергієм Лесняком] / спілкувався Любомир Крупницький // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 10.

9 ГЕОГРАФІЯ. БІОГРАФІЇ. ІСТОРІЯ

902/904 Археологія. Передісторія. Археологічні пам'ятки

3502. **"А степ все світиться курганами ..."** : [до 80-річчя від дня народж. археолога Б. Мозолєвського] / підгот. Вікторія Корнєва // Зоря Полтавщини. — 2016. — 9 лют. (№ 18—19). — С. 3.
3503. **Думанський В.** Під постаментом Леніну [у Кривому Розі] знайшли храм / Володимир Думанський // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 5 трав. (№ 31—32). — С. 9.
3504. **Кузнецов А.** На Березани был свой Керамик : [на о. Березань при раскопках Борисфена были обнаружены остатки обжиг. печей] / Анатолий Кузнецов // Южная правда. — 2016. — 16 февр. (№ 17). — С. 4.
3505. **Михайлова Н.** Реквієм за пектораллю : хто ховає укр. археологію / Наталія Михайлова // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9). — С. 12.
3506. **Наумук С.** Археологія знову нікому не порібна? / Сергій Наумук // Волинь-нова. — 2016. — 22 берез. (№ 31). — С. 7.
3507. **Наумук С.** Чи повернеться древній меч на Волинь? : / Сергій Наумук // Волинь-нова. — 2016. — 12 квіт. (№ 40).
3508. **Семененко В.** У Клінцях знайшли кам'яну "бабу" : її вік може сягати трьох тисяч років! / Вікторія Семененко, Наталка Маринець, Ірина Іванова // Кіровоградська правда. — 2016. — 19 лют. (№ 10). — С. 3.

908 Краєзнавство

3509. **Бей Л.** Миколаїв — місто натхнення / Людмила Бей // Сумщина. — 2016. — 12 трав. (№ 19). — С. 14.

3510. **Босько В.** Інгул та Єлісаветград: історія взаємної нелюбові / Володимир Босько // Кіровоградська правда. — 2016. — 4 берез. (№ 14). — С. 10.
3511. **Вієр Х.** Карта — свідок забудови [Одеси] / Христина Вієр // Одеські вісті. — 2016. — 1 берез. (№ 16). — С. 3.
3512. **Данюк Ю.** "Откуда есть пошел град Олевский?" / Юрій Данюк // Житомирщина. — 2016. — 15 берез. (№ 28—29). — С. 7.
3513. **Засєда Л.** Прогулянка без навушників : Велика Житомирська [в Києві] ніби трохи в тіні, а даремно / Людмила Засєда // День. — 2016. — 1—2 квіт. (№ 57—58). — С. 16—17.
3514. **Засєда Л.** Рожевоощокій Weekend : Оболонська набережна [у Києві] напередодні Масляної / Людмила Засєда // День. — 2016. — 11—12 берез. (№ 42—43). — С. 16—17.
3515. **Клунко І.** Незбагненна сила Шевченка : [про Канів. музей-заповідник "Могила Т. Г. Шевченка"] / Іван Клунко // Деснянська правда. — 2016. — 3 берез. (№ 9). — С. 5.
3516. **Коцарев О.** "Млинець" на віражах Дністра : "День" пропонує відвідати Заліщики — місто, біля якого розташов. один із найкращих річкових краєвидів України / Олег Коцарев // День. — 2016. — 15—16 квіт. (№ 67—68). — С. 24.
3517. **Можейко І.** Точка на карті : в одній назві — від монетки до дурня : [про село Абазівка на Харківщині] / Інна Можейко // Слобідський край. — 2016. — 24 берез. (№ 36). — С. 8.
3518. **Фещук Н.** Засновник Садгори був олігархом, масоном і креативником : містечко, що постало з авантюри та монет / Наталія Фещук // Чернівці. — 2016. — 31 берез. (№ 13). — С. 18.
3519. **Чепурний В.** Культурна спадщина — як інвестпотенціал : нехай історія допоможе нам ... заробляти : [про селище Любеч на Чернігівщині] / Василь Чепурний // Голос України. — 2016. — 12 квіт. (№ 66). — С. 5.
3520. **Чередниченко Е.** Замок Паланок и звездный трубочист в Мукачево / Екатерина Чередниченко // Вісті Придніпров'я. — 2016. — 5 трав. (№ 31—32). — С. 10.

929 Біографічні дослідження

3521. **Войтко А.** Реверанс Її Величності : королеві Великої Британії — 90 років / Аріадна Войтко // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 10.
3522. **Дроздовський Д.** Віра Річ: життя всупереч : [про перекладачку укр. літ. англ. мовою] / Дмитро Дроздовський // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 квіт. — 14 трав. (№ 16). — С. 13.
3523. **Курбатов С.** Люди великого часу : до 400-річчя з дня смерті Мігеля де Сервантеса Сааведри і Вільяма Шекспіра : [про хронолог. збіги ключових біогр. дат геніїв] / Сергій Курбатов // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 15.
3524. **Пукіш-Юнко І.** Вінницький джентельмен удачі : сторінки життя Володимира Гройсмана, яких немає в його офіц. біографії / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2016. — 14—20 квіт. (№ 43). — С. 6.

93/94 Історія

930 Історична наука. Історіографія. Допоміжні історичні дисципліни

3525. **Воронков К.** Вони розуміли, за ними стежать! Але ... : [про архіви М-ва держбезпеки НДР] / Кирило Воронков // Голос України. — 2016. — 6 лют. (№ 22). — С. 4.
3526. **Дерев'янка І.** Оцифровані фонди : [про Держ. архів Одес. обл.] / Іванна Дерев'янка // Чорноморські новини. — 2016. — 14 квіт. (№ 33). — С. 3.
3527. **Кракалія Р.** Розсекречені кілометри : до таємниць комуніст. спецслужб : [про створення довідкового путівника по архівах комуніст. спецслужб] / Роман Кракалія // Чорноморські новини. — 2016. — 21 квіт. (№ 35). — С. 1.

94 Історія загалом

3528. **Апрелько К.** Терещенко: урок олігархам : до 130-річчя від дня народж. Михайла Терещенка (1886—1956) / Катерина Апрелько // Голос України. — 2016. — 30 берез. (№ 57). — С. 13.
3529. **Бондарук Л.** Апостол російського лібералізму : [про Валерію Новодворську] / Леся Бондарук // День. — 2016. — 4—5 берез. (№ 39—40). — С. 9 ; 2016.
3530. **Верховний** муфтії Росії запропонував Путіну: "Володимир Володимировичу, можливо, і з Сирією, і з Ізраїлем, як із Кримом, вчинемо"? : 70 років тому, як згадував міністр закордон. справ СРСР В'ячеслав Молотов, Сталін доручив йому обговорити з захід. союзниками питання про передачу під радян. протекторат Лівії та встановлення спільного контролю над Сирією та Ліваном / іст. паралелі проводила Ірина Коцина // Зоря Полтавщини. — 2016. — 9 лют. (№ 18—19). — С. 4.
3531. **Гаврилов С.** Свой человек Чужбинский : [об историке-этнографе, писателе Александре Степановиче Афанасьеве-Чужбинском] / Сергей Гаврилов // Южная правда. — 2016. — 2 февр. (№ 11). — С. 3.
3532. **Горбунов К.** Чорна таємниця сталінського режиму: "третій радянський голод" в Україні / Кирило Горбунов // День. — 2016. — 4—5 берез. (№ 39—40). — С. 14.
3533. **Зінченко О.** За роки Другої світової через табори смерті пройшли 18 мільйонів людей / Олеся Зінченко // Нова доба. — 2016. — 14 квіт. (№ 15). — С. 8.

3534. **Козловський І.** Смоленська трагедія: пам'ять, правда, відповідальність і вибачення : [заходи з нагоди 6-ї річниці Смолен. авіакатастрофи] / Іван Козловський // *Голос України*. — 2016. — 12 квіт. (№ 66). — С. 7.
3535. **Крालюк П.** Балканський атаман : [про політ. і військ. діяча XIX ст. Михайла Чайковського] / Петро Крालюк // *День*. — 2016. — 29—30 квіт. (№ 77—78). — С. 19.
3536. **Ліки** від корупції : 90-річчя запровадж. режиму санації у Польщі / підгот. Віктор Шпак // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 7 трав. (№ 86). — С. 9.
3537. **Маневич І.** Их спасали ... в зоопарке : [о спасенні євреїв варшав. семьею Забинських] / Ігорь Маневич // *Вісті Придніпров'я*. — 2016. — 5 трав. (№ 31—32). — С. 8.
3538. **Махун С.** Зоряне небо Егера, або Смерть за гороскопом : [про головнокоманд. армії імперії Габсбургів під час Тридцятилітньої війни (1618—1648) герцога Альбрехта фон Валленштейна] / Сергій Махун // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 15.
3539. **Михайлов М.** "Комуністи все побудували" / Микола Михайлов // *Запорізька правда*. — 2016. — 17 берез. (№ 10). — С. 18.
3540. **Нетребський В.** Вождь № 2 : [про Льва Троцького] / Валерій Нетребський, Валерій Шерстобітов // *Одеські вісті*. — 2016. — 6 лют. (№ 9) ; 13 лют. (№ 11) — С. 7. — С. 7.
3541. **Німелович Д.** Проковтнувши Австрію, Гітлер отримав стратегічний плацдарм для наступу на Європу : 11—13 берез. 1938 р. новостворену Австрійську Республіку "мирно" анексувала нацистська Німеччина / Дарія Німелович // *Високий замок*. — 2016. — 10—16 берез. (№ 28). — С. 12.
3542. **Парица П.** Урок для новітніх манкуртів : [про сталін. поплічників А. Хвилю та В. Затонського] / Петро Парица // *Галичина*. — 2016. — 21 січ. (№ 5). — С. 13.
3543. **Проценко П.** Незалежна доля Юрія Литвина : мучеництво в рад. концтаборі наприкінці епохи Брежньєва / Павло Проценко // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 1, 15.
3544. **Сергійчук В.** Великий міф про "чесний" перепис 1937-го. І як у Москві користуються ним / Володимир Сергійчук // *Голос України*. — 2016. — 10 лют. (№ 24). — С. 14.
3545. **Снегірьов В.** Її доля не повинна повторитися : льотчицю Яніну Левандовську було застрелено в Катині у квітні 1940-го / Валерій Снегірьов // *День*. — 2016. — 29—30 квіт. (№ 77—78). — С. 12.
3546. **Стрімка** кар'єра сталінського партизана : 115 років з дня народж. Олексія Федорова / підгот. Віктор Шпак // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 26 берез. (№ 58). — С. 10.
3547. **Сядристий М.** "Комуно-мраксизмські міфи не піддаються руйнуванню з боку розуму, для їх смерті потрібно багато років" : [інтерв'ю з дослідником тоталітаризму Миколою Сядристим] / спілкувався Станіслав Прокопчук // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 19 квіт. (№ 74). — С. 6.
3548. **Таїрова-Яковлева Т.** "90% росіян абсолютно нічого не знають про справжню історію України" : [інтерв'ю з дир. Центру з вивчення історії України Санкт-Петербурз. держ. ун-ту Тетяною Таїровою-Яковлевою] / спілкувався Ігор Сяндюков // *День*. — 2016. — 15—16 квіт. (№ 67—68). — С. 20.
3549. **Терентьева Н.** Городу служив всіма силами : [к 175-літтю Александра Толстикова, гор. головы Екатиринослава] / Наталя Терентьева // *Вісті Придніпров'я*. — 2016. — 24 берез. (№ 20). — С. 17.
3550. **Фесуненко А.** "Надійшли у продаж дитячі протигазы до 16-річного віку ..." : це оголошення в газеті "Ленінська молодь" за 1941 р. свідчить про те, що Радянський Союз готувався до війни / Анатолій Фесуненко // *Високий замок*. — 2016. — 22—24 квіт. (№ 47). — С. 11.
3551. **Фесуненко А.** Тераріум сталінської гвардії : декларуючи моноліт. парт. єдність, керівники партії та уряду пожирали один одного / Анатолій Фесуненко // *Слово Просвіти*. — 2016. — 24—30 берез. (№ 12). — С. 7.
3552. **Фесуненко А.** "Червоний маршал" міг би стати професійним скрипалем ... : штрихи до портрету відомого рад. воєначальника Михайла Тухачевського / Анатолій Фесуненко // *Високий замок*. — 2016. — 1—6 квіт. (№ 38). — С. 11.
3553. **Чабан Н.** Дело пахло керосином ... : как горел зимний театр Мины Копылова в Екатеринославе / Николай Чабан // *Зоря—Область*. — 2016. — 22 січ. (№ 5). — С. 11.

94(477) Історія України

3554. **Афанасьєв І.** Незабута трагедія : "Куренівський апокаліпсис" [у Києві] у цифрах / Ілля Афанасьєв // *День*. — 2016. — 18—19 берез. (№ 47—48). — С. 14.
3555. **Бедзір В.** Приклад героїзму і незламності : такою стала для нащадків Карпатська Україна / Василь Бедзір // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 16 берез. (№ 50). — С. 3.
3556. **Бондаренко Д.** Семен Палій — захисник Європи : до 325-ліття Пересипської битви / Дмитро Бондаренко, Міла Чабан // *Чорноморські новини*. — 2016. — 9 квіт. (№ 31—32). — С. 4.
3557. **Бондарчук А.** Хіба нашу незалежність "в капусті знайшли"? / Андрій Бондарчук // *Слово Просвіти*. — 2016. — 5—11 трав. (№ 18). — С. 1, 4. — Далі буде.
3558. **Війна** не робить винятків : [про долю укр. жінок, які винесли весь тягар страждань у роки Другої світової війни] // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 7 трав. (№ 86). — С. 5. — підгот. Лариса Конарева.
3559. **Вауліна О.** Хочеться вірити, що все було не даремно ... : [до річниці Майдану] / Ольга Вауліна // *Голос України*. — 2016. — 23 лют. (№ 33). — С. 5.
3560. **Вельможко В.** Два Якови з Одеського піхотного : [про генералів війська Української Народної Республіки Я. Г. Гандзюка та Я. І. Сафонова] / Василь Вельможко // *Чорноморські новини*. — 2016. — 14 квіт. (№ 33). — С. 3.

3561. **Вельможко В.** Керчинські однокласники Липа і Дроздовський : [про генерал-хорунжого армії УНР Л. А. Дроздовського та письменника Івана Липу] / Василь Вельможко // Чорноморські новини. — 2016. — 23 квіт. (№ 36). — С. 3.
3562. **Веденєєв Д.** Постріл на Краківській вулиці : [про священника Укр. греко-католиц. церкви Гавриїла Костельника] / Дмитро Веденєєв // День. — 2016. — 18—19 берез. (№ 47—48). — С. 21.
3563. **Всемогутній** канцлер із козацького роду : [до 260-річчя сенатора Іллі Безбородька] / підгот. Вікторія Корнева // Зоря Полтавщини. — 2016. — 26 лют. (№ 28—29). — С. 15.
3564. **В'ятрович В.** Повертаємо людям історію, історії повертаємо людей : [про Інститут національної пам'яті] / Володимир В'ятрович // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 квіт. (№ 12). — С. 15.
3565. **Гаврик В.** Тоді стонав від болю світ ... : [про долю Нац. Меморіал. комплексу у пам'ять всіх спалених у роки Другої світової війни населен. пунктів України, зведення якого почалось у Корюківці три роки тому] / Вікторія Гаврик // Деснянська правда. — 2016. — 3 берез. (№ 9). — С. 2.
3566. **Гаврилов С.** Польская прививка : [о истории пол. диаспоры в Николаеве] / Сергей Гаврилов // Южная правда. — 2016. — 6 февр. (№ 13). — С. 3.
3567. **Газін В.** Україна середини XVII століття: полігон "гібридної війни" Москви / Володимир Газін // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 квіт. (№ 12). — С. 15.
3568. **Гап'як Я.** Нескорені повстанці : [про членів підпілля ОУН та вояків УПА, які загинули 16 лют. 1946 р.] / Ярослав Гап'як, Петро Ганцюк // Галичина. — 2016. — 15—16 лют. (№ 12—13). — С. 19.
3569. **Гончарук Т.** Відчуття України : [про вченого, професора, зав. кафедрою українознавства Одес. держ. ун-ту внутр. справ Семена Антоновича Цвілюка] / Тарас Гончарук, Лілія Іваніченко // Чорноморські новини. — 2016. — 18 лют. (№ 16). — С. 3.
3570. **Гордієнко Д.** "Український контекст Криму величезний і майже не розкритий" : [інтерв'ю з старшим наук. співробітником Ін-ту укр. археографії та джерелознав. ім. М. С. Грушевського НАНУ Дмитром Гордієнком про проект "Крим в історії України"] / спілкувалася Ірина Ніколайчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 29 квіт. (№ 82). — С. 7.
3571. **Грабовський С.** Антоновичі: приклад жертвовного служіння Україні та проекції на сьогодення / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 8—9 квіт. (№ 62—63). — С. 14.
3572. **Грифи** таємничості злітають і відкривають нові сторінки Чорнобильської катастрофи / підгот.: Геннадій Карпюк, Олександр Наумов // Час Київщини. — 2016. — 11 берез. (№ 10). — С. 7.
3573. **Гусленко Р.** Мов ті діди високочолі, дуби з гетьманщини стоять : до питання переказів про Шевченків дуб у Лазірках / Раїса Гусленко // Слово Просвіти. — 2016. — 14—20 квіт. (№ 15). — С. 12—13.
3574. **Гюмюшлю Т.** Із плеяди Рильських : [до 175-річчя від дня народж. Тадея Рильського] / Тетяна Гюмюшлю // Одеські вісті. — 2016. — 13 лют. (№ 11). — С. 7.
3575. **Дзюбенко-Мейс Н.** "Джеймс сказав мені, що його вибрали наші мертві ..." : дружина американця, який розповів світу про Голодомор, — про те, чому чоловік присвятив життя трагедії укр. народу : [інтерв'ю з Наталією Дзюбенко-Мейс] / розмовляла Оріся Хом'як // Високий замок. — 2016. — 10—16 берез. (№ 28). — С. 8.
3576. **Долішний Ю.** Віч-на-віч із воїном УПА : [інтерв'ю з одним із останніх воїнів УПА Юрієм Долішним] / спілкувався Юрій Харченко // Галичина. — 2016. — 10 берез. (№ 19). — С. 17.
3577. **Дубов В.** Із поля бою страшний урожай : на території України німецько-фашистські загарбники знищили 4,5 млн мирних жителів, понад 2,2 млн вивезли на каторжні роботи до Німеччини / Вольт Дубов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 трав. (№ 84). — С. 7.
3578. **Дубовенко Ю.** Вершина Юрія Вербицького : [про загиблого активіста Майдану] / Юрій Дубовенко // Голос України. — 2016. — 20 лют. (№ 32). — С. 8.
3579. **Дудяк І.** Великий благодійник духовенства, церков, монастирів і шкіл : [до відкриття пам'ятника І. Мазепі] / Ірина Дудяк // Зоря Полтавщини. — 2016. — 19 квіт. (№ 56—57). — С. 1.
3580. **Думанський В.** Татарський гетьман : [про старшого писаря Ген. військ. канцелярії Петра Іваненка] / Володимир Думанський // Дзеркало тижня. — 2016. — 16—22 квіт. (№ 14). — С. 15.
3581. **Думка-Кондратьєва Ю.** "Воля або смерть!" : таким було життєве кредо Героя України Ігоря Сердюка — одного із Небесної Сотні / Юлія Думка-Кондратьєва // Зоря Полтавщини. — 2016. — 19 лют. (№ 24—25). — С. 1, 3.
3582. **Зайко В.** Слово про Степана Бандеру / Владислав Зайко // Проскурів. — 2016. — 10 берез. (№ 9). — С. 14.
3583. **Закревський М.** Три постаті, які увінчали, уквітчали край : [про худож. Е. Білокур, М. Примаченко та поетесу Л. Костенко] / Микола Закревський // Час Київщини. — 2016. — 4 берез. (№ 9). — С. 7.
3584. **Іванець А.** Чому помилки УНР не стали повчальними? : Андрій Іванець: "Подібність новітньої історії України до подій 1917—1920 рр. у тому, що існувала й існує недооцінка значимості Криму" : [інтерв'ю з крим. істориком, колиш. зав. від. Адмін. Президента з питань тимчас. окуп. території та соц. адаптації, координат. ГО "Таврійська гуманітарна платформа" Андрієм Іванцем] / спілкувався Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 4—5 берез. (№ 39—40). — С. 5.
3585. **Ісаюк О.** "Велика блокада": як провести вибори у непокірному регіоні : [про "Велику блокаду" проти УПА] / Олеся Ісаюк // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 берез. (№ 10). — С. 15.

3586. **Історія** країни — то біографії її синів : до 125-річчя від дня народж. Юрка Тютюнника (1891 — 1930), укр. військ. діяча, генерал-хорунжого армії УНР / підгот. Ярослав Шлапак // Чорноморські новини. — 2016. — 21 квіт. (№ 35). — С. 3.
3587. **Карпюк Г.** Непроста Марія : [про першу жінку в керівництві укр. уряду Марію Орлик] / Геннадій Карпюк // Час Київщини. — 2016. — 4 берез. (№ 9). — С. 6.
3588. **Кирей Р.** Проект "Великий Дніпро". Затоплення : майже 200 укр. сіл 55 років тому пішли під воду рукотворного Кременчуцького моря / Роман Кирей // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 трав. (№ 85). — С. 4.
3589. **Козак І.** Останній урок Учителя-патріота : [про активіста Майдану Сергія Бондарчука] / Ірина Козак // Голос України. — 2016. — 20 лют. (№ 32). — С. 9.
3590. **Козацька** доба українки з Донбасу : сторіччя з дня народж. Олени Компан / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 берез. (№ 48). — С. 8.
3591. **Козловський Б.** Тарас Шевченко поглянув на Україну з Говерли завдяки ... Хрущову / Борис Козловський // Високий замок. — 2016. — 10—16 берез. (№ 28). — С. 12.
3592. **Конарева Л.** Після Чорнобиля ми стали іншими людьми : як еколог. катастрофа наблизилася розпад СРСР і донині впливає на долю України / Лариса Конарева // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 квіт. (№ 81). — С. 5.
3593. **Конарева Л.** Скільки українців загинуло під час Голодомору : історик Володимир Сергійчук, спираючись на знайдені архівах док., дійшов до висновку про 7—10 млн жертв голоду в 1932—1933 рр., попри офіц. цифру 3,5—4 млн / Лариса Конарева // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 берез. (№ 49). — С. 1, 4.
3594. **Крालюк П.** Сценарії революції: від Миколи Костомарова і Крейна Брінгтона / Петро Крालюк // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 берез. (№ 10). — С. 15.
3595. **Кудlach В.** Відлуння історії у боротьбі за суверенність : [про зустріч з відомим амер. політологом Андріаном Каратницьким] / Володимир Кудlach // Чорноморські новини. — 2016. — 31 берез. (№ 29). — С. 3.
3596. **Куришук В.** "Пішов я, вигнаний, в чужину ..." : [про громад. діяча Миколу Матіїв-Мельника] / Василь Куришук // Слово Просвіти. — 2016. — 14—20 квіт. (№ 15). — С. 6.
3597. **Лазарович М.** "Січові стрільці — найморальніше і найпатріотичніше військо упродовж всієї історії України" / Микола Лазарович // Тернопіль Вечірній. — 2016. — 16 берез. (№ 7). — С. 1, 7.
3598. **Мельниченко В.** Михайло Грушевський: "Так відбувся мій поворот на рідну землю ..." / Володимир Мельниченко // Слово Просвіти. — 2016. — 24—30 берез. (№ 12). — С. 13.
3599. **Мельниченко В.** Як Тарас Шевченко зустрічав Великдень із Михайлом Щепкіним / Володимир Мельниченко // Слово Просвіти. — 2016. — 28 квіт. — 4 трав. (№ 17). — С. 12—13.
3600. **Михайлов М.** Диктатура олігархату : [про закони Верховної Ради України від 16 січ. 2014 р.] / Микола Михайлов // Запорізька правда. — 2016. — 21 січ. (№ 2). — С. 7.
3601. **Мулик М.** Крути — приклад незнищенності українського народу / Михайло Мулик // Галичина. — 2016. — 28 січ. (№ 7). — С. 3.
3602. **Незламна** рішучість легендарного отамана : 125 років з дня народж. Юрка Тютюнника / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 квіт. (№ 73). — С. 9.
3603. **Незламність** ціною в життя : 105 років з дня народж. Михайла Сороки // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 берез. (№ 53). — С. 9.
3604. **Нікітенко К.** Трагедія колоністів : вирішення нац. питання в Радянській Україні 1920—1930-х років / Костянтин Нікітенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 23—28 квіт. (№ 15). — С. 15.
3605. **Овсієнко В.** Черга на люстрацію : [про "націоналіста" Івана Феодосійовича Малярчука] / Василь Овсієнко // Слово Просвіти. — 2016. — 10—16 берез. (№ 10). — С. 7.
3606. **Парица П.** У чому державна мудрість? : [про Західноукраїнську республіку (ЗУНР), 1919 р.] / Петро Парица // Галичина. — 2016. — 3 берез. (№ 18). — С. 1, 18.
3607. **Попович Г.** Її пристрасне слово на захист українців чула Ліга Націй. Але не дослухалася ... : 40 років тому пішла із життя довголітня голова "Союзу українок" Мілена Рудницька / Галина Попович // Високий замок. — 2016. — 29 берез. (№ 36). — С. 7.
3608. **Попович П.** Павло Попович міг стати першим космонавтом : [розмова з космонавтом № 4] / спілкувався Микола Закревський // Час Київщини. — 2016. — 8 квіт. (№ 14). — С. 7.
3609. **Прийма С.** Синдром більшовизму, або Кому служить нині українська незалежність? / Степан Прийма // Галичина. — 2016. — 19 січ. (№ 4). — С. 5.
3610. **Про затвердження** плану заходів із відзначення діяльності Українських Січових Стрільців та 100-річчя їх перемоги на горі Маківка : розпорядження Кабінету Міністрів України № 1436-р від 23 груд. 2015 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 берез. (№ 48). — С. 12.
3611. **Про утворення** Організаційного комітету та затвердження плану заходів з підготовки та відзначення 125-річчя від дня народження Євгена Коновальця : розпорядження Кабінету Міністрів України № 276-р від 6 квіт. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 квіт. (№ 78). — С. 12.
3612. **"Просто був порядною людиною"** : 80 років з дня народж. Михайла Осадчого // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 берез. (№ 53). — С. 9. — підгот. Віктор Шпак.
3613. **Сахно Ю.** Чорнобильська трагедія: погляд крізь десятиліття / Юрій Сахно // Час Київщини. — 2016. — 25 берез. (№ 12). — С. 4.

3614. **Сидоренко Б.** Дві долі з-під грифа "таємно" : [про першого секретаря Полтав. міському партії П. Ф. Павлищева та зав. райнаросвітою Чутів. р-ну П. П. Мазура] / Борис Сидоренко // *Голос України*. — 2016. — 25 берез. (№ 54). — С. 11.
3615. **Символ** національно-визвольних змагань : [про громад. діячку України Н. В. Суровцеву] / підгот. Вікторія Корнева // *Зоря Полтавщини*. — 2016. — 18 берез. (№ 38—39). — С. 4.
3616. **Сінченко М.** Невідомі епізоди 1918 : укр. січові стрільці найтриваліший період перебували в Центральній Україні / Максим Сінченко // *День*. — 2016. — 18—19 берез. (№ 47—48). — С. 13.
3617. **Скрипник В.** "Слідами лютого снігу" — три стрічки про трьох звияжців : [про активістів Майдану] / Віктор Скрипник // *Голос України*. — 2016. — 20 лют. (№ 32). — С. 8.
3618. **Соколов Б.** Уроки грузинської : 2008 рік: агресія в стилі "бліцкриг" / Борис Соколов // *День*. — 2016. — 15—16 квіт. (№ 67—68). — С. 21.
3619. **Солтыс И.** Чумаки : [о нац.-ист. явлении украинцев] / И. Солтыс // *Южная правда*. — 2016. — 28 янв. (№ 9). — С. 4.
3620. **Субач О. І.** Разом воювали, разом і гинули : як "чотирилаті герої" наближали перемогу : [розмова з зав. від. експозиції Нац. музею-заповідника "Битва за Київ в 1943 році" Ольгою Ігорівною Субач] / розмову вів Сергій Огін // *Час Київщини*. — 2016. — 1 квіт. (№ 13). — С. 17.
3621. **Сюндюков І.** "Біронівщина" : деякі неявні паралелі з сучасністю / Ігор Сюндюков // *День*. — 2016. — 8—9 квіт. (№ 62—63). — С. 5.
3622. **Сюндюков І.** Боротьба за місце в історії. Гаряча фаза : чому укр. громадськості важливо звернути увагу на тези ІІІ Всерос. з'їзду викладачів історії та суспільствознавства / Ігор Сюндюков // *День*. — 2016. — 15—16 квіт. (№ 67—68). — С. 19.
3623. **Сюндюков І.** На перехресті двох доль : Євген Чикаленко та Володимир Винниченко в добу пробудження укр. нації / Ігор Сюндюков // *День*. — 2016. — 25—26 берез. (№ 52—53). — С. 21.
3624. **Сюндюков І.** Царі й літописці : історіописання та політика: колізії, конфлікти, гармонізація : [про монографію науковців Ін-ту історії НАН України "Історик і влада"] / Ігор Сюндюков // *День*. — 2016. — 22—23 квіт. (№ 72—73). — С. 19. — Орієнтир, с. 20.
3625. **Теленько Б.** Соловецький мартиролог Поділля / Богдан Теленько // *Проскурів*. — 2016. — 10 берез. (№ 9). — С. 15. — Далі буде.
3626. **Тимошик М.** Власниця Данини — княгиня Голіцина / Микола Тимошик // *Деснянська правда*. — 2016. — 18 лют. (№ 7). — С. 8.
3627. **Ткаченко Б.** З ким воюємо, брате? : [про історію Київської Русі та Русі Московської] / Борис Ткаченко // *Сумщина*. — 2016. — 12 трав. (№ 19). — С. 11. — Продовж. Початок: № 12.
3628. **Трагедія**, з якої почалося переселення народів : 80-річчя депортації поляків і німців з України в Казахстан / підгот. Віктор Шпак // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 23 квіт. (№ 78). — С. 9.
3629. **Україна. Президент (2014— ; Порошенко П. О.). Про відзначення** у 2016 році Дня пам'яті та примирення і 71-ї річниці перемоги над нацизмом у Другій світовій війні : указ Президента України [№ 130/2016 від 8 квіт. 2016 р.] // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 13 квіт. (№ 70). — С. 16.
3630. **Українська** колиска польського аса : [про польського льотчика-винищувача Станіслава Скальського] // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 9 квіт. (№ 68). — С. 9. — підгот. Віктор Шпак.
3631. **Чорна С.** Неймовірна сила, небачена гідність : [до річниці Майдану] / Світлана Чорна // *Голос України*. — 2016. — 20 лют. (№ 32). — С. 7.
3632. **Шинкаренко Л.** Николаев — город адмиралов : [о культурно-просвет. проекте "Николаев — город адмиралов"] / Л. Шинкаренко // *Южная правда*. — 2016. — 25 февр. (№ 21). — С. 4.
3633. **Шутко О.** "Український султанат" в Османській імперії / Олександр Шутко // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9). — С. 15.
3634. **Якель Р.** Безсмертя командира Чорного : до 70-річчя від дня трагіч. загибелі командира УПА Василя Андрусика / Роман Якель // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 9—15 квіт. (№ 13). — С. 15.
3635. **Яновський С.** Етноцид нерайонного масштабу : гірка історія винищення нім. поселенців примушує шукати аналогії у подіях сьогодення / Сергій Яновський // *Голос України*. — 2016. — 31 берез. (№ 58). — С. 4.
3636. **Ярема Г.** На Великдень — до храму, а не на "васкреснік" : як у рад. часи боролися з "опіумом" для народу / Галина Ярема // *Високий замок*. — 2016. — 28 квіт. — 4 трав. (№ 49). — С. 16.

ІМЕННИЙ ПОКАЖЧИК*

Абліцов В.	1607-08, 2377, 3451	Балюк Н.	1563-64, 1611-12,	Бодня Т.	2033-34, 2315-17,
Аблямітов Р.	1609		1860, 2314, 2380,		2390, 2609-10, 2731
Аваков А.	2996		2871, 3305, 3446	Божук Н.	2732
Авдєєва А.	2378, 2605-06	Банах С.	(2844)	Бойко А.	(3273)
Авдієвський А. Т.	(3333)	Бандера С.	(3582)	Бойко В.	2391
Аверченко А.	(3463)	Баран П.	3235	Бойчук С.	3440
Авраменко А.	2986	Баранова Т.	2383, 2577	Болоховська А.	3065-66
Агрест-Короткова С.	3338,	Басок О.	1861, 1959, 2028,	Бондар А.	3046
	3348, 3361		2115, 2669	Бондар В.	1964, 1985, 2118,
Айвазовська О.	1610	Башта В.	2029		2138, 2146, 2163,
Акимович Є. О.	(3454)	Баяні А.	1440		2189, 2944
Аккерман Г.	1738	Бедзір В.	1613, 3555	Бондар В.	2188, 2595
Акматов А.	1439	Бедринєць В.	1960, 3281, 3306	Бондарєва А.	2419, 3007, 3204
Акопян В.	2668	Безбородько І.	(3563)	Бондаренко Б.	3034
Аласанія З.	3140	Безвознюк Н.	1614	Бондаренко Д.	3556
Алваш Ф.	1739	Безвозюк Н.	1547	Бондаренко Я.	1618
Александров А.	2451	Безкровний В.	2384	Бондарук Л.	3529
Александрович Ф.	3345	Безнос М.	2109	Бондарчук А.	3557
Алексеевич М.	2501	Безотосний М.	3423	Бондарчук С.	(3589)
Алексєєнко Р.	2313	Безчастнов І.	3263	Бородіна О.	2254
Алексєєв І.	2379	Бей Л.	3509	Бородюк Н.	3355
Алексєєнко О.	3031	Белали Г.	3278	Босько В.	3510
Алексєєвич С.	3496-99	Белозор О.	1420	Бояркін М.	2990
Алієв Н.	3346	Белявський О.	1615, 2030, 2916	Боярські Я.	2596
Алчевська Х.	(2743)	Беляневич О.	2374	Брасер А.	1544, 1746
Андрейчук В.	2380	Бенза Я.	(1479)	Братко К.	2035, 2611
Андріанов Є.	2113	Бережная Е.	2116, 2386	Бреза І.	2392
Андрусак В.	(3634)	Бережнюк Р.	1862	Брезденюк Ю.	(3617)
Андрусак М.	3452	Березкіна О.	2856	Бреус О.	3437
Андрющенко Н.	2915	Березюк О.	2608	Бриж Є.	3271
Анжелві Б.	3171	Берзкіна О.	2887	Бриль К.	3174
Антимис Р.	2847	Бершеда Є.	3396	Брінгтон К.	(3594)
Антипенко І.	1489, 2728, 2845	Бершинські Р.	1743	Бродська З.	(3200)
Антонов О.	(3038)	Бехешті-Монфаред М.	3172	Брусенський О.	2036, 2393
Антоновичі (родина)	(3571)	Белесков М.	1744	Брухаль Галина	2858
Антонюк-Кисіль В.	2989	Белесков М.	1744	Брюховецька Лариса	3349
Апрелько К.	3528	Бикова К.	1441	Бубер Євген	3378
Арсеньєв Є.	1418	Бицюра Л.	2387	Будяк Наталія	2859
Атрошенко В. А.	2381	Білаш О.	(3307, 3342)	Букреєва Анфіса	2285, 3149, 3250
Афанасьєв-		Біленький М.	2031, 2671	Булгаков М.	(3448)
Чужбинський А. С.	(3531)	Білецький П.	2388	Бурчо Й.	3454
Афанасьєв І.	3554	Білецький П.	2388	Бутусов Ю.	2612
Бабенко А.	3059	Білик О. А.	1745, 2730	Буцько С.	3067
Бабич М.	1967, 2382, 2825,	Білінський О.	2389	Бучма А.	(3379, 3383, 3385, 3395)
	2982, 2984, 3060-61,	Біловицька Н.	2874, 2891,	Бяляцький А.	1747
	3094, 3116, 3449		3006, 3063, 3173	Вавилов М. І.	(2848)
Бабій Г.	3133	Білозір О.	3308	Вавілов Ю.	2848
Бабійчук Г.	3280	Білокур К.	(3583)	Вадатурський А.	3008
Бабічев А.	2729	Білоусова Н.	2253	Ваїкін А.	(2441)
Бабчук А.	1419, 1507, 1979,	Блінова В.	1616, 3155	Вайльд О.	1583
	2027, 2855, 2890, 3062	Блудша М.	2857	Вайно М.	3455
Бабчук Е.	3347	Бобкова С.	1543, 2939, 3265,	Вакуленко О.	2318
Багацький Л.	3453		3292, 3398	Вакулюк П.	3052
Бадрак В.	1508, 2607, 3000, 3032	Бобро М.	3064	Валєро К.	3302
Базан А.	(2619)	Богалов Г.	3134	Валленштейн А.	(3538)
Балаян Р.	3348	Богдан Р.	1617, 1863	Валько Є.	3068-69
Баликова Н.	1740-42, 2114	Богдан Т.	2032	Васецька А.	2613-14, 3450
Балухата В.	3087	Боднарюк Ю.	1730	Василяшко С.	3456

* Однакові прізвища та ініціали авторів об'єднано в одному записі незалежно від тематики їхніх творів.

Номери, що відносяться до прізвищ осіб, відображених за ознакою персоналії, подано в круглих дужках.

Василець Т.	1619, 1749, 1895, 2733, 2940, 3070, 3135	Власенко С.	1456	Гаркуша Г. (3324)	
Василина Ю.	1503	Власов В.	3073	Гармаш С.	1471
Василишин О.	3457	Влащенко Н.	3160	Гарьовий О.	3272
Василь Р.	2917	Влашук М.	1657	Гелетко Н.	2414
Васильєв А.	1468	Вовк Л.	2277, 2402, 2617-18, 3009	Геник В.	1627, 1710, 2131, 2385, 2389, 2415-16, 2434, 3459-60
Васильєв Т.	3428	Вовкодав Ю.	1509-10, 3279	Геник М.	1547
Васильчук В.	1980, 2826, 3047-48, 3071-72, 3216, 3225	Возницький Б.	(1454, 1459, 1467)	Герашенко Ю.	1984
Вауліна О.	1750, 2615, 3000, 3559	Войтко А.	3521	Гетманцев Д.	2041-42
Вашаргелі Т.	2507	Волинко М.	1622	Гітлер А.	(3541)
Ващенко Г.	2037	Воліна Л.	2403	Гладушко О.	2132
Ващенко К.	2394-95	Волкова С.	2499, 2860	Гладышев В.	2417
Вдовенко І.	2396	Волович О.	1470, 1865-66, 2125, 2918	Гнатишко Л.	2418
Вдовиченко Г.	1454	Волошенюк І.	1867	Гнатко Н.	3351
Ведернікова І.	1731, 2286, 2394, 2672	Волошина Л.	1623	Гоголь М.	(3449)
Вельбивець О.	2397	Воляр С.	1833	Гоголь М. В.	(3450)
Вельможко В.	3560, 3561	Воронич А.	1566	Голиш Г.	3311
Вербицкая В.	2398	Воронков К.	2320, 2475, 3525	Голован О.	2419
Вербицький Ю.	(3578)	Воронович З.	1615, 2039, 2078, 2126, 2226-28, 2673, 2719, 2899, 2919-20, 3074, 3209	Голованова І.	1548, 1837, 1958, 1961, 1972, 2420, 2861, 3400
Вергеліс О.	1620, 2038, 2508, 3379	Воронцов П.	1446, 2321, 2404-05, 2467, 2983, 3175	Головаха Є.	1870
Вережнюк О.	2886	Воронцова О.	2406, 3309	Головіна О.	1631
Веренчук І.	3076	Врубель М.	(3297, 3325)	Головко О.	1568, 1628-32, 1757, 1758-60, 1835-36, 2133, 2421-22, 3010
Вериківський М.	(3318)	Вуд Е.	1567	Головко Т.	3251, 3340
Вертинський О.	(3311)	Вяткіна Н.	2734	Голомша М.	1633
Вертіль О.	2438, 3136	В'ятрович В.	1711, 3564	Голубев В.	2675
Вершбоу А.	1751	Габарчук К.	2921	Голубев В.	1634
Веселовська А.	3380	Гаврик В.	1981, 2127, 2407, 2521, 3283, 3345, 3565	Гольцберг К.	2737
Ветрова А.	2800	Гаврилишин Б.	1868	Гонгадзе Г.	(1476)
Веденєєв Д.	3562	Гаврилов С.	1546, 2408, 2801, 3126, 3156, 3176, 3284, 3442, 3531, 3566	Гонорацька В.	3231
Вилкул А.	3044	Гаврилова Ю.	3310	Гончар М.	1761
Винниченко В.	(3623)	Гаврилович І.	2409-10	Гончарова Я.	1442
Винниченко І.	2119-20	Гаврилук А.	2410	Гончарук Т.	3569
Виртосу І.	2287	Гаврилук Г.	3076	Гопко Г.	1837, 1871
Висоцкі С.	2637	Гавриш В.	2411	Горбенко-Хвастунова М. М.	2738
Виханський Б.	1520	Газін В.	3567	Горбулін В.	1635, 2592
Вишневич Р.	2121	Гайда Г.	1982-83	Горбунов К.	3532
Вишневський А.	2399	Гайдабас Т.	2322	Горбунова О.	1872, 2135, 2290, 2423-24, 2620
Вігирінський А.	2723	Гайдабура В.	3383	Гордієнко Д.	3570
Відернікова І.	2705	Гайдуков Ф. О.	(3263)	Гордюк О.	1873
Вієр Х.	1952, 3511	Гайдуцький П.	1834	Горенштейн Ф.	(3443)
Вікован І.	1455	Гайдученко Ю.	2735	Горіна В.	2134, 2579, 2739
Вікторов К.	2548, 2559	Гакман Є.	(1531)	Горлов А.	2271
Віленський Ю.	2914	Галасюк В.	1906, 2128	Горобець Х.	1609, 2372, 2425
Вілкул Ю.	(2310)	Галат Д.	2736	Горобієвська О.	3285
Вінничук В.	2400	Галата Я.	1625, 1869, 2289, 2412	Горобчук Б.	1985
Вінничук В.	2400	Галаур В.	2129, 2413, 2674, 3001-02	Горшков О.	3401
Вітер О.	1621, 1752, 2597, 2616	Галкіна О.	1626	Госевська М.	1762
Вітовська І.	3381-82	Гальчинський А.	2130	Гостинна Д.	2740
Вітренко Ю.	2122	Гамор Ф.	2827	Гостинна Л.	2426
Вітрич М.	3282, 3422, 3424, 3439, 3441, 3490	Гандзюк Я. Г.	(3560)	Гоцуєнко Є.	3078, 3127, 3210
Вітюк Н.	2123	Ганцюк П.	3568	Гоцуєнко Н.	3078, 3127, 3210
Вітюк Н.	2123	Гап'як Я.	3568	Грабовська А.	2427
Віценя Л.	3458	Гарбарчук К.	2040, 2619	Грабовський С.	1569, 3137-39, 335-53, 3571
Владимирова В.	2288	Гаркавець О.	3070, 3077, 3350, 3399	Градобрлянська Т.	3157, 3177, 3232, 3252
Владимирський О.	2401			Грамоткін І.	2941
Власенко В.	1544-45, 1565, 1746, 1753-55, 1864, 2124, 2598			Гребенюк В.	1457

Грек М.	2676	Дзюбенко-Мейс Н.	3575	Загнітко А.	1414
Гречин Г.	2043, 2489	Дмитрук С.	1641, 2435	Задеснянський В.	2396
Гречишкіна О.	2448	Добренко Є.	1550	Зайко В.	3582
Гречишкіна О.	2621, 2846, 2859	Добровольський В.	2436, 3083	Закревський М.	2147-48, 2440, 2443, 2453, 2720, 2745, 2853, 2948-49, 3012, 3085, 3583, 3608
Гривінський Р.	1480, 1498, 1549, 1738, 2741, 3140, 3158-59, 3436, 3443	Добродомов Д.	2326,-27	Залевська Н.	2670, 2693
Григор'єв В.	3079	Доброта В.	2690	Залізняк Б.	1406, 1496, 3415-16
Гриджук Д.	2044	Довженко О.	(3364)	Запотічна-Ванчосович І.	1916
Гриневич Л.	2741, 2742	Довидовська О.	2678	Заремба В.	2444
Гринчак В.	2846	Докучаєв В. В.	(3102)	Зарівчак Р.	3415-16
Гриньов Б.	1404	Долішній Ю.	3576	Засенко П.	3464
Гриценко А.	1902, 1953	Доротич М.	1642, 3132, 3196	Засєда Л.	3513-14
Гричишкіна О.	3040	Драбчук В.	1643, 2200	Заславський Л.	1645-46, 1765, 1880-82
Гройсман В.	1422, 1636-37, 1838, 1872, 1935, 2204, 3524	Драч А.	(3279)	Засядько О.	(3036)
Громов О.	1638, 2045-50, 2136-37, 2229, 2242-43, 2323-24, 2714, 2922, 3253	Дрималовський О.	3435	Затонський В.	(3542)
Грона В.	2428	Дроздовський Д.	3497, 3499, 3522	Захаренко О. А.	(2779)
Груца В.	1521	Дроздовський Л. А.	(3561)	Захаренко С. О.	2779
Грушевський М.	(3598)	Дрофа А.	1473	Захарова О.	2257
Губрієнко Р.	2429, 2546	Дружбинський В.	3444	Захар'їн П. М.	(3442)
Гудзь І.	2051, 2376-77	Дружбляк Н.	2865-66, 2892	Захар'юк Н.	2868
Гудков Л.	1570	Друзенко Г.	1875	Зацеркляний В.	2333
Гузьо Г.	1468, 3329	Дрьомов С.	2361, 2708	Зварич К.	2149, 3020
Гуржі В.	2325	Дубницький І.	2994	Зеленченко М.	3465
Гурічева Т.	2476, 2862, 3011	Дубов В.	1876, 2945, 3577	Зенин Д.	2446
Гусленко Р.	3573	Дубовенко Ю.	3578	Зільберман Ю.	3313-14
Гюмюшлю Т.	3574	Дубровик-Рохова А.	1659, 1777, 1877-79, 2026, 2057, 2111, 2139-40, 2145, 2230, 2291, 2329-30, 2599, 2680, 2723, 2946, 3084, 3172, 3179, 3212, 3498	Зінченко О.	3533
Давиденко Я.	3312	Дудяк І.	3579	Злива З.	2150
Данилейко М.	2942	Думанський В.	3503, 3580	Зоммербауер Ю.	1474
Данилець О.	2011, 3033, 3058, 3080-81	Думка-Кондратьєва Ю.	1963, 2437, 2744, 2942, 2947, 3075, 3180, 3581	Зражевський Д.	2448
Данилюк О.	2052	Дурноп'ян В.	2438	Зубель М.	2849
Данчук Л.	3211	Дьячок Е.	2331	Зубченко С.	1766
Данюк Ю.	3512	Дяченко М.	2893	Зятьєв С.	2623-25
Даценко Л.	2430, 2943, 3082, 3118	Егорова Е.	2141	Іваненко П.	(3580)
Дебенко І.	1874	Ермолаєв І.	3321	Іванець А.	3584
Дембицька А.	3296	Єгорченко І.	2841	Іванів Р.	1883
Демків Б.	1472	Єльська Г.	1405	Іваніченко Л.	3569
Демський С.	2053, 2256	Єрема Р.	2440	Іванов О.	2334
Дем'янів М.	3455	Єрмолаєв А.	1644	Іванова І.	3508
Денисенко А.	2278	Єрмоменко В.	3378	Іванова М.	2746
Дениско Г.	3384	Єрмоменко А.	2113, 2122, 2937	Іванова Т.	1884
Денисова О.	2259	Єрмолін А.	1571-74	Іванчик В.	(3079)
Денищенко Д.	2622	Єстаф'єва Г.	2441	Івасів Р.	1522-23
Деревенчі М.	(3472)	Жак О.	2600	Івашко О.	2626-27, 3013, 3181, 3315, 3402
Дерев'янка І.	1486, 2054, 3178, 3526	Жаліло Я.	2144	Івшина Л.	1475, 2802, 3466
Деркач О.	3236	Животнов О.	1795	Ігнатенко О.	1965, 2058, 2335, 2449, 2803, 2888, 3038, 3213
Деркач Т.	1639	Жирков С.	(3380)	Іллєнко П.	3355
Десятерик Д.	1562, 1785, 3346, 3354, 3362	Жмеренецький О.	2145, 2681	Іллєнко Ю.	(3366-67)
Дехтяренко А.	1640	Жуйко В.	1433	Ісаченко С.	2239, 2828, 2950, 3049, 3237
Дехтярьов О.	3041	Журба Н.	2867	Ісаюк О.	3585
Джемільєв М.	1763	Забинская А.	(3537)	Іщейкін К.	2059, 2382, 2829
Джердж С.	2432	Забинский Я.	(3537)	Іщенко Г.	1993, 1999, 2151, 2244, 3086
Джойс Дж.	1583	Заболотна В.	3385	Іщук І.	2152
Дзюба І.	3461	Забрідний Л.	2332, 2442, 3014	Їжак О.	1764
Дзюба Н.	2433	Забродова В.	2934	Кабачинська С.	3425
Дзюба С.	3413	Зав'ялова Д.	3386	Кавун Г.	1737
		Загакайло О.	1421, 3387, 3478	Каганова І.	1434

Каденюк Л.	(3034)	Кіч Т.	1989, 2231-32, 2456-58,	Константинова К.	3287, 3295,
Кайда О.	2450		2639, 2750, 2804		3313, 3358, 3495
Калашников О.	(3303)	Клавдієва К.	1967	Конюшина П.	3185-86
Каленюк І.	2747	Клименко Н.	1477	Копиленко О.	(3492)
Калинин А.	2451	Клименко Н.	2224, 3026	Корбан Г.	2561
Калушак Ю.	2373	Клименко О.	2629	Кордюкова В.	3307, 3359
Кампа Х.	3286	Климуш-Цинцадзе І.	1839	Корженко О.	2470
Кандиба П.	3087	Клих С.	(2535)	Корнева В.	2165, 3317, 3342,
Капелюшний Л.	1647-48	Клінтон Г.	(1572)		3417, 3418, 3502, 3563, 3615
Капець Д.	1966	Клунко І.	3515	Корнієнко О.	3035
Капранов В.	1553, 3467	Ключникова О.	3289	Коробко Б.	2927
Капсамун І.	1476, 1649-53,	Княжанський В.	1659, 1770,	Корчинська Л.	2755
	1733, 1830,		1990, 2014, 2061, 2128,	Косий М.	2687
	1885-90, 2258		2155-60, 2233-37, 2459,	Коскін В.	1461, 3280, 3368, 3464
Капуста Т.	2869, 3141		2716, 2830, 2924-26,	Космодем'янська Ю.	1511, 2471
Карабиць К.	3316		2951, 3222-23	Космодем'янська Ю.	1992
Караванський С.	1554	Коба Л.	2460, 3144	Костельник Г.	(3562)
Каразин В.	(2801)	Кобаль Г.	2937	Костенко В. П.	(3042)
Карасьов В.	1654	Коваленко Г.	1524	Костенко Л.	(3466, 3479, 3583)
Каратницький А.	3595	Коваленко С.	1891-92, 2461, 2631	Костенко Т.	1431
Карнаух В. А.	(3156)	Ковалів І.	2734, 2751-53, 2805-06	Костенко Ю.	1655
Карпенко В.	3465, 3468	Коваль І.	2576, 2952	Костомаров М.	(3594)
Карпенко Л.	1767, 2292	Коваль Л.	1557, 1968, 2062,	Костюченко О.	2989
Карпенко О.	1435		2295, 2462, 26862715	Косянчук І.	2632, 2668, 2688, 2928
Карпець О.	1987	Коваль Н.	1893	Котляр А.	1555, 2703
Карпюк В.	3205	Коваль О.	1578, 1771, 2063	Котляр Д.	2067
Карпюк Г.	1458, 2153-52,	Коваль О.	3160	Коцарев О.	3489, 3516
	2628, 2870, 3023-24,	Ковальова В.	1423, 2064-65,	Коцина І.	3530
	3303, 3356, 3572, 3587		2161, 2395, 2463-65,	Коцюба О.	1656, 2297
Карпюк М.	(2535)		2725-26	Кошиль А.	1993
Каспрук В.	1575, 1768	Ковальчук А.	2953	Кошиць О. А.	(3327)
Касько В.	2258	Ковальчук О.	3470	Кравців В.	1406
Кацер-Бучковська Н.	2923	Ковальчук Т.	2066	Кравченко В.	1774-75, 1840
Качкан В.	3426, 3469	Ковач С.	2067	Кравченко Д.	2166
Качний О.	2453	Ковбеля А. І.	3091	Кравченко І.	2692
Кашченко В.	2682	Козак І.	2068, 2162, 2754,	Кравченко О.	(3291)
Кашченко Д.	2629		2895, 3589	Кравчишин І.	3376
Кватирко О.	3050	Козирєва Т.	1459	Кравчук Н.	2991, 3036, 3273
Квіт С.	2788	Козленко О.	2466	Кравчун С.	(3037)
Квіташвілі О.	2871	Козловський Б.	3591	Краєвський А.	2633
Квітка Г.	3088	Козловський І.	1747, 1772-73,	Кракалія Р.	3268, 3288, 3318,
Кирей Р.	1505, 2454-55, 2683,		1797, 2279, 2601-02, 3534		3427, 3527
	2748-49, 3025, 3089,	Козловський О.	2467	Кралюк П.	3535, 3594
	3090, 3588	Козьяков С.	2259	Крамарчук О.	1841, 2015, 2070
Кириленко В.	3320	Колєв О.	2468, 3021	Красновська О.	2847
Кириленко Те.	1988, 2154, 2721	Колісник М.	3092	Кремень В.	1556
Кирило (моск. патріарх)	(1535)	Колодинська В.	2850	Кречко М.	(3319)
Кириченко К.	2293	Колодюк А.	1424	Кривда М.	3051, 3128, 3269
Кириченко С.	(3288)	Коломак В.	2433, 2514	Криволап К.	2689
Кирієнко І.	3254	Колонтай В.	1503	Кривошия В.	2167
Киртока В.	2665	Колтуцький О.	3093	Кривцун Д.	1515, 1524-25,
Кир'ян Н.	1624, 1711, 1954	Кольцова М.	1894-95, 2164, 2215		1650, 1652-53, 1659, 1763,
Кікерчук Р.	2630	Коляда Р.	3317		1776, 1870, 1875, 1887-89,
Кільницький О.	2941	Комаха О.	2069		1890, 1934-35, 2145, 2260-61,
Кім Чен Ін	(1768)	Комісаренко О.	2469		2280, 2310, 2562, 3584
Кіндзерська Ю.	1576-77,	Комісаренко С.	1984, 1991	Крупницький Л.	3501
	1769, 2294	Комнатний С.	2716-17	Крутых Н.	2168
Кіндзерський С.	2684	Компан О.	(3590)	Крушилін Є.	2634
Кірик Т.	2685, 2894	Конарева Л.	3243, 3471, 3496,	Крюков О.	2318
Кір'ян Н.	2656		3558, 3592-93	Крючков О.	2169, 3099
Кістеня К.	3357	Коновалець Є.	(3611)	Крячко І.	2246, 3056
Кітік В.	2470, 3182-84, 3214	Коночук С.	2296	Куделя М.	(2503)

Кудlach В.	3322, 3595	Лиховид І.	1407, 2072,	Малик В.	(3458)
Кузнецов А.	2756, 3504		2477-78, 2638, 2833, 2873,	Малин Г.	1998
Кузьменко С.	3094		2889, 3244-47, 3255-57, 3403	Малімон Н.	1489, 3304
Кузьмініх О.	2634	Лібанова Е.	1662-63	Маліс С.	1826, 3171
Куинджи А. І.	(3293)	Лівік О.	2479	Малолеткова О.	2017, 2178
Куйбіда В.	1657-58	Лівінський О.	1479, 2480	Мальчук В.	1481
Куклін О.	2747	Лігус О.	3319	Малярчук І. Ф.	(3605)
Кулаковська В.	2879	Лінкавичюс Л.	1777	Мамалуй О.	2639
Кулик В.	1579, 1896	Лінн С.	1995	Мамієнко О.	3310
Куликов Г.	1969	Лінник І.	3404	Мамонтов В.	1440
Куліч В.	2472	Ліповецький С.	1529	Мандрик-Куйбіда К.	(3491)
Куніцин В.	2927	Лісна Т.	1900, 1996, 2174,	Маневич І.	3537
Курбатов С.	3523		3095, 3221	Манський В.	3362, 3374
Курган В.	2896	Лісничий Ю.	1664, 1901	Марголіна І.	3251
Курищук В.	3596	Лісова А.	2073, 2175, 2481,	Мариненко І.	2340
Курінний О.	3428		2643, 3014	Маринець Н.	3508
Кухар М.	2000	Лісова В. П.	2758	Маричевська О.	3291
Кухаренко О.	2473	Лісова І.	2482, 2537, 2589	Мартинов А.	1779
Куценко В.	1448	Лісовський Б.	2483	Мартинович П.	(3326)
Кучерява О.	2338, 2831, 3360	Літкевич В.	1665	Мартинюк М.	1999-2000
Кушерець В.	2757	Лічман П.	1778	Марченко В.	2341, (2883), 3098
Кушинська І.	1521	Ліщенко Ю.	1997, 2380,	Марчук І.	3292
Кушнір Б.	1512		2484-85, 2759, 3015	Марчук О.	1672
Кушнір В.	3472	Ліщинська К.	1902	Маскалевич І.	2247, 2937, 2958-60
Кушнір М.	2635	Ліщинська Н.	2760	Маслова Л.	2384, 2678
Кушнір С.	2474	Лобановська В.	1843, 2834	Масловська С.	1531
Куш Л.	1622	Логанов Є.	2216, 2486, 2929,	Масненко В.	3419
Куш П.	1443, 1994, 2016, 2487		2956, 3037, 3187	Матвеева Ю.	3188
Куюн С.	2170-71, 3206	Логінов Я.	1580, 2298	Матвієнко Т.	1513
Лабунська О.	3122	Логов А.	3289	Матвійчук А.	3323
Лавренюк С.	1897	Ложкін Б.	(1608)	Матис Р.	2489
Лаврик В.	2636	Лозинський А	1530	Матіїв-Мельник М.	(3596)
Лавриш Ю.	1526-27, 3286	Лозинський В.	(2356)	Матола В.	1907
Лазарович М.	3597	Лозовський О.	(3336)	Маховський О.	2490
Лановий В.	1659, 1879	Лопушинський Є.	3143-44	Махун С.	3538
Ларін С.	1898	Лосев І.	1415, 1666-70, 1903	Мацегора К.	1673-75, 1780-81,
Ларіна П.	1899	Лотоус В.	2984		1908-09, 2074-75, 2179-84,
Лашко О.	1473	Лубчак В.	1480, 1489, 1524,		2248, 2640-41, 2764, 2930-31,
Лашенко С.	1660, 2637, 3052		1829, 3133, 3145, 3320, 3371		2961-62, 3003, 3405
Лебеденко Л.	2783	Луговий М.	3096-97	Машковський С.	2483
Лев М.	2475	Луканська А.	2735, 2761-63, 2807	Машталер В.	2874
Левандовська Я.	(3545)	Лукас Е.	2603	Медуниця Ю.	1676-79, 1782-84,
Левашвілі О.	1444	Лук'янчук Г.	1551		1844-47, 1910-11, 2001, 2185,
Левицька Г.	2172	Лусід Ш.	3039		2235-36, 2491, 2765,
Левицький М.	1528	Лустіг Б.	3361		2963-64, 3016, 3429
Левченко К.	1557, 2690	Луценко Ю.	(1888), 1904	Мейс Дж.	(3575)
Лекомцев В.	2954	Лысенко А.	1905	Мейстер Ш.	1785
Лем С.	(3500)	Лысенко Н.	3321	Мельник М.	1532
Леонов О.	2339	Львова І.	3428	Мельник О.	2552
Лесняк С.	3501	Львовчкін С.	(2095)	Мельник П.	2875, 3017
Ливик А.	2071	Люккеттофт М.	1445	Мельник С.	1581, 1680, 1912,
Липа І.	(3561)	Люта Г.	2957		3146, 3406-07
Липовик В.	1842	Лях В.	2487	Мельниченко В.	3258, 3473,
Лисенко М.	(3312)	Ляшко О.	1906, 1919, (1956), 2176		3598, 3599
Листопад М.	2872	Мадараш О.	3315	Мельничук А.	3324
Листопад О.	1478, 1661, 2173,	Мазепа І.	(3274, 3579),	Мельничук М.	2492, 2544
	2832, 2955, 2981,	Мазур П. П.	(3614)	Менделєєв Д.	2342
	3053-55, 3142	Макаров О.	1671	Меркель А.	(1597, 1784)
Литвин Ю.	(3543)	Макарук П.	2992	Миколаїв Р.	2766
Литвинюк І.	2476	Маковецька О.	2177	Миколук О.	1408, 2493, 2876
Литовченки (родина)	(3298)	Маковійчук Д.	2488	Мирний М.	2299
Лифарь С.	(3396)	Максимова Н.	3290	Миронов А.	(3388)

Мирошниченко А.	1540, 2002-03, 2186, 2237-38, 2722	Нефретова А.	1420, 2901, 3475	Очеретний В.	2966
Мирошниченко Д.	3370	Нечаев А.	1913	Павленко В.	2132
Михайлик А.	3238	Никифорчак М.	3293	Павленко Е.	1913
Михайлов М.	1681, 1955, 2187, 2494, 2497, 2581, 2691, 2877, 3539, 3600	Никорович І.	2506, 2644	Павленко О.	3105
Михайлова Н.	3505	Никулина А.	2771	Павлик В.	3329
Міронюк Ю.	2495, 2767	Нипорко Д.	2772	Павличко Д.	1484
Міцкевич А.	(3249)	Нитка В.	2392, 2507, 2827	Павлищев П. Ф.	(3614)
Міюсов М.	2808	Нищук Є.	2508	Павлушенко О.	2994
Младінова О.	(2383)	Нікітенко К.	3604	Пагутяк Г.	3248, 3478
Можейко І.	3326, 3389, 3445, 3474, 3517	Ніколаєв В.	2250	Паламарчук Н.	1972
Мозолевський Б.	(3502)	Ніколаєнко Л.	3057	Паламарчук О.	1485
Моїсеєва Т.	2496-98, 2912, 3325	Ніколайко Л.	1786	Палецький М.	(3278)
Моїсеєнко О.	1446	Ніколайчук І.	1430, 3570	Палій А.-В.	1462
Мокляк М.	2076	Ніколенко Н.	3240	Палій О.	2300
Мокренко А.	3431	Нікулін С. Г.	3214	Палій С.	(3556)
Молодіко В.	3327	Нікуліна А.	2509	Панч П.	(3474)
Молотов В.	(3530)	Німелович Д.	1438, 1533, 3363-64, 3541	Панченко В.	1550, 1685, 2255, 3249
Мончук О.	2768, 2799, 2809-10	Новак Е.	1542, 2077, 2190, 2510	Панченко О.	2513
Морейра П.	1499	Новинський В.	1683	Папенко М.	1788-89, 1790
Моренко Л.	3328	Новицький В.	2191	Параджанов С.	(1465, 3358)
Мороз В.	(3485)	Новодворська В.	(3529)	Парица П.	3542, 3606
Мороз В.	2642	Нуланд В.	1612, 1753, 1761	Парфенова А.	2262, 3041
Мороко В.	2497	Обама Б.	(1786, 1815, 1832)	Пархоменко Л.	2472
Москаленко В. В.	2498	Образцов М.	2192	Парцхаладзе Л.	2514
Москаленко Я.	2965	Овсієнко В.	2758, 2773, 3605	Пасєка С. В.	3106
Московцева В.	1460, 2769	Овчаренко Е.	3161	Пасічна З.	(3268)
Моша С.	3056	Оганов О.	2839	Пасхавер О.	1686
Мудрак О.	3475	Огін С.	1455, 2511, 3620	Патра С.	1450
Музыка Л.	3308	Огрізко В.	1787	Патрикеев О.	1687
Мулик М.	3601	Олександренко Т.	3277	Паустовський К.	(3444)
Муляр М.	2249	Олександрова П.	1447	Пахльовська О.	3479
Мусіяка В.	2343	Олексюк У.	3408	Пердука А.	2344
Нагорна О.	1618	Олеша Ю.	(3445)	Петренко В.	1448
Нагурний О.	2499	Олешук П.	1915	Петренко В.	3215
Надал С.	2500	Олійник В.	2824	Петренко Є.	1582, 1793-94, 2112, 2646
Надашкевич В.	2501	Олійник С.	(3494)	Петренко О.	2515
Надеїн І.	2004, 2189	Олланд Ф.	1784	Петричук М.	1688, 1973, 2516, 2775
Назаренко М.	1706	Ольшєвський Л.	2018	Петрів П.	1791-92
Найдьонова В.	3099	Омелян В.	3190	Петровський В.	2694
Найєм М.-М.	1682	Омелянчук І.	1970, 2993	Петрулевич О.	1795
Найштетик Є.	2899	Онищенко Н.	3259, 3477	Петрушенко М.	3224
Наконечна Л.	2502, 3239	Онищенко О.	1441, 2742, 2812-13	Печериця Г.	1919, 1956
Наливайко О.	1482	Онищук Н.	1748	Печериця Г.	1957
Наливайченко В.	1947	Опанасенко А.	2492	Пилипенко Г.-Г.	1463, 3162, 3230, 3365-66, 3390-91, 3467
Нарбут Г.	(3290)	Опара М.	2512, 3102-03	Пиріг Л.	3432
Нарбут Д.	(3281, 3294, 3300)	Опара Н.	3102	Писана Н.	2079
Насипаний І.	3027	Орленко Я.	2019	Писанська Н.	2080
Науменко В.	2770, 2811, 2900	Орлик М.	(3587)	Пискун О.	3294
Наумов О.	3572	Орлов А.	3446	Пишний А.	2082-83
Наумук С.	2444, 2503, 3100, 3506-07	Орлова В.	3147	Підварко А.	3408
Недищук Є.	2643	Орлова Н.	1461	Піддубний С.	1796
Неїжмак В.	2504	Орлова Т.	1684	Підлужна Ю.	2518
Неїлик М.	3101	Осадців І.	2878	Підцерковний О.	2374
Непомнящий І.	3476	Осадчий М.	(3612)	Піменова Ю.	1449
Нестеренко А.	3189	Особова О.	1514, 2020, 3028, 3104	Пінчук С.	2005
Нетреба І.	2505	Остафійчук І. В.	(3285)	Піх Б.	3191
Нетребський В.	3540	Островская М.	1971, 2645, 3233	Плахотнюк М.	(1457)
		Островська Х.	1917-18		
		Осьмак К.	(3459)		
		Охредько О.	2774		
		Охріменко О.	2078		

Плахта Д.	3274	Путін В.	(1512, 1592, 1763,	Савченко А.	3116
Плугіна Є.	2301		1767, 1817, 1822, 1824,	Савченко В.	1712
Побережник В. Й.	3091		1862, 3352, 3530)	Савченко Н.	(1604, 1628-29,
Погорелов А.	2777	Пушкарук Н.	1798, 3302		1631-32, 1649-50, 1696,
Погребняк А.	3107	Пушкін А. С.	(3447)		1698, 1707, 1713, 1759,
Подгорный Р.	1687, 2345-47	Пшеничний М.	3481		1798, 1804, 1835, 1852,
Подольн Н.	2736, 2967,	Пшоняк І.	2096, 2781		2273, 2412, 2541, 2567)
	3067, 3107, 3192	Рабкін Я.	1584	Савчук Г.	1534
Поєдинок М.	3108	Работін Ю.	3482	Савчук О.	2357
Покальчук О.	1558-59	Радковець Ю.	1700	Сагатюк Г.	3433
Полехина Ю.	1974	Радушинська О.	1450	Садовий А.	1982-83, 1995
Поліщук І.	1689, 2221,	Разуваєв В.	2270, 2539	Садовник О.	3412
	2263-68, 2399, 2519-20, 2696	Райтшустер Б.	1800	Салагор М.	2239
Поліщук Т.	3314	Райхель Ю.	1585, 1801-04	Саліпа О.	2551
Полнар'єв С.	2814	Раков Д.	3296	Салтиков-Щедрін М.	(3441)
Полянський Л.	(3617)	Раковіч Г. Й.	(3476)	Самаєва Ю.	2021, 2083,
Пономаренко А.	2879	Ратинська І.	2201		2097-101, 2204, 2212,
Пономар'єв І.	1797	Рахманін С.	1701-02		2542, 3190
Попович В.	1920	Рева А.	2703	Самар В.	1588, 1806-07, 1858
Попович Г.	3607	Ревека Л.	2782	Самардак Г.	2406
Попович Л.	1487	Ревенко А.	1541, 2884	Самарський О.	1853
Попович П.	(3608)	Ревуцький Д.	(2823)	Самолєвська О.	(3347)
Попський Р.	3295	Резнікова Н.	2255	Самотока О.	2783
Порохняк-Гановська Л.	1690	Рекуненко Наталія	3381, 3393	Сафонов Я. І.	(3560)
Порошенко П. О.	1691-92,	Рибальченко В.	3039	Сахно Ю.	2543-45, 2784,
	1784, 1848, 2235	Рибаченко В.	1515		2973, 3613
Портний А.	2521	Ригун А.	1439, 2108, 2704, 3211	Сацик І.	(2378)
Постолєнко О.	3392	Рижков В.	1464, 2310, 3147	Сашук Т.	1553
Посухов В.	3042	Рильський Т.	(3574)	Свистіль С.	2022
Прєсн'єков І.	2067	Ричка В.	3262	Світла С.	3241
Прийма С.	3609	Різнєк Л.	3483	Світліковська Г.	2785
Приймак Л.	3409	Різнєк Л.	3483	Святєнко А.	2102, 2252
Приймачєнко М.	(3269)	Ріфкінд М.	1586	Святослав (Шєвчук)	1535
Прилипко О.	2808, 3198	Річ В.	(3522)	Святоцький О.	2271
Примачєнко М.	(3583)	Рогаль О.	3216	Северновская В.	2008-09
Пристаї Г.	3455	Роговцева А.	3393	Севернюк Т.	(3469)
Приходько В.	(3350)	Рогоза О.	3217	Сєврук М.	1714
Прокопенко Д. І.	2779	Рогуцький В.	1587, 1703-04,	Сєлєзньов І.	2706
Прокопенко М.	1442, 1583, 1734,		1926-27, 3331	Семенєнко В.	2904, 3508
	2535, 2741, 2836, 2851,	Родик К.	3484	Сєменишин М.	2546
	2997, 3004, 3194	Розпутєнко І.	1658	Сєменков Є.	2547
Прокопенко О.	1975, 2536,	Розумний М.	1705	Сєменов Л.	3174
	2651-55, 2902, 3005	Рокицький М.	(3301)	Сєменченко М.	1589
Прокопів В.	2200	Романєнко А.	2397	Сєменченко С.	2358
Прокопчук С.	2466, 2969,	Романків Л.	(1425)	Сєменчук С.	2548, 2559
	2975, 2977, 3195, 3547	Романовська Т.	3196	Сємків В.	1685
Прокоф'єв С.	(3339)	Романюк Я.	2271	Сєнцов О.	(1734, 3460)
Проніна Г.	2498, 2883,	Ромашкіна О.	2202, 2540	Сєнченко А.	2282-84
	2903, 2966	Ромашко Г.	1805, 2842	Сєнюк О.	2372-73
Проскуров Б.	3261, 3275	Роше Г.	1706	Сєрвантєс Саавєдра дє М.	(3523)
Прохорєнко .	3114	Рубан В.	1707	Сєргєєва В.	2549
Проценко М.	3115	Рудєнко А.	1708, 2427, 2777, 3341	Сєргєєв О. М.	2822
Проценко П.	3543	Рудєнко М.	1709, 2203, 2272	Сєргієнко І.	1426
Процький В.	(2644)	Рудницька М.	(3607)	Сєргієнко О.	2205
Процюк О.	1668, 1874, 1920,	Русанова Л.	2954, 3270	Сєргієнко О.	2396
	2300, 2304, 2450	Русова С.	(1434, 2732, 2780)	Сєргійчук В.	3544
Прудка Н.	2933, 2970	Рутківський В.	3485	Сєрдюк І.	(3581)
Птащенко О.	2971	Рябчій І.	3165	Сєстрицин А.	1808
Пукіш-Юнко І.	1590, 1626,	Рязанцев А.	2705	Сивий В.	1928
	1696-99, 1915, 1923-25,	Саакашвілі М.	1710	Сидорєнко Б.	3614
	2095, 2356, 2538, 3524	Сабадуха В.	1506	Сидорєнко С.	1590-91
Пустовіт Т.	2780, 2972	Савєльєв В.	3368	Силакова Т.	2837

Силіна Т.	1809-10, 1839	Ставнійчук М.	2306	Ткачук Т.	2076
Симчишин О.	2550-51	Стадний Є.	2817	Тодуров Б.	2906
Синютка О.	2552	Сталін Й.	(3530)	Токаревський В.	2975
Сирота І.	2934	Стамбол І.	1715	Толстиков А.	(3549)
Сівач В.	2786	Станчев М.	1745	Томенко М.	1934
Сікорська І.	3332	Стельмах Д.	2594, 2974	Томенчук Б.	2791
Сікорська К.	2684	Стельмах П.	1716	Томін О.	1719
Сінченко Д.	1929	Стефан О.	(3387)	Торба В.	1411, 1471, 1476,
Сінченко М.	3616	Столяр О.	1933, 2360, 2707		1493-94, 1610, 1659, 1707,
Сіра О.	2060	Ступка О.	3370		1712, 1720-23, 1729, 1733,
Сірок М.	2604	Стус В.	(3456)		1795, 1820-22, 1857, 1886,
Сірук М.	1567, 1584, 1586,	Стьопін А.	2790		1890, 1935-36, 2260, 2273,
	1592-98, 1743, 1751,	Субач О. І.	3620		2282, 2284, 2307-08,
	1761-62, 1787, 1811-17,	Сулима С.	2104, 2818, 3105, 3129		2560-62, 2622
	1819, 1829, 1854-56, 2553	Супрун У.	2886	Трампа Д.	(1571-72, 1594)
Скавронюк В.	3333	Суржик Л.	1404-05, 1643	Трек М.	2362
Скаун Н.	3413	Сурков В.	3198	Тримбач С.	1465, 3372
Скальський С.	(3630)	Суровцева Н.	(1504, 3615)	Троцький Л.	(3540)
Скліфосовський М.	(2908)	Схаап С.	1598	Трюдо Дж.	1808
Склярів Р.	2206	Сюдюков І.	1437, 1524,	Тур В.	2460
Сковорода Г.	(1505, 3489)		3487, 3548, 3621-24	Тухачевський М.	(3552)
Сколотяний Ю.	2103, 2044,	Сядристий М.	3547	Тюрин А.	2071
	2052, 2083, 2130, 2212	Таїрова-Яковлєва Т.	3548	Тюрін А.	2309, 2479
Скоропадська В.	2906	Таланчук П.	1717	Тютюнник Є.	2907
Скоцик В.	1958	Таран Л.	3486	Тютюнник Ю.	(3586, 3602)
Скринченко В.	3438	Тараненко Ю.	3058	Українка Л.	(1456, 3470,
Скрипник В.	2554, 3617	Тарасова М.	2557		3490, 3493)
Скрипник О.	2885, 2909	Тарасюк П.	1536	Улицький В.	1937, 2566
Скрицький А.	2656	Таукач О.	1490-92, 1599-600	Уліцький В.	2569
Скрябінат С.	1463	Тезель Й. Д.	1818	Уманський С.	2213
Славін В.	2207	Тельнюк Б.	2283, 2551, 3625	Умланд Андреас	1823
СледзьС.	2029	Тельнюк Г.	3335	Уніговський Л.	2113
Слісаренко О.	(3462)	Тензер Н.	1819	Усатий Г.	2361
Слободянюк Т.	2550, 2766	Тербрюгген Г.	(3283)	Усаченко І.	2965
Смелянський Ю.	2208	Терен І.	1601, 1718	Усенко Л.	1662, 3207
Сметанська О.	2848	Терентьева Н.	3549	Утьосов Л.	(3310)
Смирнова Н.	3394	Тереньєва Н.	3149	Ушкалов Л.	3489
Смілянська А.	1410	Терещенко М.	(3528)	Фабрикова Т.	2792, 3199
Сміян Н.	1930-32, 2305,	Терлецька О.	2936	Фарина І.	3457
	2555, 2987, 3148	Тимошенко В.	2361, 2708	Фаріон І.	1654, 1713, 1725-26,
Снегірьов В.	3545	Тимошенко Т.	2497		1896, 1939-40, 2276,
Снятовська К.	2820	Тимошенко Ю.	1947		2327, 2358, 2567-68
Соболев О.	2556	Тимошик М.	3626	Фединський П.	1496
Соболь В.	2657, 2787, 3043	Тимощук Я.	2995	Федоренко К.	1602
Собченко О.	2209	Тимчак М. М.	(3481)	Федоров О.	(3546)
Собчинський С.	2905	Тимченко М.	2937	Федорченко А.	(2504)
Совва Н.	2274, 3234	Тимчук Д.	1857	Федорчук Н.	1428
Соколов Б.	3618	Тисячна Н.	3371	Федорчук Ю.	2411, 2488, 2988
Соколов М.	1570	Титаренко Н.	2718	Федянин В.	1824
Соловей О.	2658, 3197, 3486	Тихолоз Б.	3488	Фелонюк Ю.	2569
Солоненко М.	2985	Тихонов В.	(3359)	Фельдман В.	2664
Солтис І.	3619	Тишкевич І.	1560	Фесуненко А.	1497, 3550-52
Сорока М.	(3603)	Тищенко Ю.	2296	Фещенко Ю.	2909
Сорока С.	2210, 2359	Тищук Є.	1976	Фещук Н.	3166, 3276, 3336, 3518
Сорочан А.	2593, 3117, 3334, 3369	Тищук Б.	2990	Филиппова Т.	2214, 2368
Сосницький Л.	2211, 2935, 3242	Тіммер Г.	2212	Фідчунова М.	1519
Софінська О.	2847	Ткач Е.	2659, 3018	Філатов А.	3373
СохаОлег	2396	Ткач О.	2558, 3149, 3337	Філіпова О.	2793
Сочалов В.	3263, 3447	Ткаченко Б.	3627	Філіппова О.	2311, 2570-71
Співаковський О.	2788-89, 2816	Ткаченко В.	1556, 3487	Філіпчук Г.	3434
Сполітіс В.	1714	Ткаченко Л.	2709	Філіпчук Н.	1825
Срібнянська Н.	1690	Ткаченко У.	2559	Фінберг А.	1452

Фоміна Ю.	(3389)	Чепурненко С.	3124	Шестак А.	3316
Франко І. Я.	(3480)	Чепурний В.	2575, 2913, 3519	Шестопапов В.	2219
Франциск (папа римський)	(1535)	Чепурной Я.	2839	Шило О.	1948, 3267
Франчук Д. І.	2572	Червак Б.	3159	Шимко М.	(3617)
Фриз П.	(3043)	Чередниченко Е.	3520	Шимов Я.	1800
Фролов С.	3118	Черкашин Р.	(3389)	Шинкаренко Л.	3632
Фролова Е.	2794	Черниш В.	1731	Широченко В.	2583
Фромм Е.	(1508)	Чернишова М.	2577	Шитик В.	1524
Фуга Л.	2319, 2712	Чернов В.	2107, 2578	Шишка О. В.	2822
Фуга Л.	2711	Чернов С.	2215, 2579	Шишкін В.	1733
Фуйор В.	1727	Черногорський О.	3125	Шкляр Л.	2012
Хазіроглу А.	1826	Чернявський С.	2448, 3040	Шлапак Я.	3377, 3388, 3395, 3462, 3586
Ханко А.	2573	Черчилль В.	(1830)	Шматченко Ю.	1449, 2729
Харченко Є.	3092, 3119	Чесановська-Жаяр А.	1499	Шокін В.	(2562)
Харченко О.	1494, 1934, 2023, 2369, 2572, 2996-97, 3167, 3236	Чехова А.	1941-42	Шот М.	2584, 3376
Харченко Ю.	3576	Чечеринда Є.	1732, 2275	Шпак В.	1500, 1504, 1977, 2743, 2823, 2908, 2978, 3131, 3339, 3448, 3463, 3536, 3546, 3590, 3602, 3612, 3628, 3630
Хвиля А.	(3542)	Чижович Л.	3335	Шпигелер С.	1829
Хендрікс Б.	2832	Чикаленко Є.	(3623)	Шульженко К.	(3330)
Хижняк М.	(2853)	Чичкал Б.	(2590)	Шумило І.	1949
Химич Ю.	2982	Чімяо Фан.	2253	Шумський А.	2840
Хіміч А.	(3356)	Чічка Л.	3493	Шупта Д.	3494
Хімстра Я.	2023	Чміль Л.	1429	Шурин В.	1538
Хлебникова Я.	2819, 3044, 3264	Чопенко В.	2010	Шурин В.	3386
Хливнюк А.	3337	Чорна Н.	2387	Шустер С.	(1484, 1488)
Хміль Н.	2820	Чорна С.	3169, 3266, 3631	Шутко О.	2585, 3299, 3633
Холод Є.	2574	Чорний П. І.	2108	Щеглова О.	2109, 2573-74, 3215, 3218
Холоша В.	2977	Чорногуз О.	(3483)	Щепкін М.	(3599)
Хоменко О.	2915	Чорноконь С.	2666	Щерба О.	1859
Хом'як О.	1516, 1728, 2821, 3500, 3575	Чорнопищук М.	2241	Щербак Ю.	1830, 2979
Хорольська Н.	3121	Чубаров Р.	1858	Щербань Н.	2713, 3170
Христидіс М. Б.	1453	Чубаров Р.	2914	Щербина М.	2843, 3420-21
Хрущов М. С.	(3591)	Чумак В.	3375	Щоткіна К.	1539
Худецький Ю.	2910	Чумак Н.	3375	Щур Т.	1734
Худицький В.	1467, 2105-06	Чуприна А.	2580	Юзич М.	1428, 2556, 2706, 2797, 2980
Худняк В.	2274	Чуприна О.	(3328)	Юрик П.	1517, 2220, 2586-88
Хуторна Л.	3122	Чушенко В.	2216	Юрко С.	2917
Цаплієнко А.	1729	Шадура В.	1413	Юркова О.	2998-99
Царевська Н.	1730	Шаметько Н.	2854, 3191	Юркова Т.	3202
Царьова К.	2911	Шандебура С.	1943, 2905	Юрушева Л.	2026
Цвід А.	3491	Шаповал К.	3143	Юрченко А.	1518
Цвіліховський В.	3374, 3492	Шапран В.	2217	Юрченко М.	1417, 1501, 1735, 2110, 2370, 3019
Цвілюк С. М.	(3569)	Шарапова М.	3403	Якель Р.	2798, 3022, 3219, 3634
Цепколенко К.	3338	Шаригіна А.	1562	Якимчук Л.	3495
Цимбалюк В.	2912	Шарий Г.	2011	Яковенко І.	1502, 1604, 1605, 1606, 1831, 3151, 3152, 3153
Цимбалюк М.	3298	Шацький О.	2581	Яковлева А.	1483
Ціленко В.	2375	Швачка А.	3340	Яковчук М.	3300
Чабан М.	3150, 3168, 3200	Швець В.	1603	Якубова Г.	2887
Чабан М.	3556	Шевченко А.	1413, 1416, 1430, 1828, 1944, 1945, 1946, 2218, 2582	Яловегіна Г.	1978, 2590, 3297, 3330, 3414
Чабан Н.	3553	Шевченко І.	1947	Яма В.	3397
Чавушоглу М.	1827	Шевченко О.	1516	Ямковой В.	2747
Чайка В. Д.	(2580)	Шевченко Т. Г.	(1461, 3258-59, 3282, 3420, 3452, 3461, 3473, 3488-89, 3515, 3591, 3599)	Янович Б.	3301
Чайка П.	2665	Шевчук І.	2025, 3045, 3201		
Чайка Р.	1498	Шевчук Ю.	1897, 1904, 3341		
Чайковський М.	(3535)	Шекспір В.	(3438, 3523)		
Чапала А.	2109	Шелестова Л.	2796		
Чаплинський Ю.	3265	Шемчук В.	2276		
Чебан О.	2024, 2240, 2938, 3046, 3101, 3123, 3130, 3208	Шеремет А.	1934		
		Шерстобітов В.	3540		

Яновський С.	2013, 3220, 3635	Ярий М.	1736	Яцків І.	1535
Ярема Г.	3154, 3343, 3344,	Ярмоленко М.	3235	Яцков Б.	3020
	3357, 3392, 3397, 3636	Яцемірська М.	3435	Ященко Л.	(3332)
Яременко Б.	1832	Яценюк А.	(1884)	Ященко Л. Г.	(3284)
Яремко І.	2844	Яценюк А.	1862, 1886,	Ящишен А.	2474, 2666
Яремчук О.	1474, 1859		1893, 1900, 1951	Ящук Ю.	2312, 2591

ГЕОГРАФІЧНИЙ ПОКАЖЧИК

Абазівка, с., Харків. обл.		ліс. госп-во	3046
краєзнавство	3517	Волинська обл.	
Австрія		буд-во доріг	3014
внутр. політика	1563-64, 1573, 1596	держ. адмін. упр.	2569
історія	3541	економіка	2175
Автономна Республіка Крим		Збройні сили	2658
військ. виховання	1789	лісогосподарювання	3050
внутр. політика України	1625, 1661, 1693	сіл. госп-во	3100
економіка	2208	В'язівка, с., Черкас. обл.	
журналістика	1494	історія	2843
зовн. політика	1755	Греція	
мілітаризація	2598	зовн. політика	1826
окупація	1635, 1637	Данина, с., Чернігів. обл.	
права людини	2312	історія	3626
продукт. ціни	2203	Дебальцеве, м., Донец. обл.	
Ананьїв, м., Одес. обл. держ. адмін. упр.	2488	медицина	2912
Арцизьк, м., Одес. обл.		Демократична Соціалістична	
держ. адмін. упр.	2577	Республіка Шри-Ланка	
Байківці, с., Терноп. обл.		кримін. право	2365
держ. адмін. упр.	2502	Дніпропетровськ	
Батумі, м., Грузія		медицина	2891
держ. адмін. упр.	2387	музеї	1464
Бердянськ, м., Запоріж. обл.		Дніпропетровськ	
економіка	2220	радіомовлення	3147
Березова Рудка, с., Полтав. обл.		ринок нерухомості	1992
сад.-парк. госп-во	3240	Дніпропетровська обл.	
Білопільський р-н, Сум. обл.		автодороги	3006
держ. адмін. упр.	2438	перевезення	3173
Білорусь		право власності	2384
прикордон. співробітництво	1843	субсидії	2678
Болград, райцентр, Одес. обл.		Дністер, р.	
держ. адмін. упр.	2419	буд-во каскаду ГЕС	3022
Борислав, м., Львів. обл.		Дністровський каньон, нац. природ. парк.,	
християнство	1538	Тернопіл. обл.	3239
Бразилія		Доброміль, м., Львів. обл.	
внутр. політика	1575	реконструкція цвинтарів	2501
Брюссель		Донбас	
внутр. політика	1574	внутр. політика України	1641
парламентаризм	1864	деокупація	1720
Варшава		екологія	2830
зовн. політика	1773	Донецька обл.	
Веймар, м., Німеччина		громад. об-ня	1443
музика	3316	регіон. економіка	1994
Велика Британія		Екатеринослав, г.	
внутр. політика	1576, 1586	історія	3553
Верден, с., Франція		Європа	
історія воєн	2594	зовн. політика	1748, 1771, 1777
Вінницька обл.		історія	3541
браконьєрство	3130	Єлісаветград	
енергоресурси	2938	краєзнавство	3510
сіл. госп-во	3101	Житомир	
Вінниця		ліфт. госп-во	2978
бізнес	2024	медицина	2883, 2903
держ. адмін. упр.	2554	радіація	2966

харч. пром-сть	3211	Китай	
Житомирська обл.		зовн. політика	1740, 1744, 1794
фінанси	2108	міжнар. торгівля	2228
Жовква, м., Львів обл.		Клінці, с., Кіровоград. обл.	
комп'ютер. наука	1425	археологія	3508
охорона пам'яток	3243	КНДР	
Закарпатська обл.		зовн. політика	1741
держ. адмін. упр.	2388, 2518	Константинівка, с., Донец. обл.	
Заліщики, м., Терноп. обл.		освіта	2794
краєзнавство	3516	Коростень, м., Житомир. обл.	
Запоріжжя		держ. адмін. упр.	2498
авіадвигунобуд-во	3035	Корюківка, с., Чернігів. обл.	
економіка житла	1984	історія	3565
енергозбереження	2929	Країни Європ. Союзу	
музеї	1460	аграр. політика	2254
перевезення	3187	зовн. політика	1780-82, 1811, 1825
Запорізька обл.		зовн. торгівля	2230
держ. адмін. упр.	2547	харч. пром-сть	3209
економіка	2216	Красне, с. Одес. обл.	
фінанси	2037	держ. адмін. упр.	2383
Івано-Франківськ		Красні Окна, пос., Одес. обл.	
держ. адмін. упр.	2450, 2516	держ. адмін. упр.	2411
годування в шк.	2768	Кременчук, м., Полтав. обл.	
Ізяслав, м., Хмельн. обл.		держ. адмін. упр.	2437
дорож.буд-во	3020	перевезення	3180
Інгул, р.		Кривий Ріг, м., Дніпропетр. обл.	
краєзнавство	3510	археологія	3503
Індія		вибори	2310
літакобудування	3032	Крути, с., Чернігів. обл.	
Іран		історія	3601
внутр. політика	1584, 1595	Кручики, с., Харків. обл.	
зовн. політика	1793, 1841	освіта	2733
Ірландія		Лазірки, с. Полтав. обл.	
внутр. політика	1583	історія	3573
Ірпінь, м., Київ. обл.		Литва	
держ. адмін. упр.	2463	економіка	2111
Ісландія		збройні сили	2599
внутр. політика	1566	Луганська обл.	
Канада		водопостачання	3028
внутр. політика	1584	держ. адмін. упр.	2405
Канів, м., Чернігів. обл.		енергопостачання	2932
краєзнавство	3515	корупція	2321
Катеринопільський р-н, Черкас. обл.		міжнар. фінанси	2242
держ. адмін. упр.	2454	психологія	1514
Києво-Печерська лавра		сіл. госп-во	3104
охорона пам'яток	3246	служба безпеки	2467
Києво-Печерський заповідник		Луцьк, м., Волин. обл.	
охорона пам'яток	3247	ракетобудування	3036
Київ		Луцький р-н, Волин. обл.	
авіаперевезення	3172	держ. адмін. упр.	2444
архітектура	3257	Львів	
бюджет	2092	релігієзнавство	1520, 1533
Київ		спорт	3398
збройні сили	2596	Львівська обл.	
зовн. політика	1773	держ. адмін. упр.	2380, 2484, 2489, 2552
інновац. форум	2980	інвестиції	2001
історія	3554	сіл. госп-во	3093
краєзнавство	3513-14	Любеч, смт, Чернігів. обл.	
очисні споруди	3023	краєзнавство	3519
Київська обл.		Мелітополь, м., Запоріз. обл.	
ядер. сховище	2949	машинобудування	2956
Кирилівська церква, Київ		Миколаїв	
архітектура	3251	аероперевезення	3181

буд-во доріг	3013	ліс. госп-во	3058
держ. адмін. упр.	2509	пам'ятники	3271-72, 3274-75
краєзнавство	3509	праця	1967
спорт. шк.	3402	розвиток косміч. науки	3033
філармонія	3315	сіл. госп-во	3094
Миколаївська обл.		спорт	3414
будівництво	3231	театр	3384
Збройні сили	2627	топоніміка	3417
Молдова		Полтавська обл.	
внутр. політика	1579	бюджет	2058-59
екологія	2837	госп. право	2375
Москва		децентралізація	2460
бібл. справа	1437	екологія	2829
зовн. політика	1773	зрошування	3081
історія	3567	історія	3614
Надніпрянщина, іст. обл.		сіл. госп-во	3116
автомоб. рух	3200	спорт	3409
Николаєвська обл.		тваринництво	3080
строительство	3233	фінанси	2036
Нідерланди		Польща	
бізнес	2015	вища освіта	2821
внутр. політика	1565, 1581, 1591, 1598	збройні сили	2601
економіка	2185	зовн. політика	1772, 1833
зовн. політика	1809, 1829	історія	3536
Ніжин, м., Чернігів. обл.		Понінка, с., Хмельн. обл.	
Збройні сили	2635	охорона здоров'я	2860
Німеччина		Репіда, о., Одес обл.	
архіви	3525	гідробудівництво	3021
внутр. політика	1597	Рівне	
екологія	2832	добування бурштину	2999
зовн. політика	1785	Рівненська обл.	
зовн. торгівля	2232	буд-во доріг	3014
історія	3541	добування бурштину	2996
Нововолинськ, м., Волин. обл.		добування коштовного і напівкоштовного	
держ. адмін. упр.	2482	каміння	2989
Одеса		ринок праці	1970
внутр. політика	1614	Ромни, м., Сум. обл.	
економіка	2158, 2213	держ. адмін. упр.	2513
краєзнавство	3511	Російська Федерація	
міжнар. торгівля	2234	зовн. політика	1790
музика	3322, 3338	Росія	
підготовка моряків	3198	банк. справа	2050
порти	3201	внутр. політика	1567, 1605, 1716
праця	1976	економіка	2112
соціологія	1547	енергетика	2916
транспорт	3178	збройн. бізнес	
Одеська обл.		збройні сили	2595, 2600, 2604, 2607, 2624
архіви	3526	зовн. політика	1763, 1766, 1774, 1777, 1785, 1791, 1802, 1812, 1817, 1823, 1828, 1853,
виноградарство	3073	інформ. війни	2432
держ. адмін. упр.	2403, 2468	кінематографія	3353
добування неорганіч. матеріалів	2988	кн. продукція	3157
музика	3333	міжнар. право	2282, 2284
право	2441	освіта	2774
утилізація сміття	3027	перевезення	3186
Олевськ, м., Житомир. обл.		соціологія	1545
краєзнавство	3512	фемінізм	1562
Поділля, іст. назва		Рубіжне, м., Луган. обл.	
історія	3625	Збройні сили	2622
Полтава		Румунія	
архітектура	3261	екологія	2837
декомунізація	1711	зовн. політика	1803, 1845, 1856
держ. адмін. упр.	2393, 2430, 2449		

Садгор, м., Чернівець. обл.		Тернопільська обл.	
краєзнавство	3518	держ. адмін. упр.	2584
Саратський р-н, Одес. обл.		Тилігульський регіон. ландшафт. парк,	
держ. адмін. упр.	2475	Одес. обл.	3236
Саудівська Аравія		Туреччина	
зовн. політика	1793	зовн. політика	1816, 1818, 1823, 1827, 1840, 1847, 1855
Севастополь		міжнар. торгівля	2226
внутр. політика України	1693	Ужгород	
Северодонецьк, м., Луган. обл.		бібл. справа	1433
аеропорт	3175	Україна	
держ. адмін. упр.	2404	автодороги	3019
Сирія		аеропорти	3193
міжнар. політика	1739	банк. справа	2029, 2085, 2091
Славута, м., Хмельн. обл.		бджільництво	3111
держ. адмін. упр.	2429	бібл. справа	1436
Словаччина		бізнес	2015
внутр. політика	1580	вибори	2302
держ. адмін. упр.	2392	видав. справа	3164
Слов'янськ, м., Донец. обл.		видобуток газу	2969
держ. адмін. упр.	2487	вимір. техніка	3226-29
навчання	2777	виховання	2757
підприємництво	2016	вища освіта	2815
Сміла, м., Черкас. обл.		внутр. політика	1626, 1640, 1656, 1658, 1664, 1668, 1681, 1685, 1688, 1690, 1692, 1694-95, 1716, 1724, 1728
машинобудування	2967	водопостачання	3030
Солоне, смт, Дніпропетр. обл.		гірнич. справа	2986
архітектура	3250	громад. орг.	1451
Сосниця, с., Чернігів. обл.		громад. сусп-во	1561
держ. адмін. упр.	2521	декларації про відходи	3029
Софія Київська		держ. адмін. упр.	2431, 2447, 2517, 2523-24, 2526-30, 2534, 2563-65
виставки	3325	держ. служба	2531-33
СРСР		екол. продукти	3089
історія	3592	екологія	2835, 2837-38, 2976
Старі Петрівці, с., Київ. обл.		економіка	
держ. адмін. упр.	2440	економіка	2050, 2137, 2142, 2145, 2151, 2172, 2182, 2184-85, 2187, 2193, 2198, 2199, 2201, 2215, 2217
Старосілля, с., Одес. обл.		електроенергетика	2930
буд-во доріг	3011	електрон. закупівлі	2222
Стеблів, смт, Черкас. обл.		енергетика	2923
охорона пам'яток	3249	енергоєфективність	2931
Суми		житл. реформа	1982
бюджет	2107	захист інформації	1851
Сумська обл.		збройн. бізнес	2607
Збройні сили	2636	Збройні сили	2611, 2637, 2647-49, 2660-62
інвестиції	2246	земел. кадастр	1986
Східна Європа		зовн. політика	1775, 1812, 1816, 1818, 1820, 1825-26, 1833-34, 1840-41, 1844-45, 1847-50, 1853-56, 1859, 2281
зовн. політика	1823	зовн. торгівля	2230
США		інформ. війни	2432
вибори	1599	історія	3532, 3555, 3567, 3571, 3577, 3584, 3588, 3591-92, 3597, 3604, 3610-11, 3616, 3628-29
внутр. політика	1571, 1600	ІТ-технології	1424
журналістика	1491	карні порушення	2353, 2355, 2359, 2362
зовн. політика	1783, 1794, 1854	квіт. бізнес	2139
медицина	2892	кібербезпека	2663
міжнар. фінанси	2248		
преса	1490, 1492		
санкції	1743		
Татарбунари, м., Одесь. обл.			
держ. адмін. упр.	2389		
Тегеран			
авіаперевезення	3172		
Тернопіль			
держ. адмін. упр.	2387, 2445, 2481, 2500		
журналістика	1479		
музеї	1462		

кінематографія	3367	фінанси	2046, 2056, 2062, 2065, 2084, 2086, 2088-89, 2093-94
кн. продукція	3157	харч. пром-сть	3209
книговидання	3163	ядер. енергетика	2979
комп'ютер. техніка	1421	ядер. техніка	2968
конституц. право	2303, 2363-64, 2366-67	Умань, м., Черкас. обл.	
корупція	2334	соц. допомога	2683
кримін. право	2348-50, 2352, 2365	ФРН	
культура	1432	зовніш. політика	1800
ліки	2864	Фрунзівка, смт, Одес. обл.	
лінгвістика	3419	держ. адмін. упр.	2572
літакобудування	3032	Харків	
літературознавство	3480	військ. техніка	3001
ліцензування	2196	держ. адмін. упр.	2458
люстрація	2537	економіка	2210
медицина	2881, 2886, 2909	зовн. торгівля	2232
металургія	3223	кінематографія	3350
міжнар. право	2283	театр	3389
міжнар. торгівля	2226, 2228	ядер. енергетика	2964
міжнар. фінанси	2243, 2250, 2253	Харківська обл.	
музеї	1466	держ. адмін. упр.	2457
насіництво	3109	економіка	1989, 1996, 2129
наука	1406, 1412	освіта	2750
оплата праці	1962	сіл. госп-во	3077
орг. вир-ва	3203	соц. допомога	2674
ОСББ	2006	Херсон	
освіта	2778, 2784	економіка житла	2013
охорона здоров'я	2863, 2871, 2876, 2880, 2882	Херсон	
парламент	1903, 1921	освіта	2728
пенітенціар. система	2325	Херсонська обл.	
пенсії	2698	картографія	2845
перевезення	3186	Хмельницька обл.	
податки	2081	будівництво	3234
подолання бідності	2702	держ. адмін. упр.	2418, 2546, 2474, 2539, 2550-51
постачання газу	2922	Збройні сили	2666
право	2225, 2269, 2525	медицина	2895
працевлаштування	1977	освіта	2766
праця	1968	охорона здоров'я	2867
прожит. мінімум	2692	право	2274
профтехосвіта	2775	соц. захист	2684
публ. закупівлі	2223	фінанси	2068
регіон. розвиток	2007	тарифи	2162
релігієзнавство	1536	Хорол, м., Полтав. обл.	
референдуми	2296	освіта	2782
ринок природ. газу	2194	харчування	3213
рятування на морі	2522	Хортиця, Нац. заповідник	3242
сіл. госп-во	3110, 3112-13, 3115	Черкаси	
сонячна енергетика	2936	держ. адмін. упр.	2455, 2576
соц. допомога	2673, 2682, 2690, 2696, 2699-700, 2709	психологія	1510
соц. забезпечення	2701	кобзарство	3306
соц. захист	2697	Черкаська обл.	
соціологія	1545, 1560	пам'ятники	3258
споживання газу	2197	сіл. госп-во	3090
спорт	3404, 3406, 3410-11	сміттєпереробка	3025
страхування	2727	топонімика	3421
субсидії	2669	Черниш, с., Чернігів. обл.	
тарифи	2195, 2209	архітектура	3254
телебачення	3154	Чернівецька обл.	
туризм	2119-20	медицина	2890
уряд	1862, 1922, 3260	охорона здоров'я	2855
фауна	2851	Чернівці	
фемінізм	1562	авіаперевезення	3185

вища освіта	2818	Чорногорія	
митниця	2239	внутр. політика	1582
монументи	3276	Шотландія	
Чернігів		внутр. політика	1602
архітектура	3267	Шпола, м., Черкас. обл.	
держ. адмін. упр.	2575	сіл. госп-во	3098
екологія	2834	Яготин, м., Київ. обл.	
живопис	3283	біженці	2443
медицина	2856, 2900	внутр. політика України	1723
Чернігівська обл.		держ. адмін. упр.	2433
держ. адмін. упр.	2407	Японія	
медицина	2907, 2913	енергоефективність	2931
прикордон. співробітництво	1843	зовн. політика	1742
реформи ЖКХ	1981	інвестиції	2001
туризм	2127	міжнар. фінанси	2243
Чигирин, м., Черкас. обл.		ядер. енергетика	2962
живопис	3294		

СПИСОК ГАЗЕТ, МАТЕРІАЛИ З ЯКИХ УМІЩЕНО В "ЛІТОПИС ГАЗЕТНИХ СТАТЕЙ" № 2

Високий Замок. — 2016. — 1 берез. (№ 25), 3—9 берез. (№ 26), 4—6 берез. (№ 27), 10—16 берез. (№ 28), 11—13 берез. (№ 29), 15 берез. (№ 30), 17—21 берез. (№ 31), 18—20 берез. (№ 32), 22 берез. (№ 33), 24—30 берез. (№ 34), 25—27 берез. (№ 35), 29 берез. (№ 36), 31 берез.— 6 квіт. (№ 37), 1—6 квіт. (№ 38), 5 квіт. (№ 39), 7—13 квіт. (№ 40), 8—10 квіт. (№ 41), 12 квіт. (№ 42), 14—20 квіт. (№ 43), 15—17 квіт. (№ 44), 19 квіт. (№ 45), 21—27 квіт. (№ 46), 22—24 квіт. (№ 47), 26 квіт. (№ 48), 28 квіт.— 4 трав. (№ 49), 29 квіт.— 1 трав. (№ 50).

Вісті Придніпров'я. — 2016. — 4 лют. (№ 7), 23 лют. (№ 12), 1 берез. (№ 14), 3 берез. (№ 15), 10 берез. (№ 16), 15 берез. (№ 17), 17 берез. (№ 18), 22 берез. (№ 19), 24 берез. (№ 20), 29 берез. (№ 21), 31 берез. (№ 22), 5 квіт. (№ 23), 7 квіт. (№ 24), 12 квіт. (№ 25), 14 квіт. (№ 26), 19 квіт. (№ 27), 21 квіт. (№ 28), 26 квіт. (№ 29), 28 квіт. (№ 30), 5 трав. (№ 31—32).

Волинь-нова. — 2016. — 23 лют. (№ 20), 25 лют. (№ 21), 27 лют. (№ 22), 1 берез. (№ 23), 3 берез. (№ 24), 5 берез. (№ 25), 10 берез. (№ 26), 12 берез. (№ 27), 15 берез. (№ 28), 17 берез. (№ 29), 19 берез. (№ 30), 22 берез. (№ 31), 24 берез. (№ 32), 26 берез. (№ 33), 9 квіт. (№ 34), 12 квіт. (№ 40), 14 квіт. (№ 41), 16 квіт. (№ 42).

Галичина. — 2016. — 19 січ. (№ 4), 21 січ. (№ 5), 26 січ. (№ 6), 28 січ. (№ 7), 2 лют. (№ 8), 4 лют. (№ 9), 9 лют. (№ 10), 11 лют. (№ 11), 15—16 лют. (№ 12—13), 18 лют. (№ 14), 23 лют. (№ 15), 25 лют. (№ 16), 1 берез. (№ 17), 3 берез. (№ 18), 10 берез. (№ 19), 15 берез. (№ 20).

Голос України. — 2016. — 1 лют. (№ 18), 3 лют. (№ 19), 4 лют. (№ 20), 5 лют. (№ 21), 6 лют. (№ 22), 9 лют. (№ 23), 10 лют. (№ 24), 11 лют. (№ 25), 12 лют. (№ 26), 13 лют. (№ 27), 16 лют. (№ 28), 17 лют. (№ 29), 18 лют. (№ 30), 19 лют. (№ 31), 20 лют. (№ 32), 23 лют. (№ 33), 24 лют. (№ 34), 25 лют. (№ 35), 26 лют. (№ 36), 27 лют. (№ 37), 22 берез. (№ 51), 23 берез. (№ 52), 25 берез. (№ 54), 26 берез. (№ 55), 29 берез. (№ 56), 30 берез. (№ 57), 31 берез. (№ 58), 1 квіт. (№ 59), 2 квіт. (№ 60), 5 квіт. (№ 61), 6 квіт. (№ 62), 7 квіт. (№ 63), 8 квіт. (№ 64), 9 квіт. (№ 65), 12 квіт. (№ 66), 13 квіт. (№ 67), 4 квіт. (№ 68), 14 квіт. (№ 69).

Демократична Україна. — 2016. — 4 берез. (№ 9), 11 берез. (№ 10), 18 берез. (№ 11), 25 берез. (№ 12).

День. — 2016. — 1 берез. (№ 36), 2 берез. (№ 37), 3 берез. (№ 38), 4—5 берез. (№ 39—40), 10 берез. (№ 41), 11—12 берез. (№ 42—43), 15 берез. (№ 44), 16 берез. (№ 45), 17 берез. (№ 46), 18—19 берез. (№ 47—48), 22 берез. (№ 49), 23 берез. (№ 50), 24 берез. (№ 51), 25—26 берез. (№ 52—53), 29 берез. (№ 54), 30 берез. (№ 55), 31 берез. (№ 56), 1—2 квіт. (№ 57—58), 5 квіт. (№ 59), 6 квіт. (№ 60), 7 квіт. (№ 61), 8—9 квіт. (№ 62—63), 12 квіт. (№ 64), 13 квіт. (№ 65), 14 квіт. (№ 66), 15—16 квіт. (№ 67—68), 19 квіт. (№ 69), 20 квіт. (№ 70), 21 квіт. (№ 71), 22—23 квіт. (№ 72—73), 26 квіт. (№ 74), 27 квіт. (№ 75), 28 квіт. (№ 76), 29—30 квіт. (№ 77—78).

Деснянська правда. — 2016. — 4 лют. (№ 5), 11 лют. (№ 6), 18 лют. (№ 7), 25 лют. (№ 8), 3 берез. (№ 9)

Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 берез. (№ 9), 19—25 берез. (№ 10), 26 берез.— 1 квіт. (№ 11), 2—8 квіт. (№ 12), 9—15 квіт. (№ 13), 16—22 квіт. (№ 14), 23—28 квіт. (№ 15), 29— 14 трав. (№ 16).

Житомирщина. — 2016. — 19 лют. (№ 20), 23 лют. (№ 21—22), 26 лют. (№ 23), 1 берез. (№ 24—25), 15 берез. (№ 28—29), 18 берез. (№ 30), 22 берез. (№ 31—32), 29 берез. (№ 34—35), 5 квіт. (№ 37—38), 8 квіт. (№ 39), 12 квіт. (№ 40—41), 15 квіт. (№ 42), 19 квіт. (№ 43—44), 22 квіт. (№ 45), 26 квіт. (№ 46—47), 29 квіт. (№ 48), 6 трав. (№ 49), 13 трав. (№ 50).

Запорізька правда. — 2016. — 21 січ. (№ 2), 28 січ. (№ 3), 4 лют. (№ 4), 11 лют. (№ 5), 18 лют. (№ 6), 25 лют. (№ 7), 3 берез. (№ 8), 9 берез. (№ 9), 17 берез. (№ 10), 24 берез. (№ 11), 31 берез. (№ 12), 7 квіт. (№ 13), 14 квіт. (№ 14).

Зоря Полтавщини. — 2016. — 2 лют. (№ 14—15), 5 лют. (№ 16—17), 9 лют. (№ 18—19), 12 лют. (№ 20—21), 16 лют. (№ 22—23), 19 лют. (№ 24—25), 23 лют. (№ 26—27), 26 лют. (№ 28—29), 1 берез. (№ 30—31), 4 берез.

(№ 32—33), 11 берез. (№ 34—35), 15 берез. (№ 36—37), 18 берез. (№ 38—39), 22 берез. (№ 40—41), 25 берез. (№ 42—43), 29 берез. (№ 44—45), 1 квіт. (№ 46—47), 5 квіт. (№ 48—49), 8 квіт. (№ 50—51), 15 квіт. (№ 54—55), 19 квіт. (№ 56—57), 22 квіт. (№ 58—59), 26 квіт. (№ 60—61), 29 квіт. (№ 62—64).

Зоря—Область. — 2016. — 20 січ. (№ 4), 22 січ. (№ 5), 27 січ. (№ 6), 29 січ. (№ 7), 3 лют. (№ 8), 5 лют. (№ 9), 10 лют. (№ 10), 19 лют. (№ 13), 24 лют. (№ 14), 2 берез. (№ 16), 9 берез. (№ 18), 11 берез. (№ 19), 16 берез. (№ 20), 30 берез. (№ 24), 15 квіт. (№ 29),

Кіровоградська правда. — 2016. — 2 лют. (№ 5), 26 лют. (№ 12).

Нова доба. — 2016. — 21 січ. (№ 3), 28 січ. (№ 4), 4 лют. (№ 5), 18 лют. (№ 7), 25 лют. (№ 8), 3 берез. (№ 9), 10 берез. (№ 10), 17 берез. (№ 11), 24 берез. (№ 12), 31 берез. (№ 13), 7 квіт. (№ 14), 14 квіт. (№ 15).

Одеські вісті. — 2016. — 12 січ. (№ 2), 16 січ. (№ 3), 19 січ. (№ 4), 23 січ. (№ 5), 30 січ. (№ 7), 2 лют. (№ 8), 6 лют. (№ 9), 9 лют. (№ 10), 13 лют. (№ 11), 16 лют. (№ 12), 20 лют. (№ 13), 23 лют. (№ 14), 27 лют. (№ 15), 1 берез. (№ 16), 5 берез. (№ 17), 10 берез. (№ 18), 12 берез. (№ 19), 19 берез. (№ 21).

Подільські вісті. — 2016. — 23 лют. (№ 21), 25 лют. (№ 22—23), 1 берез. (№ 24), 3 берез. (№ 25—26), 15 берез. (№ 29), 17 берез. (№ 30—31), 22 берез. (№ 32), 24 берез. (№ 33—34), 29 берез. (№ 35), 31 берез. (№ 36—37),

Проскурів. — 2016. — 25 лют. (№ 7), 10 берез. (№ 9), 17 берез. (№ 10), 24 берез. (№ 11), 31 берез. (№ 12).

Рідне Прибужжя. — 2016. — 21 січ. (№ 3), 28 січ. (№ 4), 4 лют. (№ 5), 11 лют. (№ 6), 18 лют. (№ 7), 25 лют. (№ 8), 3 берез. (№ 9), 10 берез. (№ 10), 17 берез. (№ 11), 24 берез. (№ 12).

Село полтавське. — 2016. — 3 січ. (№ 4), 11 січ. (№ 5), 18 січ. (№ 6), 3 берез. (№ 8), 10 берез. (№ 9), 17 берез. (№ 10), 24 берез. (№ 11), 31 берез. (№ 12), 7 квіт. (№ 13), 14 квіт. (№ 14), 21 квіт. (№ 15), 28 квіт. (№ 16—17).

Слобідський край. — 2016. — 3 берез. (№ 27), 5 берез. (№ 28—29), 10 берез. (№ 30), 12 берез. (№ 31), 15 берез. (№ 32), 17 берез. (№ 33), 19 берез. (№ 34), 22 берез. (№ 35), 4 берез. (№ 36), 26 берез. (№ 37), 29 берез. (№ 38), 31 берез. (№ 39), 2 квіт. (№ 40), 5 квіт. (№ 41), 7 квіт. (№ 42), 9 квіт. (№ 43), 12 квіт. (№ 44), 14 квіт. (№ 45), 16 квіт. (№ 46), 19 квіт. (№ 47), 21 квіт. (№ 48), 23 квіт. (№ 49), 28 квіт. (№ 51).

Слово Просвіти. — 2016 — 10—16 берез. (№ 10), 17—23 берез. (№ 11), 24—30 берез. (№ 12), 31 берез.— 6 квіт. (№ 13), 7—13 квіт. (№ 14), 14—20 квіт. (№ 15), 21—27 квіт. (№ 16), 4 трав. (№ 17), 5—11 трав. (№ 18)

Сумщина. — 2016. — 12 трав. (№ 19)

Тернопіль Вечірній. — 2016. — 3 лют. (№ 3), 1 берез. (№ 5), 16 берез. (№ 7), 6 квіт. (№ 8).

Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 берез. (№ 40), 2 берез. (№ 41), 3 берез. (№ 42), 4 берез. (№ 43), 5 берез. (№ 44), 8 берез. (№ 45), 10 берез. (№ 46), 11 берез. (№ 47), 12 берез. (№ 48), 15 берез. (№ 49), 16 берез. (№ 50), 17 берез. (№ 51), 18 берез. (№ 52), 19 берез. (№ 53), 22 берез. (№ 54), 23 берез. (№ 55), 24 берез. (№ 56), 25 берез. (№ 57), 26 берез. (№ 58), 29 берез. (№ 59), 30 берез. (№ 60), 31 берез. (№ 61), 1 квіт. (№ 62), 2 квіт. (№ 63), 4 квіт. (№ 64), 6 квіт. (№ 65), 7 квіт. (№ 66), 8 квіт. (№ 67), 9 квіт. (№ 68), 12 квіт. (№ 69), 13 квіт. (№ 70), 14 квіт. (№ 71), 15 квіт. (№ 72), 16 квіт. (№ 73), 19 квіт. (№ 74), 20 квіт. (№ 75), 21 квіт. (№ 76), 22 квіт. (№ 77), 23 квіт. (№ 78), 26 квіт. (№ 79), 27 квіт. (№ 80), 28 квіт. (№ 81), 29 квіт. (№ 82), 5 трав. (№ 84), 6 трав. (№ 85), 7 трав. (№ 86).

Час Київщини. — 2016. — 4 берез. (№ 9), 11 берез. (№ 10), 18 берез. (№ 11), 25 берез. (№ 12), 1 квіт. (№ 13), 8 квіт. (№ 14), 15 квіт. (№ 15), 22 квіт. (№ 16), 29 квіт. (№ 17),

Черкаський край. — 2016. — 6 січ. (№ 1—2), 13 січ. (№ 3), 20 січ. (№ 5), 22 січ. (№ 6), 27 січ. (№ 7—8), 3 лют. (№ 9).

Чернівці. — 2016. — 11 лют. (№ 6), 18 лют. (№ 7), 25 лют. (№ 8), 3 берез. (№ 9), 17 берез. (№ 11), 24 берез. (№ 12), 31 берез. (№ 13), 7 квіт. (№ 14).

Чернігівські відомості. — 2016. — 10 лют. (№ 6), 24 лют. (№ 8), 9 берез. (№ 10).

Чорноморські новини. — 2016. — 11 лют. (№ 13), 13 лют. (№ 14—15), 18 лют. (№ 16), 20 лют. (№ 17), 25 лют. (№ 18), 27 лют. (№ 19—20), 3 берез. (№ 21), 5 берез. (№ 22), 12 берез. (№ 23—24), 17 берез. (№ 25), 19 берез. (№ 26), 24 берез. (№ 27), 28 берез. (№ 28), 31 берез. (№ 29), 2 квіт. (№ 30), 9 квіт. (№ 31—32), 14 квіт. (№ 33), 16 квіт. (№ 34), 21 квіт. (№ 35), 23 квіт. (№ 36).

Южная правда. — 2016. — 21 янв. (№ 6), 23 янв. (№ 7), 26 янв. (№ 8), 28 янв. (№ 9), 30 янв. (№ 10), 2 февр. (№ 11), 4 февр. (№ 12), 6 февр. (№ 13), 9 февр. (№ 14), 11 февр. (№ 15), 13 февр. (№ 16), 16 февр. (№ 17), 18 февр. (№ 18), 20 февр. (№ 19), 23 февр. (№ 20), 25 февр. (№ 21), 27 февр. (№ 22), 1 марта (№ 23), 3 марта (№ 24), 5 марта (№ 25), 10 марта (№ 26), 12 марта (№ 27), 15 марта (№ 28), 19 марта (№ 30), 22 марта (№ 31), 24 марта (№ 32).

ПЕРЕЛІК РУБРИК, ЩО ВИКОРИСТОВУЮТЬСЯ ПРИ ОФОРМЛЕННІ РОЗДІЛУ "ЗМІСТ"

0	Загальний відділ
00	Загальні питання науки та культури
01	Бібліографія і бібліографічні покажчики. Каталог
02	Бібліотечна справа. Бібліотекознавство
030	Універсальні довідкові видання (як тема)
050	Серіальні видання. Періодика
06	Організації загального типу
070	Газети. Преса. Журналістика

08	Видання змішаного змісту. Збірники
087.5	Публікації для молоді
09	Рукописи. Раритети і рідкісні книги
1	Філософія. Психологія
2	Релігія. Теологія (богослов'я)
3	Суспільні науки
30	Теорії, методологія та методи суспільних наук. Соціографія
31	Демографія. Соціологія. Статистика
32	Політика
33	Економіка. Економічні науки
34	Право. Юриспруденція
35	Державне адміністративне управління. Уряд. Військова справа
36	Забезпечення духовних і матеріальних життєвих потреб
37	Освіта. Виховання. Навчання. Дозвілля
39	Культурна антропологія. Етнографія. Фольклор
5	Математика. Природничі науки
502/504	Наука про навколишнє середовище. Енвіронментологія. Екологія
51	Математика
52	Астрономія. Астрофізика. Космічні дослідження. Геодезія
53	Фізика
54	Хімія. Кристалографія. Мінералогія
55	Геологія. Науки про Землю
56	Палеонтологія
57	Біологічні науки загалом
58	Ботаніка
59	Зоологія
6	Прикладні науки. Медицина. Техніка
60	Біотехнологія
61	Медичні науки
62	Машинобудування. Техніка загалом
63	Сільське господарство та суміжні науки. Лісове господарство. Мисливство. Рибне господарство
64	Домоведення. Домашнє господарство. Комунальне господарство. Служба побуту
65	Організація та управління підприємствами зв'язку, транспорту, торгівлі, поліграфії. Бухгалтерська справа, рахівництво. Зв'язок з громадськістю
66	Хімічна технологія. Хімічна промисловість і споріднені галузі
67/68	Різні галузі промисловості та ремесла. Галузі промисловості та ремесла, що виробляють готову продукцію
69	Будівельна промисловість. Будівельні матеріали. Будівельно-монтажні роботи
7	Мистецтво. Декоративно-прикладне мистецтво. Ігри. Спорт
8	Мова. Мовознавство. Художня література. Літературознавство
80	Загальні питання лінгвістики та літератури. Філологія
81	Лінгвістика. Мовознавство. Мови
82	Художня література. Літературознавство
9	Географія. Біографії. Історія
902	Археологія. Передісторія. Археологічні пам'ятки
908	Краєзнавство
91	Географія. Географічні дослідження Землі та окремих країн. Подорожі. Регіональна географія
929	Біографічні дослідження
93/94	Історія